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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE 
 
Identificació de la sessió 
Núm.: 13/2012 
Caràcter: Ordinària  
Data: 28  de juny de 2011 
Horari: de 10’35 a 19’13 hores 
Lloc: saló de sessions  
 
Assistents: 
 

President 

Mateo Isern Estela, batle (PP) 
Regidors/res 

Virginia Abraham Orte (PSOE) 
Andres Alcover Ordinas (Independent PSOE) 
Ana Maria Calvo Sastre (PSOE) 
Esperanza Crespi Pibernat (PP) 
Antonio Donaire Sanchez (PSOE) 
Maria Soledad Fernández Barrero (PSM-IV-EN-APIB) 
Sandra Fernandez Herranz (PP) 
Ana Maria Ferriol Font (PP) 
Antonia Fornari Thomas (PP) 
Andres Garau Garau (PP) (s’absenta  a les 12’58 h) 
Yolanda Maria Garvi Blazquez (Independent PSOE) 
Alvaro Luis Gijón Carrasco (PP) 
Fernando Gilet Sancenon (PP) 
Maria Isabel González Carrasco (PSOE) 
José Francisco Hila Vargas (PSOE) 
Rosa Llobera Gili (PP) 
Julio Martínez Galiano (PP) 
Guillermo Navarro Garau (PP) 
Antoni Noguera Ortega (PSM-IV-EN) 
Guadalupe Pulido Román (PSOE) 
Joan Pau Reus Frontera (PP) 
Irene San Gil López-Quesada (PP) 
Begoña Sánchez Muñoz (PSOE) 
Sebastià Sansó Bonet (PP) 
Belen Soto Mateu (PP) 
Gabriel Vallejo Gomila (PP) 
Jesús Valls Flores (PP) 
Antoni Josep Verger Martínez (PSM-IV-EN) 
 

Interventor: Juan Canyelles Vich 
Secretari adjunt: Miquel Ballester Oliver 
Secretària del ple: Nieves Téllez García 
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Ordre del dia amb les alteracions de l’ordre en el debat i votació: 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 31 de maig de 2012 i de la sessió 
extraordinària del Debat de la Ciutat de dia 13 de juny 2012. 
 
2. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb resposta 
escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de setembre de 2011 a maig 
de 2012. 
 
3. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords del Ple 
ordinari de 31 de maig i del Ple extraordinari i urgent de dia 14 de juny 2012. 
 
4. Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa al 450 aniversari del 
Col·legi Monti Sion. 

 
5. Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa al Centenari de l’Escola 
Graduada. 
 
6. Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el llibre 
d’inscripcions del  numero 09404 de dia 28 de maig al numero 11.873 de dia 22 de juny 
de 2012.  
 
7. Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de batlia 11063 de 19 de juny 2012 
relatiu al nomenament de suplents dels membres representants municipals al Consorci 
d’Aigües de la Badia de Palma. 
 
47. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a desmantellament de la 
recollida pneumàtica (1900/2012). 
 
32. SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a 
comerç just, ciutat justa i solidària (1545/2012). 
 
33. Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i del PSM-IV-ExM relativa a 
“per una educació pública de qualitat” (1884/2012)  
 
37. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la celebració de l’orgull LGTB 
(1888/2012). 
 
39. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a banys públics: estalvi de 
recursos i integració paisatgística (1893/2012). 
 
42. Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa a 
assegurar la mateixa plantilla de treballadors en les escoletes  públiques de gestió 
directa (1876/2012). 
 
46. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a revisió del sistema financer 
de les participacions preferents (1894/2012). 
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52. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a desprès d’un any volem 
Blanquerna peatonal (1898/2012). 

  
53. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la prevenció en el contagi de 
malalties transmissibles al terme municipal de Palma (1880/2012). 

 
54. Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i Socialista relativa a 
(re)copagament de la targeta sanitària individual (1881/2012). 
 
55. Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa a la 
rehabilitació dels habitatges de Camp Redó (1882/2012). 
 
57. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a retirada d’imatge de cans de 
la campanya (1901/2012) 
 
8. Proposta d’aprovació de concedir medalla al mèrit policíac amb distintiu blanc, al 
policia local CP 802. 
 
9. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Refrigeración y Confort SA per 
import de 333’73 €. 

 
10. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Drager Safety Hispania SA per 
import de 1.063’07€. 
 
11. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per import 
de 885’00€. 
 
12. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per import 
de 1.717’18€. 
 
13. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per import 
de 186.547’31€. 
 
14. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors departament 
d’Infraestructures. 
 
15. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Urbano SA per import de 
243’08€. 
 
16. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Ferrer Pons Hermanos SA per 
import de 39.641’14€. 
 
17. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per import de 
1.565’86€. 
 
18. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Ute Coibsa Manteniment i 
Serveis SL.- Comercial Instaladora SA per import de 338’08€. 
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19. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Iberia SAU per import de 
806’53€. 
 
20. Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Desarollo de diseño y 
comunicación SL per import de 118€. 
 
21. Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit 
finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2012. 
 
22. Proposta d’aprovació provisional Preu Públic per prestació de servis i realització 
d’activitats en el Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma i esmenes 
presentades. 
 
23. Donar compte de la relació de sol·licituds certificats individuals a l’empar de 
l’article 4.4 del RDL 4/2012. 
 
24. Proposta d’aprovació d’inici de tràmits expedient relatiu al canvi de Mercapalma 
S.A. d’empresa mixta a empresa pública. 
 
25. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’aprovació definitiva de l’establiment i 
simultània ordenació del preu Públic per la prestació de serveis i realització d’activitats 
de l’Agència de Desenvolupament Local (PALMAACTIVA). 
 
26. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la comunicació del ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques en relació a l’ordenança fiscal reguladora de l’entrada i 
visita al Castell de Bellver. 
 
27. Proposta d’aprovació de la modificació de torns especials dels taxis adaptats per a 
persones amb discapacitat. 
 
28. Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la modificació de l’article 18 de 
l’ordenança de Via Pública i esmena de rectificació d’error material. 
 
29. Proposta d’aprovació d’acceptar la sol·licitud de desistiment de la tramitació de 
l’estudi de Detall de reordenació de volums al C/ Rector Estrades 9, cant. C/ Moli des 
Compte 22. 

 
30. Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació 
d’ascensor a un edifici existent de caràcter plurifamiliar per millorar la seva 
accessibilitat al C/ Pare Ventura 17 bloc 3, escala B. 
 
31. Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU per l’ampliació del 
SGCI/IS-P 43-03 per implantar estació de tractament d’aigua potable devora la Font de 
la Vila. 
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34. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la implantació d’una targeta 
turística a Palma “Palma card” (1885/2012). 
 
35. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a itineraris escolars segurs 
(1886/2012) 
 
36. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a pobresa infantil (1887/2012) 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a biblioteca d’Establiments 
(1892/2012). 
 
40. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’exempció de l’IBI a l’església 
catòlica i altres confessions religioses (1875/2012). 
 
41. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a pagament de l’IBI per 
immobles d’ús lucratiu de l’església (1895/2012) 
 
43. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència dels 
valors cadastrals i l’IBI (1877/2012). 
 
44. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència del 
valors cadastrals i l’Impost de Transmissions Patrimonials (1878/2012). 
 
45. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència dels 
valors cadastrals i plusvàlues (1879/2012). 
 
48. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’accessibilitat universal 
(1890/2012). 

 
49. Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al pas de la línia 34 de bus a Son 
Espases, per les barriades de Son Roca i la Vileta (1891/2012).  
 
50. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a millores vials a Son Sardina 
(1896/2012). 
 
51. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a accés per vianants des de 
Son Ferriol fins a Son Llàtzer(1897/2012). 
 
56. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a urbanismes i perspectiva de 
gènere: una ciutat per a tot@s (1899/2012). 
 
58. Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del regidor de 
Seguretat Ciutadana relativa a declaracions als mitjans  de comunicació contra les 
prostitutes (1913/2012). 
 
59. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al centre de salut 
Rafal-Vivero (1910/2012). 
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60. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la barriada de Son 
Gotleu (1911/2012). 
 
61. Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nombre de 
policies al carrer (1912/2012). 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Antes de començar m’agradaria felicitar a Don Toni Donaire que avui m’han fet 
arribar que avui és el seu aniversari, idò molts d’anys, molts d’anys Sr. Donaire. Molt 
bé Secretària quan vostè vulgui.” 
 
1.  Aprovació de l’acta de la sessió ordinària  de dia 31 de maig de 2012 i de la 

sessió extraordinària del Debat de la Ciutat de dia 13 de juny 2012. 
 
Es presenta al Ple de l’Ajuntament de dia 28 de juny de 2012,  per si escau,  l’aprovació 
dels esborranys de les actes de la sessió ordinària de dia 31 de maig de 2012, i de la 
sessió extraordinària del Debat de la Ciutat de dia 13 de juny de 2012 les quals es 
remetran per correu electrònic. 
 
S’APROVEN per unanimitat 
 
2.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de preguntes amb 

resposta escrita que han presentat els grups municipals als plenaris de 
setembre de 2011 a maig de 2012. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT del: 
 
Seguiment de les preguntes amb resposta escrita que han presentat els grups 
municipals als plens de setembre de 2011 a maig de 2012. 
 
3.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del seguiment de l’execució dels acords 

del Ple ordinari de 31 de maig i del Ple extraordinari i urgent de dia 14 de 
juny 2012. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
Dels resultats del seguiment a l’execució dels acords complimentats corresponents 
al Ple ordinari de dia 31 de maig de 2012 i del Ple extraordinari i urgent de dia 14 
de juny de 2012 de l’Ajuntament. 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Molt bé Secretària, antes de continuar ara hi ha dues declaracions institucionals, una a 
favor del Col·legi Montesión i l’altre de l’Escola Graduada. Avui tenim entre nosaltres 
la Presidenta de l’escola graduada Donya Coloma Ferrer i el President de Montesión 
Padre Peter Llobell, i jo els hi vull donar les gràcies per la seva assistència i 
l’enhorabona de part d’aquesta Batlia, de tota aquesta sala de plens. Enhorabona per 
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aquesta feina ben feta, i ara passarem a fer les declaracions institucionals. Moltes 
gràcies a tots dos. Secretària quan vulgui.” 
 
4.  Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa al 450 aniversari 

del Col·legi Monti Sion. 
 
Es proposa: 
 
El 2012 ha estat l’any de la commemoració dels 450 anys del Col·legi Monti-sion, 
un centre que és el més antic dels col·legis de la Companyia de Jesús oberts 
actualment al món. Han passat 450 anys des que cinc jesuïtes arribaren a Palma 
per a fundar un col·legi. 
És molta la història continguda dins els murs de Monti-sion i moltes les persones, 
homes i dones, que hi han passat al llarg de la seva història; uns homes i dones que 
han contribuït a la construcció de la nostra ciutat. 
Monti-sion és un referent educatiu destacat a la nostra ciutat, però també és part 
important del nostre patrimoni, per l’edifici mateix del col·legi, amb el seu claustre 
i l’església adjacent. 
Monti-sion, a més, manté el seu paradigma de pedagogia ignasiana i el compromís 
de formar el seu alumnat en l’esperit crític i en la consciència social. És un col·legi 
amb història i amb futur que ha rebut el Premi a l’Excel·lència Empresarial, la 
Medalla al Mèrit d’Educació i els segells de Qualitat i de Gestió Mediambiental. 
L’Ajuntament de Palma vol retre homenatge en el 450è aniversari de la seva 
fundació al Col·legi Monti-sion i a la Companyia de Jesús, que han fet una 
aportació impagable en capital humà a la nostra ciutat. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
5.  Declaració Institucional de l’Ajuntament de Palma relativa al Centenari de 

l’Escola Graduada. 
 
Es proposa: 
 
Ara fa cent anys que l’Escola Graduada va obrir les seves portes als infants de 
Palma. L’Ajuntament de Palma acordà construir un “centre escolar modèlic” i 
l’arquitecte Bennàzar fou l’encarregat de fer realitat el projecte d’una escola 
àmplia, amb mobiliari i material adient i amb mestres que adoptassin els nous 
mètodes de l’escola moderna. 
Aquesta va ser la primera escola graduada de Mallorca, la primera que 
diferenciava l’alumnat per edats, la qual cosa suposava un avenç molt important 
per a l’educació pública.  
L’empenta dels mestres i les mestres d’aquella època va fer possible l’Escola 
Graduada, que va millorar considerablement tant la tasca docent com la pròpia 
vida del centre. 
Avui, l’Escola Graduada és una escola integradora, participativa i exemplar, una 
escola arrelada al medi i una escola verda. 
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Ha rebut el Premi Francesc de Borja Moll, el Premi Agenda 21, el Guardó de 
Centre Ecoambiental i el Premi Emili Darder dels Premis 31 de Desembre de 
l’Obra Cultural Balear. 
L’Ajuntament de Palma va ser l’impulsor en aquell moment de la construcció de 
l’Escola Graduada i avui, cent anys després, el Ple de l’Ajuntament de Palma vol 
retre homenatge a totes les persones que l’han feta possible i han format part de la 
vida de tants nins i nines, homes i dones de Palma, a totes les persones que des de 
l’Escola Graduada han fet una aportació impagable en capital humà a la nostra 
ciutat. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Moltes gràcies Secretària. Reitero l’enhorabona i l’agraiment per part de la Ciutat de 
totes aquestes aportacions, i aquesta educació de moltíssimes de generacions de 
palmesans que, tant l’Escola Graduada com el col·legi Montesión han duit a terme 
durant tots aquests anys. Moltíssimes gràcies i esper que en puguem celebrar moltíssims 
més i que aquesta tasca continuï en el futur. Moltes gràcies a tots. Molt bé Secretària 
continuem idò.” 
 
6.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament dels  Decrets de Batlia inscrits en el 

llibre d’inscripcions del  numero 09404 de dia 28 de maig al numero 11.873 
de dia 22 de juny de 2012.  

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT dels: 
 
Decrets de Batlia inscrits en el llibre de resolucions del  numero 09404 de dia 28 de 
maig al numero 11.873 de dia 22 de juny de 2012. 
 
7.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament del Decret de batlia 11063 de 19 de 

juny 2012 relatiu al nomenament de suplents dels membres representants 
municipals al Consorci d’Aigües de la Badia de Palma. 

 
Es dóna per ASSABENTAT del següent decret: 
 
Mitjançant acord Plenari de data 28 de juliol passat es van nomenar els següents 
membres representants de l’Ajuntament de palma en el Consorci d’aigües de la Badia 
de Palma: 
 
El regidor de l’àrea de medi ambient Andreu Garau Garau 
El Vicepresident d’EMAYA Bernardo Roig Cabrer 
El director tècnic d’EMAYA Llorenç Mestre Ribot 
El Director Finançer d’EMAYA Cristofol Sastre Barcelo 
 
Amb posterioritat es va assabentar al Ple de 27 d’octubre passat del canvi de part dels 
membres resultant els següents: 
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El regidor de l’àrea de medi ambient Andreu Garau Garau 
El director tècnic d’Emaya Llorenç Mestre Ribot 
El cap de servei de responsabilitat corporativa, Antoni Bennassar Pol 
El director d’Operacions, Alonso Gallardo Moragues 
 
Atès que a esmentat acord no es van nomenar suplents, es precisa aquest nomenament 
per a la seva substitució en cas d’absència, per la qual cosa es proposa l’adopció del 
següent: 
 
DECRET 
 
1) Nomenar els següents suplents dels membres representants municipals que 
formen part del Consorci d’Aigües de la Badia de Palma respectivament: 
 
El Director Finançer d’Emaya, Cristofol Sastre Barceló 
El cap de departament Àrea Administració d’Emay, Enrique Sbert Vidal 
El cap de l’assessoria Jurídica d’Emaya, Francisco Montalva Ribera 
El cap de departament de projectes d’Emaya, Pere Marc Montserrat Carbo 
 
2) Donar compte al Ple d’esmentat acord 
 
47.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a desmantellament de 

la recollida pneumàtica (1900/2012). 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres hem presentat aquesta proposició, davant sobretot la 
situació que es troba la recollida pneumàtica, de tots és sabut que ens aquest moment es 
troba clausurada, per una avaria que s’està estudiant exactament fins on arriba, però que 
si que sabem que d’entrada suposa mínim 400.000 euros de reparació. Això de manera, 
són molts de doblers i més en aquesta situació, aquesta situació tan greu econòmica, on 
tantes retallades de tipus social s’estan produint. Però que ara lo que és més greu és si 
ho sumem a tot l’historial de la recollida pneumàtica. L’historial d’aquesta recollida 
pneumàtica és una ruïna econòmica per aquesta ciutat, no solament, no sols en el 
manteniment sinó ja a la seva instal·lació inicialment. Inicialment aquesta instal·lació va 
costar 26 milions d’euros, que ja són una dotberada. Aquests 26 milions d’euros, a lo 
llarg del temps està representant un cost de manteniment que en el 2011, només en el 
2011 ha suposat 500.000 euros, reparacions i conservació, però aquest no és només un 
cost aïllat, en això se li ha de sumar el cost anual energètic, el cost del manteniment de 
les pròpies instal·lacions, com són les que hi ha devora, on va tota la recollida, tot el 
sistema va a la Porta des Camp, després el trasllat d’aquest, de tot el fems, etcètera, 
etcètera, etcètera. Sumant, sumant, sumant, sumant, ens dona uns resultats realment 
impressionants econòmicament, e insuportables econòmicament, que suposa més o 
manco un total de quasi 3 milions d’euros. I si li llevem lo que estam pagant per la 
instal·lació, resulta que cada any ens costa casi 2 milions d’euros aquesta recollida 
pneumàtica. Evidentment és insuportable aquest sistema, sobretot perquè és un sistema 
que havia de tenir una garantia de 30 anys, no té ni 10 i ja està suportant unes despeses 
per, de reparacions de més de mig milió d’euros anual, per tant és el moment de 
plantejar-se que això va esser una errada, una errada terrible, i que per tant no podem 
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continuar aprofundint en aquesta errada, hem de solventar i hem de prendre una decisió 
valenta, i a demés tot això és econòmic però, quina funció té la recollida de residus en 
aquest moment, no només és una recollida per acabar a Tirme, per acabar a la 
incineradora. En aquest moment per legislació europea, per legislació estatal, per 
legislació autonòmica, estam obligats a reciclar, a reciclar per una qüestió de 
supervivència, perquè en aquest moment estam consumint més recursos dels que tenim, 
i així no hi podem continuar, és impossible, vivim a un planeta finit, on els recursos són 
finits, i si nosaltres no prenem consciència d’aquesta situació, deixarem sense futur a les 
properes generacions, perquè haurem consumit tots els seus recursos en poc temps, per 
tant és el moment de plantejar d’una manera seriosa i valenta el tema de la recollida, el 
tema del reciclatge, i de la conscienciació de que no podem seguir consumint en aquesta 
velocitat. Per tant és un moment molt adequat, per plantejar en el centre històric el 
desmantellament d’aquesta recollida pneumàtica, el plantejar una alternativa de, 
nosaltres no demanem que sigui un porta a porta estricte, sinó que sigui un sistema 
adequat a les condicions de la nostra, del nostre centre històric, i que sigui similar en el 
porta a porta. Perquè proposem un porta a porta? Perquè és un sistema que s’ha, està 
demostrat que incrementa el reciclatge, que la gent pren consciència del fems que tira, i 
perquè la gent recicla molt més, amb lo qual es pot reutilitzar molt més els recursos que 
nosaltres estam tudant, perquè en aquest moment la recollida pneumàtica és una bústia 
anònima on la gent tira el fems i no se’n preocupa de quin és el futur d’aquest fems, 
obris la porta, tires el fems, tanques la porta i aquí ja s’ha acabat tot. Però això no és 
real, hi ha un cost darrera terrible, energètic i medi ambiental, darrera de cada bossa de 
fems que nosaltres tirem. Per tant crec que en aquest moment és un moment més que 
adequat, econòmic per la situació econòmica de deixar d’una vegada aquest sistema 
ruïnós, ruïnós, i apostar per un sistema de futur, per un sistema sobretot per les 
generacions que venen, de poder garantir que tindran recursos suficients per viure d’una 
manera digna. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Garau: 
 
“Molt bé, gràcies Sr. Batle. Sr. Fernández, miri, dir-li dues coses, efectivament el 
sistema de recollida pneumàtica és un sistema que en quant a termes d’operació és un 
sistema que avui el podem considerar molt car, però bé és una instal·lació que es va fer 
en el seu dia, tenint en compte diferents paràmetres, i m’imagino que uns d’ells era un 
valor intangible, que era la retirada de contenidors del centre històric. Bé, segurament 
avui si ho haguéssim de fer avui, com bé diu el Sr. Verger, estam davant d’un canvi de 
paradigma, i tal vegada ens plantejaríem altres solucions, però desgraciadament la 
solució que es va adoptar va esser aquesta, i vull dir, i tenim la responsabilitat de que 
amb aquesta instal·lació hem de conviure. Llavors, la meva responsabilitat és intentar 
fer-la funcionar, de la manera més eficient possible, ara bé, per tots és conegut que té 
unes greus deficiències, i a la mesura que hem anat investigant aquestes deficiències, 
encara més greus estan sent les primeres investigacions, els primers resultats d’aquestes 
investigacions no són concloents, perquè si fossin concloents evidentment els hagués 
informat d’aquests informes, però si que els hi puc avançar que avui mateix, hem cursat 
3 burofax a les tres empreses que en el seu dia formaven la UTE, demanant-los primer 
de tot, comunicant-los formalment lo que estava succeint, informalment ja ho havíem 
fet, però sobretot fent-los responsables de qualsevol patologia que en aquests moments 
hi pugui haver a les instal·lacions, i a demés fer-los també responsables dels graus i 
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quantiosos danys i perjudicis que aquesta situació ens està ocasionant. En fi, intentarem 
dur amb la major de les diligències aquesta actuació, que probablement ens abocarà amb 
un escenari judicial, o com a mínim prejudicial, i per un altre banda intentarem, de fet ja 
estam donant solucions a la recollida de més de 12.000 tones de residus, que cada any 
hem de retirar del centre històric de Palma, intentem fer-ho de la millor manera 
possible, intentant ocasionar les menors molèsties possibles, i una vegada que tinguem 
clar aquests, l’escenari que se’ns obre davant nosaltres en quant a una possible 
judicialització d’aquest tema, pues una vegada que tinguem clar això pues procedirem a 
analitzar altres vies de, o d’instal·lacions o si continuem la mateixa, si reformulem, en 
definitiva ara en aquest moment no els hi puc avançar res més perquè ja dic, estam 
oberts a una etapa de, probablement de negociació intensa amb els responsables de la 
instal·lació d’aquest sistema. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres som conscients de que tal vegada ara no seria la 
millor inversió, aquesta de la recollida pneumàtica, també que som conscient de que a lo 
millor no és el debat actual, si fos la millor o no, podríem estar d’acord, però lo que 
també si som conscients és que ara no funciona, i està pendent d’un estudi tècnic que 
diríem el qui, quina solució és la més avantatjosa, nosaltres entenem que lo seu és 
acabar d’amortitzar la inversió, perquè la inversió va esser important, venen doblers 
d’Europa, per tant no sabem això com pot acabar. Per tant, nosaltres apostaríem per 
intentar amortitzar aquesta inversió que es va fer, que va esser molta i també amb 
doblers dels ciutadans. Per tant nosaltres mentre no coneguem aquest estudi tècnic que 
s’està elaborant, nosaltres ens abstindríem d’aquesta, d’aquesta proposició i si més 
endavant ja el coneixem, en funció del mateix ja decidirem quina postura tenim. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies. Miri Sr. Garau, efectivament si hi ha que demanar responsabilitats es 
demanen, però vostè mateix ho ha dit, està davant un escenari molt complicat, que si es 
judicialitza això es pot allargar ni se sap quant, i és evidentment que necessitem una 
resposta, una resposta bastant immediata. Vostè diu que la recollida pneumàtica 
plantejava la retirada de contenidors del centre històric, no és vera, perquè està ple, 
estan, les bústies més tots els contenidors de reciclatge. Aquesta, lo que nosaltres li 
proposem si que seria una aposta de retirada de tots els contenidors, si és lo que vostè 
considera que és important. És un element important perquè és el centre històric, i 
evidentment el retirar els contenidors d’enmig a molts de carrers que està, és dificultós, 
això sempre millora més la imatge. Nosaltres considerem que darrera hi ha una, uns 
arguments molt més importants que una qüestió estètica, però això també implica la 
retirada de tots els contenidors, i lo que a mi m’agradaria sentir Sr. Garau, és si vostè 
realment, que crec que va esser un compromís, estan estudiant un altre alternativa, tenint 
en compte de prescindir de la recollida pneumàtica, o sigui un altre escenari diferent que 
no sigui recollida pneumàtica. A mi m’agradaria sabre si vostè contempla aquesta 
possibilitat, perquè crec que és una aposta necessària que s’ha de fer des de Emaya, 
sigui en el centre històric, sigui com alternativa a la recollida pneumàtica, sigui lo que 
sigui, però hem d’apostar d’una manera més clara i més eficient per reciclatge, ara hi ha 
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una oportunitat, una oportunitat econòmicament és sense cap dubte millor que la que 
tenim ara, perquè maldament ara s’aconsegueixi reparar aquesta avaria, no tenim cap 
garantia, cap garantia de que l’any qui ve tinguem una avaria similar, parescuda, 
etcètera, etcètera. Estem xerrant el 2011 sense aquesta avaria extraordinària, les 
despeses eren de 500.000 euros, de reparació i manteniment, 500.000 euros, és una 
barbaritat, i cada any que passa les instal·lacions es deterioren més amb la seva 
genialitat, per tant ara és el moment de no aprofundir en un sistema ruïnós, en un 
sistema que no solventa res i que, any que passi encara serà més car. I a mi m’agradaria 
sentir Sr. Garau si vostè efectivament està estudiant o vol estudiar, o estudiaran un altre 
alternativa diferent, que sigui similar en el porta a porta, ja no li dic porta a porta, altres 
ciutats han adoptat sistemes diferents, sistemes mixtes, hi ha altres alternatives, hi ha 
moltes ciutats que funcionen, inclús amb més habitants que el centre històric, el centre 
històric té devers 25.000 habitants, hi ha ciutats que amb 30.000 habitants estan 
funcionant a Espanya, o sigui que apostem o no apostem per un reciclatge més eficient, 
i una aposta certa a demés, i més clara.” 
 
Té la paraula el Sr. Garau: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri, dues coses, hem de diferenciar del debat dos temes molt clars, 
vull que quedi clar, és a dir, en principi la nostra obligació és intentar optimitzar els 
recursos que tenim, és cert que aquests recursos avui en dia amb tecnologia actual no 
són tal vegada els més eficients, però són els que tenim. Punt 1, intentarem restablir si 
és possible la recollida pneumàtica, que quedi clar, ho intentarem restablir en el menor 
cost possible, en funció de com vagin els negociacions amb el fabricant, però sobretot 
intentarem que els seus costos d’operació siguin els mínims possibles. Dit això hi ha un 
altre via que crec que és la que vostè també té interès i, no en té vostè més que jo, que és 
el del reciclatge, és a dir, evidentment no ens podem permetre que 12.000 tones del casc 
històric no es reciclin com avui en dia es podria fer, per tant el nostre compromís és a 
intentar que com a mínim arribar a quotes de reciclatge del ordre del 25-30%, quan 
antes. Evidentment que això no és senzill, però evidentment ho estam també estudiant, 
però no només pel centre històric sinó per tota la ciutat, i fins aquí li puc dir. Esper que 
li basti, gràcies.” 
 
Es proposa  dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma desmantellarà el sistema de recollida 
neumàtica de residus i implantarà un sistema similar al de recollida Porta a Porta 
que contempli l’eliminació de tots els contenidors del Centre Històric. 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) 9 abstencions (PSOE) i 3 vots a favor 
(PSM-IV-ExM) 
 
32.   SOBRE LA TAULA.- Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa 

a comerç just, ciutat justa i solidària (1545/2012). 
 
Intervé el Sr. Bernat Ferrer, representant de La Defensa Associació de 
Consumidors: 
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“Bon dia a tothom. Sr. Batle de Palma de Mallorca, casi fa un any com a Batle de 
Palma, i un més com a Batle de Palma de Mallorca, i ja han fet moltes coses, qualcunes 
dignes de menció, unes bones, altres no tant, han suprimit el carril bici, és una cosa de o 
primer que varen fer, segons una promesa electoral, han demostrat que no creu en les 
web, i la de l’Ajuntament de Palma és un exemple, li torn a repetir per tercera vegada, 
que quan entres a l’Ajuntament Palma de Mallorca Batle, només hi ha una entrada, una 
entrada que és justament de fa un any, la seva, el discurs d’acceptació com investidura, 
ah si també ha canviat el nom de Palma per el més conegut i tradicional per nosaltres de 
Palma de Mallorca. Bé, hi ha hagut, hi ha hagut així mateix qualcú que hagi trobat feina 
gràcies a polítiques eficients i la celeritat del seu Equip i no com els de abans? La veritat 
és que la pregunta queda a l’aire. I també, això si han preparat una ordenança de 
consum, que per cert he tingut l’honor de col·laborar amb ella, com a representant de la 
nostra associació La Defensa de Consumidors i Usuaris de Balears. He de dir que de 
l’ordenança de consum, s’apunta la importància del comerç just, i que seria molt bo que 
un proper futur la gent pogués relacionar la ciutat de Palma de Mallorca amb el comerç 
just, no tan sols els habitants de la ciutat, sinó també els seus visitants, la relació entre 
consum i el turisme és una bona idea, el que passa és que les idees s’han de posar en 
pràctica, per tal que les expectatives puguin convertir-se en realitat, i ja hem perdut 
incomprensiblement una oportunitat, no fa molt es va celebrar el dia mundial del 
comerç just, hagués estat una molt bona idea, una molt bona ocasió per fer com avui 
s’ha fet en dues ocasions, una declaració institucional, que no es va fer. Una campanya 
de mentalització seria molt interessant per tal d’ensenyar en els palmesans, panesillos 
com ens diuen pels pobles, que els que, que és això del comerç just? Una declaració de 
l’Ajuntament en relació a que en els actes institucionals, si han de prendre qualque 
producte de consum no balear, que sigui adquirit a comerç just, cercar anar, encara hi 
som a temps crec jo, i a esser possible no es quedin tan sol al comerç just, sinó també 
afegeixin una cosa molt important que creiem que el consum ha d’esser responsable, és 
a dir, solidari, saludable, sostenible, i segur. Si podem fer un esforç en aquest sentit, tots 
ho agrairan, el medi ambient entre altres també. Moltes gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Carles Valentí, representant de s’Altra  Senalla: 
 
“És probable que la majoria dels assistents coneguin ja el Comerç Just, ja sigui per què 
coneixen la nostra botiga de s’Altra Senalla, per haver-ho vist o escoltat als mitjans de 
comunicació o per què ens hem trobat pel carrer en alguna de les nostres campanyes. 
Per si un cas, abans de tot us ne faré cinc cèntims. El Comerç Just és un tipus de comerç 
basat en el diàleg, la transparència, el respecte mutu, que cerca una major igualtat en el 
comerç internacional. Contribueix al desenvolupament sostenible proporcionant millors 
condicions i assegurant uns drets als productors i treballadors dels països més 
empobrits. Els criteris del Comerç Just són entre d’altres: - els productors  reben un 
salari digne, tan necessari en aquest moment. No es tolera l’explotació infantil, estam 
cansats de veure imatges sobre aquesta qüestió desgraciadament. Respecte el medi 
ambient, tan necessari pel nostre futur. Promou la igualtat de drets entre homes i dones, 
començant per donar-los un mateix salari per una mateixa feina. Ofereix productes de 
alta qualitat. Fomenta les relacions comercials a llarg termini. Millora les condicions de 
vida de les comunitats, per tant no només és un benefici pels productors, sinó per tot 
l’entorn. Per què no feim de Palma una ciutat pel Comerç Just? Però què vol dir això? 
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Una Ciutat pel Comerç Just és un model de localitat que apropa els productes de 
Comerç Justa a la ciutadania a través dels comerços, empreses, administracions i el 
teixit associatiu. L’any 2001, la ciutat de Gartang a Anglaterra va ser declarada la 
primera Ciutat pel  Comerç Just del Món. En l’actualitat n’hi ha més de 1000 a tot el 
món en la que hi ha implicats 19 països del Nord i del Sud. A Espanya, les ciutats de 
Còrdova, Lleó, Madrid, Laredo (Cantàbria), Puerto Real (Cadis) i Torrelavega 
(Cantàbria) ja tenen aquesta distinció, i altres localitats estan treballant  molt activament 
per aconseguir-ho com ara Albacete, Burgos, Huelva, Màlaga, Càceres i Saragossa. Per 
què no ser nosaltres els següents? El Consell de Mallorca va aprovar una declaració 
institucional amb l’objectiu de ser declarada “Illa per un comerç Just”, però de moment 
no ha complert tots els criteris exigits. De quins criteris parlem? D’una aprovació per 
part de l’Ajuntament d’una resolució favorable al Comerç Just i al consum d’aquest 
tipus de productes. L’Oferiment de productes de Comerç Just en cafès, restaurants i 
botigues de la Ciutat . Un compromís del sector privat i organitzacions d’introduir 
aquest tipus de productes en el seu consum intern. Comunicació i sensibilització a la 
ciutadania. I creació d’un grup de treball que coordini el programa. A Palma el Comerç 
Just es troba consolidat, amb la presència de quatre entitats que es dediquen a la seva 
promoció i amb una llarga tradició d’actes públics de sensibilització i d’activitats 
educatives, en les que s’Altra Senalla fou capdavantera arreu de l’Estat. Per tot això 
pensem que amb l’esforç de tots i en un breu espai de temps podrien assolir els criteris 
abans esmentats i afegir Palma a  la llista de Ciutats pel Comerç Just. Aquesta 
declaració permetria difondre encara més els productes de Comerç Just i, per tant, 
afavorir a un major nombres de productors dels països del Sud que es beneficiarien dels 
avantatges del Comerç Just amb salaris dignes, igualtat de gènere, lluita contra 
l’explotació infantil, respecte al medi ambient, etcètera. És la nostra oportunitat, no de 
la deixem passar, per un món més just, facem de Palma, una Ciutat pel Comerç Just.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. La veritat és que hem d’afegir poc a lo que hem sentit ara, en lo que 
significa, lo que implica apostar pel comerç just, sense cap dubte aquesta aposta, 
l’aposta pel comerç just, és apostar per un món més just, i crec que no és una aposta, és 
una gran aposta, sobretot en un món que cada vegada s’està convertint en més injust, 
que les crisis econòmiques el que estan fent encara és crear situacions més injustes, i 
situacions de més, de més persones desafavorides, de més desigualtats. Crec que 
nosaltres no podem esser indiferents, a demanar-nos de on venen els productes, i com 
s’han fet aquests productes, crec que no és lo mateix un producte, no li podem donar el 
mateix valor a un producte fet a partir de l’explotació infantil, a partir de l’explotació de 
les persones, pagant sous de misèria, tenint a la gent fent feina sense horaris, i en 
situació casi d’esclavitud, etcètera, etcètera, en front d’aquelles empreses que si que 
aposten per elabora productes en condicions de solidaritat, de desenvolupament de 
l’entorn en el que estam produint, tenir cura del medi ambient, esser més democràtics en 
el seu funcionament, etcètera, etcètera, etcètera, no podem esser indiferents en això, per 
tant l’aposta pel comerç just és una aposta molt important, i és una aposta de 
consciència, que entre tots els ciutadans hem de tenir, i que Palma pugui esser una ciutat 
pel comerç just, jo crec que és una declaració pública de que no som indiferents en això, 
de que no som indiferents a l’explotació infantil, que no som indiferents a l’explotació 
de les persones, a l’enriquiment d’uns pocs a costa dels recursos i de la vida de molts. 
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Crec que aquesta és una proposició que nosaltres havíem presentat damunt de termes, 
però l’Equip de Govern, la Sra. Fernández ens ha fet una proposta alternativa, que 
nosaltres acceptarem, perquè considerem que tot el que vagi en la direcció d’apostar per 
aquest comerç just, l’hem d’aprovar i l’hem de recolzar, és una feina molt important que 
hem de fer, la conscienciació d’aquestes diferències que hi ha entre uns productes i els 
altres, que hi ha darrera, això és una pregunta que no podem deixar de demanar-nos, que 
hi ha darrera de cada producte que comprem, i crec que l’Ajuntament té una tasca 
important i una labor fonamental en la consciència, i amb la, i divulgar aquesta tasca 
que estan fent aquestes ongs, i més sobretot, dos segons, en que en aquest moment en 
que les ajudes a cooperació, les ajudes a desenvolupament del tercer món, han rebaixat a 
casi, a quantitats testimonials, i cada vegada estan més en perill, crec que una aposta per 
la compra d’aquests tipus de productes, és una aposta també molt important per suplir 
aquestes manques de recursos, que en aquest moment estam destinant en aquests països 
que tenen problemes de desenvolupament. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Cuando hablamos muchas veces de intentar posicionar nuestra ciudad, 
y intentar posicionar Palma como referente europeo, como referente mundial, no 
solamente tenemos que hablar pues para posicionarla como una ciudad turística, que sea 
limpia, que sea segura, que tenga una oferta complementaria que la haga atractiva, para 
este Equipo de Gobierno también es muy importante posicionar nuestra ciudad, como 
una ciudad accesible, una ciudad solidaria, y una ciudad más justa. Creemos que esta es 
una propuesta muy interesante, que ha presentado su grupo municipal, que 
evidentemente vamos a apoyarla, hemos llegado a una transacción, de lo cual también 
consideramos que es muy importante, porque en estos temas el consenso es primordial. 
Vamos a trabajar intensamente para convertir a Palma en una ciudad por el comercio 
justo, convertir a Palma en una ciudad justa, evidentemente con su colaboración, con la 
de los grupos municipales y también con el sector, con el sector comercio, con el sector 
educación, que es muy importante porque si empezamos a sensibilizar y a concienciar 
desde edades tempranas, desde la importancia del comercio justo, después 
evidentemente el trabajo no tendrá que ser tan intenso en edades más maduras, y por 
supuesto también con las entidades del sector del comercio justo y con las ongs. 
Nosotros también proponíamos que ha sido aceptada en la transaccional, trabajar 
conjuntamente con el Govern, porque desde la Dirección General de Cooperación e 
Inmigración, ya hay una mesa por el comercio justo, en la que están representadas todas 
las entidades que trabajan en este ámbito, y creemos que las sinergias deben ser muy 
importantes, debemos aprovechar el trabajo que ellos ya hayan hecho, que ya tienen una 
carta de compromisos, para ver que podemos aprovechar, trabajar conjuntamente y 
evidentemente en estos momentos de tan escasos recursos económicos, pues cuanto más 
los optimicemos yo creo que podremos llegar más allá. Simplemente decir que el 
compromiso de este Ayuntamiento es trabajar en el sentido que hemos acordado la 
propuesta, y poco más, empezaremos a trabajar cuanto antes. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, en el nostre grup municipal li agradaria llegir la transaccional, 
l’acord que han arribat els dos grups polítics PP, PSM-Iniciativa Verds, 
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indiscutiblement nosaltres estàvem a favor també de la proposta i si han arribat a un 
acord votarem a favor, però m’agradaria fer una pregunta que no sé si a lo millor la 
Regidora Fernández ho coneix, l’anterior legislatura, en el 2011 es va arribar a un acord 
de que les màquines de Bendix, es diu màquines de Bendix aquestes màquines que ja 
estan situades a les oficines municipals, també hi tinguessin un apartat per el cafè o llet 
o sucs de provinents del comerç just, va esser una presentació que va fer l’anterior 
Regidor de Benestar Social, i volien sabre si vostès eren coneixedors del tema, i si ens 
podien informar també quan s’instal·laran aquests tipus de màquines expenedores de 
productes de comerç just, a les oficines municipals i departaments municipals. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé nosaltres només, totalment d’acord en que això és el principi, 
esperem d’una aposta segura, i certa per aquest tipus de comerç, però lo que si que 
voldríem aclarir és que efectivament hi ha la proposta de fer feina a la Direcció General 
de Cooperació i Immigració, en principi l’Ajuntament no està previst que tingui 
participació, suposo que en cas de que no fos així, es cercaria, si per lo que fos no 
s’arribés en aquesta col·laboració, suposo que es compromet a que des de l’Ajuntament 
es pogués muntar una taula paral·lela, etcètera, etcètera, no? Això en principi és una de 
les nostres inquietuds, perquè creiem que es fonamental construir aquest model, amb la 
col·laboració de les entitats bàsicament, crec que nosaltres no som res, i me refereixo en 
els polítics, no som res si no contem amb la participació de les entitats, que són a demés 
les que coneixen el tema, i les que poden proposar les decisions més encertades, o les 
més necessàries, per tant tenir la seguretat de que si que hi haurà un grup de treball, 
sigui a través de la Direcció General de Cooperació, o sigui pròpia de l’Ajuntament.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández: 
 
“Muchas gracias. Bueno en primer lugar contestaré a la Sra. Fernández, nosotros ya nos 
hemos puesto en contacto con la Directora General de Cooperación y Inmigración, que 
nos ha dicho que no hay ningún problema en que nos incorporemos a esta mesa, aún así 
uno de los requisitos por los cuales en el programa de ciudades justas, podemos 
conseguir ser una ciudad para el comercio justo, es que creemos nuestra propia mesa, 
nuestro propio programa, independientemente de que nosotros estemos en la mesa por 
el comercio justo del Govern, también tendremos nuestro espacio de reunión municipal 
con todas las entidades, y con todos los agentes que consideremos necesarios. Y 
contestando a la Sra. Sánchez, la verdad es que desconocía esta propuesta, le puedo 
asegurar que dentro del área de Bienestar Social no hemos encontrado esta 
documentación, mucho me temo pues que debió ser como tantos anuncios que se 
hicieron la pasada legislatura por parte del anterior Equipo de Gobierno, en este caso del 
Regidor, que después no se materializan, de todas formas buscaremos más por los 
cajones, porque muchas veces rebuscando encontramos cosas que ni los propios 
técnicos sabían que había anunciado públicamente. Muchas gracias.” 
 
Parla la Sra. Secretària: 
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“¿Leo la transaccional? L’Ajuntament de Palma és conscient que pot contribuir de 
forma decisiva a un comerç internacional més just i solidari, fomentant activament el 
comerç just en l’administració local, el sector privat, la comunitat educativa, i el teixit 
social de la nostra illa. L’Ajuntament de Palma sol·licitarà la seva incorporació a la taula 
per comerç just, impulsada per la Direcció General de Cooperació i Immigració de la 
CAIB. L’Ajuntament de Palma es compromet a treballar amb determinació en el 
programa de ciutat justa, dintre de les limitacions pressupostàries, perquè Palma sigui 
ciutat pel comerç just.” 
 
Es proposa, dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma és conscient que pot contribuir de forma decisiva a un 
comerç internacional més just i solidari fomentant activament el Comerç Just en 
l'administració local, el sector privat, la comunitat educativa i el teixit social de la nostra 
illa. 

 
2. L’Ajuntament de Palma es compromet a treballar amb determinació en el programa 
de “ciutats Justes” per a que Palma sigui “ciutat pel Comerç Just”. Per tal d’assolir 
aquest objectiu, l’Ajuntament de Palma desenvoluparà les accions següents: 
 
a. Impulsar i participar en un grup de treball que integri els diferents actors interessats 
necessaris per convertir a Palma en “ciutat pel Comerç Just” per a realitzar el seguiment 
i coordinació d’accions a la ciutat. Aquest grup estarà integrat per administració, sector 
detallista i de restauració, comunitat educativa, associacions de consumidors, 
organitzacions de cooperació al desenvolupament i comerç just. (Posar-se d’acord amb 
S’altra Senalla) 

 
b. Introduir productes de Comerç Just en la compra pública (per exemple: cafè i sucre 
per a cafeteries dels centres municipals). 

 
c. Promoure campanyes d'informació i sensibilització online, aprofitant les xarxes 
socials i el portal municipal,  sobre el Comerç Just, per a difondre el concepte, la seva 
pràctica, els seus objectius, beneficis i resultats a la ciutadania.  
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
1. L’Ajuntament de Palma és conscient que pot contribuir de forma decisiva a un 
comerç internacional més just i solidari fomentant activament el Comerç Just en 
l'administració local, el sector privat, la comunitat educativa i el teixit social de la 
nostra illa. 
2. L’Ajuntament de Palma sol·licitarà la seva incorporació a la “Taula pel Comerç 
Just” impulsada per la DG de Cooperació i Immigració de la CAIB. 
3. l’Ajuntament de Palma es compromet a treballar amb determinació en el 
programa de “ciutats justes”, dintre de les limitacions pressupostàries, per a que 
Palma sigui “ciutat pel Comerç just”. 
 
33.   Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i del PSM-IV-ExM 

relativa a “per una educació pública de qualitat” (1884/2012)  
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Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Molt Honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, l’Unió d’Associacions de 
Mallorca, referent a aquest punt, exposa el següent: El més fotut no són les aules 
farcides d’alumnes ni els professors sense temps de preparar les classes ni, tan sols, la 
no substitució de baixes de docents o la desaparició de programes de suport. No. El  
més fotut és el missatge que en aquest país l’educació anava sobrada i que la formació 
significa, en valor afegit, menys que un palau de congressos. Aquest missatge, gens 
subliminar, és la cirereta d’un pastís neocon que ens configura com a país low cost. Per 
si no bastava la reforma laboral, la pèrdua de valor a l’educació ens presenta la realitat 
dels somnis més foscs dels nostres dirigents: mà d’obra barata, sense drets ni formació 
per exigir-los. Un paradís per inversos en casinos o en altres instal·lacions que vulguin 
competir amb la Xina o el Magreb. L’escola privada encarregada de la formació d’elits i 
la pública, mal dotada i saturada, dedicada a la instrucció bàsica de la mà d’obra sense 
qualificar. L’ascens social era una mentida pietosa i ara no són temps de circumloquis. 
Estem davant la destrucció de l’ensenyança pública, repeteixo estam davant la 
destrucció de l’ensenyança pública. Mentre que l’ensenyança privada rep un generós 
cabdal de fons públics, l’escola pública, privada de fons, es precipita cap al desastre, i 
els seus treballadors van camí de recuperar la dita “que passen més fam que un mestre 
d’escola”. Als retalls retributius aplicats del 6% aplicats des del juny de 2010, ara se 
sumen mesures com l’increment d’horari la desaparició de les reduccions de l’horari 
lectiu per a professorat major de 55 anys o nous retalls salarials en cas de baixa per 
malaltia. Se congelen les ofertes de feina pública, se converteixen als professors interins 
a nomenaments  a temps parcial  o se’ls acomiada cada any el 30 de juny a fi de no 
abonar els períodes de vacances. A la Universitat, després de tres anys de retall de 
pressupostos, l’augment de taxes de matrícula i l’enduriment de les condicions de 
beques,  juntament amb l’anunciada desaparició de les carreres amb pocs alumnes, són 
mesures que expulsarien a milers de fills de treballadors de la Universitat. A aquesta 
disminució d’alumnes se suma l’augment de la càrrega lectiva dels professors, la qual 
cosa duria a l’acomiadament de milers de professors associats. Es la voladura de 
l’ensenyança pública,repeteixo, és la voladura de l’ensenyança pública, una de les 
conquestes fonamentals de la classe treballadora en la lluita contra el franquisme 
després de la mort del dictador. És mal d’entendre que tot el que s’estalvien retallant a 
l’escola pública ho inverteixin en l’escola privada i concertada (com la de l’Opus, que a 
més de segregar per llengua també segrega per sexe: els nins a una banda  i les nines a 
l’altra). Aquests centres concertats, recordem-ho, contracten el professorat a dit, sense 
concurs-oposició i llavors el seu sou el paguem entre tots (fins i tot els interins que 
queden sense feina, el paguen). Com a fons, la crisi de l’Estat. L’aplicació de mesures 
de destrucció dels serveis públics, base de la convivència, i la resistència dels 
treballadors i la joventut, obrin encletxes en el propi entramat de les institucions. La 
rebel·lió de la Conferència de Retalls de la Universitat i el seu plant al ministre 
d’educació en són una mostra, que demostra que tot està malament  per l’ofensiva 
destructiva del Fons Monetari Internacional i la Unió Europea. Cal instar als dirigents 
d’UGT i CCOO a que trenquin amb la línea de mobilització sostinguda que és una línia 
de desmobilització i convoquin una nova vaga general per la retirada de tots els retalls. 
Per acabar ja direm, fa un any, en el seu discurs al Parlament, el president Bauzá digué 
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que no hi ha millor inversió que la que puguem fer en educació. Aquesta serà la 
legislatura de l’educació. Mentida, mentida, mentida.” 
 
Intervé el Sr. Alex Gómez, representant de FAPA Mallorca (Plataforma de 
l’Embut): 
 
“Buenos días, voy a proceder a la lectura del manifiesto de la Plataforma del Embudo. 
Entenem que l’ensenyament té com a objectiu primordial contribuir a la cohesió social i 
garantir la igualtat d’oportunitats. El sistema educatiu ha d’atendre a la diversitat i ha de 
treballar per compensar les diferències (socials, econòmiques, de provinença o de 
gènere) i per donar a tothom les mateixes oportunitats. Per garantir això l’educació ha 
de ser pública, laica, gratuïta i de qualitat. Mentrestant l’Estat Espanyol és a la coa de la 
inversió en educació dins el context europeu, i les Illes Balears encapçalen la llista de 
les comunitats de l’estat amb més abandonament escolar i amb un índex de fracàs 
escolar més alt. I tot i així, els nostres governants han optat per retallar encara més la 
inversió en educació. És per avançar cap a una educació pública i de qualitat que exigim 
al Govern de les Illes Balears que: Aturi totes les retallades que s’han fent fins ara i les 
que es tenen projectades en tots els àmbits que afecten el sistema educatiu arreu del 
territori (despeses de funcionament, infraestructures, personal docent i no docent, 
programes de reutilització de llibres, etcètera). Augmentin la inversió en educació 
pública, amb l’objectiu d’arribar al 7% del PIB, tal com recomanen els organismes 
internacionals, ajustant les inversions i els recursos destinats als centres públics a les 
necessitats socials i educatives concretes. Fomenti la col·laboració de la Comunitat 
Educativa amb les administracions, es consulti i es defineixin les línies d’actuació de 
forma conjunta, abans de prendre qualsevol mesura de calat. Posi en funcionament i/o 
recuperi iniciatives públiques de reforç a l’alumnat tant en horari lectiu com no lectiu, 
programes de suport a la immersió lingüística, programes ÈXIT, PROA, etcètera, i de 
suport a les entitats i de forma especial a les AMIPAS, que es fan càrrec de gestionar els 
serveis complementaris com el servei de menjador i el d’escola matinera. Garanteixi 
una ràtio docents/alumnat i alumnat/aula adequada en tots els centres docents per fer 
possible una atenció de qualitat a totes les necessitats educatives de l’alumnat. 
Promogui una educació inclusiva i no segregadora en tots els àmbits, fent valer la 
llengua catalana com a llengua vehicular i com a eina d’integració. Mantingui i creï 
places gratuïtes suficients en centres de gestió pública a l’etapa educativa de l’educació 
infantil de primer cicle (0-3) per garantir l’accés de tothom a aquests serveis. Defensi la 
Universitat Pública gratuïta i de qualitat, que garanteixi l’accés a tota la societat i que 
faciliti la mobilitat amb unes dotacions de beques ajustades a les necessitats reals, 
conseqüència de la nostra insularitat. Asseguri una gestió públic, democràtica, 
participativa i directa als centres educatius públics. Aposti per una educació en valors 
encaminada a la formació de ciutadans i ciutadanes autònoms, crítics i solidaris que 
superi una exclusiva concepció productiva i mercantilitzada de l’ensenyament. La 
voluntat de millora i avançar en la millor gestió de l’educació a les Illes Balears fa que 
ens adrecem a tota la comunitat educativa i a la resta de la societat civil de les Illes  
perquè s’impliquin en la defensa d’un millor model d’ensenyament públic. Plataforma 
de l’Embut per un ensenyament públic de qualitat. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
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“Bé. La Plataforma Crida és un moviment ciutadà que engloba a tota la comunitat 
educativa, des de pares, alumnes, mestres, i pensàvem que era adient que aquest 
Ajuntament donés suport en aquest manifest, ja que és un manifest ciutadà i sobretot 
que reclama una educació pública i de qualitat. Jo crec que Sra. Ferriol, allò que crispa 
realment és que les retallades siguin tan injustes i tan focalitzades en els més dèbils, 
educació pública, sanitat, pensionistes, aturats, malalts, IVA, i que no es prenguin altres 
mesures d’altura, vostè me dirà, no és que no hi ha alternativa, i jo li dic, si que hi ha 
alternativa, el que passa que no volen parlar d’aquesta alternativa. Les alternatives són 
l’impost de patrimoni, l’impost de societats, la regularització de ... banca, les sancions 
pels infractors, les despeses de la Casa Reial, la reforma dels trams de l’IRPF, els sous 
dels càrrecs públics, les indemnitzacions en els banquers, i la depuració de 
responsabilitats. Hi ha alternatives, el que passa que no volem parlar d’aquestes 
alternatives, perquè toquen en els poderosos i en aquells que vostès defensen 
contínuament i en canvi, i en canvi fan una sangria social en contra de les classes més 
baixes. Lo que abans era dret esquerra, lo que abans era dret esquerra ara és a dalt a 
baix, allò que indigne de veritat és que una crisi tan greu serveixi per desmantellar als ... 
més dèbils, per garantir el confort dels més rics. Jo ja vaig dir que en aquests moments 
no hi ha una cosa tan diferent, més diferent que l’euro d’un ric i l’euro d’un pobre, i 
aquesta crisi lo que està fent és atacar l’euro del pobre, i està multiplicant els euros dels 
rics. Lo que fa el Partit Popular és una excusa, és una excusa per destruir 
ideològicament allò que volíem perseguir, la igualtat d’oportunitats, els serveis públics, 
la llengua i la cultura pròpia, el territori. Surten un dia, si, i l’altre també, traient pit, 
presumint d’estalviar-se, presumint entre cometes, d’estalviar-se centenar de mestres, 
sanitaris, i treballadors públics, o sigui que bravegen d’enviar centenars de treballadors 
públics en el carrer, i condemnar projectes de vida, a les famílies a la precarietat i a la 
incertesa, i no només no es disculpen, no es lamenten, sinó que ho expliquen com una 
mostra de la seva fantàstica gestió, i utilitzen com un arma política indecent, a més la 
gent ja ha vist que els sacrificis són absolutament contraproduents, augmenten l’atur, la 
precarietat, frenen el creixement, aturen el consum, no serveixen per estalviar, el cas 
dels hospitals és el més flagrant, però n’hi ha d’altres. Finalment, la gent no accepta la 
mentida, veure la poca vergonya del Sr. Bauza, que faci tot el contrari del que va dir, 
que el seu programa electoral sigui una estafa, en tota regla. Crec que ja que justifica 
que la gent estigui indignada, no només són les retallades, sinó que siguin injustes, 
improvisades, inútils, ideològiques, insensibles, infamants, indecents, i inhumanes. Les 
8 is de la indignació. És hora de rescatar persones, no de rescatar poderosos i bancs Sra. 
Ferriol, els moviments ciutadans es multipliquen, jo li he presentat alternatives, no serà 
d’aquest grup que no digui de on ha de treure els doblers, rescati persones.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Si disculpi, si Sr. Batle és que és una proposta conjunta, lo que passa és que si, i per 
això fèiem, ens hem de distribuir el temps, haurem d’esser més apurats, jo procuraré. 
Gràcies. Idò moltes gràcies Sr. Batle és una proposta conjunta que fem conjuntament 
amb el grup municipal del PSM-Iniciativa Verds Entesa, i que lo que pretén és que 
aquest plenari de l’Ajuntament de Palma, l’Ajuntament per tant, i en certa mesura la 
ciutat, es sumi al crit que s’està fent en defensa de l’educació pública, hem sentit les 
paraules de la persona que ha donat lectura al manifest, hem sentit el que es reivindica, i 
que fa dies que venim escoltant, i jo vull posar l’accent amb una sèrie de dades que crec 
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que ens han d’escarrufar una mica més del que ja estam tots, perquè jo som conscient de 
que totes i cada una de les persones que estam aquí estam preocupats per la conjuntura 
que vivim. Els efectes de la crisi econòmica, que repercuteixen lògicament sobre la 
nostra ciutat, però tenen efectes especialment sobre el món educatiu, a tot arreu i no 
només a Palma, al nostre país, al món. Jo crec que és important que no oblidem que els 
efectes d’aquesta crisi econòmica i financera, a nivell mundial està fent que un de cada 
sis nins es vegi obligat a treballar, a fer feina degut a la pobresa en la que viu. En 
parlarem d’això després, l’ajuda pública al desenvolupament va disminuint, i de cada 
vegada hi ha més bretxa, una bretxa més grossa entre països rics i països pobres, en un 
món global en el que l’absentisme escolar, lluny de minvar progressa. Els efectes de la 
crisi a països desenvolupats, que hem tingut la sort de poder haver crescut d’una forma 
diferent, copejà directament a les limitacions de la despesa pública en matèria educativa. 
En el nostra país ens estam ara mateix enfrontant a uns retalls sense precedents, sense 
precedents, en matèria d’inversió pública, com no havíem conegut mai des de la 
instauració de la nostra democràcia, tot i haver passat per moments de crisi econòmica 
importants. El document que el Govern del President Rajoy ha enviat a Brusel·les, per 
explicar quins seran els retalls que es produiran en el nostre país, parla d’una reducció 
del 4,9% al 3,9% en inversió pública, inversió pública derivada del PIB. A la nostra 
comunitat autònoma, tenim un Govern, el Govern presidit pel Sr. Bauza, que redueix el 
pressupost d’educació pel proper curs en 55 milions d’euros, i tot això redueix, però tot 
això sobretot copeja les nostres aules, una ràtio més alta, més alumnes, per menys 
professors, menys professors a les aules, inspectors educatius acomiadats, 
acomiadament de professors de suport que ajuden en els més febles i que tenen més 
dificultats, retallades que afecten en els nivells educatius, en els quals han de consolidar 
aquesta incorporació dels nostres nins i nines, que és l’educació infantil, i una situació 
que ens aboca a més desigualtats, a una major privatització del sector escolar, i sobretot 
a major vulnerabilitat. Clar, tot això ens passa en nom de l’austeritat, i jo hem sap greu 
haver-ho de dir així, però és que no ens ho creiem, jo crec que hem de fer coses d’una 
forma diferent, i nosaltres com des de el grup municipal Socialista, recolzarem totes 
aquelles iniciatives que ens permetin mantenir i posar aquesta frontera molt clara, els 
serveis educatius de qualitat, mantenir l’atenció pública de qualitat en matèria 
educativa, tot i que l’haguem de fer d’un altre manera. Però per fer-la d’un altre manera 
hi ha una cosa molt important, imprescindible diria jo, i és fer-ho amb els col·lectius 
afectats, amb els pares i mares, amb els professors i professores, amb el conjunt de la 
comunitat educativa, i el conjunt de la comunitat educativa es troba absolutament 
aïllada, i absolutament contrària al plantejament del que s’està fent. Crec que és el 
moment de reconduir, en un moment a demés i amb això acabo, i ho vull recordar en 
que Balears, encara estam més a la coa del grau d’absentisme i de fracàs escolar que 
tenim al conjunt del nostre país, un 28,4% dels nostres alumnes al nostre país 
abandonen l’ensenyament, a Balears és el 36,7%. I quina ha d’esser la política 
intel·ligent en el temps que vivim? La política de l’austeritat, o la política de invertir en 
el capital humà i social per preparar l’economia del demà. Hi pensarem amb el futur? 
No hi hem de pensar amb el futur? Jo crec que si, tots hi volem pensar en el futur. 
Doncs escolti, per nosaltres el futur passa, no només per mantenir la inversió, sinó per 
invertir-hi encara més, i això no és una entelèquia, això és el que ha d’esser dit al 
Govern francès, sense anar més enfora, i això no és una entelèquia, això és el que no 
s’ha decidit en aquest Ajuntament, on hem eliminat gran part important del programa de 
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reforçament escolar, i hem decidit gastar-nos els doblers en urinaris públics. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Mirin, començant pel principi, jo crec que no hi ha dubte que tothom 
estar d’acord en que tinguem una política, una educació pública de qualitat, aquí no hi 
ha dubte, tothom pensa en el mateix sentit. Però clar jo és que els sent en les seves 
intervencions, i la veritat és que bé hi ha una mica de posada en escena evidentment, 
perquè quan xerrem en altres àmbits, estan un poc més tranquils, es pot xerrar amb més 
tranquil·litat, es pot reconèixer per part seva que efectivament la situació és complicada, 
i que ens ha tocat un mal moment per gestionar. De totes maneres, mirin, a mi me 
pareix perfecte que vostès vulguin defensar amb tota la vehemència que considerin 
oportú, la lluita d’aquest col·lectiu, en contra de les actuacions del Govern, tant 
autonòmic com de l’Estat. Però, clar, nosaltres lo que si els puc dir és que lo que fem és 
recolzar és en el Govern en la seva gestió educativa, i en les mesures econòmiques que 
adopta, i estic xerrant del Govern del Sr. Bauza, i estic xerrant del Govern del Sr. Rajoy. 
És que hi ha una necessitat de recordar, que la situació en que es troba la nostra 
comunitat i el nostre país, Espanya, la veritat és que és bastant crua, suposo que vostès 
no ho desconeixen, realment jo crec que cada dia tots ens despertem amb una inquietud 
de veure amem cap on van les coses, estam realment en una situació molt complicada. 
En aquests moments per tant, jo crec que ha donat mostra d’aquesta actitud el Sr. 
Rubalcaba en el congrés, donant suport en el Sr. Rajoy a l’hora d’anar en el Consell 
Europeu. És molt important tenir una altura de mires, i és molt important tendir la mà. 
Mirin, jo entenc que vostès, tenen, tenen a mà el fet de treure el tema de 
l’externalització de escoletes, o que apliquen el retall econòmic que suposa això, per 
tant l’estalvi a tot el tema dels banys públics, bé, tot això forma part del joc, jo no diria 
democràtic, diria un altre paraula que comença per l’estil però que no és exactament 
igual, però la realitat és que no es tracta de moure els doblers de àrea a àrea, o sigui de 
lo que es tracta és de que cadascú dins la seva àrea, tenim una responsabilitat molt clara, 
i és intentar donar el màxim dels serveis amb el mínim de recursos, això és així, i 
cadascú a ca seva suposo que fa per l’estil, perquè bé a lo millor nosaltres som uns 
afortunats que tenim feina, que cobrem cada mes, però hi ha molta de gent que no, hi ha 
molta de gent que ha vist rebaixat el seu sou, nosaltres també en el seu moment, 
familiars que tots tenim, amics, tothom lo que fa és mirar d’ajustar-se a lo que té. 
Nosaltres no farem un altre cosa diferent, és que les coses estan molt malament com per 
fer les coses d’un altre manera. Mirin, nosaltres ens poden acusar de tenir la 
responsabilitat de la situació que tenim en aquest moment d’un any cap aquí, i nosaltres 
l’assolim, jo no seré la que no doni la cara perquè si qualque cosa tinc és que la don i no 
tinc cap problema, ara lo que vostès han d’entendre és que nosaltres no podem actuar 
d’una manera aïllada, ni com Ajuntament, ni la Comunitat Autònoma, ni Espanya, 
perquè en el cap i a la fi hem de seguir unes directrius que ens marca sobretot en aquests 
moments Europa. Mirin, en aquests moments en que la situació és tan crítica, la pressa 
de decisions és una exigència, no és una opció, i nosaltres hem d’esser responsables i 
hem d’esser fermes, a pesar del descontent, a pesar de que hi hagi altres visions sobre la 
situació, però me creguin que no ens queda més remei que prendre decisions 
contundents, perquè sinó això se’n va, això s’enfonsa. Mirin, vostès constantment 
m’estan traient el tema de les escoletes, i de fet en aquest manifest es xerra de la 
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gratuïtat. Mirin, jo els hi he de recordar que les escoletes, qui paga més paga 270 euros, 
que comparat amb el que es paga a les escoletes privades és bastant manco, a les 
escoletes privades és paguen 380, 390. Hi ha moltes persones, la majoria de persones 
que duen els seus infants a les escoletes privades, que lo que paguen són 52, 67, molts 
paguen 13. Les nostres escoletes són unes escoletes que són socials, efectivament, i 
nosaltres tot el que estam fent és per poder mantenir aquest servei, jo comprenc que 
vostès hagin de fer la seva feina, i vulguin emprar els arguments que consideren que són 
més forts, però aquesta és la realitat. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“En qualque cosa coincidim, i és en que la situació és complicada, amb això estam 
d’acord. Ara bé, amb aquesta crisi tenim models diferents, perquè jo som d’esquerres i 
vostè és de dretes Sra. Ferriol, vull dir, això és evident. Per això, jo li he dit que per 
sortir d’aquesta crisi nosaltres tenim un full de ruta, i vostès tenen un altre, jo li he parlat 
de l’impost de patrimoni, jo li he parlat de l’impost de societats, jo li he parlat de 
reforma del tram de l’IRPF, jo li he parla de accions concretes, perquè els que més 
suporten la crisi, que són els que en certa manera més flexibles, o amb més seguretat, o 
que no passen cada dia penúries, són els que més han de contribuir a sortir de la crisi, i 
no les classes mitges baixes, jo li he donat propostes, nosaltres tenim un full de ruta. 
Vull dir, models per sortir de la crisi nosaltres en tenim, i vostès en tenen un altre. 
L’IVA, perquè no pugem l’IVA dels productes que costen més? Dels productes de 
luxe? Perquè justament els cotxes de luxe han pujat les vendes? I els cotxes utilitaris 
han davallat? Vull dir, són dades que ens fan veure que aquesta crisi actualment els 
únics que l’estan pagant, que són la gran majoria, són les classes mitges baixes. Hi ha 
alternatives, hi ha alternatives, però en aquests moments qui governa no les vol aplicar. 
Miri, Sra. Ferriol, nosaltres ja li varem dir des de el primer dia que hi havia coses que 
eren innegociables, i intocables, i una d’elles és l’educació pública. Per nosaltres 
l’educació pública és el garant, el primer garant de la igualtat d’oportunitats en aquesta 
ciutat, i en aquest país. I qualsevol retallada que es segueixi fent, seguirem venint en 
aquest plenari per denunciar-ho, perquè a nosaltres ens han votat per això, per defensar 
la gent, per defensar lo públic, i no me digui que nosaltres no tenim un model per sortir 
de la crisi, el que passa que no els hi va bé, no els hi va bé perquè la seva política és la 
política d’afavorir en els poderosos, i això és així, i això és així.” 
 
Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. I gràcies per la flexibilitat amb el valor del temps perquè això 
compartim ... a llarga una mica. Escolti Sra. Ferriol i Sr. Batle, tots, això no és un teatre, 
i cap de nosaltres està fent una interpretació, el que el traslladem és una visió diferent 
d’una realitat que tots sabem que és dura, seria un teatre si només parléssim, 
interpretéssim un guió, sense segurament tenir un altre fonament que avalés, sense que 
es prenguessin decisions, si estiguéssim simulant, si algú escrivís el guió i nosaltres 
fóssim actors de algú que ens maneja, que a estones també ens passa. Però el que diem 
aquí no forma part del teatre d’un ritual, a mi m’encantaria venir aquí i dir-li Sra. Ferriol 
i Sr. Batle, que bé que podem mantenir un sistema de gestió de les nostres escoletes, 
canviem-ho i millorem-ho, però de gestió directa, i anem a intentar que la resta que no 
ho era ho pugui esser, i m’encantaria poder dir-li Sra. Ferriol, que bé que podem 
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mantenir el programa de reforçament, que vostès iniciaren, nosaltres li donarem 
continuïtat i ho ampliarem, això és el que esperen els ciutadans, i m’agradaria. Problema 
que tenim, no és que no li vulgui dir, el problema que tenim és que el programa de 
reforçament no hi és, el problema que tenim és que els doblers són escassos, la situació 
és molt dura, és dificultosa, vostès s’han trobat amb una, amb un pressupost fruit d’un 
Govern en minoria, que jo vaig presidir, que tenia molts de punts febles efectivament, i 
que no contemplava el pressupost de les noves escoletes, no perquè no féssim una mala, 
perquè féssim una mala gestió, sinó perquè no podíem incloure, que també ho hem de 
contar, i per tant varem fer lo que nosaltres haguéssim fet si governéssim, que era llevar 
d’un costat i posar a un altre, llevar d’un costat i posar a un altre. Però escolti, jo mai 
recolzaria un Govern que me nega la possibilitat de poder tenir les nostres escoles a la 
ciutat obertes, per atendre els nostres nins i nines dels barris i és capaç de concertar 
l’educació infantil a un centre privat de l’opus dei, mai recolzaria un Govern, vostè si, 
estan amb tota la legitimitat del món per fer-ho, però han d’entendre que no ens 
entenem, que això és un punt de divergència. No me pareixeria bé que, no me pareix bé 
que renunciem a inversions educatives per tenir banys per turistes, és que no me pareix, 
i no és demagògia, és que no me pareix, és que no me va parèixer bé implantar-ho quan 
se’n va anar el Sr. Donate a veure els mateixos banys a Berlin, és que decidirem que no, 
perquè nosaltres no creiem que sigui moment de fer aquesta inversió, vostès han decidit 
que si, no és demagògia, és una decisió. Com a mínim els hi demano que la defensin, 
però no intentin fer-nos creure que els que no estam d’acord no hi estam perquè ens toca 
estar en contra, no Sra. Ferriol, jo vull estar a favor d’una ciutat que defensa l’educació 
pública, i de veres no me costaria gens, gens reconèixer-li el gest, no me costaria gens, 
com no me costa gens reconèixer-ho en tots i cada una de les ocasions que hem tingut 
de poder-ho compartir, i ens tornem a oferir, podem fer feina junts, però per gastar 
doblers amb urinaris públics, en lloc de gastar-los en les nostres escoles, i per aplaudir 
un Govern que concerta l’educació privada infantil, en el temps més dur de copejar des 
de el pressupost públic la nostra educació pública, me sap molt de greu, el Sr. 
Rubalcaba ha acompanyat en el pacte fiscal a Europa però jo no l’acompanyaré a 
defensar això, ni davant el Sr. Bauza ni davant els ciutadans i ciutadanes de Palma. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Noguera, té raó no li he contestat, és vera, perquè me volia 
ajustar en el temps i jo duia una sèrie d’idees que creia que era important que els contès, 
però ara li contesto. Miri, el tema que vostè me parla hi ha coses de les que me xerra 
que jo la veritat és que li prometo que no li puc contestar jo, això no que s’hagi 
incrementat la venda de cotxes de luxe, a mi que me registren, perquè jo lo que tinc és 
un utilitari, per tant no maneig aquestes informacions. Lo que si que li puc dir és que la 
majoria de temes que vostè xerra són temes d’àmbit nacional, que si vostè vol jo li 
trasllado en el Sr. Miquel Ramis, no tinc cap problema, tinc una relació excel·lent amb 
ell, però la veritat és que aquí xerrar de segons quins temes no és el lloc, ara també li 
vull dir una cosa, nosaltres hem implantat l’IBI progressiu, les persones que en aquest 
moment tenen una vivenda amb un valor cadastral que sigui més elevat pagaran més, o 
sigui no se jo crec que a lo millor és que de vegades ens falta informació, perquè no 
som, nosaltres no estam aquí per servir en els poderosos, perquè de fet vostès xerren de 
que nosaltres hem reduït el programa èxit, és cert, ja no és el programa èxit, és un 
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programa de intervenció socio educativa. I aquest programa a qui va dirigit en els més 
poderosos de les barriades? Va dirigit a les famílies, en els infants que estan a les zones 
socialment més vulnerables de la nostra ciutat, per tant és vera, no hem pogut continuar 
amb un programa com l’èxit que costava 600.000 euros, però si que hem pogut fer una 
reorganització d’un programa que de qualque manera, i vostès ho saben perfectament, 
l’èxit no feia només un reforç educatiu, feia una intervenció socio educativa. Per tant 
ens hem quedat amb aquesta part que si que la podíem assumir, que a demés era 
competència municipal, l’altre no. Perquè també els vull recordar aquest tema de les 
competències, que ja se que s’enfaden però, és que miri, a mi me sap greu però és que la 
realitat és aquesta, hi ha una normativa, hi ha la Llei de Bases de Règim Local, hi ha la 
Llei de Capitalitat, hi ha una sèrie de normativa que és de vigència en aquest moment i 
d’aplicació, que ens diu quines són les nostres competències, i escoltin el reforç escolar 
no ho és. I un altre reflexió, amb tota la feina que s’ha fet amb reforç escolar, amb tots 
els medis, amb tots els professors, amb les ràtios tan ajustades. Els hi pareix normal que 
el fracàs escolar sigui el que és? I l’absentisme escolar sigui el que és? És que a lo 
millor el que ens hem de començar a plantejar és anar a l’arrel del problema, perquè al 
marge de tot el tema dels ajustaments que s’han hagut de fer per part de les 
administracions públiques, hi ha un tema que és molt important, i és que passa, que 
passa amb els infants, que van a classe i no els ret. Aquest és el vertader problema i el 
vertader drama, que nosaltres estam tenint una educació pública de qualitat, amb 
ensenyaments, amb educadors que estan dedicats en cos i ànima a l’educació dels 
infants, i resulta que els resultats no són gens desitjables, això és lo que crec que ens 
podem plantejar, aquí hem de començar a fer feina de valent, perquè això no és 
possible. Mirin, respecte dels concerts, ja sabem que el problema no és que sigui un 
concert qualsevol, és que és un concert amb l’opus dei, i això, això ja és un poc més 
així, jo els entenc, els entenc. Mirin, casualment les escoles concertades reben una 
enorme demanda, vostès ho saben perfectament, cada any es repeteix a les demandes 
que es fan per part de pares i mares a l’hora d’escolaritzar els seus infants, les escoles 
concertades estan molt demandades. I que passa amb les escoles concertades? Mirin, 
passa que costen menys que l’escola pública, clar és que. Que hem de fer? Hem de 
renunciar a l’escola pública perquè costa més? No, però hem de racionalitzar la despesa, 
i a lo millor convindria mirar que fan a la concertada perquè la gent vulgui dur als 
infants, no ho sé, és una reflexió que crec que hem de fer també, molt profundament. I 
respecte a les escoles obertes, nosaltres estam continuant amb aquesta línea Sra. Calvo, 
no hem fet cap canvi amb aquest sentit, no hem llevat aquesta oportunitat a les entitats, 
a les persones que viuen a les distintes barriades per poder ús de les escoles públiques 
els horabaixes, en horari no lectiu, això està absolutament vigent, i considerem que és 
una molt bona idea, i per tant a mi tampoc me dolen peces de reconèixer que això és una 
bona iniciativa que vostès varen fer, per tant no hi ha cap problema. I en quan a les 
escoletes, que és el tema que més ens afecta, perquè aquest és un Ple municipal, i les 
escoletes per tant l’educació 0-3 és competència pròpia municipal, els he de dir que 
nosaltres hem incrementat un 30% el pressupost en escoletes, que no hem modificat els 
preus que paguen les famílies,, que no hem tocat els descomptes que s’apliquen, i que 
evidentment amb un dèficit de 5 milions i mig d’euros, vostès comprendran que no es 
pot continuar com si res, no se pot, és que no es pot. Hi ha haguts moments en que un 
podia seguir endavant, perquè deia aquí està complicat, però compensem amb aquí 
deçà, és que ara ja me diran on podem compensar. Gràcies Sr. Batle.” 
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Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda adherir-se al manifest de la Plataforma 
Crida 
 
Es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
37.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la celebració de l’orgull 

LGTB (1888/2012). 
Intervé una representant de Ben Amics: 
 
“Bon dia, en primer lloc dir que la meva companya Cristina no xerrarà avui, i me va 
donar la seva paraula. Senyor Batle, senyores Regidores i senyors Regidors. Avui 28 de 
juny es commemora l’inici d’una revolta que actualment es coneix com a celebració del 
orgull de Lesbianes, Gays, Transsexuals i Bisexuals. Aquest va esser el dia que varem 
dir prou, el dia que iniciarem una revolució, el dia que passarem d’esser subjectes 
passius d’una repressió a subjectes actius de la defensa i consecució dels nostres drets,  
el dia en que ens convertirem en protagonistes d’un canvi no solament per a nosaltres 
mateixos sinó per el conjunt d’una societat en el camí cap a la plena igualtat. Ben Amics 
porta anys celebrant aquest dia i aquest 23 de juny hem complert 5 anys de un nou 
formato de Orgull, un orgull festiu però també un orgull combatiu i no ens falten motius 
per això. No és la primera vegada que venim a aquest Ple a explicar que segueixen 
existint una discriminació només pel fet d’esser lesbiana, gay, transsexual o bisexuals. 
En aquesta mateixa sala, varen exposar la discriminació en l’àmbit laboral, la 
discriminació en els centres educatius i en la salut, entre altres, per tant, no ens 
estendrem a relatar per què és necessari que celebrem aquest dia, que sortim una vegada 
més al carrer a dir prou. Aquest format d’Orgull es caracteritza per una festa marcada 
per la diversitat, que impulsa valors com a la igualtat, la tolerància o la convivència en 
el respecte a la diferència. Les dades demostren que fins i tot amb uns 5000 assistents, 
mai hem tingut cap incident o altercat, presentem per tant, una proposta d’esdeveniment 
positiu per aquesta ciutat obert a tots els ciutadans i ciutadanes i que promou valors que 
entenem que han d’esser fomentats independentment del color polític d’aquest 
Ajuntament. El 12 d’abril varem sol·licitar una reunió amb l’Equip de Govern per 
presentar aquesta mateixa proposta i concretament a les regidories d’Igualtat, Cultura, 
Infraestructures, Participació i Turisme. Esperàvem que la nostra petició fou atesa amb 
interès ja que esta interacció ja s’havia pactat gràcies a la proposta del grup PSM-
Iniciativa Verds-Entesa, per establir una interlocució  periòdica entre els representants 
del col·lectiu LGTB i aquest Consistori. Aquesta reunió se’ns va concedir un mes més 
tard, el 10 de maig. A aquesta reunió ja acudíem amb una petició de col·laboració de 
3000€, que mesos abans ens va prometre des de Igualtat. Mancant un mes per a l’Orgull 
ens comuniquen que no podem contar amb aquesta quantitat. Això va fer perillar la 
organització de l’Orgull d’aquest any. Volem que quedi molt clar que Ben Amics no és 
aliena a la realitat actual, no és aliena a la crisi, principalment perquè també ens ha 
afectat i molt, posant-nos en una posició molt difícil de sostenir, després de tres 
acomiadaments del nostre equip directiu, tècnic perdó. Per aquest motiu el nostre 
pressupost per l’Orgull ha arribat fins i tot a reduir-se a més de 75%. Després de la 
presentació d’aquesta proposta a aquestes 5 regidories, després de retallar l’ajuda 
sol·licitada fins arribar a la irrisòria quantitat de 500€, que per a Ben Amics eren vitals, 
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la participació que hem rebut s’ha limitat a un escenari i una pressa de corrent. Des de la 
Regidoria de Infraestructura ens van insistir molt en que aquesta era la seva participació 
i que hauríem d’estar satisfets. Volem expressar el nostre enorme descontent ja que si 
l’escàs suport es va limitar a un escenari i una pressa de corrent, al menys hagués estat 
bé que aquesta pressa de corrent hagués tingut la potencia acordada i no la meitat. Els 
motius per negar-nos aquesta ajuda de 500€ és l’absència de subvenciones des de la 
Regidoria de Igualtat, fet que ens fa plantejar-nos que si no hi ha subvencions per a 
igualtat. Cóm es vol fomentar aquest valor des d’aquest Ajuntament? Cóm es vol 
defensar la igualtat de tots els ciutadans i ciutadanes de Palma si les entitats que porten 
anys lluitant per això no tenen suport? Aquest ha estat el primer any que l’actual Equip 
de Govern municipal respon a la nostra invitació i assisteix a aquesta celebració, encara 
que no ha estat el Sr. Batle, com hagués agradat i com estàvem acostumats. Els que 
varem assistir varem poder comprovar que el que estam dient és cert, varem comprivar 
la gran quantitat de persones que acudeixen, la diversitat i el bon ambient que es respira 
en aquesta celebració. Sincerament, no creuen que poden col·laborar en una mica més 
que amb un escenari i una pressa de corrent? En ocasions, quant els diners escassegen, 
altres mostres de suport poden esser de molta ajuda. Des de Ben Amics volem demanar 
de cara a l’any proper una major implicació, una major voluntat per fer un Orgull 
millor, l’Orgull que una ciutat com Palma es mereix. Igual que ens mereixem un 
Ajuntament que recolzi aquesta iniciativa i per tant que recolzi al col·lectiu de lesbianes, 
gays, transsexuals i bisexuals en el nostre dia, el dia del nostre Orgull, el qual volem 
compartir amb esta ciutat. Moltes gràcies i feliç dia de l’orgull LGTB.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, el nostre grup polític dur aquesta proposició, degut a la demanda 
que hem rebut per part del col·lectiu que representa a tots els ciutadans i ciutadanes 
d’aquesta ciutat, que pertanyen al col·lectiu LGTB,  i que vostè és el seu Batle i aquest 
el seu Equip de Govern. Realment queda poc per afegir, més o manco a la nostra 
exposició de motius també contàvem les peripècies que ha tingut que patir l’associació 
Ben Amics, per poder desenvolupar aquest orgull gay, perdó aquest orgull LGTB, que 
s’ha vingut fent aquests darrers 5 anys a les places públiques de la nostra ciutat. Jo crec 
que queda palesa la manca de voluntat política, realment tots sabem que la situació és 
difícil, vostès no s’han cansat de dir que ho hi ha doblers, i que hi ha moltes factures, i 
la gent ho té ja interioritzat i les associacions també. Però quan te conten i expressen tot 
el que han comentat aquí, realment aquí el que veus és que no hi ha hagut una voluntat 
política per part d’aquest Equip de Govern, perquè sense tenir doblers també es pot 
ajudar de moltes maneres, com ha dit l’àrea d’Infraestructures és un actor important, per 
haver pogut fer una miqueta més el seu Regidor, el Sr. Sebastià Sansó per haver pogut 
participar amb un muntatge millor, amb una pressa de corrent en condicions, i realment 
amb aquest peregrinatge que han fet també a les altres regidories de l’Ajuntament, 
Turisme per exemple. És que hi ha una proposició d’aquest Ajuntament aprovada per 
unanimitat per aquest plenari de l’Ajuntament de Palma, que es va acordar traslladar a 
la fundació Palma 365 dies a l’any, que Palma 365 dies, perdó, que aquests 
esdeveniments del col·lectiu LGTB es poguessin traslladar a la fundació per la 
promoció turística de la nostra ciutat, és que és una oportunitat també turística que 
perdem i perd Palma, realment jo hi vaig assistir igual que la resta de companys del 
grup municipal Socialista, i realment hi havia molts de turistes a la Faixina, hi havia 
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unes 5.000 persones, i realment estam perdent també un potencial que pot beneficiar 
també a l’economia d’aquesta ciutat, i a la dignitat i a l’orgull dels seus i els nostres 
conciutadans i ciutadans del col·lectiu LGTB. Per tant la nostra proposició, el punt 
número 1, seria la de lamentar aquesta manca de voluntat política d’aquest Equip de 
Govern, en celebració d’aquest orgull LGTB, el 23 de juny de l’any 2012. I en segon, 
en segon lloc, se que s’ha aprovat per unanimitat a la Comissió que es col·labori amb 
aquest col·lectiu a la celebració del dia del seu orgull a la nostra ciutat, sempre que hi 
hagi iniciatives ciutadanes o entitats que ho recolzin els propers anys, però que això no 
quedi com a paper banyat, que això sigui un document, el que avui s’aprovi, i que les 
associacions, l’associació Ben Amics i qui sigui que ho vulgui organitzar i que tingui 
com a interlocutor el proper any a l’Equip de Govern, diguin, això es va aprovar a un 
plenari de l’Ajuntament de Palma, i vostès tenen l’obligació per acord d’aquest plenari, 
de ajudar i col·laborar a la celebració de l’orgull gay, orgull LGTB 2013, posem, 2013 o 
2014, tots els que siguin, perquè realment és el que acordarem avui en aquest plenari i 
que per favor pensin en la dignitat de tots els ciutadans i ciutadanes d’aquesta ciutat, que 
formen part d’aquest col·lectiu, i que realment han de fer una miqueta d’esforç i és una 
estirada també d’orelles, des de el nostre grup municipal PSIB-PSOE. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sra. Sánchez, trobaran sempre un Equip de Govern per 
recolzar qualsevol iniciativa que tingui que veure amb la defensa de la igualtat 
d’oportunitats, i amb la llibertat individual de les persones. Ara, me permetrà que li 
digui que incloure a l’exposició de motius d’aquesta proposició, no volem pensar 
motius de caire ideològic, que predominen aquest Equip de Govern conservador, que 
deixa en palesa la manca de voluntat política per col·laborar amb una quantitat 
simbòlica. Miri, això perdoni però és impresentable. Si xerren de la igualtat i del 
respecte. Vostès estan qüestionant el respecte i la llibertat ideològica i de credo de les 
persones que formem aquest Equip de Govern? Miri, no se jo m’ho faria mirar, perquè 
trobo que no és normal. Mirin, nosaltres hem tingut una interlocució periòdica, i li he de 
dir que no és gracies en el seu grup. El Sr. Noguera amb molt bon criteri, fa una sèrie de 
mesos va presentar una proposició en aquest plenari que nosaltres varem aprovar, per 
tenir unes, una relació periòdica amb el col·lectiu de lesbianes, gays, transsexuals i 
bisexuals. Nosaltres ens hem assegut una sèrie de vegades, jo perquè quedi clar, me vaig 
seure amb la Presidenta d’aquesta associació de Ben Amics, i és vera que en el primer 
moment que ens varem seure, precisament per la voluntat política que hi havia, jo li 
vaig dir que si que podia contar amb la mateixa subvenció que li havien donat l’any 
anterior. Però clar, que passa? Que nosaltres enguany a igualtat no tenim una partida de 
subvencions, les subvencions s’ha fet una única línea, que són les subvencions d’interès 
social amb serveis socials. Que passa? Que les subvencions s’han de demanar en el 
termini que correspon, per tant no es podien acollir en aquesta subvenció perquè ja 
havia exhaurit aquest termini. Miri, nosaltres hem actuat en Ben Amics de la mateixa 
manera que actuem amb totes les associacions i amb totes les entitats que venen a 
l’Ajuntament, que es dirigeixen a nosaltres per comentar-nos qualsevol iniciativa, ens 
hem assegut, els hem escoltat. Varem tenir una reunió amb el Director General de 
Turisme, hem la coordinadora de Cultura, hem l’assessor de Participació Ciutadana, 
amb un responsable de Infraestructures i amb jo mateixa, i varem estar mirant quines 
possibilitats hi havia. Que passa? Que de les possibilitats que hi havia inicialment, n’hi 
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havia moltes que depenien de que la iniciativa privada, en aquest cas era una cadena de 
ràdio, montes un concert a un lloc determinat, com que aquesta cadena no va muntar el 
concert finalment, no es va poder aprofitar tot el muntatge que havia de fer aquesta 
ràdio, i per tant ja teníem un problema amb el que haguéssim pogut resoldre un bon 
muntatge per aquesta festa. I me guardaran de mentir perquè, aquí hi ha la Sra. 
Presidenta de Ben Amics, que era en aquesta reunió, jo crec que estic essent fidel a la 
veritat. Bé, crec no, dic la veritat. Mirin, jo lo que crec que no es pot fer, és fer un ús 
partidista de les coses, està molt lleig això Sra. Sánchez, està lleig. Mirin, nosaltres no 
hem aportat una subvenció a Ben Amics per celebrar la festa de l’orgull, hem aportat 
una tarima que val 1.000 euros, una pressa de corrent que val 500, 20 taules que valen 
120, 20 cadires que valen 25, 20 valles que valen 140, 6 valles d’obra que valen 140, un 
total de 1.925 euros, més 346,5 d’IVA, que són 2.271,5 euros de Infraestructures 
només. Després hi ha la part d’EMAYA, que es va dedicar a fer la feina que li 
corresponia, a part els hi vull dir una cosa, el dia que es volia fer aquesta festa, a la 
Faixina estava previst, si m’escolten a lo millor es podran assabentar de les coses. El dia 
de la festa de l’orgull LGTB, a la Faixina estava previst que no es pogués emprar l’espai 
perquè s’havien de fer unes obres. Escoltin, nosaltres hem retardat les obres perquè 
aquesta gent pugui fer la seva festa. Ustedes lo saben perfectamente, no dirán que no, 
para lo que sea, nosotros hemos retrasado esas obras para que ustedes puedan celebrar 
su fiesta.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Sra. Ferriol, s’ha de dirigir a, no se pot dirigir en el públic, s’ha de dirigir en el 
plenari.” 
 
Parla la Sra. Ferriol: 
 
Disculpi Sr. Batle. Mirin, a mi me sap molt greu perquè clar me toca haver d’estar tot el 
temps justificant-me quan a mi és una de les coses que menys m’agraden. Que vol que 
els digui? Jo procuro fer la feina de la millor manera possible, intentar escoltar a 
tothom, nosaltres des de l’Equip de Govern hem intentat recolzar en la mesura de les 
nostres possibilitats que es pogués fer aquesta festa, i si l’any que ve es demana la 
subvenció en el temps que correspon, i se’ls concedeix aquesta subvenció, podran fer 
una festa millor, i si es fa amb més temps, jo crec que també podrà anar millor. De totes 
maneres, el que crec que no és possible de cap manera, és que ens vulguin treure els 
colors amb un tema que en absoluta té cap connotació ideològica darrera. I la veritat és 
que lo que penso és, que nosaltres no hem de votar de cap manera a favor de lamentar la 
manca de voluntat política, perquè no és tal, i en qualsevol cas el que hauríem de 
lamentar és el seu esperit d’utilització partidista de les coses, i la manca de respecte a la 
ideologia dels altres. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Bé, la veritat és que hem parlat moltes vegades del col·lectiu LGTB en aquest plenari, i 
això com a mínim és motiu de satisfacció. Nosaltres hem presentat diverses propostes, 
però vull recordar que la setmana passada, o fa dues setmanes, en el debat de l’estat de 
la Ciutat, es varen aprovar dues propostes de resolució per unanimitat, en les quals 
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comprometia a l’Ajuntament de Palma a donar suport a tots aquells actes, que 
promocionessin el turisme LGTB, i que l’Ajuntament de Palma també s’implicaria en 
campanyes de normalització social del col·lectiu. Llavors l’orgull és això, és 
promocionar activitats que és un reclam pel turisme LGTB, i a la vegada és una mostra 
inequívoca i molt clara de normalització social de un col·lectiu, a part de que és una 
festa molt divertida. Clar, està bé aquest discurs, però desprès ens trobem amb 
situacions que descol·loquen una mica tot aquest fil conductor que vostè exposava, si no 
hi ha 3.000 euros per Ben Amics, perquè pugui organitzar la festa LGTB a la Faixina, 
tampoc ha d’haver-hi 3.000 euros per les jornades mundials de la joventut que es varen 
organitzar en el Parc de la Mar. Vull dir, que són ciutadans de primera, ciutadans de 
segona? Perquè per una cosa si que va haver-hi doblers, li pot dir Sr. Gilet, 3.000 euros. 
I perquè no les jornades mundials de la joventut també varen mirar la iniciativa privada? 
Clar, és que, és que, eh, en el final ens descol·loquem, i en el final pot esser que siguin 
motius ideològics, però vull pensar que no, vull pensar que no. Per una cosa si però per 
l’altre no, la veritat estam parlant d’igualtat, normalització, dinamització d’una ciutat, 
turisme, tot això és l’orgull. Donin suport en aquestes coses, un suport ple, perquè és 
beneficiós per la ciutat. Una ciutat , jo ja ho vaig comentar, una ciutat LGTB és una 
ciutat amb responsabilitat social, i jo crec que el que ens falta, molt és la responsabilitat 
social a Palma. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Si. Gràcies. Bé, malgrat no s’ho cregui Sra. Ferriol, jo no he volgut fer cap ús partidista 
d’aquesta proposició, malgrat vostè faci aquesta lectura no. És que realment nosaltres 
sabíem que el col·lectiu LGTB i Ben Amics negociava amb vostès, i sabíem que es 
celebraria, i pensàvem que és celebraria l’orgull LGTB, és que realment si nosaltres 
hem presentat aquesta proposta és perquè el col·lectiu LGTB d’aquesta ciutat està 
enfadat amb vostès, perquè a nosaltres ens han fet, ens han mostrat i ens han explicat 
uns fets, i davant aquesta successió de fets que han su, aquesta successió de fets. 
Nosaltres que volen que pensem? Que vol que pensem? Vostès formen part del Partit 
Popular, partit del recurs de la vergonya, partit del recurs de la vergonya de novembre 
de l’any 2005, que va posar el recurs de inconstitucionalitat del matrimoni igualitari, del 
matrimoni de persones del mateix sexe. Que volem que pensem? Que pensa el col·lectiu 
LGTB de vostès que formen part d’aquest partit? I que hi ha 30.000 famílies en aquest 
país que realment no descansen en pau, ni tenen tranquil·litat, i tenen fills, no saben, o 
sigui viuen en una incertesa fins que el Tribunal Constitucional que ja dur 7 anys el 
recurs, pràcticament, 7 o 8 anys, es pronunciï. Aleshores, clar que el col·lectiu LGTB 
d’aquesta ciutat pot pensar que hi ha motius de caire ideològics en el seu Equip de 
Govern. La Batlessa Aina Calvo, hi va anar 4 anys, 4 anys a la celebració de l’orgull 
LGTB d’aquesta ciutat, el Sr. Isern enguany no ha vingut, esperem que els propers anys 
també pugui assistir. I llavors, ens ha fet una relació de lo que costa unes cadires, de lo 
que costa un endoll, de lo que costa no se que, però Sra. Ferriol, és que això és la 
infraestructura que es fa a qualsevol festa de barriada de la nostra ciutat, és que 
equiparar una cosa amb l’altre, jo crec que no és comparable. Vol que també li puguem 
demanar a l’Equip de Govern que costa les hores extres a Policia Local, a les processos 
de Setmana Santa? També vol que ho demanem amem quin cost tenen ? O també vol 
que demanem el cost dels 2 escoltes de la Policia Local que varen anar amb vostès a 
l’orgull LGTB? Amb els tres regidors del Partit Popular. També ens pot dir, també 
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demanem, també demanem el cost dels escoltes que els varen acompanyar, si ens posem 
d’aquesta manera. Xerrem simplement, entenem que per la situació de crisis econòmica 
no puguin col·laborar amb una subvenció, en la mesura de les seves possibilitats, el 
col·lectiu LGTB ho entén, jo també ho puc entendre, però n’hi ha altres maneres de 
poder subvencionar una festa com aquesta, que dignifica a un col·lectiu LGTB de la 
nostra ciutat, i que beneficia també a l’economia i al turisme de la nostra ciutat. I ja per 
acabar, i ja per acabar, ens han informat que hi ha ciutadans i ciutadanes que han duit 
unes pancartes que no han pogut desplegar en aquest plenari, ens agradaria sabre si és 
que han canviat les normes per part del Sr. Batle, perquè els han dit que només es poden 
desplegar pancartes en Din A3 o Din A4, aleshores ens agradaria també sabre si hi ha 
hagut qualque canvi d’interpretació de les intervencions per part del públic en el Ple. 
Moltes gràcies.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Moltes gràcies Sr. Sánchez, molt amable. Ara m’acabo d’enterar que es volgués 
exposar qualsevol pancarta. Quina és la pancarta que no han deixat? Un cartel, bueno, 
mire lo único que aquí siempre intentamos es que la exposición de cualquier pancarta, 
no moleste a la gente ni impida la visión de la gente, oiga haga el favor, entre el cartel y 
póngalo. Póngalo detrás de todo sin molestar. Vamos a esperar que esté el cartel para 
que la exposición de la Sra. Crespi, Ferriol perdón, pueda hacerse con el cartel, porque 
aquí desde luego que no impedimos a nadie, absolutamente a nadie ningún tipo de 
manifestación, solo faltaría, solamente pedimos que se hagan con orden, y sin molestar 
a ninguna tercera persona. Muy bien, si, crec que així està el tema resolt, lo que li 
demano és això, si no importa póngase detrás y así no molesta a la gente de detrás. ¿De 
acuerdo? Muchísimas gracias. Muy bien, perfectamente, le aseguro que lo vemos 
perfectamente, gracias. Perfecto, pues repuesto el orden y el derecho de libre expresión 
de todos los ciudadanos, continuamos con la intervención. Sra. Ferriol, cuando usted 
quiera.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Noguera, nosaltres no se si sap que tenim un programa 
d’educació que es diu Palma Educa, i dins les activitats que s’ofereixen en els instituts, 
hi ha una part que se’n cuida Ben Amics que xerra de diversitat, i jo crec que això és 
sensibilització, per tant si nosaltres fóssim tan contraris a que es pogués fer feina en 
aquest sentit, evidentment estava en la nostra mà no continuar, per tant crec que és 
important que quedi constància d’aquest tema. I, a la jornada mundial de la joventut, es 
va facilitar lo mateix que es va facilitar per aquest esdeveniment, no hi va haver cap 
altres distinció. Nosaltres el que fem és tractar a tothom per igual, o sigui lo que no fem 
és distincions entre uns i altres, ni donar prioritats ni millores ni avantatges, perquè 
considerem que hem de tractar a tothom per igual. Sra. Sánchez, el pensamiento es libre, 
o sea usted piense lo que le parezca, pero tengo que reconocer que ha conseguido que 
me sienta muy molesta, se lo tengo que reconocer, porque sugerir según que aspectos 
relacionados con ideología o con una actitud contraria a este colectivo, pues la verdad es 
que me ofende, me ofende, porque yo puedo tener mi ideología, mis creencias, mi forma 
de ver la vida, y dentro de esa forma de ver la vida cabe perfectamente el respeto hacia 
la diversidad, el respeto hacia la gente que es homosexual, que es transexual, que es 
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bisexual, o que es lesbiana, ¿vale? O sea, en fin, no tengo ningún problema personal. 
Como yo soy la responsable de este asunto en el Ayuntamiento, se lo quiero manifestar, 
me siento violenta, de verdad, y la verdad es que creo que no es, no era necesario para 
hacer llegar que las cosas se pueden mejorar en el futuro, no era necesario llegar a lo 
personal. Lo siento, lo siento de corazón. Miren, con respecto a determinados aspectos 
que ha comentado usted, como el tema del matrimonio igualitario, y el tema de la 
sentencia, yo ya he hablado de este tema en este Pleno, es un tema que está sub júdice y 
por tanto esperemos a lo que diga el Tribunal Constitucional, lo que es muy fuerte es 
que todavía no se haya pronunciado, pero de esto a mi no me pueden echar la culpa, o 
sea yo aquí no tengo nada que ver, ¿Vale? Y que el Alcalde vaya o no vaya a un acto, 
mire, nosotros tenemos un Alcalde que es un poquito diferente a otros alcaldes que 
hemos tenido, mire, tenemos un Alcalde, tenemos un Alcalde que confía absolutamente 
en su equipo, y que no cree necesario tener que estar él físicamente en todas las cosas 
que se organizan en este Ayuntamiento, entre otras cosas porque no sería factible, 
porque confía en nosotros, y fui yo a este acto como responsable del área de Igualdad, y 
fueron el Sr. Navarro y el Sr. Vallejo, que usted lo sabe porque nos vimos allí. O sea 
que no se que problema hay en eso, no se que problema ve, porque hay mil cosas que se 
organizan cada día, a las que el Alcalde no puede asistir evidentemente porque no puede 
ir a todo, y no pasa nada, no se cuestiona, no se. Y miren, yo creo que deberíamos 
volver un poco al espíritu del debate de este tema, que hemos tenido siempre que hemos 
debatido este asunto con el PSM. Me sap greu però és el referent, o sigui, nosaltres 
podem xerrar de la defensa del dret de les persones que tenen una condició sexual, 
homosexual, bisexual, o transsexual sense cap tipus de problema, ni fer conflicte, i jo 
Sra. Sánchez m’ho estimo més, si és possible fer un esforç perquè ens centrem en les 
qüestions objectives, i mirem de fer les coses millor de cara a un futur, i tot sigui 
positiu, jo li agrairé enormement, o sigui que nosaltres votarem en contra del punt 
número 1, que lamenta l’actitud de l’Equip de Govern, perquè considerem que és 
absolutament injust que facin aquest plantejament, i votarem a favor de donar suport en 
aquest col·lectiu, amb aquesta i en les iniciatives que considerin oportú, i nosaltres els 
puguem ajudar. Moltes gràcies.” 
 
Es dictamina desfavorablement el punt 1 i per unanimitat el punt 2 per la Comissió de 
Serveis a la Ciutadania: 
 
1.-. El Ple de l’Ajuntament de Palma  lamenta la manca de voluntat política de 
l’equip de govern per a col·laborar amb la celebració del orgull LGTB 2012 a la 
nostra ciutat. 
 
2.-   El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a col·laborar amb el 
col·lectiu LGTB en la celebració del dia del seu orgull a la nostra ciutat, sempre 
que hi hagi iniciatives ciutadanes o entitats que ho recolzin. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El punt 1 es REBUTJA per 17 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM). 
El punt 2 S’APROVA per unanimitat. 
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39.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a banys públics: 
estalvi de recursos i integració paisatgística (1893/2012). 

 
Té la paraula la Sra. Maria Soledad Sarabia, representant de la FEPAE: 
 
“Bon dia Sr. Batle, Senyores i Senyors. En relació a la instal·lació dels banys públics al 
centre històric de la nostra ciutat, de Palma, aquesta federació i les seves associacions 
del centre, han rebut  tota una sèrie de sol·licituds contraries, especialment dins lo que és  
la ubicació al local municipal  del carrer de Sant Domingo. Normalment, la instal·lació 
de banys públics a una ciutat sol ser una cosa que la majoria defensen i de cara a la seva 
utilització per part dels turistes segurament és un argument vàlid. I és cert que Palma no 
disposa d’aquest servei. Emperò l’elecció de les ubicacions, dels emplaçaments, ens 
assembla bastant discutible així com l’oportunitat del moment. I són aquests 
emplaçaments on la majoria dels veïns s’hi oposen, per raons d’impacte ambiental i 
visual, per raons d’inseguretat, de salubritat, etc, són aquestes les queixes que han fet 
arribar. Per tot això, aprofitem aquesta cita plenària per traslladar una vegada més la 
nostra sol·licitud de que es replantegi aquest Equip de Govern, unes altres ubicacions 
que no suposin ni un impacte ni el seu rebuig per les raons citades abans, ni tampoc una 
despesa econòmica com la que representen ara per ara aquest banys públics, sobre tot a 
un moment on la priorització de les despeses és fonamental per la greu crisi econòmica 
que patim i que serà molt difícil de poder fer entendre-la. Estic segura de que aquest 
equip de govern reconsiderarà la implantació d’aquests banys i valorarà, i consensuarà 
possibles noves propostes i alternatives que siguin integradores i que siguin lo menys 
gravoses possibles. Confiem en que el Sr. Batle, vostè tornarà a demostrar el seu tarannà 
conciliador i el sentit comú. La qual cosa agrairem moltíssim perquè sempre suma una 
bona rectificació a temps. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“No serà pel nostre grup que no haurà alternatives a les idees que no considerem que 
són bones per la ciutat. Bé, bàsicament afegir a la persona que acaba de parlar, dels 
veïns, considerem que en aquests moments aquesta despesa, en aquests moments de 
crisi econòmica, aquesta despesa per nosaltres és molt supèrflua, quan la ciutat té altres 
necessitats. Sense entrar a fer un mercadeig del que es podria pagar amb aquesta xifra, 
si que teníem una alternativa, sobretot una alternativa perquè hi hagi un estalvi de 
recursos, i sobretot una integració paisatgística, i que no hi hagi un impacte, ni visual, ni 
ambiental, amb la col·locació d’aquests banys públics. Hi ha una sèrie de xarxa de 
banys que està en els aparcament municipals, normalment són banys que estan tancats, 
que s’ha d’anar a demanar la clau per la persona de seguretat que està vigilant, o que 
està gestionant els aparcaments en aquells moments, i bé tothom que vol pot fer, pot 
utilitzar aquests banys. Justament la col·locació o la ubicació dels aparcaments, està bé, 
és casi paral·lela a la ubicació on es volen col·locar aquests banys, estam parlant 
d’Antoni Maura, Compte d’Empúries, Passeig, Mallorca, Via Roma, a la Plaça Major 
les Galeries tenen uns banys, que estan molt amagats i són els grans desconeguts, Plaça 
d’Espanya. Bé, nosaltres el que demanem és que es puguin adequar aquests banys pels 
turistes, i per la gent que els vulgui fer servir, pels ciutadans, després que es faci una 
bona senyalització, una bona senyalització perquè la gent pugui sabre on són, i es 
puguin adreçar quan ho han de menester, i sobretot també que la bé, que s’estudiï la 
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possibilitat de que el manteniment d’aquests banys, puguin servir també per fer un 
programa de reinserció social, amb col·lectius de en risc d’exclusió, en col·lectius 
d’exclusió. En definitiva, adaptar i senyalitzar els lavabos, com a banys públics per a 
turistes i ciutadania, i sobretot estalviar recursos i fer una integració paisatgística i no 
causar un impacte, ni visual ni ambiental molt greu per la ciutat. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. En principio la propuesta que trae al Pleno el PSM Entesa Iniciativa 
Els Verds, nos parece acertada, lo que también tenemos que ser conscientes de que no 
basta con decir que hay que entrar debajo de un aparcamiento, porque de hecho eso ya 
lo tenemos, los guías turísticos por ejemplo saben perfectamente donde están. Lo que 
ocurre que tenemos que pensar que tipo de turista es el que nos visita, muchas veces es 
turista que por ejemplo, personas mayores, que bajar al aparcamiento, si se tienen que ir 
a las escaleras donde hay ascensores y luego tienen que buscar los baños dentro de los 
aparcamientos, es muy complicado, la gente no se ubica dentro de los aparcamientos, y 
no es tan sencillo. Pero en cualquier caso miren, yo tengo que reconocer que cuando 
nosotros pusimos en marcha la idea de los baños públicos, pensaba sinceramente, y eso 
ha sido un error mío, pensaba que iba a contar con el apoyo generalizado, porque es 
algo que se lleva hablando en esta ciudad desde hace muchísimos años. Y sinceramente 
de la misma manera que estoy consultando absolutamente todo lo que estamos haciendo 
en materia turística, eso no lo quise consultar porque di por hecho que era algo que 
solicitaba, y que no iba a llevar ningún tipo de polémica. Viendo que efectivamente se 
está generando polémica con este tipo de infraestructuras, que nosotros seguimos 
considerando que son súper necesarias, si queremos estar a un cierto nivel, y con una 
cierta calidad, en cuando a los servicios que estamos prestando a los turistas. Yo les 
propongo lo siguiente, en la Fundación dijimos que iba a haber un patronato, iba a haber 
un consejo asesor, si les parece bien podemos convocar ese consejo asesor, en ese 
consejo asesor estarían evidentemente las asociaciones de vecinos, las dos federaciones 
de vecinos, estaría la asociación de restauración, estaría la asociación de comerciantes, 
estaría la asociación hotelera, estaría las agencias de viaje, estaría, ¿perdón? La 
asociación de guías turísticos, estaría por supuesto Arca, aprovecho para decir que en 
ningún momento se nos había ocurrido, o se nos había pasado por la cabeza poner o 
implantar algo en el centro histórico, sin contar con la aprobación de la Comisión de 
Centro Histórico, porque es algo que es legal, por tanto tampoco entiendo muy bien esa 
reacción, como si nosotros quisiéramos engañar, o quisiéramos ocultar algo que se hace 
de manera habitual, y aprovecho para decir curiosamente, que esto que nosotros íbamos 
a hacer no se hizo para instalar los postes de las bicicletas públicas, en el anterior 
mandato, que llama la atención también. Esos postes con la estación de bicicletas, no 
pasó por la Comisión de Centro Histórico, pero en cualquier caso lo íbamos a hacer. En 
esto, se lo hemos dicho ya por activa y por pasiva, no queremos generar polémica con 
todo lo que tenga relación al turismo, ayer tuvimos una reunión en la que estaba el 
Partido Socialista y el PSM para otros temas, y nuestra intención es que esto salga 
siempre con el máximo consenso, porque de nada sirve que intentemos imponer 
absolutamente nada en materia turística, esta es nuestra industria y así la tenemos que 
entender, y si no estamos conformes todos no lo hagamos, por tanto a pesar de que el 
dinero que se iba a destinar a la fabricación, y después mantenimiento de estos baños 
públicos, no se iba a hacer este año, porque en este año lo que hemos metido en Junta de 
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Gobierno, era que se, la partida residual para el mes de diciembre, porque las obras en 
ningún caso iban a empezar antes de final de la temporada, iban a tener una duración de 
aproximadamente 3 meses, y la primera certificación contamos que pudiera llegar, o a 
finales del mes de diciembre del 2012, o posiblemente ya en enero de 2013, es decir en 
este año no se iba a gastar ni un solo euro, pero como insisto, como parece que esto ha 
generado una cierta polémica, si les parece bien, al margen de esta propuesta que se 
puede trabajar igualmente, y la aprobaremos, no hay ningún problema, la podemos, 
podemos hacer todas las señalizaciones que hagan falta, incluso podemos ponernos de 
acuerdo con la Regidoría de Servicios Sociales, por si se puede buscar algún tipo de 
programa que sirva para inserción laboral en este tipo de actuaciones, no hay ningún 
problema, al margen de eso les, no hace falta que eso lo decidamos ahora, lo podemos 
decidir la semana que viene, pero si les parece bien sentamos al Consejo Asesor, y de lo 
que salga de ese Consejo Asesor si resulta que dicen que no es el momento, o que no 
son las ubicaciones, o que es mejor dedicarnos a otra cosa, este Equipo de Gobierno no 
tendrá ningún problema en rectificar. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Una cuestión previa, y es que asistimos Pleno tras Pleno a alguna 
sorpresa en la que usted siempre Sr. Isern, es verdad, luego dice que no lo sabía, y pide 
que las cosas se puedan hacer. La cuestión es que nos ocurre cada mes, nosotros hace 3 
meses presentamos una solicitud de información, muy sencilla. Quins criteris s’apliquen 
per permetre o limitar l’accés a la sala de plenaris? Quines són les raons que determinen 
l’ordre d’entrada a la sala de plenaris? Quins són els accessos marcats per arribar a la 
sala de plenaris? Quina regidoria és responsable de determinar els esmentats criteris i 
raons? No se ha contestado, hace 3 meses, no se ha contestado, nadie en este 
Ayuntamiento sabe cuales son los criterios que se aplican en la entrada, y por eso 
siempre los estamos rectificando, pues me parece que no vamos bien, que así no es una 
buena gestión, presumimos de ser gestores pero no sabemos gestionar ni el Pleno. Yo 
pediría que de verdad nos contesten y se aclaren quien de ustedes es el responsable, nos 
podamos ver y ya que el Pleno es de todos, porque todos somos la corporación, entre 
todos acordemos las reglas de entrada y salida, como se hizo la pasada legislatura, 
igualito, no pido nada más que no se hiciera, hasta ahora no se ha hecho. Volviendo al 
tema de los urinarios, Sr. Gijón yo creo que sinceramente, la fundación no tiene que 
tener el triste record de que su primera reunión sea para decidir sobre unos urinarios, 
creo que Palma a nivel turístico tiene muchos retos más importantes que ese, y si usted 
le dice a todos ellos, yo creo que primero se ha de hacer un plan, un plan estratégico, 
primer deber de la fundación, plan estratégico, ¿Cuánto dinero tiene para invertir? 
¿Cuánto hay? 500.000 euros, 5 millones, 7 millones, 2 millones, y con toda esos 
objetivos, con todo eso se toman las decisiones, no me parece que pongamos el arado 
delante del burro, y digamos ahora que vamos a reunirles para decidir sobre unos 
urinarios, no es serio. Si la fundación ha de ser lo que todos queremos que sea, no puede 
ser su primera decisión. Esto es ir a salto de mata, es ir improvisando, si usted cree que 
la decisión no fue correcta yo pienso que no fue correcta, y es muy sencillo, nos dicen 
todo el día que no hay dinero. No había 500 euros, no había 500 euros para el Orgullo, 
no había 500, pero hay 500.000 para 6 baños. No hay dinero para las escoletas 
municipales, la Sra. Ferriol ya no está, no nos escucha y le hemos pedido tanto respeto, 
y pero si hay 500.000 euros para los urinarios. No hay dinero para la EMT, pero si hay 
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dinero para los urinarios, pues no, es que es normal que los vecinos también le digan 
que no, es que no lo entiende nadie, y creo que harían bien, están anunciando una 
rectificación termínenla, digan vamos a hacer otras cosas antes. Cuando haya dinero, 
hablamos, cuando haya dinero estaremos de acuerdo, no decimos que en el futuro no se 
pueda plantear, todo lo que sea mejorar bien está pero es que ahora ya no estamos en la 
mejora, es que estamos en mantener lo que tenemos, que nos dicen todos los días que no 
podemos, pues intentemos salvar algo de lo que vale la pena de esta ciudad. Muchas 
gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Ja hi ha altres experiències a ciutats com per exemple Barcelona, on els banys públics 
per exemple estan a l’estació de Sants, o està a l’estació de davall de plaça Catalunya, i 
no hi ha cap problema, i és Barcelona. Bé, sobretot que hi hagi consens, això és molt 
important, i no només en la part turística sinó també amb els veïns i la gent que dia rere 
dia aquelles entitats treballen per la millora de la ciutat. Jo crec que si hem de prioritzar 
a nivell turístic, si hem de prioritzar a nivell turístic, jo li proposaria altres coses, com 
per exemple, no vull esser pesat però el centre d’interpretació del Call Jueu, com per 
exemple el centre d’interpretació del Call Jueu, que bé, evidentment és una iniciativa 
que a Girona, amb unes polítiques molt bones de planificació, promoció, culturals i 
turístiques, ha fet que aquest centre del Call Jueu, tingui 85.000 visitants, dels quals 
25.000 la seva temàtica o el seu centre d’interès de viatge és la temàtica jueva, i aquí 
que tenim particularitats singulars, reconegudes per tot el món, com és el fenomen dels 
xuetes, no sé si, crec jo que a nivell de generar riquesa, a nivell de atreure turistes, hi ha 
coses que crec que són més importants. En tot cas, que hi hagi consens, que els veïns 
també puguin sobretot dir la seva, i que si no hi ha consens en aquest tema que no es 
faci. Val? Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Mire Sr. Hila con usted es muy complicado llegar a acuerdos, y Sra. 
Calvo yo se lo digo, si quiere que lleguemos a acuerdos, vale más que ponga al frente a 
alguien que tenga un mínimo de talante de intentar llegar a acuerdos, porque lo que no 
puede hacer es la demagogia permanentemente, usted no puede decir que la primera 
reunión de la fundación va a ser para hablar de los baños, porque usted, precisamente 
usted, estuvo ayer en una, y hace una semana estuvo en otra, y un mes antes estuvo la 
Sra. Calvo, y dos meses antes estuvo la Sra. Calvo, no haga demagogia con estos temas, 
no los haga, ahora parece que nosotros nos hemos despertado diciendo pues vamos a 
poner baños en la ciudad, si el problema es que no los pusieron ustedes, es que estos 
baños tendrían que estar puestos ya desde hace un montón de tiempo. Y mire Sr. 
Noguera, podemos llegar a acuerdos, podemos intentar priorizar, pero las decisiones de 
Gobierno las tiene que tomar el Equipo de Gobierno, que ha sido elegido para ello, y 
nosotros diremos cuales son las prioridades, y si tenemos que cambiarlas no se 
preocupe, que las rectificaremos, no hay ningún problema, nos sentaremos las veces que 
haga falta. El tema del Call Jueu se está trabajando con el Call Jueu, lo sabe 
perfectamente. Plan estratégico, sabe perfectamente que se está trabajando en un plan 
estratégico de la fundación, ayer usted tuvo la oportunidad de ver uno. Entonces, lo que 
no entiendo es que quieren, que es lo que quieren, si rectificamos malo si o rectificamos 
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peor, si salimos y no decimos, es que de verdad a veces me sorprende, y reunir al 
Consejo Asesor de la fundación, que está para esto, que hoy será para los baños y 
mañana será para el comercio, o pasado será para el tema del Call Jueu, o será para lo 
que sea, es que está para eso, a ustedes no les preocupa que el tema de los baños 
públicos sea prioritario, a mi si, pero me preocupa no porque me haya despertado 
pensando que es lo más prioritario, sino porque se ha insistido desde el colectivo de 
guías turísticos, y de agencias de viajes, que son un colectivo al que deberíamos de tener 
muchísimo en consideración, porque saben perfectamente que es lo que están pidiendo 
los turistas cuando vienen a la ciudad, no vengan aquí y hagan demagogia con el tema 
de los baños. Claro que nos podemos gastar el dinero en mil historias, pero ustedes por 
ejemplo, y yo no se lo estoy haciendo, y ahora se lo voy a hacer, ustedes querían 
gastarse más dinero, y se han gastado más dinero en el tema de la lengua, pues mire a lo 
mejor el tema de la lengua no es prioritario en estos momentos, y ustedes lo han hecho, 
y lo seguirían haciendo, eso no puede ser. Miren, ustedes se llenan la boca, y yo 
entiendo, porque yo he estado en el otro sitio, que a veces es muy complicado el llegar a 
acuerdos estando desde la oposición, porque cada uno tiene sus cargas, y sus mochilas, 
y lo entiendo perfectamente, pero les aseguro que a mi también me cuesta muchísimo 
tener que consensuar absolutamente todo cuando tenemos 17 regidores, me cuesta 
muchísimo, y lo estoy haciendo porque consideramos que es lo mejor para el futuro de 
esta ciudad, se lo digo de verdad, al menos en el tema del turismo, porque nos va la vida 
en ello, si esto no somos capaces de reconducirlo mal asunto. Díganme como quieren 
que lo resolvamos, a mi me da igual, nos vamos a poner de acuerdo, será, pero que no 
parezca que es solo por parte suya la voluntad, que también a mi personalmente me 
cuesta, y me tengo que callar muchísimas cosas, porque lamentablemente tengo mucho 
pasado en este Ayuntamiento, y me las tengo que callar, y no pasa nada lo haré, porque 
considero de verdad que merece la pena, pero vamos a intentar buscar un mínimo de 
consenso, al menos en estos temas. Y buscaremos la manera de arreglarlo, y no se 
preocupen que el tema de los baños no será un problema en esta ciudad, y si se tiene que 
poner dentro de 4 años se pondrá dentro de 4 años, pero vamos a escuchar a los que 
están pidiendo que se ponga, y si tenemos que cambiar de localización, vamos a ver si 
esa localización basta única y exclusivamente decir es que como hay un aparcamiento 
debajo, ya basta, no, porque si hay un aparcamiento debajo pero el ciudadano, o el 
turista, porque estos baños no solo los van a utilizar los turistas, los van a utilizar los 
ciudadanos, tiene que recorrer 150 metros entre que va a buscar el ascensor, bajar, 
recorrer todo el aparcamiento, ir al servicio, subir otra vez, no lo utilizaran, no se 
engañen, no lo utilizaran, y si el servicio de restauración, la patronal de restauración ve 
la posibilidad, que también lo hemos intentado, de señalizar una serie de baños en todos 
los recorridos donde están los turistas, para que se utilicen sus propios baños, incluso 
pagándoles para su utilización como ocurre en muchas ciudades de Europa, pues no 
invertiremos ese dinero, pero es que eso también lo hemos hecho, y la gente no quiere 
que se le llene de turistas, porque tenemos la ventaja, tenemos la grandísima suerte de 
que en esta ciudad nos visitan millones de turistas, y saturan los comercios y los 
establecimientos a su paso, porque esa es la gran suerte que tenemos, por tanto vamos a 
intentar llegar a un acuerdo, no hagamos más demagogia con esto, y demos soluciones 
que es lo que hace falta. Gracias.” 
 
Dictaminat desfavorable per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
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1. Adaptar i senyalitzar els lavabos dels pàrquings municipals com a banys públics 
per als turistes i la ciutadania. 
 
En aquests moments quan són les 12’58 hores, s’absenta de la sessió el Sr. Garau 
(PP) 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
42.  Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa 

a assegurar la mateixa plantilla de treballadors en les escoletes  públiques de 
gestió directa (1876/2012). 

 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de l’Associació de Veïns Es Raval de 
Santa Catalina: 
 
“Molt honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors, l’Associació de Veïnats Es 
Raval de Santa Catalina, òbviament, s’adhereix al manifest SOS Escoletes Municipals 
de Palma, en el qual es reivindica una educació de 0 a 3 anys de gestió pública i de 
qualitat. La reivindicació que ja ha recollit prop de 11.000 firmes, rebutja la intenció de 
privatització i externalització de cap de les escoletes, perquè implicarà una injusta i 
desraonable reestructuració de la plantilla, i la salvatge  i repressiva eliminació de llocs 
de feina, a més del fet que una inversió feta amb doblers públics passi a donar beneficis 
a una entitat privada. Això, com aquell que diu, és un cop d’estat, repeteixo un cop 
d’estat a les escoletes públiques de Palma. Es una galtada a tots els nins i nines de 0 a 3 
anys. L’Educació infantil i les escoletes són una mesura del grau de desenvolupament 
d’un país. Com més places públiques, més ho està. I Palma Sr. Batle va enrere. Els 
infants de les escoletes públiques de Santa Catalina, de S’Arenal, etc., són com tots els 
infants del món, i quan arriben nous a l’escola, ploren. Però en els darrers 30 anys tots 
ells han tingut una sort inestimable: trobar-se amb l’equip humà que ha format part de 
les escoletes palmesanes públiques. Les famílies han confiat el benestar dels seus petits 
en les mans d’uns equips excepcionals, el millors de tot l’estat espanyol i de tota 
Europa, segons la nostra opinió. Han rebut els nostres nins i nines sempre amb un 
somriure i bones paraules, els han fet una abraçada quan els ha fet falta i els han regalat 
milers de besades. S’han implicat professionalment  i emocionalment també, n’estem 
segurs en la seva criança i educació. Si existís un món perfecte, seria semblant a les 
escoletes públiques palmesanes. Si ha estat possible aquest petit món quasi perfecte és 
perquè el suport municipal que ha tingut en els darrers 30 anys ha ajudat a construir-lo: 
personal de suport per a les necessitats especials, formació contínua, vocació i 
programació educativa. Ara després de 30 anys construint, quedarà en mans privades. 
Amb aquesta decisió, mai no es podrà garantir ni la mateixa experiència dels actuals 
professionals, ni els mateixos coneixements sobre l’entorn educatiu de les escoletes  
públiques de Palma, i per això manifestem el nostre més profund rebuig i la més 
revolucionari indignació democràtica per supost. El partit popular, desgraciadament, viu 
en el fals convenciment que la història comença el dia que guanyaren les eleccions i que 
la resta, incloses les lleis que ens igualaven o el drets que ens protegien, només és inútil 
i feixuga herència a superar. Què passarà amb el nous petits tresors de palma? És que 
ells han de tenir menys drets? Els drets no són un luxe ni un negoci, per tant volem 
reclamar un poc de reflexió als polítics que seuen ara a l’Ajuntament, principalment, 
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principalment escolti Sr. Batle, principalment al Molt honorable Sr. Batle, Mateu Isern 
que ve demostrant, ve demostrant un demble accentuadament democràtic, seriós i 
conciliador, ho ha demostrat fa un rato amb la pancarta i no ens queda més remei que 
posar-li un 10 per això. Salvem les escoletes! Visca les escoletes! Assegurem la mateixa 
i súper professional plantilla de treballadors que existeixen  en l’actualitat en les 
escoletes públiques de gestió directa de Palma. L’Associació de Veïnats Es Raval de 
Santa Catalina, que ningú ho dubti,  donarà la mare de totes les batalles a favor de les 
escoletes públiques i dels seus treballadors. Ens jugarem el tot per el tot, tant per 
l’escoleta de Santa Catalina, situada en el carrer Despuig, i que sempre ha funcionat 
molt bé, tan per totes les altres. Sense escoletes no hi ha cultura. El Partit Popular pot 
tenir la raó de la força, però nosaltres tenim, i hem tingut sempre, la força de la raó i 
aquesta és incombustible. Res més i moltes gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Gabriel Salas, representant de FAPA Mallorca: 
 
“Bé, ara parlar després de Don Felip Puig és un poc complicat, posar-se en el nivell 
d’aquest home, posar-se en el nivell de Don Felip Puig que és un poc complicat, serà un 
poc complicat. Bé, jo soc un representant de l’Amipa de l’escoleta de l’Arenal, i bé 
moltes gràcies per donar-nos aquests minuts per escoltar-nos. Sr. Batle, senyores i 
senyors regidors del Govern i de la oposició. Estic en nom també de les Amipas de les  
escoletes de s’Arenal, Santa Catalina i Son Roca, i en par pels nins de l’escoleta de 
ciutat vella, que ja no tnen Amipa però que bé els hi aniria. Gràcies per, avui volem 
parlar una mica de les nostres preocupacions, i també rebutjos. Volíem treure el tema 
dels urinaris però com que ja s’ha tret molt, no el tocarem, mai havíem parlat tant 
d’urinaris, ni tan sols per la reforma de ca meva, vull dir que jo crec que el tema ja està 
prou tractat. La nostra preocupació és que bé es multipliquen les notícies de la 
privatització de les escoletes municipals, es comença per la de S’Arenal, no hem sabut 
per quin motiu, la qual cosa significarà necessàriament, l’acomiadament de desenes de 
treballadores i treballadors que han demostrar la seva excel·lent capacitat al llarg dels 
anys, que coneixen els nostres infants i els barris en els que viuen. I això, no tan sols a 
s’Arenal, sinó també, de rebot, a la resta d’escoletes plenament públiques, arrel de la 
recol·locació d’algunes treballadores  i treballadors de l’escoleta de s’Arenal. Un rebuig, 
perquè aquests motius mostren una decisió que de cap manera són pedagògics, estan, els 
motius que sempre s’han parlat és que, un desig de millorar l’educació d’infants, sinó 
únicament és basen en criteris d’una mal entesa eficiència econòmica, per nosaltres no 
són despeses sinó és inversió, és la nostra barriada, la Platja de Palma, ha passat ha esser 
de un petit somni, que havien de fer una gran reforma, a esser un altre vegada el cul de 
sac de Palma, com ha estat històricament. Vèiem que a nivell, més enllà de 
l’Ajuntament, no hi ha retalls per d’educació concertada, i que es beneficiarà a l’OPUS 
amb unes retallades, de on es trauran uns doblers que són unes quantitats similars a les 
que es volen retallar a l’educació pública municipal, cosa que no entenem com pot esser 
que l’escola publica municipal de Palma es vegi afectada, i per altra banda escoles 
privades concertades de l’OPUS, que segreguen per sexe i per llengua es vegin 
beneficiades. A més, també rebutgem aquesta decisió, perquè ens sembla que ha estat 
pressa precipitadament, tenim aquesta notícia des de fa un mes i mig, no hi ha hagut cap 
capacitat de diàleg, quan la Sra. Aina Ferriol ens va atendre, però de totes maneres 
aquesta intervenció pareix que no ha arribat en lloc. Ens agradaria demanar que es 
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prengui en consideració això, i que als menys hi hagi un any de reflexió perquè puguem 
trobar una solució més adient en aquestes retallades que es volen. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. González: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bueno, desde el Grupo Municipal Socialista, y conjuntamente 
con el grupo también de la oposición, PSM-Iniciativa Verds Entesa, presentamos esta 
proposición al Pleno, con la intención sobre todo de asegurar, que haya continuidad para 
la plantilla de trabajadoras que existe en la actualidad en las escoletas públicas de 
gestión directa de Palma, y también con la intención de consensuar un plan de 
viabilidad, con las representantes del Comité de empresas del Patronato municipal de 
escoletas infantiles de Palma. Consideramos que un modelo socio económico estable, 
tiene que considerar la inversión en educación, como un bien de futuro, recortar no es 
invertir, mejorar algo no es recortar. Nosotros creemos que para mejorar algo, hay que 
hacer algo más de lo que ya se está haciendo, no menos, por tanto estamos de acuerdo 
en que estamos viviendo momentos de dificultades económicas muy graves, que no han 
aparecido en el 2011, ni en el 2012, que ya vienen de unos años atrás. Durante la 
anterior legislatura ya tuvimos que hacer frente a bajadas de presupuesto, y a 
dificultades económicas importantísimas, tan graves como las de ahora, no menos, y 
hubo que hacer ajustes, efectivamente. Sin embargo estos ajustes, repito, no tienen que 
ir en contra de la inversión en educación, porque este es nuestro presente y nuestro 
futuro, nuestros niños son el mayor de nuestros bienes, y si recortamos en ellos, si 
recortamos en educación, nuestro futuro está en peligro, pero también nuestro presente. 
Ya como hemos dicho en anteriores ocasiones, en la anterior legislatura tuvimos que 
hacer recortes, pero también empezamos a hacer la búsqueda, a buscar la manera y a 
reflexionar sobre la manera de llegar a una gestión sostenible en la educación 0-3 
municipal. Pero siempre garantizando la calidad del servicio, y sobre todo el carácter 
público, con el compromiso ineludible de mantener la gestión directa en las 4 escoletas 
más antiguas, y mientras tanto se va plantear es cierto también la externalización de la 
gestión de las nuevas escoletas, pero como una situación transitoria, y que nunca ha 
puesto en riesgo, nunca se puso en riesgo la gestión pública y directa de las 4 escoletas 
iniciales. Reiteramos también nuestro, reiteramos nuestra voluntad de colaborar con el 
Equipo de Gobierno, y también con las trabajadoras del Patronato municipal de 
escoletas, para poner en común todo aquello que hemos venido estudiando y analizando 
en la anterior legislatura, para llegar a una solución que no implique, sobre todo la 
reducción del número de trabajadoras de la plantilla del Patronato municipal de 
escoletas, hecho que consideramos muy grave, en estos momentos, y que además va en 
contra de su propio programa electoral, en el que prometieron más trabajo, no se puede 
dar más trabajo eliminando puestos de trabajo, y además eliminando puestos de trabajo, 
justamente en el sector educativo, que es el que nos garantiza, repito, no solo el futuro 
de nuestros niños, sino también nuestro presente. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Només en 15 dies, més de 10.000 persones ja han signat per reivindicar que no 
s’externalitzi la gestió de l’escoleta pública de l’Arenal. Un autèntic clam popular en 
contra d’aquesta decisió Sra. Ferriol. La suposada mesura d’estalvi tindrà la 
conseqüència que dia 31 d’agost, 37 professionals de l’educació infantil, no continuaran 
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treballant a les escoletes. D’altre banda, si tenim en compte que en els països 
desenvolupats, una bona xarxa d’escoletes públiques, és paràmetre d’una societat 
prospera i desenvolupada, aquí a Palma fem bandera de la involució social i del 
mercadeig de l’educació. De quina forma estalviem? De quina forma estalvia el Sr. 
Batle? Clarament amb la recepta Merkel, privatitzant, degradant drets laborals, 
davallada de sous escandalosos, i rotant contínuament els treballadors, per no reconèixer 
ni drets ni antiguitat. La reforma laboral Rajoy-Ibáñez bé que ho permet això també. A 
Alemanya ja hi ha casos de persones que treballen per un euro l’hora, això vol dir 400 
euros al mes, llavors diuen que no hi ha atur, en el temps dels esclaus tampoc n’hi havia 
d’atur. Racionalitzar crec que jo que no ha d’esser acomiadar, o sigui racionalitzar la 
despesa no pot servir en cap cas en acomiadar mestres, o degradar drets laborals, així 
qualsevol estalvia. Per nosaltres hi ha dues línees vermelles, que són intocables, 
l’educació pública n`és una, i la dignitat dels treballadors és un altre. I a més, a més Sra. 
Ferriol, que guanya la ciutat deixant 37 persones en el carrer? Deixaran de cotitzar, 
deixaran de consumir, hauran de percebre una prestació per desocupació i alguna 
institució haurà de fer l’esforç de recol·locar-les o reconvertir-les. Que han d’estudiar 
els nostres fills? No poden esser ni treballadors socials, ni professors, ni educadors. 
Perquè s’han de formar els nostres joves? Per fer feina de picapedrer en el Trenc? Jo 
crec Sra. Ferriol, i li dic amb total sinceritat, que és el moment de invertir les prioritats, 
hem de defensar els pilars bàsics de l’estat de benestar, i apostar i incentivar una 
economia de responsabilitat social i de cooperativisme. Hem d’assenyalar les prioritats 
reals, i les prioritats reals en aquests moments són salvar els escoletes municipals de 
gestió directa. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Bé, mirin, jo els hi he de dir que hem xerrat amb els 
treballadors i que ho seguim fent, malgrat hagi acabat el termini que hi havia per poder 
presentar un informe sobre la proposta que va presentar l’empresa, i que és per una 
decisió i una voluntat política del Batle, que ens continuem asseient amb el Comitè 
d’empresa, perquè paral·lelament en el procés d’externalització de la gestió, que hem de 
fer perquè sinó no arribaríem en el mes de setembre, mirem de valorar quines són les 
possibilitats que ens suposin un estalvi de 450.000 euros. Ja els hi deia abans, no és que 
haguem de treure aquesta quantitat d’un altre àrea, totes les àrees han de mirar de reduir 
la despesa, per poder mantenir els serveis municipals que això jo crec que és lo, la idea 
més important i que de vegades queda difuminada. Mirin, tot el que fem és per poder 
mantenir els serveis municipals, jo quan xerren de l’externalització dels serveis, la 
veritat és que me sorprèn, perquè vostès quan han governat, tant el PSOE com el PSM, 
la veritat és que han externalitzat serveis, han fet serveis de gestió indirecte. I amb això 
estaven caient en totes les coses de que m’acusen a mi ara? Era un mercadeig Sr. 
Noguera? Tenir per exemple dinamo com un servei externalitzat entre altres? Jo crec 
que no, jo crec que no. Nosaltres tenim un informe de la Directora pedagògica del 
Patronat municipal d’escoletes d’infants, que diu que la qualitat que s’ofereix a les 
escoletes de gestió indirecta, és perfectament equiparable a les de gestió directa. O sigui, 
no per defensar la gestió directa han de fer de menys el servei que s’ofereix en gestió 
indirecte, quan a demés vostès especialment Sra. González, com a responsable el PSOE 
de l’àrea d’educació a l’anterior mandat, vostè ho ha dit, varen externalitzar les 3 
escoletes noves que es varen construir. I a demés varen aplicar la ràtio que permetia el 
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decret de conselleria, això que ara ens critiquen tant que fem nosaltres a les escoletes. 
Mirin, nosaltres hem proposat una reestructuració de la plantilla, per garantir els llocs de 
feina, de totes les persones que fan feina en el Patronat municipal d’escoles d’infants 
amb un contracte fixo indefinit. Nosaltres no estam preparant un externalització 
progressiva d’aquest servei, nosaltres estam garantint el lloc de feina de les persones 
que tenen un contracte fixo i un contracte indefinit. Jo ja ho he dit en multitud 
d’ocasions, però com que veig que és un tema que continua preocupant, ho vull repetir. 
Mirin, no hi ha cap intenció d’externalitzar cap altre escoleta, en el cas de que no es 
trobi una alternativa abans de que sigui el moment d’adjudicar la licitació. Mirin, 
nosaltres no estam acomiadant a treballadors, aquests treballadors finalitzen el seu 
contracte, i ho saben perfectament, vostès saben que són contractes de interinatge. I a 
demés són persones que estan fent feina a les distintes escoletes de gestió directa, no 
són només les persones que estan a l’Arenal. A l’Arenal hi ha una sèrie de persones que 
tenen contracte fixo o indefinit que s’hauran de recol·locar en el cas de que no es trobi 
una alternativa a la gestió indirecta. I la veritat és que nosaltres el que hem fet ha estat, 
durant aquest temps donar prioritat a les famílies que duen els seus infants a les 
escoletes municipals. Amb quin sentit? Mirin, nosaltres podríem obtenir més ingressos 
si pujàvem les quotes que han de pagar les famílies, però ja ho he dit abans, les 
escoletes municipals són unes escoletes que tenen un caràcter eminentment social. És 
vera que hi ha famílies que paguen 270 euros, però n’hi ha d’altres que paguen molt 
manco. Nosaltres el que no podem fer és a un moment tan crític com aquest, en el que a 
les famílies malauradament hi ha famílies que han perdut la seva feina, afegir en el 
banyat, lo que no podem fer és incrementar les quotes, perquè les famílies encara hagin 
de pagar més. Ara, han d’entendre que lo que no podem fer és quedar-nos de braços 
creuats, això no és possible. Jo crec que amb aquest tema igual que amb altres, 
lamentablement estam fent política, estam intentant desgastar l’Equip de Govern, però 
jo els vull explicar les coses així com són. Nosaltres ens estam asseient amb el Comitè 
d’empresa, hem xerrat amb els pares, varem tenir una reunió amb el Batle a la que es 
varen presentar aquestes 10.000 i pico de firmes, en contra d’aquesta decisió. Però 
nosaltres tenim la responsabilitat de governar, i si no se’ns planteja, també els incloc a 
vostès, una alternativa en aquest estalvi de 450.000 euros, nosaltres seguirem endavant 
amb aquesta decisió, i és una decisió per donar continuïtat a un servei, no és una decisió 
per acabar amb un servei. La prioritat d’aquest Equip de Govern és donar un servei de 
qualitat, però també intentat que ens surtin els comptes, i de fet és vera que existeix una 
possibilitat de que no haguem d’anar a la gestió indirecta. Vostès saben que la gestió 
indirecta es regeix per el conveni nacional de guarderies, el conveni nacional de 
guarderies no és cap cosa estranya, és un conveni que regeix per tota Espanya. Que 
passa? Que les escoletes municipals tenen un conveni propi, com vostès coneixen 
perfectament que és més avantatjós, si s’adapta en el conveni nacional evidentment que 
seria viable. Però vostès creuen que els treballadors estarien disposats a renunciar a les 
seves condicions laborals perquè no externalitzem una escoleta? Jo fins ara no he rebut 
cap oferta en aquest sentit, de fet no s’han pronunciat en aquest sentit, com per altre 
banda comprenc perfectament. O sigui que nosaltres votarem en contra d’aquesta 
proposició, perquè no aporta cap alternativa a la proposta que fa l’Equip de Govern. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
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“Moltes gràcies Sr. Martínez. Bien Sra. Ferriol, en primer lugar yo quiero reconocer 
públicamente, que efectivamente están haciendo un esfuerzo de diálogo con el Comité 
de Empresa, así nos consta y es una realidad, y es algo que le honra y que no 
esperábamos menos de usted. En segundo lugar, yo creo que hay una, como es normal, 
una diferencia de criterio en cuanto a, usted se aferra al hecho de que todas las áreas 
tienen que recortar, y todas las áreas tienen que, vale. La diferencia de criterio para 
nosotros es que, hay áreas en las que hay que recortar, y áreas en las que parar, digamos, 
no incrementar, ya es recortar, entonces el área de Educación, tiene que ser un área que 
esté protegida en ese sentido, y si no puede incrementar no se incrementa, pero no 
recortar, entonces es este concepto, para mejorar las cosas se puede mejorar con lo que 
tenemos, y estamos de acuerdo en que las gestiones, o la gestión tanto del Patronato, 
como de cualquier área de la administración pública, siempre es mejorable, y 
probablemente en algunos aspectos hay temas que están obsoletos, y que son 
susceptibles de mejora y de mayor eficiencia. Reitero, estábamos trabajando en este 
sentido, para encontrar una mayor eficiencia de los recursos existentes, pero siempre 
con el compromiso de no cambiar lo que ya funciona, lo que funciona bien no es 
necesario cambiarlo, porque lo único que conseguimos es soliviantar a la ciudadanía, 
ponerles nerviosos de una manera innecesaria, ya bastantes problemas tenemos hoy en 
día, bastantes problemas tiene la ciudadanía hoy en día, para también añadirle 
problemas innecesarios. Buscar soluciones para mejorar gestión, para mejorar 
rentabilidad, para mejorar eficiencia, por supuesto que si, no solo es necesario, sino que 
es obligado.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Sra. González, le recuerdo que tiene que compartir tiempo con el Sr. Noguera.” 
 
Parla la Sra. González: 
 
“Disculpe. Si. Simplemente en este sentido, mantengamos lo que funciona bien, 
intentemos buscar una solución para lo que es mejorable, pero no recortemos, y 
solamente un apunte a algo que antes dijo, con respecto a los resultados educativos de 
nuestros niños. Sepa Sra. Ferriol que con el programa ÈXIT los dos últimos años, se 
había invertido la tendencia del fracaso escolar en las escuelas públicas de Palma, y 
estaba empezando a resurgir y a mejorar de una manera muy importante, y esto la 
Federación de Asociaciones de Padres y Madres lo saben, y le pueden dar los datos. Por 
tanto, no le acepto lo que antes dijo de que a pesar de estar invirtiendo en éxito escolar, 
teníamos fracaso, no estábamos invirtiendo en el programa ÈXIT, y se estaba 
invirtiendo la tendencia. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Gràcies Sr. Martínez. També li vull reconèixer una cosa, que jo sempre intent fer 
política, perquè per això me votaren, vull dir que si estic fent política amb aquest tema. 
Pedagògicament, pedagògicament, parlant de pedagogia, qualque conseqüència té, 
treure 30, 50 mestres d’una escoleta, repartir-la per, repartir-los per les altres 3 
escoletes, que vengui una empresa que guanyi aquest concurs, i posi 30 mestres nous. 
Pedagògicament conseqüències en té, tampoc s’ha d’esser, bé, un gran pedagog per 
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sabre això. Després, no és, jo crec que no és lícit comparar serveis d’educació amb 
serveis de joventut, en el sentit de que clar, és que els campaments d’estiu no els faran 
funcionaris, vull dir que comparem serveis que puguin esser similars, perquè els 
campaments d’estiu o ho fan entitats o han empreses de lleure. Es reconeix el diàleg, i 
sobretot nosaltres els hi varem fer un prec, el prec és, si la responsabilitat de l’estalvi ha 
de recaure en els treballadors, i en la proposta del Comitè d’empresa, si presenten una 
proposta que pugui esser intermitja, que es pugui prendre en consideració, i que es 
pugui arribar a un consens, perquè en el final la responsabilitat no només és dels 
treballadors, la responsabilitat ha d’esser de tothom, i que sigui una decisió 
consensuada, que sigui una decisió que encara que no s’arribi en els 450.000 euros, 
pugui els treballadors amb l’esforç d’aquesta proposta, perquè vostè sap que serà un 
esforç molt gran, i recaurà en les nòmines dels treballadors cada mes, i amb els seus 
drets laborals, que com a mínim, si no s’arriba a aquesta quantitat, es pugui tenir 
sensibilitat i ganes de poder arribar a un acord i sobretot, lo important, jo crec que lo 
important Sra. Ferriol amb aquest tema, és que 37 persones, que haguessin seguit fent 
feina el 31 d’agost, si, 37 interins, 37 interins, siguin aquests o siguin els del borsí o els 
que havien d’entrar. Per favor, que en aquests moments així com està la situació, 
l’Ajuntament de Palma no sigui l’empresa que treu gent en el carrer, per favor. Però bé, 
en tot cas, jo ja li vaig dir en el Patronat, si nosaltres estam disposts a col·laborar i a 
trobar una solució alternativa a aquesta decisió, per nosaltres no serà. Record que per 
nosaltres l’educació pública, i sobretot la seva àrea en aquest Ajuntament per nosaltres 
és prioritària, i si hem de cercar solucions les cercarem, però per favor que sigui des de 
el consens, i des de l’esforç d’unes treballadores que estan, bé, fent una gran tasca i 
sobretot fent una proposta de mesura i de racionalització, sobretot per salvar 37 interins. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Martínez. Sra. González es verdad que no nos ponemos de acuerdo, 
pero no nos ponemos de acuerdo desde el principio, porque ustedes hablan de recortes, 
y nosotros lo que hacemos es incrementar en 82 las plazas que ofrece el Patronato 
durante este curso próximo, y eso sin incrementar el coste para las familias, y no veo 
donde está el recorte. Creo que estamos confundiendo a lo mejor algunos términos, hay 
un aspecto que creo que tengo que aclarar, cuando yo hablaba del fracaso escolar, no me 
estaba refiriendo a que no hubiera funcionado el programa ÈXIT, seguramente me he 
explicado mal, yo me refería a que en un sistema educativo público como el que 
tenemos, donde se invierte tanto esfuerzo, tanto capital humano, tanto dinero también, 
no es normal que estos sean los resultados, y que algo que habría que mirar por ahí. En 
ningún momento quería quitarle ningún mérito al programa ÈXIT, no era mi intención. 
Y les quería comentar una cosa, que a mi me resulta cuanto menos curiosa, es cierto que 
hay una serie de familias que no están a favor de que externalicemos el Arenal, porque 
no tendrán sus hijos e hijas el mismo profesorado el curso que viene. Pero nos 
encontramos con algo similar, pero referido a la gestión indirecta, con el caso del 
cambio del personal de Ciutat Antiga de la plantilla de Ciutat Antiga, que pasa la 
Molinar, también los padres y madres del Molinar no están por la labor de cambiar a sus 
profesores, porque creen que es mejor tener gestión indirecta, que tener como nos 
dijeron ellos, funcionarios trabajando en la escoleta. A ver, yo creo que el problema es 
que los cambios, los cambios no le gustan a nadie, y yo comprendo que bueno que no es 
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agradable tener que tomar este tipo de decisiones, por cuanto afectan a personas y 
porque bueno en el fondo a nadie le gusta tener que prescindir, de que una serie de 
personas trabajen en el Patronato. Pero quiero recordar que estas personas son personas 
que tienen un contrato de interinage, que finaliza este mes, o el mes de agosto, y que o 
julio y agosto. Y que además de esto, aquestes persones en aquests moments que hi ha 
un borsí de treballadors que està aprovat per Consell Rector des de fa un parell de 
mesos, no necessariament eren les que havien de continuar en el futur, perquè fins ara 
no hi havia un criteri objectiu a l’hora de triar a les persones que havien de fer 
substitucions o baixes, ara si que hi és, per tant, mirin jo entenc que vostès vulguin 
defensar el que continuï la gestió indirecta, però ni suposa un retall, perquè s’ofereixen 
més places de les que es varen oferir el curs anterior, ni suposa una minva en la qualitat, 
perquè de veres que Sr. Noguera, vostè té accés en aquests informes, si els vol conèixer. 
La qualitat que es dona a les escoletes de gestió indirecta, no es pot posar en qüestió, i 
de fet, si fos així la Sra. González, com a responsable d’educació en el seu moment, 
tampoc hagués externalitzat el servei, malgrat sigui una solució provisional com estava 
dient. No dejamos según que servicios en manos de cualquiera, ¿no? Entonces, jo 
únicament el que vull que entenguin, és que nosaltres estam adoptant aquesta decisió 
perquè és necessari fer una racionalització de la despesa, que creiem que amb aquesta 
decisió no es perd qualitat a les escoletes municipals, i que a demés és cert que aquestes 
37 persones finalitzen el seu contracte, i que podien o no continuar en el futur, però 
també és cert que si finalment no trobem una alternativa, i es fa la gestió indirecta, les 
persones que faran feina a l’escoleta de l’Arenal, seran persones que hauran d’esser 
contractades, per tant les persones que faran feina a les escoletes seran el mateix 
nombre, no seran les mateixes persones o si, perquè no ho sabem. Jo crec que 
l’experiència d’haver fet feina a una escoleta municipal, qualsevol empresa que vulgui 
gestionar una escoleta municipal la tindrà en compte, i respecte al que me comentava Sr. 
Noguera de tenir en compte la feina que es pugui fer amb el Comitè d’empresa, i les 
propostes que malgrat no arribin en els 450.000, siguin a lo millor un tema intermig, jo 
els he manifestat que aquesta va esser una decisió que va prendre el Batle, en el moment 
en que es va asseure amb el Comitè d’empresa, i va conèixer la situació de primera mà, 
i va entendre els arguments de les persones que s’han manifestat en contra de 
l’externalització de l’Arenal, i per això, perquè no volíem tancar la porta a la negociació 
i a trobar una solució que fos consensuada, s’està xerrant amb el Comitè d’empresa. Jo 
d’entrada li diria que jo crec que en aquesta vida tot es pot xerrar, evidentment, ara 
també és cert que nosaltres tenim un objectiu que és fonamental, i és que el dèficit de les 
escoletes no sigui tan elevat, perquè puguem continuar donant aquest servei a tots els 
ciutadans i ciutadanes de Palma. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1. EL PLE DE L’AJUNTAMENT ACORDA assegurar la mateixa plantilla de 
treballadores que existeixen en l’actualitat en les escoletes públiques de gestió 
directa de Palma i consensuar un pla de viabilitat amb les representants del comitè 
d’empresa del PMEI. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE  i PSM-IV-ExM) 
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46.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a revisió del sistema 
financer de les participacions preferents (1894/2012). 

 
Intervé un representant de FACUA: 
 
“Hola buenos días. La Defensa cede la palabra a Alfonso Rodríguez, de FACUA que 
hablará sobre este tema. Muchas gracias. Gracias Bernat. Bueno, el Sr. Alcalde no está, 
pero muchas gracias por permitirme dirigirme al Equipo de Gobierno y a la oposición, 
para hablar y apoyar una iniciativa, y una moción que ha presentado el PSM e izquierda 
Unida Els Verds, referente a las participaciones preferentes. A mi me gustaría que el Sr. 
Gijón me tomara, me atendiese un momentito, me gustaría que el Sr. Gijón me 
atendiese un momentito, intentáramos ponernos en el lugar de cientos de miles de 
pequeños ahorradores, que han estado toda su vida trabajando y ahorrando con gran 
sufrimiento, para tener una vejez más placentera, y que al final esta vejez se ha visto 
truncada porque los grandes bancos, los bancos han secuestrado estos ahorros. Son 
cientos de miles de afectados en toda España, más de 30.000 millones de euros 
secuestrados. Más de 500 afectados en las Islas Baleares. Más de mil en la ciudad de 
Palma de Mallorca. Y cientos de millones secuestrados en las Islas Baleares. Como ya 
es de todos sabido deferentes entidades financieras ofrecieron a sus clientes, como 
alternativa a las imposiciones a plazo fijo y a otro tipo de inversión segura, productos 
financieros complejos y de alto riesgo, entre ellos, las denominadas participaciones 
preferentes, aunque también se comercializaron otro tipo de productos, como deuda 
subordinada, fondos de inversión y opciones sobre divisas. La información verbal que 
facilitaron los bancos a la hora de la contratación de este tipo de producto, fue 
totalmente deficitaria, incompleta y engañosa, vendiendo el producto como una 
inversión sin riesgo, con la posibilidad de rescate en cualquier momento, sin demora ni 
pérdidas en sus ingresos o rentabilidades. Sin embargo, dicho producto, tal y como 
informa la Comisión Nacional del mercado de valores, son valores emitidos por una 
sociedad que no confieren participación en su capital ni derecho de voto, tienen un 
carácter perpetúo, o sea toda la vida, y su rentabilidad generalmente de carácter 
variable, no está garantizada. Se trata de un instrumento complejo y de riesgo elevado 
que puede generar rentabilidad, pero que también puede generar la pérdida del 100% del 
capital invertido. La información sobre las características de este tipo de productos, y 
fundamentalmente sobre su complejidad, rentabilidad variable e incluso el riesgo de 
pérdida del capital invertido, no ha sido suministrada a los pequeños inversores, que los 
contrataron sin conocer el alcance y los requisitos de estas modalidades de inversión. Se 
produce una clara vulneración de los derechos de los consumidores, tanto los recogidos 
en la normativa sectorial bancaria como en la de protección de los consumidores y 
usuarios. Debido al carácter complejo de estos productos financieros, tras la 
transposición a la normativa española de la Directiva Europea MIFID y la entrada en 
vigor en España de la Ley 47/2007 y el R.D. 217/2008, las entidades bancarias, antes de 
ofrecer dichos producto a los clientes, deben cumplir con una serie de obligaciones que 
aseguren que son adecuados a sus conocimientos y experiencia propia, y que son 
conscientes de la naturaleza y riesgos de los mismos. Por lo tanto, en el supuesto de que 
no tuvieran dichos conocimientos financieros, ni experiencia previa en este tipo de 
inversiones, no deben ofrecerles este tipo de productos complejos. La principal 
obligación que tienen las entidades que los comercializan, es realizar un test de 
conveniencia a los usuarios. Dicho test es un requerimiento de la normativa MIFID, que 
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ha de utilizarse para evaluar el conocimiento y experiencia del cliente, en relación con 
el producto o servicio de inversión que le ofreció  o le es demandado. De esta forma, las 
entidades deberán pedir al cliente información respecto a su conocimiento y experiencia 
para analizar y entender las características  del producto o servicio demandado y 
ofrecido y el riesgo asociado al mismo. FACUA ha comprobado cómo determinadas 
entidades no han cumplido esta obligación, y que han ofrecido además una información 
incorrecta y engañosa sobre este tipo de productos, incluso a sabiendas de que los 
conocimientos sobre inversión de sus clientes eran mínimos o nulos y no perseguían 
invertir en productos de riesgo, aprovechándose, en muchos casos, de la relación de 
confianza existente con sus clientes, omitiendo información y datos esenciales sobre las 
características de estos productos. Se tiene constancia de que en numerosos supuestos 
en los que sí hay test de conveniencia, su resultado pone en evidencia que el cliente no 
responde al perfil de inversor de estos productos de riesgo y, a pesar de ello, se le ha 
ofrecido y contratado, sin información suficiente sobre su alcance y características. 
FACUA ha pedido a la CNMV y al Ministerio de Sanidad, Servicios Sociales e 
Igualdad, competente en materia de protección a los consumidores, que tomen cartas en 
el asunto y lleven a cabo medidas urgentes para proteger a los miles de afectados. Por 
otro lado, FACUA ya está tramitando en Baleares, expedientes de reclamación de socios 
afectados en los que se ha presentado querella por la vía penal por presunto delito de 
estafa, contra los directores y empleados que en su día comercializaron estos productos 
y, de forma premeditada y voluntaria ocultaron las características reales de las 
participaciones. Aprovecho para pedir al Ayuntamiento de Palma, al Equipo de 
Gobierno, que por esta vez se ponga al lado de los afectados, y pida al Gobierno central 
medidas contundentes. Gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Bé, evidentment nosaltres quan hem duit aquesta moció, aquesta 
proposició en el plenari, és per donar visibilitat a un, bé, el que nosaltres diríem per 
precaució, presumpta estafa, però que sense dubte té totes, tot el perfil de efectivament 
haver estat i esser una autèntica estafa, una autèntica estafa perquè estam xerrant d’un 
producte, d’un producte que es dona, o sigui un producte que s’oferia amb unes 
condicions, que efectivament no responia a la realitat, s’oferia un producte. Com no? Un 
producte de risc, però efectivament és un producte que té una sèrie de condicions, tan 
complexes, com que no es pot recuperar el capital quan la persona vol, i que la 
remuneració que dona, és una rendibilitat anual, referenciada a l’Euribor, amb un 
diferencial afegit, és a dir un dividend que es calcula amb l’Euribor de 3 mesos enrere, 
quan tocava pagar la quota. Evidentment això d’entrada no pareix que sigui una cosa 
fàcilment d’entendre, i menys per segons quin perfil de clients, en el que s’ha adreçat 
aquest producte, però a demés aquest producte estava també subjecte a l’obtenció de 
beneficis, si l’entitat entrava en pèrdues, l’entitat de les accions, tenia dret a cancel·lar la 
retribució anual, és a dir, és evident que no s’havia informat a tots els usuaris d’aquest 
producte, de quin és el risc que tenia. Si és vera que tot això, s’oferia amb un interès 
anual molt rentable, que anava entre el 4,5 i el 8,35%. Evidentment ja d’entrada, això 
era difícil de garantir, donat que ja hem dit que s’havia de calcular segons 3 mesos 
enrere, abans de pagar la quota, per tant difícilment podries garantir aquest percentatge. 
Sense cap dubte, el perfil en el que anava dirigit aquest producte, era estalviadors, 
majoritàriament persones que no havien fet inversions arriscades en el seu historial en el 
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banc, i a demés que casi sempre havien dirigit els seus estalvis en contractació de 
dipòsits bancaris, és a dir, exempts de risc. Per tant, aquí evidentment hi ha una situació 
que comença ja a tenir uns visos ben clars d’estafa, però és que si a demés això diem 
que ni tan siquiera ha passat a una província concreta, que no ha passat a un banc 
concret, sinó ni tampoc a una sucursal concreta, sinó que aquí estan implicats molts de 
bancs, hi està tot l’estat espanyol amb aquesta història evidentment, estam xerrant aquí 
d’una gran estafa, d’una gran estafa que efectivament ha anat a recaure damunt un perfil 
de persones encara més febles, i amb més dificultat per poder entendre, inclús 
comprendre que ... està passant amb els seus estalvis, amb els seus doblers, que havien 
dipositat a una entitat, a una entitat bancària, no estam xerrant de que s’havien trobat pel 
carrer a una persona que els havia ofert una gran rendibilitat d’un producte, estam 
xerrant d’una entitat bancària. Els bancs han traït la confiança dels seus clients, els 
bancs han traït la serietat i la fiabilitat que oferien en els seus clients, per tant aquest 
element és fonamental per demanar responsabilitats, perquè jugaven, jugaven, amb uns 
elements que difícilment el client podia ni tan siquiera preveure que el banc li estava 
estafant, li estava posant en risc els seus estalvis. Evidentment aquesta proposició, el 
que pretén és, a més de donar aquesta visibilitat, aquesta estafa bancària, d’animar a 
totes aquelles persones que han sofert o que estan en aquesta situació, a que demanin i 
exigeixin responsabilitats, a través de les associacions que estan fent una feinada, la 
qual crec que hem d’agrair, una feinada per poder canalitzar tota aquesta situació, 
organitzar i també donar sortida, i crec que les administracions estan obligades també a 
recolzar, no només en els clients, sinó també en aquestes entitats, que estan fent tot lo 
possible per demanar responsabilitats, i exigir, i exigir que aquí assumeixin la part que 
els hi correspon, en els que han provocat aquesta gran estafa, per tant aquesta proposició 
té aquests dos punts, exigir a demés que la normativa, que la normativa d’aquests 
productes financers sigui estricte, per evitar una repetició d’aquesta situació, i que des 
de l’Ajuntament de Palma, des de la seva Regidoria de Consum, es doni el suport a 
aquelles persones que estan afectades per aquestes participacions preferents. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gracias. Estamos totalmente de acuerdo con la proposición del Grupo PSM-Iniciativa 
Verds Entesa, por lo tanto votaremos a favor, hay unanimidad, instaremos al Gobierno 
central a que revise la normativa, y en cuanto muy brevemente en cuanto desde la 
OMIC, se informa de este tipo de productos financieros a todas las personas que acuden 
a la oficina para pedir información, recogemos como no puede ser de otra manera, sus 
quejas y reclamaciones, y las derivamos al organismo competente, que en este caso es la 
Comisión Nacional del Mercado de Valores, quien tiene la competencia para resolver 
este tipo de conflictos, continuaremos trabajando, prestaremos la especial atención que 
necesitan este tipo de personas que han, que se han acogido a este tipo de productos 
financieros, y poco más, sumarnos al agradecimiento que han mencionado las 
asociaciones de consumidores por la gran labor que llevan a cabo. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sra. Fernández. Es para decir que nosotros votaremos a favor de esta 
propuesta, porque creo que, las personas a que ha afectado esta práctica bancaria, que 
algunos han llamado corralito, yo de esto no se mucho pero le han llamado así, que es 
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aquello de que no te devuelven tu dinero, y te dicen dentro de 3 años igual te lo damos, 
mientras lo tienes paralizado. Ha afectado precisamente a las personas más débiles, 
pocos tiburones de los negocios tienen preferentes, las tienen los jubilados con los 
ahorros de toda su vida, y eso es un error del sistema que nos lo tenemos que hacer 
mirar, esto no puede volver a ocurrir otra vez, y a los que ya les ha ocurrido lo único 
que podemos hacer es estar a su lado, así que votaremos a favor. Muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern Central a que revisi tota la normativa 
referida als productes financers, especialment els complexes com ho són les 
participacions preferents, perquè estiguin adaptats a la directiva europea sobre 
mercats d’instruments financers (MIFID) que obliga als bancs a garantir que els 
clients entenen i coneixen el producte ofertat, fins el punt de que si no hi ha 
garanties de que així sigui, no poden consentir en la signatura. 
 
2.-  El Ple de l’Ajuntament dóna suport a totes les persones que s’han vist 
afectades per aquesta campanya de participacions preferents i els anima a que 
utilitzin tots els mecanismes administratius i legals per defensar el seus interessos. 
Així mateix, insta a l’equip de Govern a que presti tota l’atenció necessària des de 
la Regidoria de Consum. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
52.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a desprès d’un any 

volem Blanquerna peatonal (1898/2012). 
 
Intervé el Sr. José Maria Mulet, representant de l’Associació Bons Aires Arxiduc: 
 
“Hola, buenos días. Honorable Sr. Alcalde, Regidoras y Regidores de este 
Ayuntamiento. Yo quería hacer una exposición, quizás un poco humorística o lúdica, o 
como ustedes quieran llamarle, sobre Blanquerna. Pero como entiendo que Blanquerna 
se ha convertido en un verdadero circo, que se ha montado entre todos, tanto los vecinos 
de Blanquerna, como la oposición en su momento, y como el Gobierno actual, pues 
decirlo de esta manera, y convertirlo ahora esa forma de charlar, como un poco 
humorística sería a lo mejor caer en unas desatenciones que no creo que tengan que 
producirse. Yo recuerdo una decisión llena de soberbia, en su momento por parte de la 
Sra. Calvo, que un día se levantó con la genial idea de cerrar al tráfico la calle 
Blanquerna, sin atender a ninguna de las decisiones que se habían aprobado por mayoría 
en los plenos municipales. También quiero recordar, que en periodo electoral, el partido 
que hoy está en el Gobierno, se llenaba la boca en los comercios de nuestra calle, y en 
nuestras calles, anunciando que Blanquerna, continuaría siendo de pase de coches, tal 
como estaba antes de que la lo hubiera cercenado la Sra. Calvo. La sorpresa 
verdaderamente ha sido muy lamentable, por parte de muchos vecinos, y por parte de 
todos los comercios. Hoy en día dicen que no tantos, es posible, pero lo cierto es que al 
llegar el nuevo Gobierno municipal, su decisión ha sido una decisión tibia, porque no es 
ni chicha ni limonada, como se suele decir en castellano. Esta decisión además, tomada 



 

- 50 - 

por lo que se nos vendió como un consenso, por parte del Regidor de Mobilidad, un 
consenso que no fue tal, porque se impuso la solución, cuya solución no acepto en su 
momento la asociación de vecinos Bons Aires Arxiduc, al intervenir en ella otras 
asociaciones que nada tenían que ver con la calle propiamente dicha. Tampoco se 
aceptó una propuesta, que pudiera ser consensuada por parte de esta asociación que fue 
presentada. Lo que ocurre en Blanquerna, no se si el cerrar los comercios es culpa de la 
crisis, o culpa de que no pasan coches, pero lo cierto es que hoy cada día hay más 
comercios cerrados, y más que se traspasan, pero tenemos encima la desgracia que se 
está convirtiendo en una calle Fábrica, o en una ruta martiana, con la cantidad de 
establecimientos de restauración que se están abriendo, que ya producen problemas y 
ruidos. Por consiguiente, nosotros como asociación de vecinos, solicitamos la apertura 
total del tráfico en esta calle, añadiendo además que tampoco ha existido una voluntad 
política por parte de Movilidad, de solventar unos determinados problemas presentados, 
en lo que hace referencia al carril bici, alegando simplemente que son técnicamente 
imposibles, cuando creo que le demostré a esa Regiduría, que no hay nada imposible, 
cuando puede existir la voluntad política de hacerlo. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Gràcies. Ja fa un any, jo crec que és un bon moment per fer balanç, de la pressa per 
l’actual Govern municipal d’una mesura absurda, consistent en permetre circular cotxes, 
camions i motos i estacionar també, per més de la meitat del carrer Blanquerna. Una 
mesura, que provoca perills, inconvenients, molèsties, absolutament injustificats i 
gratuïts, a una gran majoria de ciutadans que passegen tranquil·lament pel carrer 
Blanquerna, s’atura a xerrar, es socialitza en aquest espai, que ha d’esser un espai de 
convivència, i ho veu impedit, es veu molestat, inclús de vegades hi ha perill, perquè els 
cotxes circulen contínuament després de la pressa de decisió, de l’actual Equip de 
Govern, és que inclús aquest règim, que va instaurar l’anterior Equip de Govern, que 
permet circular més de la meitat, permet circular per trams, no es vigila, per tant, per 
tant com que no hi ha vigilància de la Policia Local, els cotxes en el final circulen per 
tot el que és el carrer Blanquerna, i causen perills i molèsties a vianants, al llarg de tot el 
recorregut. No hi ha cap motiu que, no hi ha cap motiu per pensar que és millor 
mantenir aquesta situació, que no tornar a lo que ha d’esser un eix cívic per pròpia 
essència, per pròpia definició de lo que és un eix cívic, i per lo que volen els ciutadans. 
Hem escoltat aquí una veu veïnal, que ha manifestat un determinat punt de vista, però jo 
per establir quin és el consens real de la situació, jo lo que demanaria, ho he demanat 
altres vegades, és fer un referèndum, fer enquestes, sigui en el carrer, sigui a l’àmbit del 
barri, a veure amem que realment pensen els veïnats, una majoria de veïnats, perquè 
està clar que aquí tenim veus que diran una cosa, altres veus diuen un altre, aquí en 
aquest plenari, ara bé, jo que visc a demés en el barri, penso, tinc claríssima quina és la 
majoria social, i quin és el consens social absolutament aclaparador i majoritari en quant 
en aquest tema, la majoria de gent vol una Blanquerna per als vianants, és absurd que 
les persones es vegin afectades per la incursió de vehicles a motor, que a demés 
estacionen molt de temps, vas caminant tranquil·lament pel carrer, i te trobes un vehicle 
que ve per aquí, una moto que passa, t’has de decantar, bé i això és un continu, un 
continu, i jo visc a la zona, i la veritat això provoca moltes molèsties, moltes queixes, i 
no te cap sentit. La immensa majoria de ciutadans, tant de veïnats del barri, com de la 
zona, com jo crec que si ho demanem a nivell de Palma també, tenen molt clar quin és 
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el Blanquerna que es vol, un Blanquerna que sigui un veritable eix de socialització, que 
sigui un carrer com eren els carrers d’un temps, en que no hi havia cotxes. Hem de 
recordar que el carrers són els eixos de civilització, allà es va crear la civilització 
occidental, en el carrer, en espais de compartir, d’intercanviar, de socialitzar-se. Un 
moment donat varen arribar els cotxes, que varen ocupar tot l’espai a base 
d’aparcaments i a base de circulació, i hem perdut els carrers com aquest espai, 
afortunadament en el carrer Blanquerna si que hem recuperat el carrer, l’havíem 
recuperat, ara el tenim només parcialment, perquè per la mesura aquesta extraordinària 
que està clar que no contenta a ningú, en el final no es pot gaudir plenament d’un carrer 
convertint en un eix cívic, d’un carrer com el que era en un temps, fa 40-50 anys quan 
no hi havia cotxes, ara no, ara tenim un híbrid, que causa molèsties, causa perills en els 
ciutadans que lliurement volen gaudir de l’espai urbà. Jo, ha passat un any, veiem el que 
passa cada dia en el carrer Blanquerna. Jo crec que el sentit majoritari, de manera 
aclaparadora dels veïnats, és el que és, ara no, jo és que no ho sé no ho arribarem a 
aclarir, perquè ara vostè me dirà que no hi ha consens, ha sortit la veu veïnal que ha dit 
un altre cosa, jo evidentment se de moltes altres veus veïnals, que diuen un altre. Jo crec 
que això convindria aclarir-ho, i convindria aclarir-ho a lo millor amb un referèndum, 
amb una enquesta ben feta de manera significativa en el carrer, hem d’aclarir a veure 
amem que pensa la gent, no entretenir-nos en veure amem que vol la gent, si uns diuen 
una cosa, no, no, amem que realment vol la gent, jo estic segur, lo que majoritàriament 
votarien o lo que majoritàriament desitgen els veïnats del carrer Blanquerna, i els 
veïnats de tot el barri, i m’atreviria a dir inclús de tot Palma, per tant, aclarim això, i 
donem en els ciutadans la Blanquerna que volen, que no és res més que el que estam 
demanant, que els ciutadans tinguin la Blanquerna que volen, una Blanquerna que sigui 
un veritable eix cívic, una Blanquerna que tothom pugui gaudir amb tranquil·litat, les 
famílies, i no haver de passar pena perquè els cotxes ara passen per aquí, ara en passen 
dos, ara uns, bé, i inclús també per trams per on no poden circular, però com no hi ha 
vigilància, evidentment també circulen, això s’ha d’acabar d’una vegada, i hem de 
tornar a la racionalitat, i a lo que volen d’una manera absolutament majoritària els 
veïnats de la zona. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“Si. Muchas gracias Sr. Gijón. Anem a veure, si efectivament, li diré lo del consens Sr. 
Verger, és que hem de fer història, la decisió de deixar passar cotxes pel carrer 
Blanquerna, no és nostra, jo ja se que no li agrada sentir-ho però vostès l’antiga 
legislatura, l’anterior legislatura varen arribar a un consens amb totes les associacions, 
jo les tinc aquí, són 7 si no vaig equivocat, 7, els 7 estaven d’acord, passaran els cotxes 
per tot el carrer Blanquerna, podran aparcar, es farà un carril bici, això és el consens. 
Com bé ha dit el Sr. Mulet, de l’associació de veïnats, un bon dia pues es va tancar el 
carrer, perfecte, i nosaltres varem dir que tornaríem obrir el carrer en el tràfic, sempre 
des de el major consens possible. Que va passar? Que no varen poder arribar a un 
consens del 100% de les entitats, jo ho reconec, me va sabre greu, però no ha pogut 
esser possible, vostè mateix s’ha donat compte avui, és a dir, és que hi ha associacions 
que estan en contra, això no ho podem, i lo que no pot esser és que quan les decisions de 
les associacions de comerciants, de veïnats, no li vagin bé, fem una enquesta, i si 
l’enquesta no surt bé farem un referèndum, i si no surt bé el referèndum pues ja veurem 
el que fem. Escolti, no, les associacions estan per això, i jo tinc els dos decrets aquí, 
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perquè vostè diu que ho varen fer de mano militar i tal, miri, només hi ha una diferència 
entre el decret de desembre del 2010, i el decret de juny del 2011. El decret de desembre 
del 2010 diu, que ateses les peticions de l’associació de veïnats de Santa Pagesa, i 
seguint instruccions del Regidor, es tanca el carrer. I el de juny diu, seguint les 
instruccions del Regidor, és a dir, varen afegir lo de Santa Pagesa, però ho varen fer 
amb una associació, n’hi ha 7. Que més? Els cotxes Sr. Verger, els cotxes, primer no 
poden aparcar, està mal informat, no poden aparcar, es poden aturar 5 minuts, poden fer 
operacions de càrrega i descàrrega, que aparquin és un altre cosa, que puguin aparcar no 
poden aparcar. I després home no falti a la veritat, a més de la meitat del carrer 
Blanquerna poden passar cotxes. Dades: 10.843 m2 per a vianants, 1.302 m2 de carril 
bici, i 1.746 m. on poden passar cotxes, és a dir el 12,5%, però això hi hem d’afegir un 
altre cosa, hem d’afegir un altre cosa, anem a suposar que arribem a un acord, venga, 
anem a tancar Blanquerna, la tanquem. Que és que no deixarà entrar en els guals? En els 
veïnats que vulguin passar ja no entraran? Que és que el taller que està allà, dos tallers 
que hi ha no podran entrar? Entraran igual Sr. Verger, és a dir, dels 1.000 i pico de 
metres d’aquest 12%, hi haurà un 7 o un 8% que continuaran passant, jo li vaig dir des 
de el primer moment, el carrer Blanquerna no és un eix cívic com els hi agrada tant dir, 
un eix cívic. Miri, vostè no té fills, crec, jo no deixaria a la meva filla a La Deliciosa, 
allà en el forn del cap de cantó, jo no la deixaria, me la maten, el carrer Antoni Marquès 
passen cotxes, a Bartolome Pou passen cotxes, a Ausiàs March passen cotxes, ja no li 
dic les petites, no és un carrer per amollar els nins i poder gaudir de, miri no. Nosaltres 
estam a favor de fomentar els espais cívics, de fomentar els espais per vianants, i per 
supost per la bicicleta, i mostra d’això és que m’imagino que s’ha enterat que la gent 
que vagi pel carril bici del carrer Blanquerna, podrà anar per damunt l’acera, per 
continuar cap al carrer Sant Miquel, i nosaltres això ho volem fomentar. Però lo que no 
podem fer és perquè vostè s’aixequi un dia, o la Sra. Calvo s’aixequi un dia i digui que 
això ha d’esser per a vianants, que sigui per a vianants, s’ha de fer des de el consens, no 
va poder esser des de el 100% del consens, mala sort, però no trobem que hi hagi cap 
modificació substancial de fa un any a avui, com per canviar la situació del carrer. 
Encara així, vostè ho sap que jo som una persona oberta en el diàleg, som una persona 
oberta a que qualsevol proposta que ens facin que sigui viable, jo la puc acceptar sense 
cap tipus de problema, i si són capaços de reunir a les associacions, d’asseure’ns a una 
taula, i trobar un punt intermig i provar, o trobar un punt d’acord, endavant, no és cap 
postura dogmàtica, ni ideològica, ni res. Nosaltres hem deixat la configuració de 
Blanquerna com l’hem deixat perquè hem pensat que era lo millor, o lo menys dolent 
per totes les parts implicades. Si d’aquí a un mes o 15 dies, o 6 mesos, trobem un altre 
solució, perfecte, cap problema, rectifiquem. Val, gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Bueno, yo creo que Blanquerna, aquello de una imagen vale más que 
1.000 palabras, basta ir a verla, yo creo que eso lo resumiría todo, creo que si vas a 
verla, y te vas una calle más allá y otra calle más allá, salta a la vista la diferencia, 
Blanquerna es hoy la calle de vida del barrio, Blanquerna es hoy la calle donde la gente 
disfruta de su tiempo libre, y de su barrio, y de su ciudad. Blanquerna hoy es más de lo 
que fue, y creo que basta darse un paseo, objetivamente, con cierta imparcialidad y sin 
prejuicios. Segunda parte, yo les animaría señores del Partido Popular, Sr. Isern, 
peatonalizar o no, no es una cuestión de ideologías, el Sr. Gallardón presumía de ello, la 
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Sra. Barberá presumía de ello. En la reunión, que decía el Sr. Gijón, ayer, una de las 
cosas que se quería poner en valor turísticamente eran las calles peatonales, es que 
Blanquerna peatonal es una calle como pocas en esta ciudad, como pocas, y tenemos el 
problema cierto de que nos da miedo dejar a nuestros hijos de la mano, ya en su día lo 
dije, que Blanquerna tenía ese peligro, una calle confusa, peatonal a trozos y no, donde 
los padres y los que somos padres no dejaremos a nuestros hijos de la mano, y eso es un 
problema, las cosas no están funcionando correctamente, basta ir a verlo para ver como 
los peatones, que van andando tranquilamente por la calle, de repente se encuentran con 
7 coches de frente, le enseñé las fotos, se las puedo enseñar en cualquier momento, y 
tienen que ir esquivándolos, y ese peatón se preguntará que hacen aquí todos estos 
coches, lógico. Yo creo que es el momento de que ustedes sean valientes, e igual que 
han rectificado en tantos temas, en este caso a negativo, como los impuestos y demás, 
pues rectifiquen en este a positivo, y conviertan la calle, por fin en peatonal, que no va a 
pasar nada, el 98% de las calles de la ciudad son de tráfico, 98, por una calle la 
movilidad de la ciudad no cambia tanto, creo que es algo que va a sumar, que esa calle 
sea peatonal, y los comercios de la calle, basta hacer un inventario, yo lo tengo hecho, 
cada cierto tiempo lo hago, para ver que es una calle que pese a la que está cayendo, no 
tiene el comportamiento de otras calles, ¿No ve usted todo un comercio si y uno no en 
alquiler? En Blanquerna no es así. Pásense, verán como no hay un comercio si y uno no 
en alquiler o venta, no, porque funciona, porque es una calle que ha ganado vida, es una 
calle que se ha puesto en valor, y la encuesta que usted hizo al principio, se lo decía, por 
eso yo creo que no se atrevieron a hacerlo del todo, porque se dieron cuenta de que las 
mismas personas que hace un año les pedían a ustedes, que pasen coches, que pasen 
coches, muchas ya no se lo pedían, y cuando usted dice porque nosotros cambiamos, le 
diré, porque nosotros cuando empezamos la obra, había unas condiciones, se pactaron, 
pasado un tiempo, los mismos vecinos que recogieron firmas, 2.500, nos pidieron que 
cambiásemos el criterio, igual que ustedes nos dicen todos los días, que ustedes fueron 
con un programa electoral hace un año, que han cambiado las circunstancias, y que 
tienen que tomar otras medidas, las circunstancias cambian, para ustedes y también 
cambiaban para nosotros, y decidimos que fuese una calle peatonal, y creo que al final 
esa calle acabará siendo peatonal, porque al final se impone el sentido común, y esa 
calle va a ser peatonal con paso para los vecinos que tengan garaje, y algo más, como en 
otras calles de esta ciudad que funciona perfectamente, y en su día cuando esas calles de 
esta ciudad se decidieron que fueran peatonales, todas sin excepción, todas fueron 
polémicas, todas, y ninguna volvería atrás. Es un ejemplo más.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. No, Sr. Vallejo, primer de tot no intenti confondre, evidentment en els guals els 
veïnats han de poder seguir arribant, i en els tallers evidentment han de poder seguir 
arribant amb el cotxe, això mai s’ha plantejar, això no intenti confondre amb coses que 
no estan en discussió, no intenti confondre. Després també intenta confondre també amb 
el tema de la llargària del carrer, vostè me xerra de metres quadrats, i diu, tants de 
metres quadrats està prohibit circular en cotxe, i tant d’altres n’hi ha molts més que són 
purament per a vianants, una cosa són els metres quadrats de carrer, i un altre la 
llargària del carrer, al llarg del carrer quants de metres, quants de metres al llarg del 
carrer es destinen a ús purament per a vianants i, quants de metres circulen cotxes, i són 
metres lineals de carrer, per tant anem a veure, o sigui, a la major part del carrer, més de 
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la meitat del carrer Blanquerna, contat en metres lineals, vostès han permès passar 
cotxes, i estacionar cotxes, temporalment, però evidentment el cotxe que estaciona 
temporalment, de vegades es queda, perquè tanmateix no hi ha vigilància, és molt 
còmode, arribes allà i deixes el cotxe una bona estona, i està el cotxe allà enmig, i quan 
passa un altre cotxe tu vas pel mig del carrer, i entre que tens el cotxe aparcat i que tens 
el cotxe que te ve de front, t’has de decantar, i per l’altre te ve una moto, i, bé, anem a 
veure, és que, i això a més de la meitat del carrer en metres lineals contats, per tant, 
anem a veure, jo vostè me xerra de que un moment hi va haver un dia la Sra. Calvo, 
anem a veure, jo ja amb aquest tema hauríem d’oblidar quina és la història que tenim 
aquí, anem a intentar sabre que volen ara els veïnats, en quin punt estam. Ara mateix 
quin carrer volen els veïnats a Blanquerna, això és el que hem d’aclarir, no si, no quin 
va esser el procés i si en el principi hi havia més gent en contra, després la gent està més 
a favor, i un dia la senyora. Anem a veure, o sigui, anem a intentar sabre, ha passat un 
any de les seves mesures, extraordinàries mesures de permetre circular cotxes i motos i 
camions pel carrer Blanquerna, anem a sabre ara que volen els veïnats, els veïnats del 
carrer, els veïnats del barri, anem a saber-ho de veres, jo és que, o sigui, anem a aclarir-
ho. Evidentment aquí s’han sentit veus dispars. Però que pensen realment els veïnats? Jo 
ho tinc clar, una majoria aclaparadora està a favor de peatonalitzar el carrer Blanquerna, 
faci un referèndum, faci una enquesta, ara mateix, per saber que fem amb el carrer, 
vostè que diu que està obert a qualsevol tipus de solució que la gent vulgui, idò anem a 
saber que vol la gent, no els hi demano res més, facem un referèndum, que és molt car 
organitzar un referèndum, una enquesta ben feta, és que els veïnats han presentat més de 
5.000 signatures en aquest sentit, vostè diu només una associació va voler que s’obrís, 
que es tanques Blanquerna en els cotxes, però és que hi ha un bagatge de 5.000 firmes 
en favor d’aquesta posició, els veïnats han presentat 5.000 signatures en aquest sentit. 
Per tant, jo és que no tinc cap dubte, jo visc allà, jo sé lo que pensa la gent d’allà, i 
escolti, i a lo millor estic equivocat, per tant facem un referèndum, nosaltres acatarem el 
veredicte que emetin, que emeti un hipotètic referèndum, que és el que s’hauria de fer, 
ja que estam en moments que hem d’apoderar la ciutadania, la ciutadania ha de poder 
decidir, aquest és un bon tema, ja que no ens aclarim sobre que vol la ciutadania, perquè 
és vera, no ens aclarim, hi ha veus dispars, anem a sabre realment que vol, facem un 
referèndum d’una vegada, a veure amem, i aquí surti, i aquí ja sabrem que passa, 
evidentment nosaltres si la ciutadania a un referèndum, majoritàriament del barri, jo ho 
faria del barri evidentment, que són els més directament afectats, diu majoritàriament 
que vol el règim que han instaurat vostès o que vol que passin els cotxes, com diu 
alguna veu. Escolti, podem fer tres preguntes, ho podem pactar, com es pot fer això, i 
anem a veure amem que vol la gent, perquè sinó és que aquesta discussió serà 
interminable, ens passarem aquí tota la legislatura discutint d’això, jo ho tinc clar el que 
vol la gent, vostè diu que no ho sap, que ho hi ha consens, aquí hi ha veus que diuen que 
si que, bé, anem a sabre realment que vol la gent, jo no se com més li he de dir, no me 
xerri de fa un any o de fa dos, o de fa tal. Anem a esbrinar-ho i, o facem una enquesta 
que serà més, no serà tan car a lo millor com fer un referèndum, si és que és car, si és 
que es pot argüir l’element econòmic, jo faria un referèndum la veritat, i sortiria de 
dubtes, i nosaltres acataríem el resultat d’aquest referèndum, i aturaríem la discussió. 
Gràcies” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
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“Si. Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, referèndum quan a un l’interessa no va bé. Es 
a dir, fem un referèndum a Esporles? Amem si volen targeta ciutadana, amem si volen 
el, si vol fem un referèndum per dinamitzadors, o per temes de llengua. Miri, això no 
pot esser, lo que no pot esser és quan a mi m’interessa si i quan no, no, però és igual, jo 
no vull. Escolti, que no vull, com era Sr. Martínez? El espíritu del 13J, 13M, jo li 
proposo, ens seiem amb les associacions, vostès estan convidats, xerrem, una vegada i 
mil vegades si fa falta, si jo no tinc cap problema en tancar o obrir Blanquerna, jo no 
visc allà, però he nascut allà, és a dir, és un barri que estim, és a dir, si trobem una 
posició, i si trobem una solució que ens agradi a tots, endavant, cap problema. De totes 
maneres, de lo que li ha dit, miri, de lo que vostè ha dit, más de la mitad de la calle, no, 
de cap manera, de cap manera, és a dir poden passar de Antoni Marquès fins a Tiziano, 
això no és més de la meitat del carrer, per l’amor de Déu, ni lineal, ni metres quadrats, 
ni metres cúbics, això no és més de la meitat, és una dada objectiva, el tema de 
vigilància, ha repetit 33 vegades que no hi ha vigilància, que no hi ha vigilància, jo li 
vaig dir l’altre dia, una càmera, no és que no hi hagi vigilància, 24 hores de vigilància. 
Que més vol? És a dir 24 hores de vigilància, hi ha una càmera permanent allà, per 
controlar precisament els cotxes, motos, camions, li han faltat els autobusos, no passa 
cap, però bé els hi han faltat els, és que els camions entraran igual, que han de fer 
càrrega i descàrrega, és a dir si ho tanquem entraran igual els camions, no passi pena. 
Però miri, tots els grans cotxes que entren i tal, 52 en un dia, i 11 motos, per favor, això 
son dades de l’any passat, és vera, són dades de l’any passat, ara entren menys, però bé, 
per l’amor de Déu, 52 cotxes, però bé és igual, ja li dic, l’oferta està damunt la taula, ens 
asseiem, xerrem amb les associacions, i cap problema, cap problema ni un, lo que passa 
és que vostè veu que les postures no són uniformes, amb lo qual costarà però no hi ha 
cap postura dogmàtica, si ho hem de corregir ho corregirem. Sr. Hila hay una cosa que 
me ha encantado que ha dicho, que dice que hoy se disfruta en Blanquerna. Gracias. Tan 
malo no es lo que hemos hecho, quiero decir, si hoy se disfruta en la calle Blanquerna 
perfecto, ¿Se puede disfrutar más? Le digo lo mismo que al Sr. Verger, nos sentamos la 
modificamos, y hacemos lo que haga falta, desde el consenso, yo lo que no voy a hacer 
es levantarme por la mañana y modificar Blanquerna porque si. Si ustedes están de 
acuerdo, las asociaciones de vecinos están de acuerdo, y las de comerciantes, que 
siempre se les olvidan, lo cambiamos, si no hay problema, ya le digo no es una cuestión 
de ideologías. Y me dice que ahora la calle Blanquerna es un peligro, yo le repito lo 
mismo, si la calle Blanquerna fuera peatonal desde Avenidas hasta el final, hasta Plaza 
Paris, sería un peligro exactamente igual, usted no puede dejar a su niña en el borde la 
calle Antonio Marqués, que por allí pasan coches, sea peatonal o no sea peatonal 
Blanquerna, es decir, no es una calle peatonal como pueda ser Sindicato, como pueda 
ser San Miguel, o como pueda ser la calle Olmos, no es así, y eso también es un dato 
objetivo, es así, si o si. Me habla de los 7 coches de frente, le vuelvo a decir lo de los 52 
en un día, encontrarse 7 de frente es mala suerte, porque si pasan 52 en todo el día, pero 
bueno es igual. Escucharemos a los vecinos, usted me dice que les escuchemos, les 
repito nuestra propuesta y nuestro ofrecimiento, si quiere hablamos un día de esta 
semana que viene, convocamos a las asociaciones de vecinos, de comerciantes, nos 
sentamos, y ojala, ojala que podamos llegar a un punto de consenso como el que 
llegaron ustedes, que será diferente, perfecto, pero que sea desde el consenso. Vale, 
gracias.” 
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Es proposa dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement els punts 2 i 3 per la 
Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
1. L'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a prohibir la circulació de 
vehicles a motor pel carrer Blanquerna de manera general, i a recuperar aquest 
carrer de Palma com un veritable eix cívic, havent comprovat durant un any els 
problemes que genera la circulació de trànsit motoritzat pels residents i visitants 
del barri.   
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
53.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la prevenció en el contagi 

de malalties transmissibles al terme municipal de Palma (1880/2012). 
 
Intervé el Sr. Bernat Ferrer, representant de l’associació de consumidors La 
Defensa: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Lo primer de tot agrair-li que ha fet una gestió després de la 
meva crítica, el Sr. Regidor d’Hisenda s’ha posat en contacte amb jo, i crec que el tema 
està en vies de solució. Per lo tant, moltes gràcies per la seva. I ara, me toca parlar d’un 
tema bastant delicat, i per tant pregaria a tothom que tingués una miqueta de cura amb 
aquest tema, jo seré el primer en tenir-lo. Sr. Batle, aquest és un tema molt delicat, on 
juguem amb la llei de protecció de dades, amb la llei de sanitat, amb la nostra 
consciència, amb el nostre coret i amb la nostra butxaca. No coneixem en aquests 
moments el nombre de persones que poden estar actualment afectats d’una malaltia 
contagiosa, i que no apareixen a les llistes oficials, és a dir, persones diagnosticades i 
tractades. Evidentment el fet de patir una malaltia infecte contagiosa, i no estar en 
tractament pot constituir un greu problema de salut pública. A la nostra associació La 
Defensa, que assumeix la defensa dels usuaris de la sanitat pública està totalment a la 
disposició de les autoritats per tal què, en la mida de les nostres possibilitats, puguem 
ajudar a la localització i posada en mans dels professionals de la sanitat pública, a 
qualsevol persona afectada. Convindria fer, ara mateix, un petit exercici de memòria 
històrica. La tuberculosi, per exemple, és una malaltia que augmenta la seva incidència 
quan es donen 3 factors concrets: pobresa i malnutrició, amuntegament i manca 
d’higiene i manca d’accessibilitat als serveis de salut. Curiosament aquests 3 motius 
foren el motiu de la creació, a la post guerra espanyola i la construcció de l’Hospital 
Joan March. Les decisions  polítiques preses fins ara no ajuden a resoldre fàcilment 
aquesta situació de perill latent. Moltes persones estan deixant de tenir la targeta 
sanitària i si a més estan en residint a Espanya de forma irregular, probablement tinguin 
por d’anar a un centre sanitari. Per les mateixes raons, la seva capacitat econòmica no 
els permetrà l’adquisició dels  medicaments necessaris, sobretot pensant que són de 
llarg tractament. També augmenta el risc en altres malalties com a les de transmissió 
sexual debut a l’increment de la prostitució que, en èpoques de crisi econòmica creix 
exponencialment. I si, a més, desapareix la cobertura sanitària a qui l’exerceix, el 
contagi és més que segur. La llei de protecció de dades ha de ser seguida de forma fel en 
els procediments de identificació i localització de les persones infectades i del seu 
entorn per protegir la intimitat en el manejament de les dades. Preguem, des de La 
Defensa, la màxima cura en aquest tema, molt més seriós del que pugui parèixer. Hem 
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de pensar que els malats no són delinqüents, sinó persones amb problemes de salut. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, aquesta proposició neix de la preocupació que tenim des de el 
meu grup polític PSIB-PSOE, pels darrers esdeveniments que s’estan produint a la 
nostra ciutat, diferents centres de salut, i als hospitals de Son Llàtzer i de Son Espases. 
En primer lloc creiem que és molt preocupant la baixada assistencial que tenen, que 
estan tenint tots els centres de salut de la nostra ciutat, això és un tema que els 
professionals, metges i infermeres dels centres estan comentant, i la gent no acaba 
d’entendre molt bé que és lo que està passant, però lo més preocupant és la baixada de, 
a les consultes de pediatria, de centres de salut com per exemple poden esser el de Pere 
Garau, i el de Son Gotleu, estam xerrant que hi ha de un 5 a un 10% d’infants que no 
van, que ja no van, que no demanen assistència pediàtrica. Realment nosaltres hem estat 
indagant una mica, que és el que està passant, hem estat parlant amb els professionals, i 
realment el que ens transmeten és que lo que està succeint és que aquelles paraules de la 
Ministra Ana Mato, del 24 d’abril, presentant aquest Reial Decret, que en certa manera 
vol expulsar a la gent i a les persones que conviuen amb nosaltres però que no tenen 
dret a obtenir la targeta sanitària, se’ls expulsa del sistema. Aquestes persones no han 
tingut mai targeta sanitària, el que se’ls feia és que se’ls donava una factura, signaven 
una conformitat i no se’ls cobrava, i ara lo que tenen por és de que se’ls cobri, perquè no 
tenen doblers per pagar aquesta atenció. Però lo greu és que estam xerrant d’infants que 
necessiten una vacunació, i que conviuen amb altres infants a la nostra ciutat. Aleshores, 
es posa en risc en aquesta població, fomentem la marginalitat també a zones com Son 
Gotleu, Pere Garau, Polígon de Llevant, que llavors també realment ens repercutirà i ens 
afectarà a la convivència, cal recordar que l’ampliació del centre de salut de Son Gotleu, 
que ja era un tema que es va iniciar a la legislatura 2003-2007, i que nosaltres varem 
poder inaugurar a l’any 2009, era primordial, primordial l’augmentar les infraestructures 
d’aquest centre, i sobretot tot el que feia referència a la intermediació cultural. Això 
realment és una eina molt important per millorar la convivència de barris, com el de Son 
Gotleu. Això per una banda, sobretot el que ens preocupa en el tema relacionat amb els 
nins i nines, i llavors un altre banda el fet succeït a l’hospital de Son Espases del dia 11 
de juny de l’any 2012, que una persona també en situació sense targeta sanitària, va 
esser enviat a ca seva amb una tuberculosi, que es diu multi resistent en els fàrmacs, i 
segons la informació aportada per vostès, fins dia 14 de juny no es donen ordres per part 
del Director General de Salut Pública i Consum, Sr. Federic Sbert, no es dona l’ordre 
perquè aquest senyor sigui aïllat i tractat, en aquest cas tractat per la seva malaltia 
altament contagiosa i transmissible. Realment el que ha succeït és que hem tingut una 
persona durant 3 dies fora del sistema. Aleshores, nosaltres pensem que aquest Reial 
Decret de 24 d’abril de 2012, realment és una bomba de rellotgeria per la convivència 
de la nostra ciutat, i també es posa en perill, i pot fomentar la possibilitat de que hi hagi 
brots epidèmics a una ciutat que és la vuitena del nostre país. Aleshores en el primer 
punt demanem que el Batle Isern demani a la Ministra Ana Mato, el que es pugui aturar 
aquest desgavell que suposa el Reial Decret del 24 d’abril del 2012, que crec recordar fa 
15 dies, que ja està en fase de modificació per la seva anticonstitucionalitat, i en segon 
lloc també prendre mesures necessàries de coordinació amb el Govern, per prevenir un 
brot epidèmic de xarampió a la nostra ciutat, perquè també tenim informació que 
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aquesta primavera hem tingut un brot important, i ara pareix que ha disminuït, però que 
no és originari per la manca de vacunació, però una manca de vacunació dels nostres 
nins i nines pot provocar que tinguem problemes com ha estat succeint a altres ciutats 
d’Espanya en el mes de març del 2012, com era la ciutat d’Elx. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, como ya comenté en comisión, voy a empezar por el punto 
2, para empezar en positivo, porque puesto que en relación al punto 2 de la proposición, 
si que vamos a votar a favor, en relación a la coordinación entre los técnicos del centro 
municipal de Salud, y la Conselleria, para evitar cualquier tipo de brote epidemiológico. 
El departamento de epidemiología del Govern, está y ha estado siempre en contacto 
directo con la doctora del centro municipal de Salud. Además en cuanto a esta 
coordinación, también desde el Ibsalut en esta legislatura, ha creado precisamente la 
figura del coordinador municipal, especialmente porque se ha visto que es necesario que 
los municipios estén, reciban una información constante, sobretodo en relación a la 
asistencia primaria, por tanto todos estamos de acuerdo en que la coordinación es básica 
para evitar cualquier tipo de brote epidemiológico, pero también para la información en 
general. Bueno, también agradecer a la Sra. Sánchez, que ya hace unos cuantos meses 
me informó de, bueno me comentó, me llamó para informarme sobre esta información 
que tenía sobre un posible brote de sarampión en Son Gotleu, nos pusimos 
inmediatamente en contacto con el servicio de epidemiología del Govern, para 
informarnos nosotros sobre ello, y ofrecer nuestra colaboración en relación a este tema. 
Pero, tanto en aquel momento como ahora, que lo hubiésemos vuelto a poner en 
contacto con ello, consideran que no necesitamos hacer ninguna campaña específica al 
respecto. No obstante tanto los técnicos de Sanidad, como los de Bienestar Social, 
disponen de un protocolo que incluye las recomendaciones a seguir en cualquier caso de 
sarampión o tuberculosis. Los técnicos tanto de Sanidad como de Bienestar Social 
acuden a todas las reuniones de coordinación, que se establecen desde el Govern, y 
bueno lo que no queremos hacer en ningún caso es alarmar innecesariamente o crear un 
efecto negativo, estamos de acuerdo en que nos tenemos que coordinar, siempre hemos 
estado coordinados, prestaremos más atención si cabe. Bueno, en relación a lo que ha 
comentado del descenso del porcentaje de niños que han acudido, que dicen que no 
acuden a pediatría, en ningún caso significa que haya niños enfermos que no estén 
recibiendo el tratamiento que necesitan, si que es cierto que ha habido un descenso de 
pediatría en todos los centros, no solo en Son Gotleu, y según fuentes del Ibsalut, puede 
deberse a multitud de factores, lo que no creo que ahora mismo sea el foro adecuado 
para debatir este tipo de cifras. Lo que si me comentan desde Bienestar Social es que 
también desde los centros municipales de Servicios Sociales, tienen la orden de 
continuar informando de que todos los niños tienen que estar vacunados, y están 
trabajando en este sentido para que esto continúe siendo así. Y en relación al punto 1, 
insistir en nombre de todo el Equipo de Gobierno, que no es una materia de 
competencia municipal, por lo que no entraremos al debate. Considero que se hace un 
flaco favor trayendo este tipo de puntos al Pleno del Ayuntamiento, puesto que 
podríamos utilizar este tiempo para debatir otros temas en los que si podemos incidir. 
No obstante además nos parece actualmente incongruente que pretendan derogar un 
Real Decreto, que lo que persigue es garantizar la sanidad pública en España, y que esta 
sea universal, gratuita, y de la máxima calidad, pero es que además se añade un nuevo 
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criterio, que es que sea económicamente sostenible y gestionada de un modo eficiente, 
lo cual parece que hasta ahora ni siquiera se valoraba, así que nada más.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Hombre, este final ha sido colosal. O sigui, mai s’ha valorat que sigui econòmicament 
sostenible, s’ha sostingut ara per miracle, no perquè mira ningú s’ha preocupat, anàvem 
fent, anàvem fent i un dia hem descobert, o no, perdoni Sra. Llobera no, no, no és així, o 
sigui, la sanitat si que és sostenible, és vera que necessita ajustos, és vera, però si que és 
sostenible. El problema és que vostès no creuen en aquest model d’universalitat de la 
sanitat, aquest és el problema, perquè si fos així cercarien la manera i el mode de sortir 
d’aquesta situació de dificultat econòmica puntual, puntual. Perquè si apostéssim de 
veres per una sanitat pública, tindríem un altres discurs, faríem unes altres coses, no 
faríem aquestes improvisacions d’anar aplicant mesures que després han de tornar 
enrere, i la proposició que el PSOE avui dur aquí, en aquest plenari, és altament 
preocupant, i per vostè també ha d’esser altament preocupant. Perquè vostè dirà que no 
és competència, que no és competència, clar que és competència seva, vostè és la 
Regidora de una de les coses de Sanitat, que té que veure amb la salut dels ciutadans de 
Palma, i per tant és competència seva sabre que està passant en aquest sentit, i si hi ha 
decisions presses per altres institucions, que tenen repercussions damunt els ciutadans 
de la ciutat, en que vostè és Regidora de Sanitat, vostè se n’ha de preocupar. I aquesta 
proposició no és alarmista, aquesta proposició lo que està és posant damunt la taula una 
situació que pot acabar essent alarmista, lo que vol posar damunt la taula és les 
conseqüències que s’estan patint, que s’estan començant a patir ja d’aquests retalls 
sanitaris, d’aquest no accés a la sanitat de totes les persones, i més i encara amb més a la 
població immigrant, i això tindrà conseqüències, i ja comença a tenir conseqüències, 
que els nins hagi davallat l’accés dels nins a les consultes de pediatria, és un problema, i 
no crec que sigui per molts de factors, crec que bàsicament és un factor, i és que s’està 
cobrant a la gent, i part d’aquesta gent no té doblers per pagar, i això pot haver estat un 
dels elements, bàsicament jo crec que deu esser l’element, que fa que la gent no vagi en 
els centres de salut a complir amb el que considerem essencial per mantenir la salut de 
tots els ciutadans. O que es creu? Que perquè els pobres no puguin anar a la sanitat els 
demés no ens passarà res? Clar que si, tindrà una situació que s’haurà d’enfrontar vostè 
a una situació a lo millor d’alarma, a lo millor, no ho se, esper que no, esper que siguin 
capaços de tornar enrere aquesta situació, i garantir la sanitat pública absolutament per 
tots els ciutadans, perquè la sanitat no és un capritx, la sanitat és un element bàsic, és un 
element que jo crec que ens diferencia de ciutats, de poblacions, de cultures, amb un 
grau de civilització, i amb un grau sobretot de sentit de la humanitat bastant alt.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Si. Gràcies Sr. Batle. Bé, és que les decisions que es prenen al Govern d’Espanya, és 
que ens influeixen i molt, aquí suposo que al Sr. Martínez li va influir quan el Sr. Rajoy 
li va donar la genial notícia de la pujada aquesta de l’IBI, que ens afecta als 
ajuntaments, i ens afecta a la butxaca de tots els ciutadans i ciutadanes de Palma. Clar 
que ens afecta, i realment és que el problema ho tindran vostès amb aquest Reial Decret, 
perquè si comença a donar problemes, i tindrem problemes que afectaran a la salut, no 
només de les persones residents aquí a la nostra ciutat, sinó també a cadascú de 
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nosaltres, els que podem estar aquí. Aquesta persona que està tres dies pul·lulant amb 
una malaltia tan contagiosa i resistent en els tractaments, ha estat convivint amb tots 
nosaltres. O sigui que vostès diran que no són les seves competències, que no és el seu 
problema, que ens centrem en el que ens centrem, però realment jo li dic, podem tenir 
situacions sobrevingudes, com ens va passar a nosaltres amb el grip A, que varem tenir 
que també fer una feina de protocols, a nivell de totes les àrees municipals, però 
realment quan nosaltres detectem que hi ha un problema de salut pública, com s’ha 
detectat aquest mes de juny, o sigui és una cosa totalment recent, i nosaltres ho posem 
damunt la taula, el que es fa al manco és que gràcies a la nostra funció, com a partit a 
l’oposició PSIB-PSOE, hem aconseguit que això es rectifiqui, o sigui es rectifiqui d’una 
manera totalment taxativa. Miri, jo li llegiré tres, quatre frases, enviades pel Sr. Federic 
Sbert a tots els responsables dels centres de salut, i cap de serveis dels hospitals de la 
nostra comunitat autònoma. Ordena, que s’informi a tot l’àmbit al Servei de Salut de les 
Illes Balears, que s’atengui sense dilació a les persones, independentment de la seva 
situació legal o administrativa, que puguin precisar vacunacions, proves diagnòstiques, 
tractaments o qualsevol altre tipus de prestacions sanitària, respecte de malalties infecto 
contagioses. Això demostra que hi hagut un problema de salut pública a la nostra ciutat, 
i en els nostres hospitals, que no s’ha atès degut en aquest Reial Decret, i que per 
ventura per la nostra denúncia, s’han pres les mesures que s’havien de prendre, també 
gràcies per suposat en els professionals d’epidemiologia dels centres de Son Llàtzer i de 
Son Espases, perquè nosaltres quan xerrem, evidentment jo alarma no vull fer. 
Nosaltres, la nostra economia és molt sensible, és el turisme, això no ho oblidin, i 
tampoc el que no voldríem és que un tema que es pugui descontrolar de salut pública 
d’aquestes característiques, pugui afectar al nostre turisme, i tinguem uns titulars de 
premsa en un diari alemany, i que es deixi, i que hi hagi anul·lacions de reserves a 
Palma de Mallorca, això pot succeir i no estic xerrant de ciència ficció Sra. Llobera, 
aposta és un tema molt sensible, jo crec que cal rectificar, vostès han rectificat per 
l’anticonstitucional, anticonstitucionalitat del Reial Decret, perquè nosaltres pensem que 
si vostès volen sostenir la sanitat, perquè això que diuen no és vera, no és vera i 
nosaltres no estam d’acord, ho diguin i ho debatin en el Congrés de Diputats, amb un 
projecte de llei, que tots els grups polítics puguem fer les nostres al·legacions i les 
nostres aportacions. El seu grup polític a Madrid no ho ha volgut fer, però realment això 
afectarà a la vida de cada un dels nostres ciutadans i ciutadanes que convivim també a 
Palma, i a la resta d’Espanya. I dir-los una cosa, nosaltres també comencem a sospitar 
que tot això és una cortina de fum, lo del tema de posar en els immigrants com a 
responsables del malbaratament dels recursos, això és una cortina de fum, això 
representa un 0,6% de la despesa sanitària, el 0,6%. Lo que hi ha darrera la privatització 
de la cartera de serveis del sistema nacional de salut, que és el que vostès volen fer, que 
ja volien fer a l’època d’Aznar, no tenien excusa, i ara lo de la crisi els hi ha anat molt 
bé, i això és el que hi ha darrera, però mentre juguem amb això, en privatitzar la sanitat. 
Que és el que passa? Que tenim una bomba de rellotgeria, i que ens explotarà a la cara, i 
no és alarma, i li puc assegurar, el que volem és que això no succeeixi, i si aquesta 
proposició ha servit per aturar un desgavell des de la Direcció General de Salut Pública, 
benvinguda sigui, però no hem d’aturar, no ens hem d’aturar aquí, hem de pensar en els 
nins i nines que es deixen de vacunar, perquè els seus pares no poden pagar aquestes 
vacunacions. Això és el que han de pensar, i aposta els hi demanem que aturin aquest 
desgavell dins el seu partit i a nivell nacional. Moltes gràcies.” 
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Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Molt breument, insistir en que las reformas que el Gobierno está 
llevando a cabo son las necesarias para garantizar la salud pública, que el PSOE dejó en 
riesgo. Los socialistas heredaron la mejor sanidad pública de nuestra historia, y la han 
dejado con una deuda insostenible. Estamos totalmente de acuerdo en que la sanidad 
pública es algo básico para los ciudadanos, y el Gobierno está haciendo lo necesario 
para garantizar su sostenibilidad. Muchas gracias.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement el punt 2 per la 
Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al batle Isern a demanar a la ministra de 
Sanitat Ana Mato, la retirada del Real Decret  del 24 d’abril de 2012, de mesures 
urgents per a garantir la sostenibilitat del Sistema Nacional de Salut, i garantir 
l’accés a la salut de tots i totes els i les residents del nostre terme municipal. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a prendre les mesures 
necessàries, de coordinació entre les tècniques del Centre Municipal de Salut i la 
Conselleria de Salut del Govern de les Illes Balears, per dur a terme totes les 
actuacions imprescindibles per a la prevenció d’un brot epidèmic de xarampió a la 
nostra ciutat. 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El Punt 1, es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM). 
El Punt 2, S’APROVA per unanimitat. 
 
54.  Proposició conjunta dels Grups Municipals PSM-IV-ExM i Socialista relativa 

a (re)copagament de la targeta sanitària individual (1881/2012). 
Intervé el Sr. Bernat Ferrer, representant de l’associació de consumidors La 
Defensa: 
 
“Sr. Batle, li he demanat a na Marisol que col·labori amb nosaltres en aquest punt.  
Volem demanar-li un favor tant na Soledad Sarabia, en nom de FEPAE com jo mateix 
en nom de La Defensa, que faci arribar de forma plena, al seu Equip de Govern i als 
partits de la oposició, i en el seu Equip, que treballin tots en la tasca de baixar la 
crispació en temes de sanitat. Volem fer extensible als representants dels grups polítics a 
la oposició, aquesta mateixa demanda, ja que també d’ells esperem la demandada de 
col·laboració.” 
 
Intervé un representant de l’associació de consumidors La Defensa: 
 
“Gràcies. Creiem evidentment que és necessari més que mai davallar aquest estat de 
crispació, de confusió i de dimes i diretes i pilotes, en un tema tan sensible com és el de 
la sanitat. No podem permetre baix cap concepte, com a ciutadans compromesos amb la 
responsabilitat, que hi hagi damunt d’aquest tema sospites, jo sospito, jo dic, jo crec, jo 
penso, no, el tema de la sanitat nosaltres com a ciutadans volem la informació clara, 
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transparent i rigorosa. Nosaltres no podem permetre que damunt aquest tema de la 
sanitat hi hagi especulacions tot lo dia, sospites volem, perquè malgrat sapiguem que no 
és la seva responsabilitat Sr. Batle, però si creiem que vostè té el talent, el tarannà 
suficient com per poder fer aquesta crida a tots els grups municipals, a tots els grups 
polítics que ens representen, no podem aguantar ni suportar més aquesta crispació, i no 
la volem patir, volem tranquil·litat, tenim massa problemes com perquè el tema sanitari 
o el tema cultural educatiu es converteixi en una pilota, perquè en el final de redits 
polítics o electorals, som ciutadans, i per damunt  de tot està la nostra cultura, la nostra 
sanitat, el nostre benestar. Per tant, volem que aquest missatge sigui assolit, sigui agafat 
per tots vostès com a representants de la primera institució més propera en els ciutadans, 
és molt fàcil arribar en aquesta situació de calma, si tots posen voluntat per fer-ho. Per 
lo tant, demanem que s’actuï en contra d’aquesta crispació, que es torni a dur aquests 
temes per causes, malgrat hi hagi una greu crisi econòmica que ens estigui donant una 
sèrie de retallades, però a més a més de patir les retallades i a més a més de patir les 
conseqüències, no volem patir més aquesta crispació, i demanem que per favor davallin 
aquest to, ja en favor d’una ciutadania que no vol participar més en aquest tipus de 
debat. I volem que deixin de carregar-se les culpes, i volem que deixin de tenir 
picabaralles estèrils i fatigoses, per lo tant volem que aquest missatge sigui per tots 
vostès que són representants nostres, i amb els que hem dipositat la confiança, no per 
crispar sinó per donar solucions.” 
 
Intervé el Sr. Bernat Ferrer, representant de La Defensa: 
 
“Les entitats ciutadanes també podem tenir idees, i ens agradaria que contessin amb 
nosaltres. Hi havia un filòsof  grec, un tal Cenón de Citón, que deia curiosament, tenim 
dues orelles i una sola boca, precisament per a escoltar més i parlar manco. Hi ha un 
punt especial, és un punt apart que volíem tractar, i és el tema de la targeta sanitària, del  
cobrament dels 10€ de la targeta sanitària, hi estam totalment en contra en aquest sentit, 
per dues raons, la primera és per que, les raons que es va donar perquè es pagués 
aquests 10 euros, eren que tindria una foto i que tindria la història clínica, ni una cosa ni 
l’altra, i no ara, sinó que a demés no ho pot tenir en molt de temps, per la qual cosa 
paguem per no rebre res. La segona és que si en comptes de fer això, s’apliqués com 
una taxa, aquesta no és correcte perquè per llei les taxes no poden ser superiors, el que 
cobren els ciutadans amb el que val realment la taxa, el cost de la taxa, i en aquest cas 
els 10 euros és molt, molt, molt superior a lo que toca. I per tant nosaltres creiem que 
això és inclús incorrecte i sobretot il·legal. Per baixar la crispació, Sr. Batle, el millor 
que es pot donar és una informació, com ha dit ja na Marisol, clara i concreta, senzilla, i 
ferma, amb dades que tothom ens puguem entendre, i una cosa que suggereixo és que 
podríem demanar ràpidament una cosa ja, ja fa més de dos mesos que s’aplica el cèntim 
sanitari. Perquè no se’ns dona informació a tots de lo que s’ha recaptat, i cap a on ha 
anat aquest cèntim sanitari, que es va dir inicialment que aniria a temes de salut. Si 
donem informació baixarem la crispació. Sr. Batle ajudi’ns a tots per favor en aquest 
tema. Moltíssimes gràcies.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Molt bé, moltes gràcies. En quan al requeriment que ens han fet, ja saben vostès que jo 
comparteixo absolutament, i així ho vaig manifestar en el debat de l’estat de la ciutat, 
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aquest tarannà, aquesta forma de fer política menys crispada, i sobretot on els interessos 
dels ciutadans es posin per damunt de qualsevol altre tipus d’interessos partidaris o 
partidistes, o ideològics, sobretot en un moment tan greu com aquest, i sobretot en un 
tema tan delicat com és la sanitat. Jo crec que tots els altres grups parlamentaris 
comparteixen aquesta reflexió que jo estic fent, i estic segur que entre tots intentarem 
pues donar pues suport, o donar complida, complir aquesta sol·licitud, aquesta 
sol·licitud de tractar els temes sanitaris amb la mínima crispació, amb la màxima 
claredat, amb la màxima transparència, i posant sempre, com no pot esser d’un altre 
manera, els interessos dels ciutadans per davant de qualsevol altre tipus d’interès 
partidista o partidari. Jo si qualsevol altre membre de l’equip de l’oposició vol fer 
qualque manifestació en aquest requeriment, no hi tinc cap inconvenient, i sinó seguim 
amb això. Molt bé idò intentarem que així sigui, perquè me pareix que la sol·licitud és 
absolutament pertinent. Gràcies.” 
 
Intervé el Sr. Pere Felip Buades, representant de la Unió d’Associacions de 
Mallorca: 
 
“Molt honorable senyor Batle, senyores i senyors regidors. El Partit Popular a Balears, 
va guanyar les eleccions en maig de 2011. La seva majoria li dona l’aval suficient per 
plantejar les seves estratègies i definir les seves prioritats, que per cert, no varen 
explicar a la campanya electoral. El balanç en sanitat no pot ser més controvertit. 
Emparats per una crisi econòmica, que és real, s’està procedint a qüestionar la ret 
sanitària pública, que tants d’anys i esforços ha costat aconseguir i que és el servei 
públic més apreciat pels ciutadans del nostre estat del benestar, amb mesures presses 
quan menys arbitràriament. Per posar un exemple, ens referirem, concretament, a una 
d’elles: la creació i imposició de un copagament de 10 euros per l’emissió d’una targeta 
sanitària individual que no millora l’atenció sanitària, però sí proporciona aquesta 
informació a la sanitat privada. El Govern Balear cobra des de gener, 10 euros a cada 
ciutadà que es treu la targeta sanitària. Teòricament percep una taxa amb la qual es 
paga, entre d’altres una targeta intel·ligent que inclou l’expedient mèdic de la persona i 
la seva fotografia. Però el fet és que els ciutadans reben la mateixa targeta que abans. La 
nostra entitat es de l’opinió que, segons pareix se tracta d’un frau, repeteixo, es tracta 
d’un frau. També denunciem que els ciutadans paguen per un producte que no reben i ni 
tan sols el donen un paper per reclamar-lo. Tot pareix indicà que, presumptament el 
Govern Balear està cometent un frau i està demostrant que només tenia un interès 
recaptador. Amb tots els respectes, la Unió d’Associacions de Mallorca considera que 
aquest pagament de la targeta sanitària, es una espècie d’atracament a mà armada, com 
aquell que diu, clar està. Si, aquesta paranoica, abusiva i desvergonyida mesura 
constitueix una destralada a la línea de flotació econòmica dels soferts, apallissats i 
sucats ciudatans de les Illes Balears. I la veritat els contribuents illencs ja comencem a 
estar fins allà on no diem de decisions tan dictatorials, tan anticonstitucionals i tan 
franquistes. A demés el Govern Balear està demostrant una nul·la sensibilitat amb les 
capes més desfavorides de la societat (aturats, jubilats, autònoms, petits empresaris, etc.)  
aplicant una taxa de 10 euros per la targeta sanitària, fet accentuadament anòmal que, al 
nostre criteri, clar està, es pot considerar il·legal per vulnerar les lleis vigents. En el 
Partit Popular de José Ramon Bauzá, es prenen decisions  totalment fora de lloc, sense 
cap anàlisis seriós. En un any, el PP ha aconseguit per mèrits propis, que entre la 
ciutadania, regni la decepció, la por i el desconfort més absolut. La sanitat és sagrada. 
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La seva obra es el símbol no ja de l’estat de benestar, sinó de la democràcia. Qui crea 
conflictes com ara cobrar, contra tota lògica 10 euros per la targeta sanitària, es perquè 
intel·lectualment es troba ancorat en el segle XVII que les societats eren conduïdes a 
cop de trompetes, timbals i escridassades de coronel. Per lo tant, qui s’enfronta al poble 
obligant a pagar 10 euros per la targeta sanitària, ens vols retornar a l’era obscura de la 
inquisició. És increïble que un Govern elegit pel poble hagi organitzar un calaportal 
d’aquestes dimensions, amb la repudiada i odiada targeta sanitària. Per acabar esperem 
que el Molt honorable senyor Batle de Palma, Mateu Isern, que dur una trajectòria 
coherent, molt, molt seriosa i justa, mogui fitxa amb el Govern Balear, que és el seu 
partit, amb el fi de que anul·li la obligatorietat de pagar aquesta maleïda, mal nascuda, 
nefasta i antipopular targeta sanitària que tots els ciutadans desitgen enviar a Liorne. Per 
favor senyor Batle,  faci qualque cosa, per vostè segur que no quedarà. Res més i moltes 
gràcies.” 
 
Intervé la Sra. Yusmely Coronado, representant de l’Associació de Veïns Es Raval 
de Santa Catalina: 
 
“Buenas tardes. Molt honorable señor Alcalde, señoras y señores regidores. La 
Asociación de Vecinos Es Raval de Santa Catalina, referente a este punto tan polémico, 
expone lo siguiente: el que el Govern Balear cobre 10 euros a cada ciudadano por 
sacarse la tarjeta sanitaria, lo consideramos una incoherencia, una decisión que atenta 
contra la ya raquítica economía de las capas más débiles de la sociedad balear, parados, 
jubilados, trabajadores, autónomos, pequeños empresarios, etc. A los cataliners les ha 
sentado rematadamente mal, muy mal esta absurda medida de pagar 10 euros, en 
tiempos de galopante crisis, por una tarjeta que debería ser totalmente gratuita. Sí, 
totalmente gratuita. Así como suena. Nuestra asociación, con todos los respetos, le 
recuerda al Partido Popular, bajo la batuta del Sr. Bauzá, que la sanidad es un derecho 
reconocido en la Declaración Internacional de los Derechos Humanos y reconocido en 
la Constitución del estado español. Esta medida es tan antipopular, que los cataliners 
echan chispas cuando se habla de ella. Nunca se debió aprobar. Ha sido un error de 
bulto, ha sido un patinazo gravísimo del PP que, sin lugar a dudas, le va a dar mal 
resultado y le va a pasar factura dentro de tres años en las urnas. A este paso, el Govern 
Balear, del señor José Ramón Bauzá lo vemos hasta capaz de imponer, por decreto, un 
impuesto para poder ir al lavabo, por pasear por la calle o por respirar. No es extraño, 
pues que los cataliners, que tienen sangre calienta ante las injustitas echen humo al ver 
que se les machaca económicamente hasta con la sanidad. Este triste episodio del 
copago de la tarjeta sanitaria sólo conduce a la decepción y a la impotencia, al 
desencanto y los perjuicios a una ciudadanía a la que ya no se le puede continuar dando 
gato por liebre. Después de seis meses de copagament de esta inadmisible tarjeta, ya se 
ha demostrado, claramente, su inutilidad. En la hora presente, los sufridos ciudadanos, a 
los cuales se les exprime con impuestos y más impuestos pagan 10 euros por una tarjeta 
idéntica a la del año 2011, que no incorpora ninguno de los supuestos beneficios extras, 
ni mejoras de innovación tecnológica que anunció el Govern Balear a bombo y platillo 
y con toneladas de demagogia. Por lo tanto, nuestra asociación insta al señor Batle, 
Mateu Isern, que viene demostrando con hechos que es un buen Batle, honesto y 
valiente, para que haga una fuerte presión al Govern Balear, con el fin de que se anule la 
obligatoriedad de pagar una tasa por esta mal nacida tarjeta sanitaria. El Sr. Isern que es 
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un buen político, es el único que vemos capaz de hacer dar marcha atrás al Govern 
Balear, si le dejan, si no lo consigue él no lo conseguirá nadie. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, efectivament avui dur un altre proposició conjunta amb el Partit 
Socialista, en temes sanitaris, perquè és una de les grans preocupacions que tenen els 
ciutadans, i nosaltres també tenim aquesta gran preocupació, perquè en sanitat s’estan 
fent, s’estan prenent moltes decisions que estan implicant, anar excloent cada vegada 
més a persones perquè no tenen disponibilitat econòmica, creiem que això és el pitjor 
escenari que es pot presentar en el nostre país, i és que només tingui accés a la sanitat 
aquell que tingui doblers per poder pagar-se-la. I la targeta sanitària forma part 
d’aquesta taxa que s’ha de pagar per tenir accés a la sanitat, aquests 10 euros que primer 
es varen revestir, un poc es va justificar perquè clar era un targeta que tenia un xip, i una 
foto, i això ja suposava un pagament de 10 euros, i evidentment no ha estat així, perquè 
ni tan siquiera s’havia tingut la precaució de sabre que era viable aquest, si era viable 
aquesta proposta, i efectivament no ha estat viable, ni la targeta té el xip, no foto, i si 
que s’estan pagant els 10 euros. Per tant, nosaltres considerem que això és un engany, és 
un engany per part de l’administració, és un engany que no es pot acceptar, i que no es 
pot admetre. Si es vol recaptar doblers, que es diguin de manera clara, però el que no es 
pot fer és enganyar, és simular que ofereixes una millora, i per això has de pagar, i 
resulta que després ni millora ni res, però pagar si. Per tant aquesta proposició que 
dúiem conjuntament, és que s’anul·li l’obligatorietat de pagar la taxa, i que es reintegrin 
absolutament tots els doblers que han estat cobrats pel pagament d’aquesta taxa.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, quan hi ha 4 milions d’euros pressupostats en relació a la 
recaptació d’aquesta targeta sanitària, realment això el que demostra que només té un 
valor recaptatori, o sigui això és el que queda palès d’aquests pressupostos, perquè 
realment és l’únic objectiu que s’han perseguit. I malgrat després ens digui Sra. Llobera 
de les competències municipals, caramba, jo crec que Sra. Llobera és que. Quantes 
intervencions d’entitats ciutadanes han vingut aquí? Crec que tres o quatre, jo crec que 
es pot tenir en compte perquè clar, tot això ens està afectant a tots els que vivim a la 
nostra ciutat. Jo per no repetir el que ha dit la meva companya, dic que a mi m’estan 
arribant els efectes pràctics d’aquesta mesura, i és que hi ha famílies que no poden pagar 
de 4 membres, que no poden pagar 40 euros, malgrat els sembli increïble, i que ens 
arriben i ens diuen que han anat una al·lota de 18 anys a Son Espases i bé l’han atesa a 
Urgències, però no li han pogut donar la medicació, perquè no tenia renovada la targeta 
sanitària. Això és anticonstitucional. O sigui, aquí hi ha una llei General de Sanitat que 
no diu això, que garanteix l’accés universal de tots els ciutadans i ciutadanes i residents 
a l’Estat espanyol. Aleshores vostès ho estan impedint amb aquesta mesura, ens consta 
que ja hi ha una iniciativa ciutadana, per denunciar això i que estan arribant moltíssimes 
reclamacions dels usuaris de la sanitat al Ibsalut. I bé i després també el rocambolesc 
capítol del concurs, és que realment surt un concurs, i en el plec de condicions la 
sorpresa és, que només hi ha una empresa en el món que pot complir aquestes 
prescripcions tècniques. No sabem que passa o deixa de passar, però automàticament 
s’anul·la aquest concurs de la targeta sanitària amb xip i fotografia, i ara quan qualsevol 
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persona anem a renovar la nostra targeta, ens donen un rebut, ens fa el mateix 
administratiu del centre de salut la targeta ciutadana, que això deu tenir un cost de 80 
cèntims o 0,50 cèntims, ens dona, anem en el banc, paguem i ens diuen guardi el rebut 
perquè quan puguem posar el xip i la fotografia no tindrà que pagar 10 euros. Bé, això 
és un autèntic insult a la ciutadania, per tant nosaltres degut a tots aquests efectes que 
estan patint els nostres conciutadans, lis demanem per favor que acceptin aquests dues 
proposicions. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies Sr. Batle. De nuevo insistir en que es un tema que no es de competencia 
municipal, y voy a ser muy breve, repito, no vamos a entrar en debatir una decisión que 
ha tomado el Govern, ellos son los que se encargan de la gestión de la asistencia 
sanitaria, y nosotros no entramos a debatir este tema, es la segunda vez que traen una 
proposición en relación a la tarjeta sanitaria, así que me remito a las actas anteriores de 
la comisión del Pleno para los argumentos, y me uno al comentario del Alcalde, de las 
asociaciones de vecinos, para que todos reflexionemos sobre si la postura que estamos 
manteniendo es realmente de ayuda o de crispación, porque a veces parece que es más 
hacia lo segundo y creo que eso no beneficia a nadie. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Miri Sra. Llobera, lo que crispa és no tenir resposta a les preguntes, això és el que 
crispa. Dur propostes que són de l’interès de la ciutadania, això no crispa. Debatre amb 
arguments les propostes que tenen interès per la ciutadania tampoc crispa, però no tenir 
respostes, no tenir respostes això si que crispa, perquè això no són situacions 
tangencials, això són situacions molt importants per molta gent, estam xerrant de 
sanitat, de la possibilitat d’accedir o no a la sanitat, a les prestacions que la sanitat ha 
d’oferir a molta gent. I generalment els col·lectius que sempre surten més desafavorits, 
són precisament la gent major, els nins, les dones, són col·lectius que a vostè li hauria 
de preocupar, i això no és crispar, això és que vostè faci la seva feina, que s’ocupi de lo 
que ha d’ocupar, i s’ha d’ocupar de les conseqüències d’aquestes mesures, i jo també 
que m’afegeixo a lo que les entitats demanen, que no hi hagi crispació, no, que hi hagi 
respostes, i que no hi hagi decisions en contra de lo normal, de lo racional, i és l’accés a 
la sanitat, que sigui pública i gratuïta, i la informació clara, transparent i rigorosa. 
Aquesta proposta precisament el que denuncia és això, que no és ni una informació ni 
transparent ni rigorosa, ni clara, perquè està cobrant per qualque cosa que no dona, i per 
tant està estafant. Que més vol? O sigui és claríssima la proposició, i per tant la seva 
resposta hauria d’estar un poquet més argumentada, i no remetre’s a no se jo que se que, 
que, que, que.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, perquè serveix que la gent es despisti i tingui a la cartera la 
targeta sanitària i per descuit, eh, perquè moltes vegades tenim el cas de les qüestions 
econòmiques i després també tenim el cas d’un ciutadà que la té caducada i no s’ha 
donat compte, idò miri a lo millor això li serveix d’excusa a l’Ibsalut per retirar una 
persona d’una llista d’espera, pues mira quina casualitat, és que un senyor s’ha d’operar, 
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però uff però és que va a fer-se les proves d’anestèsia o li diuen que ha d’ingressar, i 
caramba, és que no té la targeta sanitària en vigor, i el que li diuen, no, vostè se’n vagi, 
se l’ha de fer i quan vengui torni i el tornem a posar a la llista d’espera, bé és que 
s’estan donant situacions molt rocambolesques. Realment jo com a representant del 
Partit Socialista, que si que som un partit que realment creiem en la sanitat, lo que 
nosaltres li volem fer també és una reflexió, és que estan crispant a la societat, no són 
els grups de l’oposició sinó  que realment són vostès amb les mesures que estan prenent, 
que ja dic que són anticonstitucionals, i que realment nosaltres com ja saben, estam 
estudiant quines mesures fer al respecte, perquè s’aturi tot aquest desgavell. I realment, 
per finançar la sanitat, hi ha moltes mesures que són més solidàries, i que no afecten, 
diguem, i no provoquen en surt a la població, com seria restaurar l’impost de patrimoni, 
com és l’augment dels impostos pel tabac, per l’alcohol. Clar que realment tenim una 
situació difícil, i una crisis d’ingressos a totes les comunitats autònomes, que varen tenir 
que assumir les competències de sanitat, mal dotades, aleshores pel Govern de José 
Maria Aznar. Hi ha moltes mesures que es poden fer, i també estam d’acord de que el 
cèntim sanitari pugui anar i esser finalista, no sabem al final també si és finalista o no. 
Aleshores, d’acord en que hem de fer ajustos, en que podem arribar a pactes d’estat, 
perquè si a tots ens interessen i vostès s’omplen la boca de que vostès seran els grans 
valedors de la sostenibilitat del sistema sanitari, pues que també ens tingui en compte en 
els altres grups de l’oposició, i podem mirar de quina manera podem arribar en aquesta 
sostenibilitat, però no amb aquestes mesures, que realment estan afectant a la vida de les 
persones. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies. Muy brevemente, estoy totalmente de acuerdo en que estos temas es muy 
interesante que se debatan, sobre todo si tenemos debates constructivos y no 
destructivos, lo único que decimos es que deben debatirse en el foro que corresponde, 
con los políticos que corresponde, y en el que todos ustedes tienen grupo parlamentario 
para debatirlo, así que.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern balear a que anul·li 
l’obligatorietat de pagar una taxa en concepte d’expedició de la targeta sanitària 
individual. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern balear a que reintegri als 
usuaris/es afectats/des els 10 euros abonats per expedir la seva targeta sanitària 
individual. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
55.  Proposició conjunta dels Grups Municipals Socialista i PSM-IV-ExM relativa 

a la rehabilitació dels habitatges de Camp Redó (1882/2012). 
 
Intervé la Sra. Mª Soledad Sarabia, representant de FEPAE: 
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“Sr. Batle, compartirem aquesta intervenció la Presidenta de l’Associació de Camp 
Redó – Can Roig i jo.” 
 
Intervé una representant de l’associació de Camp Redó – Can Roig: 
 
“Buenos días Sr. Alcalde, señoras y señores regidores. Mi intervención como Presidenta 
de la asociación de vecinos y propietarios de Camp Redó, es el mismo que de mi 
compañera Soledad de FEPAE, que ahora lo conocerán. Pero si que aprovecho estos 
minutos para reivindicar que la lucha continúa, y que mientras el proyecto se materializa 
y se obtiene la financiación, queremos que este Ayuntamiento siga preocupándose y 
cuidando nuestro barrio, limpiándolo, vigilándolo, impidiendo que la degradación se 
agrave y se empeore más. Le recuerdo que no se han de olvidar de que nuestro barrio es 
nuestra vida, y ustedes todos tienen el compromiso de cuidarla y mejorarla, pero 
siempre respetando nuestra decisión sobre y de que manera, no queremos volver a 
proyectos que supongan una tomadura de pelo, ni un engaño. Tampoco más promesa de 
regeneración incumplidas y tampoco a guerras de partidos. Muchas gracias.” 
 
Intervé la Sra. Mª Soledad Sarabia, representant de FEPAE: 
 
“Bon dia un altre vegada. Bé, un altre vegada surt en aquest plenari, bueno la reforma 
de las viviendas del Camp Redó, conocidas desgraciadamente por el nombre de Corea. 
Pensamos que sale a colación otra vez porque hay una auténtica preocupación por los 
partidos que traen la propuesta, PSOE y PSM-Iniciativa Verds i Entesa. Queremos 
aprovechar por lo tanto esta oportunidad para decir lo siguiente, a ver si de una vez por 
todas recordamos que no se trata de un proceso de rehabilitación, no hablamos de 
rehabilitación de unas viviendas, hablamos de mucho más, y queremos que se entienda 
de una vez. Se trata del proyecto de un barrio nuevo, es hora de que se llamen las cosas 
por su nombre, y que nos dejemos de eufemismos. El proyecto para las viviendas del 
generalísimo Franco, es el del derribo, de l’esbucament, de estas actuales viviendas, y 
de la nueva construcción de otras, en un entorno con un entramado urbanístico nuevo. 
Se trata de la profunda regeneración urbanística, social, y económica del barrio, de la 
ruptura definitiva de lo que se conoce, y de lo que es más grave, de lo que se vive. Un 
barrio degradado, obsoleto, abandonado, y aislado, no de la lavada de cara. Segundo, es 
verdad que se han hecho algunas cosillas, el bloque 13, además a disgusto de la mayoría 
de los que viven allí. El bloque 12. Algunas cosillas en estos años. Y convulsos además, 
el balance es poco, casi nada. Nada de consenso, un presupuesto inicial agotado, que si 
sigue siendo cuestionado por la mayoría de los vecinos, y un año, este, en el que las 
cosas no van al ritmo que debieran. Entre otras cosas porque el contexto económico 
evidentemente no es el mismo, que el que hace unos años, y eso pesa, y mucho. Pero 
eso no es excusa para que parezca que hay una declaración de parálisis, intencionada, 
como se recoge en los medios de prensa local, o en las manifestaciones resultado de 
algún posicionamiento de las diferentes fuerzas políticas, que tienen representación en 
Cort. Ciertamente esto es lo fácil, dar la impresión y la apariencia de que hoy hay una 
ausencia de ideas, o de voluntad política sobre como abordar esta reforma. Y nos 
preguntamos si es que interesa, a todos ustedes, dar a entender que se va a agotar esta 
legislatura sin hacer absolutamente nada, y que todo va a seguir igual. Mentira, todo 
seguiría peor. ¿Es ésta una legislatura perdida? ¿Se quiere intencionadamente que ésta 
sea una legislatura perdida? Y esto realmente es lo que nos preocupa, y nos ocupa, 
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doblemente, porque para nosotros no es así, y lo explicamos, el hecho de que este 
consistorio esté enfrascado en la búsqueda de financiación, además un proceso lento de 
búsqueda, para que se realice el proyecto que los habitantes quieren, no significa que 
este consistorio no tenga que ponerse manos a la obra y trabajar, y que lo haga 
conjuntamente con la asociación de vecinos, con los vecinos, y con nosotros mismos, 
con la FEPAE. Y de hecho, nosotros hemos ido más allá, y hemos puesto a trabajar a 
nuestro equipo técnico en la redacción de lo que va a ser, y lo sabe además el Regidor, 
el borrador que va a contener las líneas maestras de lo que los vecinos quieren, de su 
proyecto. No podemos esperar, ni queremos perder más tiempo, y si ustedes no lo 
hacen, lo haremos nosotros. Nosotros creemos que un proyecto consensuado, con las 
bases principales de lo que va a ser, lo que quiere ser el barrio de Camp Redó, de las 
viviendas del Camp Redó nuevo, se puede hacer, y se puede hacer porque además este 
Ayuntamiento tiene un equipo técnico entre sus funcionarios, capaces de liderar el 
proyecto siguiendo estas líneas maestras, es hora de acabar con las in concreciones, con 
las abstracciones. Nosotros reivindicamos un proyecto encima de la mesa, no se puede 
ir a pedir financiación si no hay algo concreto encima de la mesa, y queremos que esa 
concreción se visualice con el proyecto que quieren los vecinos, el que han 
consensuado, el que llevan pidiendo desde hace muchísimos años. Por lo tanto nosotros 
queremos que no pase el tiempo, que inexorablemente provocaría un mayor deterioro, y 
esta propuesta nace del convencimiento pleno de que si ciertamente el contexto 
económico es grave, hay que poner cuanto antes sobre la mesa un proyecto, y un 
proyecto real que haga y que cree un barrio justo y habitable, donde las cosas que 
cambien sean las cosas que quieren que cambien los vecinos, no las que quieren que 
cambien los políticos, no se puede continuar con las falsas promesas y expectativas de 
otras épocas, ni con la in concreción, ni con la virtualidad, por lo que hemos pasado y 
por lo que se está pasando, y por eso pasamos reitero a la acción, y nos hemos puesto a 
trabajar, y además gratis, miren ustedes, gratis, faltan recursos económicos, pero este 
Ayuntamiento, reitero, tiene el potencial de los técnicos y profesionales de la casa, 
capaces de liderar conjuntamente con los vecinos el proyecto del nuevo barrio de las 
viviendas del Camp Redó, sin esperar más tiempo para ello. Nosotros si no escatimamos 
esfuerzos, a la hora de construir y mejorar nuestra ciudad, de una manera sensata, con el 
consenso y el diálogo, ustedes tampoco. Seremos constantes y tenaces, y les exigimos y 
les solicitamos Sr. Alcalde, desde la más absoluta rotundidad, que no varíe la hoja de 
ruta del mal llamado Corea, que siga siendo como nos han dicho, una prioridad, solo 
podemos pedirle que no desaprovechen este capital, el capital humano que nosotros 
representamos y el capital humano que también ustedes representan evidentemente. Ni 
tampoco las expectativas de un futuro mejor para el barrio de Camp Redó y sus 
viviendas, no hay excusa, ha llegado el momento. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Garvi: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Lo comentamos en la comisión el otro día, sin haber escuchado las 
intervenciones que ha habido ahora mismo de público, aparentemente los grupos 
políticos tenemos un desconocimiento absoluto de aquella alternativa que ustedes iban a 
poner encima de la mesa, hace ya un año. Cuando nosotros estuvimos gobernando, 
después de muchos años y de anteriores intentos fallidos, que se hicieron al … de la 
iniciativa privada, lo intentamos con un proyecto reconocido, con una propuesta seria, 
impulsada desde la iniciativa pública, que tenía un objetivo que yo creo que 
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compartimos todos los miembros de este consistorio, que es evitar que continuara el 
deterioro de la barriada de Camp Redó. A partir de ahí, a mi me ha dolido mucho 
escuchar a quien antes ha hablado de que no había que crispar para hablar de cosillas, 
que se hicieron cosillas, porque me parece que no hablamos con seriedad cuando 
hablamos de cosillas y nos referimos a las familias que estaban allí en ese bloque 12 y 
13, que desde luego tenían su vida depositada y sus viviendas, y que confiaron en este 
Ayuntamiento. Por lo tanto, desde la más estricta lealtad, que la tiene, lo que si es cierto 
es que desde hace un año su discurso ha cambiado mucho, se paralizaba el proyecto de 
Camp Redó porque era un proyecto que no tenía posibilidad de continuar en el tiempo, 
porque creo recordar que nos hablaban de que era un proceso demasiado largo, que se 
tardarían muchos años, que no había financiación, hay una gran diferencia entre sus 
números y los nuestros, pero aún así ustedes tienen la potestad de gobernar, tienen esos 
17 regidores, y pusieron encima de la mesa que tenían una alternativa, factible, posible, 
para Corea, que la tenían y que además iban a centrarse y mucho en la participación de 
la iniciativa privada. Desde el primer momento su voluntad fue que hablásemos, y yo le 
dije que sí, pero le dije que quería saber de que, y usted me dijo que no, hasta que yo no 
le dijera que sí. Por lo tanto, yo le dije, enséñeme el proyecto Sr. Valls, enséñeme el 
proyecto, construyamos el modelo, enséñenos los planos, como quiere hacer ese nuevo 
barrio, y a partir de ahí con un modelo nuevo busquemos financiación privada, pero 
dejarlo todo, todo, incluso las ideas, en manos de la iniciativa privada, pues crean esas 
falsas expectativas y esos engaños como el bluf este que hemos tenido hace unos días, 
lamentable del puerto de Palma, porque necesitamos un modelo de la administración 
pública, un modelo que diga como queremos que sea nuestra ciudad, como queremos 
que sea el barrio de Camp Redó, y después por supuesto invitar a la iniciativa privada, 
el proyecto en el que nosotros participábamos y que en realidad el mayor peso lo tenía 
la iniciativa pública, también participaba de la privada. Más allá de eso, yo creo que en 
comisión su voluntad fue la de reconocer que efectivamente no teníamos información, 
los grupos de la oposición, que no nos la habían facilitado, pero que estaba dispuesto a 
hacerlo, que era un proceso largo, y la comisión lo único que, la proposición que 
compartíamos los grupos que estamos ahora mismo en la oposición, era tan sencilla 
como enséñenos las alternativas, las propuestas, en que han estado trabajando este año, 
porque aparentemente y para nosotros, por no tener esta información hemos estado 
perdiendo un año. Habló en la comisión de 2 o 3 cosas, que yo después le reiteré, habló 
de que era un proceso muy difícil, que era complejo, que les habían fallado cosas, que 
pretendían hacerlo también por fases, en fin, eso debe estar recogido en el acta porque 
yo lo tengo transcrito y por lo tanto no me debo equivocar. Yo creo que como 
representante en este caso del Grupo Socialista, desde luego que estamos por la labor de 
trabajar conjuntamente, pero queremos conocer las reglas, queremos conocer el 
programa de necesidades, queremos saber como es su barrio nuevo, no queremos que el 
proceso de Camp Redó nos enteremos después si fulano, mengano o citano presenta una 
propuesta. Por lo tanto, nuestra invitación era a que sencillamente nos reunieran para 
informarnos, no queríamos nada más, y a pesar de todo eso me encuentro hoy con una 
alternativa, en la comisión usted nos ofrece una transaccional porque no le gusta que yo 
encabece la propuesta después de un año de parálisis, y la sensación que a uno le queda 
es, con lo sencillo que es, si realmente tenemos voluntad de entendimiento, que usted 
diga en comisión, ¿Y les parece bien que lo cerremos y quitamos esta frase? Y yo le 
hubiera dicho que sí, yo estoy segura que el Sr. Verger también, no tenemos porque 
enredar y enredar y enredar una tramitación administrativa, a día de hoy la realidad es 
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que durante un año no nos han informado de nada, que su alternativa ojala y que sea 
posible, ojala y que sea justa, ojala y que encuentren la solución. Porque desde luego 
para eso estamos aquí, para encontrar y solucionar problemas de la gente, pero no para 
dilatarnos en cosas, la realidad es que se para un proyecto, se paró un proyecto que 
empezaba a dar sus frutos, y que encima de la mesa aparentemente no hay nada, y el 
silencio lo que hace es que uno especule y crea cosas que posiblemente no sean, por lo 
tanto le agradecería que aprobaran esta proposición sin necesidad de alternativas, si 
fuera posible.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Intentaré esser breu. Ho deien els veïnats, evidentment les vivendes socials del 
Camp Redó, no fer res vol dir abundar i aprofundir en la degradació, això és així. Duim 
un any sense fer res, bé, s’ha seguit el que quedava del projecte de la legislatura 
anterior, del bloc 12, l’esbucar el bloc 13 que també era de la legislatura anterior, això si 
que s’ha seguit, ha costat, ha costat lo del bloc 12 però finalment s’han seguit, ara no hi 
ha absolutament res més, i que no hi hagi res més vol dir que seguim aprofundint en un 
procés de deteriorament, i això és evident, i així ho han explicat els veïnats, uns veïnats 
que també el que volen és un projecte real, ho han dit també, un projecte que es pugui 
tocar amb les mans, sabre a que atenir-se, a la legislatura passada se’n va fer un, 
agradava més o manco, els veïnats varen manifestar les seves reticències, però n’hi 
havia un de projecte, i es va començar, amb un determinat model, model de 
rehabilitació evidentment, però és que ara projecte no tenim res a damunt la taula, tenim 
una idea que és, es deia per aquí fer un barri nou, barri nou que vol dir esbucar el que hi 
ha i edificar de nou, aquesta seria la idea que es va anunciar també en campanya per part 
del Partit Popular, per part del Batle mateix, hi ha precedents d’aquesta idea a Palma, hi 
ha un precedent molt clar que és la Gerreria, la Gerreria es va fer un barri nou, s’ha fet 
un barri nou, s’ha tret a tots els habitants que hi havia allà, se’ls va expulsar, se’ls va 
indemnitzar a molt baix preu, se’ls va expulsar, i es va construir de nou, i un barri que 
per cert està buit i amb uns problemes de viabilitat evidents, això és lo que ha passat a la 
Gerreria, un model de barri nou. En el Puig de Sant Pere, projecte de rehabilitació 
integral, les cases que ja hi havia es rehabilitaven, amb la gent que ja hi havia, la gent 
que volia seguir quedava, altre gent va optar per anar-se’n, perquè es va estimar més 
partir, però bona part de la població que hi havia abans va quedar amb les vivendes 
remodelades, i amb un barri revitalitzat, això és el model del Puig de Sant Pere, i és el 
que es pretenia fer a la legislatura anterior, a les vivendes socials del Camp Redó, hi ha 
els dos models, alerta amb lo del barri nou, perquè el barri nou a la Gerreria ha 
significat això, expulsar a tota una població. I perquè dic això de més? Perquè en el 
Camp Redó actualment hi ha 500 i pico vivendes, amb els paràmetres que actualment 
marca el Pla General, en quedarien, només es poden edificar 120. De 500 que hi ha ara, 
només es podrien edificar 120, segons els paràmetres que marca ara el Pla General. 
Vostè que me pot dir? Que allà volen augmentar idicafibilidad, que canviaran el Pla 
General, però hem de sabre el terreny que tenim, hem de sabre el que diu el Pla General, 
que per qualque cosa ho diu el Pla General, que ja hi ha uns límits de 60 habitatges per 
hectàrea, per qualque cosa, és una limitació general, mentre per un tema d’esponjament, 
per un tema, per diversos motius, és un criteri general. Que vostès allà volen canviar el 
criteri general i volen permetre edificar més? Així i tot, entre 120 i 500 hi ha molta 
diferència. Que faran amb tots els habitants que ara mateix viuen allà i que amb aquest 
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desfasament entre 120 i 500? O me vol dir que edificaran 500 vivendes noves més grans 
de les que hi ha, i a demés els hi donaran una a cada veïnat, i a demés la promotora 
privada tindrà un plus de vivendes més per poder vendre i que sigui rendible l’operació? 
Això, això és impossible, això és inviable, això és una quimera, jo o ho explica més 
clarament i ens explica exactament en que consisteix aquest projecte, o la veritat jo li he 
de demanar, per favor no enganyi, no enganyi a la ciutadania, ni en els veïnats del Camp 
Redó, perquè és un projecte que és inviable, i que l’únic precedent que té a Palma és un 
precedent d’expulsió dels habitants que hi havia allà, i un barri que va quedar ara 
mateix, que està buit, falta activitat, ha estat un fracàs com a rehabilitació urbanística, el 
tema de, no ha estat rehabilitació, ha estat esbucar i fer de nou a la Gerreria, per tant jo 
després d’un any de paràlisi jo els hi demanaria que per favor posin qualque cosa 
damunt la taula, i si no són capaços de posar-ho, perquè jo ho afirmo, el seu projecte és 
quimèric, és impossible avui en dia, en temps de la bombolla immobiliària ja va esser 
impossible, ara és absolutament és quimèric pensar en això, si no tenen un projecte 
alternatiu, segueixin a poc a poc amb el projecte que tenim de la legislatura anterior, que 
és l’únic que tenim ara real, i que costa 25 milions, no costa 60 milions, i evidentment 
poc a poc i sense perdre doblers europeus per favor vagin seguint l’únic projecte real 
que tenim, que és el que demanen els veïnats, un projecte real.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Moltes gràcies Sr. Verger. Mirin, ja saben que jo som molt flexible amb totes les 
intervencions, però aquesta flexibilitat s’està convertint en un torn absolutament 
il·limitat, jo m’agradaria no haver d’interrompre mai a ningú, però m’agradaria que 
vostès mateixos s’autoregulin, perquè és que sinó francament aquests debats són 
interminables, ho demano amb tota humilitat, però que per favor que sigui així. Gràcies. 
Sr. Valls quan vostè vulgui.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Bé, pues moltes gràcies Sr. Batle. Bien, por todos es conocido que el actual Equipo de 
Gobierno dejó sin efecto el planteamiento anterior, de la legislatura anterior, de 
rehabilitar el barrio de Corea, a pesar de reconocer las buenas intenciones que existían, 
y los trabajos que se realizaron y se tramitaron expedientes, pues no … que las 
previsiones de realizar el proyecto mayoritariamente a coste público, devinieran dada la 
especial situación de crisis, una inviabilidad económica del proyecto. Yo tenía muchas 
cosas para decirle, pero yo prefiero contestarle así abiertamente, mire, en el espíritu de 
consenso que nos hacen la llamada, en el espíritu del diálogo, un poco de cual es nuestra 
real voluntad, que es de compartir los temas, mire yo desde principio de legislatura y 
comprendiendo pues que no había más que reconocer cual era el tipo de inviabilidad 
económica, que llevaba a una inviabilidad social también por la larga duración, si se 
seguía ese timing de tener que gastar 2,3 millones de euros por cada uno de los bloques 
de 24 viviendas, que debían de reducirse a 19, con lo que conllevaba ese coste. Comprar 
5 viviendas por bloque a coste público para que desaparecieran y ampliar las actuales, 
hacer los realojos, hacer las mudanzas, pagar los impuestos, en fin toda una serie de 
cosas que nosotros veíamos que no se podían sustentar con el tiempo, a medida que iba 
pasando el tiempo. Entonces yo una vez acreditada esa inviabilidad, mire yo le quiero 
decir que nosotros, ya se lo dije en comisión también, no hemos paralizado esto por 
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voluntad de imponer otro proyecto, ni el Sr. Valls ni nadie de la Gerencia de Urbanismo 
tiene un proyecto, porque el proyecto lo vamos a hacer nosotros, es decir aquí nosotros 
no vamos a hacer de arquitectos, vamos a hacer de gestores, nosotros no venimos a 
imponer proyectos, venimos a gestionar los recursos, y es en esto en lo que estamos. 
Entonces, reconociendo que hay una especial dificultad por la crisis tan galopante que 
estamos viviendo, no nos queda más remedio que intentar buscar una solución desde el 
punto de vista financiero, para que no sean las arcas públicas Sr. Verger, que no sean las 
arcas públicas las que tengan que cargar, ni con 23, ni con 40, no con 60 millones de 
euros, que era la cifra que nos daban los técnicos del consorcio Riba, motivo por el cual 
decidimos finalmente paralizar lo que estaba proyectado. Vinieron los problemas de las 
familias, y nosotros intentamos dar solución a las familias. Yo particularmente recibí en 
más de dos ocasiones a cada una de las 19 familias del bloque 12. Había un compromiso 
que no se sujetaba, jurídicamente era muy débil, pero no obstante nosotros lo que se 
comprometió el Gobierno anterior, … usted Sra. Calvo, lo hemos respetado, lo hemos 
cumplido, y en eso está también un poco demostrado nuestro espíritu de consenso. 
Como todo el mundo sabe llevar a cabo hoy en día un proyecto inmobiliario, pues 
lógicamente tiene una dificultad de calado mayor, si tenemos dificultades para hacer 
frente muchas veces al gasto corriente, ¿Cómo podemos contar con una financiación 
que puede costar en las cantidades tras astronómicas de las que estamos hablando? Por 
tanto, piensen que nosotros no estamos, no estamos dibujando un proyecto, nosotros 
estamos intentando crear el caldo de cultivo, para que se puedan producir todas las 
fuerzas necesarias para que la transformación, la rehabilitación integral del Camp Redó, 
pues se pueda llevar a término en un timing que realmente así como se exponga, pues se 
pueda hacer de manera efectiva y que lógicamente pues no constituya nunca más pues, 
no un engaño pero sí, pues un proyecto frustrado para que efectivamente se produzca 
esa rehabilitación tan querida por todos, y que seguro que cuando yo les exponga en la 
reunión que hemos establecido para el próximo día 10, ustedes comprenderán porque 
estamos donde estamos, y que no se ha estado paralizado, y que hemos realizado un 
camino que espero, lógicamente desde la humildad, que también de sus frutos, y para 
ello pues espero contar con su colaboración. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Garvi: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Valls, usted lo ha explicado muy bien, analizaron nuestro 
proyecto, lo criticaron o entendieron, lo analizaron y lo desestimaron, dejémoslo así, lo 
desestimaron porque consideraron, entrando en el detalle, que no, que había alternativas 
mejores. Y yo le agradezco sus palabras, pero vuelvo a reiterar, ¿Cuál es su propuesta? 
¿Cuál es su propuesta? Porque hablar de caldo de cultivo, de, por supuesto que los 
políticos no estamos para pintar planos, pero en la Gerencia de Urbanismo hay 200 
funcionarios, entre ellos me atrevería a decir que por lo menos un 25%, absolutamente 
capacitado, arquitectos, aparejadores, ingenieros, que tienen la obligación de hacer ese 
proyecto, es que ese es el tema, es que ese es el problema, ¿Cómo funciona una 
concesión privada desde la iniciativa pública? ¿Cómo funciona un concurso por una 
concesión? Se establecen unas bases mínimas, se explicita como se quieren hacer las 
cosas, después, perdón, se saca a concurso, distintas empresas valoran aquello, se paga a 
la administración, y entramos en un acuerdo de iniciativa pública privada perfecto. Pero 
la administración establece las bases, y ese es el problema de Corea, ese es el problema 
que yo le veo a usted, y al Alcalde, en este sentido, que tenemos que tener las bases 
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claras como ciudad, ¿Qué el proyecto se tiene que hacer en consenso con los 
ciudadanos? ¿Qué cuanta más información tengamos los grupos pues mejor? Pero que 
tiene que haber unas bases mínimas, a mi me gustaría saber si la demolición del barrio, 
que ustedes anuncian, que a mi me parece una locura, pero efectivamente yo estoy en la 
oposición, y lo que a mi me parezca solo podré denunciarlo, o criticarlo. Pero, es que 
aquello son 568 familias, eso es lo que hay, no es un solar con el que poder decir, a ver 
quien tiene la propuesta inmobiliaria, usted ha hablado de proyecto inmobiliario, es que 
Camp Redó no es un proyecto inmobiliario, es que es lo que yo le he criticado siempre, 
es que Camp Redó no es un solar, hay viviendas, con familias, que llevan allí viviendo 
toda la vida, y por lo tanto estamos jugando con cosas muy serias. A nosotros nos 
parecía y nos parece que tiene mucho más sentido en esas operaciones urbanísticas, tan 
complejas, que la administración controle muchas cosas, porque un promotor 
inmobiliario, no nos engañemos, busca una cuenta de resultados, busca unos beneficios, 
evidentemente querrá hacer un proyecto lo mejor posible, pero mirará su bolsillo, 
sobretodo, por encima de todas las cosas. Entonces yo lo que le pediría, a parte de 
agradecerle que nos convoque porque creo que es una obligación de todos los que 
estamos aquí, que nos presenten su propuesta, su programa de mínimos. ¿A que estamos 
esperando que pase en Camp Redó? Si vamos a demoler, cuantas viviendas se van a 
hacer, si se van a hacer allí o allá, que van a hacer con la gente que vive allí, que les van 
a ofrecer, eso es lo que como mínimo deberíamos saber para poder luego plantearnos si 
puede ser un proyecto conjunto el consistorio, y, lo siento Sr. Alcalde, y haya, finalizo. 
Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. No. Jo ara molt breument, per contestar una miqueta alguna apreciacions que ha fet 
el Sr. Valls, clar, segueixo insistint en que rehabilitar els blocs val 2,3 milions, que és el 
cost de rehabilitar el primer, però en aquest cost estan imputats l’adquisició de vivenda, 
la remodelació de vivendes on s’anaven a allotjar les persones mentre estava arreglant el 
bloc, però això pel segon bloc ja no fa falta, adquirir vivendes i rehabilitar-les, no fa 
falta pagar un projecte, ja no fa falta perquè ja estan, ja estan, la gent va entrant i va 
sortint, quan la gent torna del bloc 12, hi ha gent d’un altre bloc que se’n va a aquestes 
que queden buides, no pot multiplicar 2,3 per 20 blocs, és, el bloc 12, el bloc 12 s’ha, es 
va adjudicar la seva remodelació per 1,2 milions, no me multipliqui per 2,3, aquí té 
vostè bona part de l’errada dels seus càlculs, està imputant costos a tots i cada un dels 
blocs, que només són pel primer, la redacció del projecte, l’adquisició de noves 
vivendes per allotjar la gent temporalment, la rehabilitació d’aquestes vivendes per 
allotjar temporalment, vostè no té els números bé Sr. Valls, li dic des de el principi, per 
tant són 25 milions el que costa rehabilitar les vivendes socials del Camp Redó, amb el 
projecte anterior, és el que quedava, lo que quedava per acabar el projecte de realització 
del Camp Redó són 25 milions més, que s’havien de posar, evidentment en el termini 
que se pugui, i en el ritme que se pugui. Som conscients que la cosa està malament, som 
conscients que l’Ajuntament té problemes pressupostaris, però és un projecte real, cert, 
que el tenim damunt la taula, que està negociat, i a demés un altre cosa Sr. Valls, també 
un altre cosa que jo crec que no té en compte, me xerra de que les arques públiques de 
l’Ajuntament no poden suportar això, però a vostè no l’importa que Europa per ventura 
ens acabi reclamant els 2 milions d’euros que ja ha ingressat l’Ajuntament, perquè en 
aquest projecte de rehabilitació de la legislatura anterior, una part important eren 2 
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milions dels 6 milions de l’Urban, hi havia 2 milions, 2 milions que eren per fer un 
centre sociosanitari, que vostè això no ho està fent, ni fa comptes fer-ho. Fa un centre de 
200.000 euros, però vostè sap el que posa a l’Urban, que ens va aprovar Europa, i en 
funció de lo qual ens varen donar la subvenció dels 6 milions d’euros, hi ha un centre 
sociosanitari que vostè no fa, ni vol fer, o com a mínim diu que el fa gastant 200.000 en 
adequar la casa aquesta que era l’antic quarter de la Policia, però és que falta, anem a 
veure, és que a part de que falta el milió d’euros de la meitat d’aquests, per fer el centre 
sociosanitari, a part del milió d’euros que Europa el ens ha concedit i que no el gastarà, 
és que els 2 milions que ja ha ingressat l’Ajuntament de les altres actuacions, és que a lo 
millor els haurà de tornar. Per tant, ja només per això, ja només per això s’hauria de 
prendre una miqueta més en serio com a mínim acabar la part de l’Urban, i no exposar a 
les arques d’aquest Ajuntament a haver de tornar 2 milions d’euros ja ingressats, i 
simplement tornar a insistir en lo mateix, teníem un projecte real amb l’anterior 
legislatura, un projecte que començava a desenvolupar-se, i lo que vostès diu vostè que 
el nostre projecte és inviable, jo li dic que el seu si que és completament impossible, 
quimèric, a no esser, a no esser traient a tots els veïnats d’una manera, d’una manera 
cruel, i allà edificar una autèntica caixa de sabates, de gent, i augmentar l’edificació en 
blocs altíssims, però que tampoc no és possible Sr. Valls, això no ho podrà fer, és que és 
impossible el seu projecte, i això és lo que haurien d’entendre, i cenyir-nos a realitat i 
coses concretes que són els projectes de l’anterior legislatura. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Valls: 
 
“Si. Moltes gràcies per concloure Sr. Batle. Sr. Verger molt fàcil, tres coses molt 
ràpidament, miri, el pressupost que vostès tenien a la Regidoria, per executar 
exactament el que teníem previst puja 60.416.159,51 euros, jo li vaig dir, com és el meu 
càlcul, li vaig dir davant l’economista del consorci Riba, dic, aquesta Senyora, na 
Margalida Ramis, és l’economista del consorci Riba, vagi per favor i contrasti els 
números del seu projecte. Perquè no hi va anar? Perquè no hi va anar? Perquè vostè vol 
repetir una i un altre vegada, que això val 26 milions d’euros, que per cert no diu de 
quina partida hem de llevar del pressupost del 12, del 13 i del 14, 26 milions d’euros, 
per dedicar-los a lo que vostè pensa que s’ha de fer. Miri, vostè ha demostrat que el 
projecte que vostès mateixos tenien no el coneix, no el coneix, i com que no el coneix 
pues lògicament jo no li puc fer cas, jo li dic, estan a la seva disposició tots i cada un 
dels documents que vostès varen deixar escrits, per fer aquest projecte en el Camp 
Redó, que pujava en aquestes xifres i per això nosaltres varem declarar la seva 
inviabilitat. I després els fondos Feder, també ho desconeix, confon un casal d’infants i 
joves amb un equipament sociosanitari, el confon, el confon, i no sap de que va. 
Llavors, hem de gastar encara avui 4 milions d’euros perquè Europa ens torni 2, no sé 
com ho farem, ho intentarem, i mirarem si podem ajustar totes aquestes xifres, jo 
lluitaré pels fondos Feder, és un bon conveni que es va firmar, i nosaltres lluitarem 
perquè això es faci. Sra. Garvi, gracias, en todo caso le vuelvo a decir, mire, para 
nosotros, yo creo que ya lo he declarado en muchísimas ocasiones, lo prioritario son las 
personas, lo prioritario son las familias. En todo el tiempo que he dedicado a todo este 
proyecto, me he dedicado mucho más tiempo a ver a personas del Camp Redó, vecinos 
del Camp Redó, que a hablar sobre ladrillos y a hablar sobre viabilidades económicas. 
No obstante mire, usted quiere saber algún esbozo, yo se lo explicaré porque ya hemos 
quedado el próximo día 10, para informarles de todo aquello que hemos ido haciendo 
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durante todo este tiempo, y por tanto yo para demostrarle que no hemos estado en un 
estado de parálisis respecto a este proyecto, pues las 10 o 15 capítulos que nosotros 
hemos ido realizando, junto con los técnicos del Consorcio Riba, pues yo se los 
explicaré, pero mire, acuérdese de una cosa, nosotros estamos jugando con las variables. 
Primero, de que a los ciudadanos no les cueste dinero, a los vecinos no les cueste 
dinero. Segundo, que puedan realojarse conforme su voluntad. Tercero, que puedan 
elegir, que puedan elegir entre vivir en otro barrio o quedarse allí, y por tanto va a ser 
una prioridad también para este proyecto que los vecinos puedan volver a Corea, puedan 
volver al Camp Redó, si son vecinos de allí y tienen arraigo en aquel barrio. Nosotros 
nos vamos a ocupar de eso, pero esto conjugarlo con la reestructuración del sector 
financiero, que en estos momentos pues no tiene las bases sólidas para decir sí 
apostamos por un proyecto, pues lógicamente mire, ni yo tengo planos, ni yo tengo 
planos, ni yo tengo tampoco a día de hoy el sí de una entidad financiera para que diga 
empiecen ustedes que nosotros vamos a ir detrás, a coste público tampoco se puede 
hacer, y esta es la dificultad, yo creo que más sincero no puedo ser. Entonces, vamos a 
asegurar el problema o digamos la opción de las familias que viven en Camp Redó, y a 
partir de estos parámetros vamos a hacer entre todos lo que podamos, y yo le invito a 
que ustedes pues lógicamente lo compartan con nosotros, y entre todos consigamos el 
éxito de este proyecto. Muchas gracias.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Muchísimas gracias Sr. Valls. Idò passem a la votació del punt. Vots a favor de la 
proposició conjunta.” 
 
Parla la Sra. Secretaria: 
 
“Había una alternativa.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Perdó, gràcies Sr. Alcover, sempre, vostè sempre està.” 
 
Parla la Sra. Garvi: 
 
“Només una petició, de cor, vull dir m’agradaria que retiressin l’alternativa, que 
firméssim la transaccional, nosaltres llevaríem lo de tras un any de paràlisi, perquè sinó 
seria tan absurd com tenir una reunió dia 10, i això seria una picabaralla de polítics que 
votaríem en contra de la seva alternativa, i vostès en contra de la nostra proposta, quan 
realment dia 10 ens reuniríem. 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Idò si vostès pues retiren el fet de que hi ha un any de paràlisi, pues lògicament no hi 
ha cap problema perquè les alternatives modifiqui això.” 
 
Parla la Sra. Garvi: 
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“Jo li agraeixo. Jo li agraeixo. Gràcies.” 
 
Parla el Sr. Valls: 
 
“Així que votem la proposició per unanimitat i es corregeix que no és després de un any 
de paràlisi.” 
 
Alternativa que presenta el Grup Municipal Popular: 
 
El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de Govern a informar a tots els grups polítics per 
dar-los a conèixer totes les tasques dutes a terme en virtud de l’alternativa que estudia i 
valora per donar una sol·lució a la rehabilitación integral de les cases del Camp Redó. 
 
Es RETIRA de l’Ordre del dia  
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern, que desprès d’un any de paràlisi, 
convoqui a tots els grups polítics per informar-los de la/es proposta/es que valoren i 
estudien com a alternativa per a continuar amb la rehabilitació de la barriada de Camp 
Redó.  
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern que convoqui a tots els grups 
polítics per informar-los de la/es proposta/es que valoren i estudien com a 
alternativa per a continuar amb la rehabilitació de la barriada del Camp Redó”. 
 
57.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a retirada d’imatge de 

cans de la campanya (1901/2012) 
Intervé la Sra. Nieves Martín, representant de BALDEA: 
 
“Bueno, hace dos meses, hablé en este mismo Pleno para pedir espacios para los perros, 
se aprobó por unanimidad crear un grupo que agilizara los trabajos, y pasado 5 semanas 
este grupo se reunió pero sin contar con ninguna otra asociación. En este grupo se 
decidió, según me explicó el Director General de Salud, que se seguiría trabajando, 
estudiando el tema, y le pregunté en concreto a ver si nos iban a dejar por fin permiso 
para construir el parque para perros, por suscripción popular, en el parque de la Guardia 
Civil, en ese solar ese que hay, y me dijo que no, o sea ya llevamos más de 400 días 
esperando que nos dejen construir un parque pagándolo nosotros. Curiosamente ese 
mismo día, me encontré con un señor allí el parque que le habían puesto 6.200 euros de 
multa, que si hubiéramos tenido el parque construido no se los hubieran puesto, quiero 
decir, que queda muy claro no hace falta ser larga para saber porque están ustedes 
demorando hasta este extremo dejarnos construir el parque, si ya tengo un maestro de 
obras, que tiene la máquina, que tiene la tal, tengo gente que está dispuesta a poner cada 
uno lo que pueda, 10 euros, 20 euros, 50 euros, vamos a comprar las vallas, tengo 
voluntarios que me lo construyen. Déjennos ustedes hacer el parque, déjennos ustedes 
un sitio donde podamos, que no les estamos pidiendo nada más que el permiso, y ya lo 
pedimos en abril del año pasado, todavía estaba Aina Calvo de Alcaldesa, hombre yo 
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creo que un día u otro nos tienen que dar una solución, pero es que no solo se han 
conformado con eso, es que encima hacen una campaña en contra de los actos incívicos 
en la playa, y sale primer cartel, una colilla, malo, en la playa no, otro cartel, un set de 
botellón con su cubo ese para poder beber a poalades, y otro tercero que son cristales 
rotos, pero es que el cuarto, el cuarto cartel no es jeringuillas, compresas, basura en 
general, plásticos, no es música a todo volumen, no es hacer fuego en la arena, no, es 
Jarol, el perro de Mari Carmen Soler, un perro labrador, un perro guía, no es que sea 
Jarol en concreto, pero es que es clavadito, Mari Carmen está negra, de hecho ha 
hablado con la Concejala de Servicios Sociales a ver si por favor pueden retirar ese 
cartel, es que no hay derecho, pongan ustedes, además es innecesario porque en todas 
las playas hay un cartel bien hermoso que pone un perro tachado, para que tienen que 
poner un perro labrador ahí, pobrecito animal, tratándole como si fuera una colilla o una 
basura, ¿Es que hay derecho a eso? Es que cuando yo estoy luchando para que nos dejen 
llevar a los perros a las playas y a los parques, me encuentro con que es un acto incívico 
tener el perro en la playa, pero que poca vergüenza tienen ustedes, como son capaces de 
hacer una cosa así, ¿En que consideración tienen a los animales? En la ordenanza, en el 
artículo 48, que ya lo dije la otra vez, dice que tenemos obligación de facilitar 
diariamente el ejercicio de los perros, pues bien, si una persona mantiene a su perro 
atado durante toda la vida al raso en un jardín o donde sea, toda la vida atado al perro, 
sin soltarle ni sacarle de paseo jamás, primero que si llaman a la Policía para 
denunciarlo no vienen en la mayoría de los casos, pero es que si vienen la multa son 60 
euros. Sin embargo, si yo suelto a mi perra en el parque, y está cerca del parque infantil, 
pues pueden caerme 15.000 porque es una perra grande, y se considera ppp, aunque de 
pobre, la pobre lleva un cartel que pone soy muy buena, porque es que es incapaz de 
morder a nadie, y, pero me pueden caer 15.000 euros de multa, 15.000 por intentar 
pasear con mi perro y que haga ejercicio, este señor que multaron el otro día con 6.200 
euros tiene un American Stanford, es verdad es un ppp, es un perro potencialmente 
peligroso, no necesariamente peligroso, si este hombre antes de irse a trabajar a las 8 de 
la mañana tiene la precaución de llevar al perro a que corra y que se desbrave para que 
luego esté tranquilo, mientras el está trabajando, no se le puede poner una multa de 
6.200 euros, que estamos hablando de más de 2 millones de pesetas, ¿Pero en que país 
estamos viviendo? En Castellón tienen una playa, donde la gente que tiene perro, va con 
el perro, y todos los que van allí van porque les gusta tener perro, porque la gente, yo 
misma, quiero ir a la playa con mis perros, porque no tengo hijos, y se que disfrutan y 
hace calor y me gusta llevarlos a la playa ¿Por qué no los puedo dejar? Oye, que la 
bahía de Palma de Mallorca es más grande que la de Río de Janeiro, ¿Es que no va a 
haber un cachito de litoral donde podamos ir nosotros? Digo yo que podremos tener 
derecho a algo, y por favor que quiten el cartel del perro, porque es que es ofensivo, yo 
es que me, vamos ver que me comparen a un labrador, que es un perro, el típico perro 
guía, que tanto ayuda a la gente, con colillas, con cristales rotos, con borrachuzos que 
beben alcohol a poalades, hombre por favor, tengan un poquito de consideración con los 
animales, y aprendan ustedes del Ayuntamiento de Soller que se ha hecho Pet frendly, y 
está dispuesto a recibir a todos los turistas con perro que vienen.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, jo crec que és difícil superar els arguments que ens ha donat la 
responsable de Baldea, perquè jo crec que aquesta indignació és fàcil d’entendre quan tu 
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estàs, quan l’Ajuntament, concretament Emaya, fa una campanya de conscienciació de 
la necessitat de mantenir les zones de bany netes, quan està xerrant de fems, fer servir la 
imatge d’un animal, és que ja és errat, o sigui, està clar, és una equivocació, un animal 
no és fems, un animal no és fems ni pot estar dins una campanya de neteja o d’evitar 
brutor, i menys tenir aquesta seqüència que molt bé ha descrit aquesta senyora, de 
llosques, de vidres, de botelló, etcètera, i una imatge d’un animal, sense cap dubte per la 
gent que no té a lo millor sensibilitat cap als animals, que no els faria mal però que els 
hi és igual, per ventura no repara en aquesta, que és una imatge que si que distorsiona, 
però si tu tens apreci pels animals, t’agraden, veus que són més que un objecte fruit 
d’una campanya, sinó que formen part de la nostra vida, que formen part en molts 
d’ocasions comparteixen la casa, comparteixen la llar de les persones, i moltes altres 
vegades serveixen per ajudar a les persones. Els animals ocupen, i els cans més 
particularment, ocupen dins la vida de les persones, un espai molt important, és moltes 
vegades, bé, el que ajuda a dur la soledat de moltes persones, el que ajuda a dur una 
vida normalitzada d’unes altres que tenen problemes de discapacitat, o tenen problemes 
de visió, i altres vegades simplement són un més dins una família que hi ha infants, i un 
ca. Aporten a les persones, perquè són molt generosos en la seva dedicació, perquè són 
molt generosos amb el seu afecte, amb l’afecte que donen a les persones, i nosaltres 
moltes vegades no som ni molt manco, no corresponem ni molt manco amb la mateixa 
generositat que els cans dediquen a les persones. Nosaltres amb aquesta proposició 
demanem que es retiri aquesta imatge de ca, perquè és molt desencertada, perquè és una 
imatge que no es correspon amb la campanya, perquè no és des de Emaya que s’ha de 
fer servir la imatge d’un ca, i no és des de Emaya on s’ha de tractar la relació dels cans 
amb les persones i amb la ciutat. Nosaltres ja hem demanat, hem duit un parell de 
proposicions, per poder intentar normalitzar les relacions entre els cans i la ciutat, entre 
els cans i les persones, el transport públic, etcètera, etcètera, els restaurants, les platges. 
Estam intentant contribuir a fer propostes molt concretes, perquè la necessitat és 
evident, hi ha més de 70.000 cans en aquesta ciutat, és normal, hi ha necessitats que 
deriven de les persones que tenen aquests animals, i que volen que tinguin una relació 
normalitzada amb la ciutat. Necessiten un espai per poder estar amollats, necessiten anar 
a la platja, vivim a una ciutat on tenim moltes hores de sol i moltes necessitats, i moltes 
d’aquestes hores la gent les vol passar a la platja. Per tant, per concretar, demanem que 
es retiri aquest cartell que forma part d’aquesta campanya, dels quatre que es retiri 
aquesta, i que en tot cas si s’ha de fer una campanya que tingui que veure amb els cans, 
que sigui des de el lloc on realment aquests animals, que és des de sanitat, des de la 
oficina, no des de Son Reus, ara me surt Son Reus, des de l’empresa, des de el centre de 
protecció, que sigui des de el centre de protecció animal, que sigui des de on 
evidentment poden donar una sèrie d’alternatives globals, unes solucions globals a les 
solucions, als problemes. I bé evidentment el segon punt estàvem, érem coincidents, i 
estàvem a favor, que aquesta campanya ha d’excloure sense cap dubte els cans guia i els 
cans d’assistència a persones impedides, cosa que ni tan siquiera ho contemplava.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies Sr. Batle. En primer lugar, pedir disculpas si hemos herido la sensibilidad de 
algún ciudadano, al utilizar un ejemplar de perro labrador en la campaña de 
concienciación ambiental, que ha hecho Emaya, la ha hecho Emaya precisamente 
porque el presupuesto de Sanidad es reducido, Emaya tenía presupuesto y medios y 
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recursos humanos para hacerlo, y así considerábamos que era más rápido y más 
efectivo, y más eficiente. Lo que pasa que insistir en que está campaña persigue única y 
exclusivamente conseguir que todos podamos disfrutar, libremente de las playas, que 
disponen de bandera azul y que es incompatible con los perros. Entendemos que esta 
acción es necesaria, y debemos velar por el entorno, la limpieza, pero también la 
convivencia en las playas de nuestra ciudad, insistir en que no es una campaña 
únicamente de limpieza, en ningún momento hemos pretendido equiparar las mascotas a 
residuos, sino que la campaña precisamente lo que persigue es velar por la, preservar el 
entorno, y alertar a los ciudadanos de las consecuencias del incumplimiento de las 
ordenanzas municipales, por supuesto que insisto que llevar el perro a la playa está 
prohibido. Emaya no va a retirar los carteles, lo que ya si se ha hecho es incluir una 
pegatina en el que pone que obviamente esta prohibición no se extiende a los perros 
guías, y perros de asistencia, que si que pueden ir a la playa.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Si. Gràcies Sr. Batle. Bé, nosaltres votarem a favor de la proposta, tal i com varem 
comentar a comissió, i bé dir que si, que lamentem que la imatge d’un ca i de les 
característiques que tenim aquí, un ca llaurador, estigui devora una llosca de platja, tal i 
com es veu a les imatges que varen sortir en premsa. Aleshores, dir que aquesta 
proposició, evidentment del que es tracta és de la imatge i de dignificar la convivència 
d’aquest animal de companya al nostre entorn urbà, i a la nostra ciutat, i realment aquí 
no es xerra ni de canviar ordenances, ni que la gent estigui a favor o en contra de que els 
cans puguin anar a lleure per les platges, realment es tracta de dignitat, aleshores 
votaríem, votarem a favor dels dos punts. I en tercer lloc, també lo que els hi volia 
comentar, ja ho varem dir a la comissió, que al manco hem d’estudiar que hi hagi 
qualque punt del nostre litoral, on els cans puguin entrar a les zones de bany sense que 
tinguin cap tipus de problema, i nosaltres pensem que si hi ha un poquet de voluntat 
política, serà possible perquè ja es varen començar a estudiar, es va començar a estudiar 
aquest tema la passada legislatura, i esperem que es pugui complir. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Barrero: 
 
“Sra. Llobera, vostè ha dit una frase que convindria que se la tornes escoltar, todos 
podemos disfrutar de la playa, però és que la gent que té cans també son todos, forman 
parte de este todo. Per tant aquesta gent també té dret a tenir un espai per anar a la platja 
amb els seus cans, i és vera que des de el mes de desembre estan estudiant aquesta 
possibilitat, miri que ens varem posar en temps perquè no ens agafés l’estiu, no només 
ens ha agafat l’estiu sinó que ja casi, casi en superarà l’estiu i no hi ha hagut manera de 
trobar una solució en això. Jo crec que és fonamental que des de la seva àrea, donin 
alternatives a tota aquesta gent que té cans, perquè puguin tenir espais en els parcs per 
amollar els cans, que puguin estar lliures, que puguin córrer, és normal, els animals 
necessiten estar, anar amollats, perquè puguin anar a la platja, també, també hi ha, hi ha 
d’haver un racó en aquesta ciutat, que pugui tenir aquesta, que pugui acceptar a gent 
amb cans, perquè no només és una necessitat. Miri el que li deien, l’Ajuntament de 
Sóller, a més afegeix un plus, perquè també ho fa com a reclam turístic, perquè hi ha 
molta gent que no només a Espanya, no només a Mallorca, no només a Palma té cans, 
és que a Europa hi ha molta gent que té cans i viatge amb els seus animals, i cerca 
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alternatives per viatjar amb els seus animals. I després, la campanya aquesta, lo de 
incloure els cans perquè la gent sàpiga que els cans estan prohibits a les platges, no és 
necessari, hi ha cartells ha que ho posen, que els cans estan prohibits a les platges, això 
no és una campanya perquè la gent no dugui els cans a les platges, això és una 
campanya per mantenir netes les zones de bany, aquesta és la campanya, perquè 
nosaltres no estaríem en contra d’una campanya que recordes a la gent quines són les 
seves obligacions, que ha de complir una ordenança, però vostè li exigeix a la gent que 
compleixi l’ordenança però vostè també l’ha de complir, ha de complir l’ordenança i ha 
de permetre també que la gent pugui disposar d’aquests espais, per poder gaudir amb els 
animals, i això també és una responsabilitat seva, i és una obligació que l’ordenança 
també l’imposa a vostè. Per tant, nosaltres demanem que es retiri d’aquesta campanya, 
perquè és una campanya de, per mantenir les zones de bany netes, és una campanya de 
neteja, no és una campanya de compliment d’ordenances.” 
 
Té la paraula la Sra. Llobera: 
 
“Si en cuanto a las zonas de baño, es un tema problemático, de hecho si no hubiese sido 
problemático cuando ustedes estaban gobernando ya lo hubiesen, esto no es algo que 
haya salido hace un mes o seis meses, es algo complicado, estamos trabajando en ello, 
tenemos la intención de solucionarlo en cuanto podamos, sabemos que es una demanda 
social, y eso, estamos trabajando en ello. Quiero matizar que nosotros también 
consideramos los animales de compañía un elemento de cohesión, tanto en el ámbito 
doméstico como en la sociedad, pero igual que el resto de personas, los dueños, los 
propietarios de perros, tienen unas obligaciones, a las que están sujetas, y deben 
cumplirlas. Nada más, para dejar un mensaje en positivo, la página Web nueva de Son 
Reus ya está en Internet, pueden visitarla y les invito a todos a que la visiten y aporten 
las sugerencias e ideas que interesen.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement el punt 2 de la 
Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern a demanar la retirada del cartell que 
fa servir la imatge d’un ca, dintre de la campanya llançada per EMAYA, per 
mantenir netes les zones de bany.  

 
2. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern a deixar clar que la prohibició 
absoluta de permanència o circulació dels animals de companyia a les platges, 
recollida en l’article 60 de la ordenança per a la inserció dels animals de 
companyia, exclou als cans guies i d’assistència a persones impedides o de 
mobilitat reduïda 
 
Es fa votació separada dels punts: 
El Punt 1, es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM) 
El Punt 2,  S’APROVA per unanimitat. 
 
8.  Proposta d’aprovació de concedir medalla al mèrit policíac amb distintiu 

blanc, al policia local CP 802. 
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Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
Segons l’Acord per a concessió de distintius a la Policia Local de Palma adoptat pel Ple 
en sessió ordinària de dia 28 de gener de 2008, per el qual s’aprova el procediment 
d’atorgament de Creus, medalles i felicitacions, instat per la Junta de Comandaments 
d’aquesta policia, Procediment que va ser substituït per Reglament de Condecoracions 
de la Policia Local de Palma aprovat per Ple dia 29 de març de 2010 i publicat al BOIB 
núm. 63, de 27 d’abril de 2010. 
 
Atès que la Comissió de Felicitacions de la Policia Local de Palma, una vegada 
estudiades les propostes de distincions presentades, ha considerat oportú, amb el vist i 
plau del regidor de l’àrea i segons el procediment fixat al Reglament, concedir les 
següents distincions per motius de col.laboració, trajectòria meritòria i actuacions 
destacades en l’exercici de les funcions amb motiu de la celebració de la Diada de la 
Policia Local de l’any 2012. 
 
Atès que, d’acord amb el procediment fitxat als paràgrafs anteriors, es va aprovar pel 
Ple de dia 26 d’abril de 2012 la concessió de distintius amb motiu de la celebració de la 
diada 2012, Acord Plenari en el qual es va atorgar, entre d’altres, Medalla amb distintiu 
blanc al mèrit policíac a l’agent José Martorell Frontera per una actuació destacada 
l’any 2010 omitint-se la concessió d’una altre medalla amb distintiu blanc per una altre 
actuació durant l’any 2012, tal com figura als documents annexes de les actes de la 
comissió de Felicitacions. 
 
Per això, atès el que disposa la normativa vigent, en especial l’article 123 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local i el Reial Decret 781/1986, 
de 18 d’abril, que regula el Text refòs de les disposicions legals vigents en matèria de 
règim local i el Reglament de Condecoracions de la Policia Local de Palma, s’adopta  el 
següent 
 
ACORD  DE   PLE 
 
1. Concedir Medalla al mèrit policíac amb distintiu blanc per la seva destacada 
col.laboració i actuació amb la Policia Local de Palma  o per actuacions meritòries 
i situacions d’emergència en les que s’ha demostrat un valor o predisposició a 
l’ajuda ciutadana: 
 
Policia Local Sr. Pep Martorell Frontera CP 802. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
9.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Refrigeración y Confort 

SA per import de 333’73 €. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
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Atès que no s’ha tramitat l’abonament de les dues factures adjuntes de les quals es reclama 
el seu pagament i per fer front a la quantitat de TRES-CENTS TRENTA-TRES EUROS I 
SETANTA-TRES CENTIMS  (333,73 €),  import total de les esmentades factures de 
l’empresa REFRIGERACION Y CONFORT S.A. (CIF A-07325590), als efectes de 
reconeixement del deute contret per l’esmentada quantitat, i atenent el que està previst a  
l’article 124.4.n de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, 
segons l’addició efectuada per la Llei 57/2003, de 16 de desembre, de mesures per a la 
modernització del govern local; l’article 185 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i les bases 
d’execució del pressupost municipal per a l’any 2012, juntament amb el previst al Real 
Decret legislatiu 4/2012; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de 
l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, el cap de servei 
que subscriu proposa al Ple l’adopció del següent  
 
A C O R D 
 
"1r.- Reconèixer el deute contret amb l’empresa REFRIGERACION Y CONFORT 
S.A. (CIF A-07325590), corresponent  a les dues factures adjuntes en  concepte de 
reparació i manteniment de l’aire acondicionat del Centre Municipal de Son Malferit 
per un import total de TRES-CENTS TRENTA-TRES EUROS I SETANTA-TRES 
CENTIMS  (333,73 €).  
 
2n.- Abonar a l’empresa REFRIGERACION Y CONFORT S.A. (CIF A-07325590) 
la quantitat de  TRES-CENTS TRENTA-TRES EUROS I SETANTA-TRES 
CENTIMS  (333,73 €) amb càrrec a la Partida 10 32100 212 02 del vigent pressupost 
de despeses de 2012.. (Fres núm: 81306/2008 i 11057/2011) 
 
3r.- Traslladar aquesta resolució a l’empresa REFRIGERACION Y CONFORT S.A. 
(CIF A-07325590)  i a la Intervenció Municipal.”. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
10.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Drager Safety Hispania 

SA per import de 1.063’07€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Donat que s’han efectuat despeses a diverses empreses per prestacions de serveis, reparacions 
o subministraments durant l’any 2010 i 2011 i que no han pogut ser tramitades per la seva 
tardança en l’aportació de factures.   

Vist el que preveu el Reial Decret-llei 4/2012, de 24 de febrer, la cap de negociat que subscriu 
sotmet la present proposta a l’oficial cap de Protecció Civil per tal que, si la considera 
procedent, l’elevi com a proposta de resolució al regidor de l’Àrea delegada de Seguretat 
Ciutadana a l’objecte de què, si ho té a bé, elevi a l’Ajuntament Ple el següent 
 
Acord  
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1. Aprovar la despesa corresponent al reconeixement de deute de l’any 2010 i 2011 per un 
import total de 1.063,07 € (mil seixanta-tres euros i set cèntims).  
 
2. Abonar l’import de 1.063,07 € (mil seixanta-tres euros i set cèntims) a l’empresa 
DRÄGER SAFETY HISPANIA SA, amb NIF/CIF A-83140012 (factura/es 
VFO/15098006 i VFP/30180311) pel subministraments de material d’ERAS.    
 
3. Autoritzar i disposar, la despesa total de 1.063,07 € (mil seixanta-tres euros i set 
cèntims) amb càrrec a la partida 12.13500.213.00 del vigent pressupost de despeses.   
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
11.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per 

import de 885’00€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Durant l’any 2010 varen quedar sense tramitar les factures que figuren a la relació que 
s’adjunta, la qual és conseqüència de compromisos adquirits dins l’any 2010. Per això, 
d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local; l’article 
123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; arts.22 a 
27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú; els art.176 y 188 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals; la Base 27 reconeixement extrajudicial dels crèdits de les Bases 
d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovades pel Ple de 
l’Ajuntament el dia 30 de març de 2012; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic 
del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, 
s’eleva a l’aprovació del Ple, prèvia aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos humans i prèvia aprovació del Consell Rector de l’Institut Municipal de 
l’Esport l’adopció del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer el deute per un total de 885,00€ (vuit-cents vuintanta-cinc euros) 
segons la relació adjunta número F/2012/108 i, per tant, abonar aquest import. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
12.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per 

import de 1.717’18€. 
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Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Durant l’any 2010 varen quedar sense tramitar les factures que figuren a la relació que 
s’adjunta, la qual és conseqüència de compromisos adquirits dins l’any 2010. Per això, 
d’acord amb el que estableixen l’article 23.e del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril, text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local; l’article 
123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; arts.22 a 
27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú; els art.176 y 188 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals; la Base 27 reconeixement extrajudicial dels crèdits de les Bases 
d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovades pel Ple de 
l’Ajuntament el dia 30 de març de 2012; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic 
del Ple de l’ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; els articles 172 i 173.5 del 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, 
s’eleva a l’aprovació del Ple, prèvia aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos humans i prèvia aprovació del Consell Rector de l’Institut Municipal de 
l’Esport l’adopció del següent  
 
ACORD 
 
1. Reconèixer el deute per un total de 1.717,18€ (mil set-cents desset euros amb 
devuit cèntims) segons la relació adjunta número F/2012/109 i, per tant, abonar 
aquest import. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
13.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors IME per 

import de 186.547’31€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Les factures que figuren a la relació corresponen als serveis que s’han realitzats per 
diverses entitats, sense haver-se fiscalitzat prèviament els actes que donen lloc al 
reconeixement de les obligacions derivades de les esmentades prestacions, i per tant, 
prescindint del procediment legalment establert,  van acompanyades de l’Informe del 
Gerent justificatiu d’inici d’expedient per a la contractació del servei i informe del Cap 
d’Àrea de necessitat del servei. 
 
Per això, d’acord amb el decret de batllia 15047 de 18 de novembre de 2004, 
d’Organització dels Serveis Administratius de l’Ajuntament i de delegacions de 
competències a les Regidories d’Àrea i d’acord amb el capítol IV dels vigents Estatuts 
de l’Institut Municipal de l’Esport, i amb la Base 27 reconeixement extrajudicial dels 
crèdits de les Bases d’execució del Pressupost municipal per a l’any 2012 aprovat pel 
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Ple de l’Ajuntament el dia 30 de març de 2012, s’eleva a l’aprovació del Ple, prèvia 
aprovació de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans i prèvia aprovació 
del Consell Rector de l’Institut Municipal de l’Esport l’adopció del següent  
 
ACORD 

 
1.- Aprovar el reconeixement de deute de la relació de factures número F/2012/107 
per un import de 186.547,31€ (cent vuitanta-sis mil cinc-cents quaranta-set euros 
amb trenta-un cèntims) i, en conseqüència, formalitzar i aprovar la seva despesa. 
 
2. Elevar a l’aprovació del Ple. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
14.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors 

departament d’Infraestructures. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
A continuació es detallen les factures conformades i pendents de pagament dels serveis 
de Logística, d’Estudis i Projectes, d’Edificis Municipals del Departament 
d’Infraestructures, Enllumenat Públic i Parcs i Jardins: 
 
1- El 28 de març de 2012 el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la següent factura (annex I) per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012.11.16905.20400 Logística-
lloguer material de transport, fent-hi constar la seva conformitat, ja que no es va poder 
tramitar al seu moment perquè no havia arribat al dit servei: 
 
- Fra. núm. LH11-0000114 de 24/02/2011 per un import de 993,84€, amb el 18 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa HASSO SA., amb NIF A07033350 i domicili al camí Ca’n 
Pastilla, 100, 07610 Palma de Mallorca.   

 
2- El 2 d’abril de 2012 el Servei d’Estudis i Projectes va trametre a aquest Servei 
Administratiu la següent factura (annex II) per a tramitar el corresponent reconeixement 
de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 11 169000 23120 d’Infraestructures-
locomoció personal no directiu, fent-hi constar la seva conformitat, ja que no se’n va 
aprovar l’abonament abans del 31 de desembre de 2011:  
 
-Fra. 41.607 de 04/03/2011 per un import de 76,44 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa VIATGES BELLVER, Consultors de viatges, amb CIF A07169493 i 
domicili a la avinguda Joan Miró, 3, 07014 Palma de Mallorca.  

 
3- El 16 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex III), per tal de tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
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21209 Edif. Municipals-despeses diverses conservació, fent-hi constar la seva 
conformitat, ja que no es varen poder tramitar al seu moment, :  
 
-Fra. 7787A de 30/11/2011 per un import de 21,31€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa BENDIX, S.A., amb CIF A07052566 i domicili al carrer Gremio Herrers, 48, 
07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5147 de 31/10/2011 per un import de 10,22€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78512 de 30/11/11 per un import de 17,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 45, 
07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78510 de 30/11/2011 per un import de 21,24€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 45, 
07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78513 de 30/11/2011, per un import de 28,70€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 45, 
07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78511 de 30/11/2011, per un import de 33,30€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 45, 
07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 4915 de 31/10/2011, per un import de 78,99€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5026 de 08/11/2011, per un import de 118,94€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 6057de 31/12/201, per un import de 237,50€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 10011020005 de 08/02/2011, per un import de 2,91€, amb el 18% d’IVA inclós, 
de l’empresa SOCÍAS / ROSSELLÓ, La Industrial y Agrícola Socías y Rosselló, S.A., 
amb CIFA07049133 i domicili al carrer Gremio Herreros, 38, 07009 Palma de 
Mallorca.  
-Fra. B1 2750 de 30/11/2011, per un import de 11,15€, amb el 18% d’IVA inclós, de 
l’empresa ALMACENES RULLAN, subministrament industrials, amb NIF A07007404 
i domicili al carrer  Gremi Saboners, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. P-1104357 de 27/04/2011, per un import de 114,55€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa SEGURIDAD Y LIMPIEZAS S.A., amb CIF A07058084 i domicili al carrer 
Gremio Albañiles, 14, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. P-1102584 de 17/03/2011, per un import de 598,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa SEGURIDAD Y LIMPIEZAS S.A., amb CIF A07058084 i domicili al carrer 
Gremio Albañiles, 14, 07009 Palma de Mallorca. 

 
4- El 18 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a  aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex IV) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
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21209 Edif. Municipals-despeses diverses conservació, fent-hi constar la seva 
conformitat, atès que no es varen poder tramitar en el seu moment:   

 
-Fra. MEM-9408 de 15/12/2009, per un import de 4.435,46€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al carrer Eusebi 
Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. 211122 de 20/06/2011, per un import de 8.977,50€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa COIBSA, amb NIF A07102155 i domicili al carrer Arquitecto Gaspar 
Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. 211120 de 20/06/2011, per un import de 3.214,60, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa COIBSA, amb NIF A07102155 i domicili al carrer Arquitecto Gaspar 
Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 

 
5- El 4 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex V) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
22704 Edif. Municipals-serveis conserv i reparació ascensors, fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 
 
-Fra. 0414664A de 07/04/2011, per un import de 69,12€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 0414657A de 07/04/2011, per un import de 66,04€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 0414584A de 17/03/2011, per un import de 64,94€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 0414656A de 07/04/2012, per un import de 258,42€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 9UM6022M de 30/04/2011, per un import de 189,41€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 9UM6023M de 30/04/2011, per un import de 189,41€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  

 
6- El 3 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex VI) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2011 11 93501 
22704 Edif. Municipals-serveis conserv. I reparació ascensors, fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 
-Fra. 11/01/009623 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i domicili al 
camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca. -Fra. 11/01/009681 de 
01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA inclòs, de l’empresa 
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BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i domicili al camí dels Reis, 
400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009785 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i domicili al 
camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009786 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i domicili al 
camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/008195, de 01/10/2011, per un import de 488,63€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF B07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 641 de 03/10/2011, per un import de 373,47€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP BALEARES 
S.L., amb CIF B57492324 i domicili al camí dels Reis, 400, 07120 Palma de Mallorca. 
-Fra. 7971668 de 01/12/2011, per un import de 184,08€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES S.L.U., amb NIF B46001897 i domicili a 
Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca. 

 
7- El 4 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu la següent factura (annex VII) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
22700 Edif. Municipals-serveis de neteja, fent-hi constar la seva conformitat,  atès que 
no es va poder tramitar en el seu moment: 
 
-Fra. 120/11 de 30/11/2011, per un import de 5.619,48€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa CIAS COM 2001, S.L. amb NIF B62658521 i domicili al carrer Petrarca, 22 
local, 08031 Barcelona.  
 
8- El 11 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex VIII) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
21209 Edif. Municipals-despeses diverses conservació,  fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 

 
-Fra. ED100012 de 30/09/2010, per un import de 2.839,29€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN S.A., amb CIF A57115701 i 
domicili al carrer Francesc M. de los Herreros, 26-1er, 07005 Palma de Mallorca.  
-Fra. 210696 de 13/04/2011, per un import de 730,21€, amb el 18% d’IVA inclós, 
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR S.A.U., amb NIF A07102155 i domicili 
al carrer Arquitecto Gaspar Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca.  
-Fra. 211804 de 15/11/2011,  per un import de 906,46€, amb el 18% d’IVA inclós, 
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR S.A.U., amb NIF A07102155 i domicili 
al carrer Arquitecto Gaspar Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 

 
9- El 11 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex IX) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
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62300 Edif. Municipals-despeses diverses conservació,  fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 
 
- Fra. F90030 de 23/01/2009, per un import de 2.419,97€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
COIBSA MANTENIMENTS I SERVEIS S.L., amb NIF B07288087 i domicili al carrer 
Arxíduc Lluís Salvador, 84 baixos, 07004 Palma de Mallorca.  
 
10- El 23 d’abril de 2012 el Servei d’Edificis Municipals va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex X) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 93501 
62300 Edif. Municipals-despeses diverses conservació, fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 
 
-Fra. MEM-1137 de 15/02/2010, per un import de 5.037,68€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al carrer Eusebi 
Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. MEM-1135 de 15/02/2010, per un import de 4.224,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al carrer Eusebi 
Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. MEM-1136 de 15/02/2010, per un import de 4.588,97€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al carrer Eusebi 
Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
 
11- El 19 de març de 2012 el Servei d’Enllumenat Públic va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex XI) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 16502 
61900 Enllum públic-Invers.reposició infraestruc. bàsica, fent-hi constar la seva 
conformitat, atès que no es varen poder tramitar en el seu moment per falta de partida 
pressupostària: 

 
-Fra. F12-016 de 12/03/2012, per un import de 49.642,22€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-57550949 i 
domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. F12-017 de 12/03/2012, per un import de 22.618,07€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-57550949 i 
domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca. 

 
12- El 19 de març de 2012 el Servei d’Enllumenat Públic va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex XI) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament, fent-hi constar la seva conformitat, atès que 
no es varen poder tramitar en el seu moment per falta de partida pressupostària i seran a 
càrrec de dues partides tal i com es detalla a continuació:   
 
-Fra. F11-097 de 16/12/2011, per un import de 60.566,78€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-57550949 i 
domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca, la quantitat de 
6.094,34€, ref.op. 2010/15114 en càrrec a la partida 11.16910.60100 i la quantitat de 
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54.472,44€, amb càrrec a la partida 11.16502.61900 Enllum.públic.-invers.reposició 
infraestr.bàsica. 
-Fra. F11-098 de 16/12/2011, per un import de 95.470,40€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-57550949 i 
domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca, la quantitat de 
13.089,61€, ref.op. 2010/15112 en càrrec a la partida 11.16910.60100 i la quantitat de 
82.380,79€, amb càrrec a la partida 11.16502.61900 Enllum.públic.-invers.reposició 
infraestr.bàsica.  

 
13. El 25 d’abril de 2012 el Servei de Parcs i Jardins va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex XII) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 17103 
21309 Parcs i Jardins-Despeses diverses de conservació, fent-hi constar la seva 
conformitat,  atès que no es varen poder tramitar en el seu moment: 
 
-Fra. FAR9003473 de 31/12/2009, per un import de 323,64€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
RENT MODUL, S.L., amb CIF B-07779416 i domicili al carrer Gremi Boneters, 7, 
07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. FAR1100818 de 30/04/2011, per un import de 166,64€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
RENT MODUL, S.L., amb CIF B-07779416 i domicili al carrer Gremi Boneters, 7, 
07009 Palma de Mallorca. 

 
14. El 30 d’abril de 2012 el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu la següent factura (annex XIII) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2012 11 16905 
62300 Logística-Maquinària, instal.lació i utillatge, fent-hi constar la seva conformitat,  
atès que l’empresa la va enviar directament a Cort i es va extraviar: 
 
-Fra. 91883414 de 11/08/2011, per un import de 7.308,45€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
EL CORTE INGLÉS, amb NIF A-28017895 i domicili al carrer Via Asima, 1 C, 07009 
Palma de Mallorca.  
 
15. El 11 de maig de 2012 el Servei d’Enllumenat Públic va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex XIV) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2011 11 16905 
22199 Logística – subministrament materials, fent-hi constar la seva conformitat, atès 
que no es varen poder tramitar en el seu moment per falta de partida pressupostària: 
 
-Fra. 3641A de 15/06/2011, per un import de 72,84€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
BENDIX S.A., amb NIF A0752566 i domicili al carrer Gremi Ferrers, 48, 07009 Palma 
de Mallorca.  
 
16. El 16 de maig de 2012 el Servei de Logística va trametre a aquest Servei 
Administratiu les següents factures (annex XV) per a tramitar el corresponent 
reconeixement de deute i el seu abonament amb càrrec a la partida 2011 11 16905 
22199 Logística – subministrament materials diversos, fent-hi constar la seva 
conformitat, atès que no es varen poder tramitar en el seu moment ja que el Servei de 
Logística no en tenia constància:  



 

- 92 - 

-Fra. B1 1056, per un import de 414,72€, amb el 18% d’IVA inclòs, ALMACENES 
RULLÁN, amb NIF A07007404 i domicili al carrer Gremi Saboners, 7, 07009 Palma 
de Mallorca.  
-Fra. B1 1066, per un import de 45,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, ALMACENES 
RULLÁN, amb NIF A07007404 i domicili al carrer Gremi Saboners, 7, 07009 Palma 
de Mallorca.  
 
Per tot això, atesa la necessitat d’abonar les dites factures, d’acord amb el que 
estableixen l’art. 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local; arts. 22 a 27 de la Llei 30/92, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú; l’art. 176 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprovà el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals; les Bases d’execució del Pressupost municipal; els 
articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament, aprovat el dia 29 de 
juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament d’Organització, funcionament i règim 
jurídic de les corporacions locals, previ dictamen de la Comissió de Comptes, Economia 
i Recursos humans, propòs al Ple l’adopció del següent  

 
A C O R D 

 
1r. Reconèixer el deute a les empreses que a continuació s´assenyalen pel valor 
corresponent a les factures que igualment es relacionen, acordant l´abonament de 
les mateixes a les respectives empreses creditores amb càrrec a les partides que en 
cada cas s´indiquen; tot això atesos els informes del Servei de Logística de data 28 
de març de 2012 (annex I), el del Servei d’Estudis i Projectes de data 2 d’abril de 
2012 (annex II), el del Servei d’Edificis Municipals de data 4 d’abril de 2012 
(annex III), 17 d’abril de 2012 (annex IV), 4 d’abril de 2012 (annex V), 3 d’abril de 
2012 (annex VI), 4 d’abril de 2012 (annex VII), 10 d’abril de 2012 (annex VIII) i 23 
d’abril de 2012 (annex IX), el del Servei d’Enllumenat Públic de data 14 de març 
de 2012 (annex X), el del Servei de Parcs i Jardins de data 24 d’abril de 2012 
(annex XI), el del Servei de Logística de data 30 d’abril de 2012 (annex XII), el del 
Servei d’Enllumenat Públic de data 11 de maig de 2012 (annex XIII) i el del Servei 
de Logística de data 16 de maig de 2012 (annex XIV):  
 
- Amb càrrec a la partida 2012.11.16905.20400 Logística-lloguer material de 
transport, fent-hi constar la seva conformitat, ja que no es va poder tramitar al seu 
moment perquè no havia arribat al dit servei: 
- Fra. núm. LH11-0000114 de 24/02/2011 per un import de 993,84€, amb el 18 % 
d’IVA inclòs, de l’empresa HASSO SA., amb NIF A07033350 i domicili al camí 
Ca’n Pastilla, 100, 07610 Palma de Mallorca.   

 
- Amb càrrec a la partida 11 169000 23120 d’Infraestructures-locomoció personal 
no directiu, fent-hi constar la seva conformitat, ja que no se’n va aprovar 
l’abonament abans del 31 de desembre de 2011:  
-Fra. 41.607 de 04/03/2011 per un import de 76,44 €, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa VIATGES BELLVER, Consultors de viatges, amb CIF A07169493 i 
domicili a la avinguda Joan Miró, 3, 07014 Palma de Mallorca.  
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- Amb càrrec a la partida 2012 11 93501 21209 Edif. Municipals-despeses diverses 
conservació, fent-hi constar la seva conformitat, ja que no es varen poder tramitar 
al seu moment, :  
-Fra. 7787A de 30/11/2011 per un import de 21,31€, amb el 18 % d’IVA inclòs, de 
l’empresa BENDIX, S.A., amb CIF A07052566 i domicili al carrer Gremio 
Herrers, 48, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5147 de 31/10/2011 per un import de 10,22€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa FERRETERIA LA CENTRAL, C.B., amb CIF E57299109 i domicili al 
carrer Sant Magí, 37, 07013 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78512 de 30/11/11 per un import de 17,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 
45, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78510 de 30/11/2011 per un import de 21,24€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 
45, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78513 de 30/11/2011, per un import de 28,70€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 
45, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. F78511 de 30/11/2011, per un import de 33,30€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa BONGRUP, amb CIF B57414187 i domicili al carrer Gremi Sabaters, 
45, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. 4915 de 31/10/2011, per un import de 78,99€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 5026 de 08/11/2011, per un import de 118,94€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 6057de 31/12/201, per un import de 237,50€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa MAGATZEM ELECTRO ILLES S.L., amb NIFB07878978 i domicili al 
carrer Poeta Guillem Colom, 8, 07010 Palma de Mallorca. 
-Fra. 10011020005 de 08/02/2011, per un import de 2,91€, amb el 18% d’IVA 
inclós, de l’empresa SOCÍAS / ROSSELLÓ, La Industrial y Agrícola Socías y 
Rosselló, S.A., amb CIFA07049133 i domicili al carrer Gremio Herreros, 38, 07009 
Palma de Mallorca.  
-Fra. B1 2750 de 30/11/2011, per un import de 11,15€, amb el 18% d’IVA inclós, de 
l’empresa ALMACENES RULLAN, subministrament industrials, amb NIF 
A07007404 i domicili al carrer  Gremi Saboners, 7, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. P-1104357 de 27/04/2011, per un import de 114,55€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa SEGURIDAD Y LIMPIEZAS S.A., amb CIF A07058084 i 
domicili al carrer Gremio Albañiles, 14, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. P-1102584 de 17/03/2011, per un import de 598,26€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa SEGURIDAD Y LIMPIEZAS S.A., amb CIF A07058084 i 
domicili al carrer Gremio Albañiles, 14, 07009 Palma de Mallorca. 
-Fra. MEM-9408 de 15/12/2009, per un import de 4.435,46€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al 
carrer Eusebi Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
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-Fra. 211122 de 20/06/2011, per un import de 8.977,50€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa COIBSA, amb NIF A07102155 i domicili al carrer Arquitecto Gaspar 
Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. 211120 de 20/06/2011, per un import de 3.214,60, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa COIBSA, amb NIF A07102155 i domicili al carrer Arquitecto Gaspar 
Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. ED100012 de 30/09/2010, per un import de 2.839,29€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa CONTRATAS BARTOLOMÉ RAMÓN S.A., amb CIF 
A57115701 i domicili al carrer Francesc M. de los Herreros, 26-1er, 07005 Palma 
de Mallorca.  
-Fra. 210696 de 13/04/2011, per un import de 730,21€, amb el 18% d’IVA inclós, 
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR S.A.U., amb NIF A07102155 i 
domicili al carrer Arquitecto Gaspar Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de 
Mallorca.  
-Fra. 211804 de 15/11/2011,  per un import de 906,46€, amb el 18% d’IVA inclós, 
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR S.A.U., amb NIF A07102155 i 
domicili al carrer Arquitecto Gaspar Bennassar, 47 baixos, 07004 Palma de 
Mallorca. 
 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 93501 62300 Edif. Municipals-equipaments i 
instal.lacions, fent-hi constar la seva conformitat,  atès que no es varen poder 
tramitar en el seu moment: 
-Fra. MEM-1137 de 15/02/2010, per un import de 5.037,68€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al 
carrer Eusebi Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. MEM-1135 de 15/02/2010, per un import de 4.224,26€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al 
carrer Eusebi Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
-Fra. MEM-1136 de 15/02/2010, per un import de 4.588,97€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa UTE COIBSA SERVICE, amb CIF U57592602 i domicili al 
carrer Eusebi Estada, 70 baixos, 07004 Palma de Mallorca. 
- Fra. F90030 de 23/01/2009, per un import de 2.419,97€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
COIBSA MANTENIMENTS I SERVEIS S.L., amb NIF B07288087 i domicili al 
carrer Arxíduc Lluís Salvador, 84 baixos, 07004 Palma de Mallorca.  
 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 93501 21301 Edif. Municipals-serveis conserv i 
reparació ascensors, fent-hi constar la seva conformitat,  atès que no es varen 
poder tramitar en el seu moment: 
-Fra. 0414664A de 07/04/2011, per un import de 69,12€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 0414657A de 07/04/2011, per un import de 66,04€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 0414584A de 17/03/2011, per un import de 64,94€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al carrer Sant 
Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
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-Fra. 0414656A de 07/04/2012, per un import de 258,42€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al 
carrer Sant Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 9UM6022M de 30/04/2011, per un import de 189,41€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al 
carrer Sant Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 9UM6023M de 30/04/2011, per un import de 189,41€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa ZARDOYA OTIS S.A., amb NIF A28011153 i domicili al 
carrer Sant Vicente de Paúl, 22, 07010 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009623 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009681 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009785 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/009786 de 01/10/2011, per un import de 708,00€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF b07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.  
-Fra. 11/01/008195, de 01/10/2011, per un import de 488,63€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, de l’empresa BALEAR DE ASCENSORES S.L., amb CIF B07088826 i 
domicili al camí dels Reis, 400 (Son Pacs), 07120 Palma de Mallorca.   

 
-Fra. 641 de 03/10/2011, per un import de 373,47€, amb el 18% d’IVA inclòs, de 
l’empresa INSTALACIÓN Y MANTENIMIENTO ASCENSORES MP 
BALEARES S.L., amb CIF B57492324 i domicili al  
-Fra. 7971668 de 01/12/2011, per un import de 184,08€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa THYSSENKRUPP ELEVADORES S.L.U., amb NIF B46001897 i 
domicili a Camp Redó, 14, 07010 Palma de Mallorca. 

 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 93501 92001 Edif. Municipals-serveis de neteja, 
fent-hi constar la seva conformitat,  atès que no es va poder tramitar en el seu 
moment: 
-Fra. 120/11 de 30/11/2011, per un import de 5.619,48€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
de l’empresa CIAS COM 2001, S.L. amb NIF B62658521 i domicili al carrer 
Petrarca, 22 local, 08031 Barcelona.  
 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 16502 61900 Enllum públic-Invers.reposició 
infraestruc. bàsica, fent-hi constar la seva conformitat, atès que no es varen poder 
tramitar en el seu moment per falta de partida pressupostària: 
-Fra. F12-016 de 12/03/2012, per un import de 49.642,22€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-
57550949 i domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. F12-017 de 12/03/2012, per un import de 22.618,07€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-
57550949 i domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca. 
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- Atès que no es varen poder tramitar en el seu moment per falta de partida 
pressupostària i seran a càrrec de dues partides tal i com es detalla a continuació:   
-Fra. F11-097 de 16/12/2011, per un import de 60.566,78€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-
57550949 i domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca, la 
quantitat de 6.094,34€, ref.op. 2010/15114 en càrrec a la partida 11.16910.60100 i 
la quantitat de 54.472,44€, amb càrrec a la partida 11.16502.61900 Enllum.públic.-
invers.reposició infraestr.bàsica. 
-Fra. F11-098 de 16/12/2011, per un import de 95.470,40€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, UTE CITELUM IBERICA S.A. EMTE SERVICE S.A.U., amb CIF U-
57550949 i domicili al carrer Gremi Boneters, 19b, 07009 Palma de Mallorca, la 
quantitat de 13.089,61€, ref.op. 2010/15112 amb càrrec a la partida 11.16910.60100 
i la quantitat de 82.380,79€, amb càrrec a la partida 11.16502.61900 
Enllum.públic.-invers.reposició infraestr.bàsica.  
 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 17103 21309 Parcs i Jardins-Despeses diverses 
de conservació, fent-hi constar la seva conformitat,  atès que no es varen poder 
tramitar en el seu moment: 
-Fra. FAR9003473 de 31/12/2009, per un import de 323,64€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, RENT MODUL, S.L., amb CIF B-07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca.  
-Fra. FAR1100818 de 30/04/2011, per un import de 166,64€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, RENT MODUL, S.L., amb CIF B-07779416 i domicili al carrer Gremi 
Boneters, 7, 07009 Palma de Mallorca. 
 
- Amb càrrec a la partida 2012 11 16905 63200 Logística-Maquinària, instal.lació i 
utillatge, fent-hi constar la seva conformitat,  atès que l’empresa la va enviar 
directament a Cort i es va extraviar: 
-Fra. 91883414 de 11/08/2011, per un import de 7.308,45€, amb el 18% d’IVA 
inclòs, EL CORTE INGLÉS, amb NIF A-28017895 i domicili al carrer Via Asima, 
1 C, 07009 Palma de Mallorca.  
 
- Amb càrrec a la partida 2011 11 16905 22199 Logística – subministrament 
materials, fent-hi constar la seva conformitat, atès que no es varen poder tramitar 
en el seu moment per falta de partida pressupostària: 
-Fra. 3641A de 15/06/2011, per un import de 72,84€, amb el 18% d’IVA inclòs, 
BENDIX S.A., amb NIF A0752566 i domicili al carrer Gremi Ferrers, 48, 07009 
Palma de Mallorca. 
-Fra. B1 1056, per un import de 414,72€, amb el 18% d’IVA inclòs, ALMACENES 
RULLÁN, amb NIF A07007404 i domicili al carrer Gremi Saboners, 7, 07009 
Palma de Mallorca.  
-Fra. B1 1066, per un import de 45,26€, amb el 18% d’IVA inclòs, ALMACENES 
RULLÁN, amb NIF A07007404 i domicili al carrer Gremi Saboners, 7, 07009 
Palma de Mallorca.  
 
2n. Comunicar el present acord a les empreses interessades i a les seccions de 
Comptabilitat i Intervenció.  
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S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) amb 
les següents esmenes de rectificació: “ la data de la factura de Zardoya Otis núm. 
041465A on posa 7 d’abril de 2012 ha de posar 7 d’abril de 2011”.  
“A les factures de UTE CITELUM  IBERICA SA EMTE SERVICE SAU on posa 
“F12-016 de 12/03/2012”  ha de dir “F11-082 de 16/11/2011” i on posa “F12-017 de 
12/03/2012” ha de dir “F11-090 de 13/12/2011” 
 
15.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Urbano SA per import de 

243’08€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
S’ha rebut la factura núm. FVB11/0094 de URBANO SA, per un import de 243,08€, 
corresponent al trasllat interior de mobiliari i documentació amb motiu del canvi 
d’ubicació dels grups polítics municipals. Una vegada realitzades les comprovacions 
pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord  amb allò que estableixen l’art. 176.2 
b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei reguladora 
de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de Palma, proposa 
al Ple l’adopció del següent  
 
ACORD 
 
Reconèixer el deute existent amb l’empresa URBANO SA, amb CIF A-78000635, 
per la factura núm. FVB11/0094 amb un import de 243,08 € i habilitar el crèdit 
suficient a la partida 06. 92000.22300 per poder cobrir el total de la despesa. 
 
L’esmentat deute correspon al trasllat interior de mobiliari i documentació amb 
motiu del canvi d’ubicació dels grups polítics municipals. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
16.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Ferrer Pons Hermanos 

SA per import de 39.641’14€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
I. Atès que mitjançant Acord de la Junta de Govern de Palma de data 25 d’octubre de 
2006, es va encarregar a l’empresa Ferrer Pons Hnos., S.A., amb CIF A-07002645, i 
domicili al carrer 16 de juliol, 3 – Polígon Son Castelló, CP 07009 de Palma, la 
realització de les obres de demolició de l’Hotel Sayonara, d’acord amb el projecte 
redactat per l’enginyer de camins, canals i ports, D. Alfonso Martín Martínez. 
 
II. Atès que mitjançant Acord de la Junta de Govern de Palma de data 20 de desembre 
de 2006 es va acordar l’abonament d’una part de les obres de demolició realitzades a 
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l’Hotel Sayonara, concretament es va abonar la quantitat de 99.732,60 €. Aquest primer 
pagament es va realitzar el dia 21 de març de 2007. 
 
III. Atesa la factura núm. A12/14, de data 2 d’abril de 2012, presentada el dia 3 de maig 
de 2012, per un import de 39.641,14 € (TRENTA-NOU MIL SIS-CENTS 
QUARANTA-UN EUROS I CATORZE CÈNTIMS), de l’empresa Ferrer Pons Hnos., 
S.A., relativa a la part pendent de pagament de les obres de demolició de l’Hotel 
Sayonara, la qual està conformada pel cap del Servei de Protecció de l’Edificació i ITE, 
Sr. Miguel Calderón Viñas. 
 
Per això, d’acord amb el que estableixen l’article 123.p de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local; articles 22 a 27 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú; l’article 176 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de maig, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals; les Bases 
d’execució del Pressupost municipal; els articles 3, 63 i 80 del Reglament orgànic del 
Ple de l'ajuntament, aprovat el dia 29 de juliol de 2004; i l’article 50.11 del Reglament 
d'organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, previ dictamen 
de la Comissió de Comptes, Economia i Recursos humans, proposo al Ple l'adopció del 
següent 
 
A C O R D 
 
1r) RECONÈIXER EL DEUTE de la factura núm. A12/14, de data 2 d’abril de 
2012, presentada el dia 3 de maig de 2012, per un import de 39.641,14 € 
(TRENTA-NOU MIL SIS-CENTS QUARANTA-UN EUROS I CATORZE 
CÈNTIMS), a l’empresa FERRER PONS HNOS., SA, amb CIF A-07002645. Els 
treballs inclosos en la factura són en concepte d’obres de demolició de l’Hotel 
Sayonara. 
 
2n) INICIAR l’oportú expedient de modificació de crèdit. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
17.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a varis proveïdors per 

import de 1.565’86€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
Dins l’any 2012 s’han rebut factures varies de varis proveïdors corresponents als anys 
2009 i 2010.Les esmentades factures no varen poder ser tramitades dins els anys 
corresponents ja que no s’havien rebut i es per tal causa que, un pic realitzades les 
comprovacions pertinents, la cap de secció que subscriu, d’acord amb l’establert per 
l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma,  proposa al Ple l’adopció del següent 
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A C O R D 
 
Reconèixer el deute a les empreses següents i pels imports que es detallen a 
continuació,en càrrec a les partides citades en cada cas tenint en compte que 
quedaven diners per vinculació a les dues partides:  
 
PARTIDA 06.92000.22699 
PROVEÏDOR: COMERCIAL PEDRO S.A., CIF. A-07090707, C/ Gremio Silleros 
y Alabarderos, l0-07009 Palma. Arx. 50. 
CONCEPTE: Subministrament material de neteja. Fac  núm. 96324, de 
31/05/2009. 
TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:188,94’-€. 
 
PARTIDA 06.92000.22001 
PROVEÏDOR:LOGINTEGRAL 2000 S.A.U. CIF A-82779919. C/Javier Ferrero, 
11-13. 28002 Madrid. Arx. 3. 
CONCEPTE: abonament facs.DS/090001053,1562 i 1577 any 
2009).Fac.DS/100003518 de l’any 2010.   
TOTAL IMPORT IVA INCLÒS:1.376,92€ 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
18.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Ute Coibsa Manteniment i 

Serveis SL.- Comercial Instaladora SA per import de 338’08€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
En data 18-05-2012, l’Àrea d’Infraestructures, el Servei d’Edificis Municipals ems 
remet la Fra. Núm. MEM-9155 de l’empresa UTE Coibsa, manteniment i Serveis S.L. i 
Comercial Instaladora SA, reclamanet el pagament d’una factura de data 20/5/2009, atès 
que l’esmentada factura no es va incloure a l’acord del Ple de reconeixement de deute 
de dia 30 de març de 2012 de Benestar Social, segons les obligacions establertes pel EI 
RD 4/2012, de 24 de febrer, i una vegada realitzades les comprovacions pertinents, ha 
estat conformada pel departament tècnic d’Edificis Municipals. Es per això que d’acord 
amb l’establert per l’art. 176.2 b) i 182.1 del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprovà el 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals i el Reglament orgànic del Ple de 
l’Ajuntament de Palma, proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
1.- Reconèixer el deute existent amb l’empresa  UTE Coibsa, manteniment i 
Serveis S.L. i Comerical Instaladora SA amb CIF U-57592602, de conformitat amb 
la factura MEM-9155 de data 20/05/2009, per un import de 338.08 €, en concepte 
de  instal·lació de barana a una escala  al carrer San Agustí, 14 de Palma i habilitar 
la creació de la aplicació corresponent i del crèdit suficient per poder fer front al 
pagament de l’esmentada despesa. 
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S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
19.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Iberia SAU per import de 

806’53€. 
 
Es proposa dictaminat  favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El passat mes de maig l’empresa Viajes Iberia, S.A.U. presentà unes factures pendents 
de tramitar corresponents a passatges del jurat dels premis Ciutat de Palma d’Arts 
Visuals 2012 i no pagades, per un import total de 806,53 euros. 
 
Per això i d’acord amb els art. 67 a 69 i 103 de la Llei 23/2006, de capitalitat de Palma; 
els 47, 68.2, 85.1 i 94.3 de la Llei 20/2006, municipal  i de règim local de les Illes 
Balears, i els 123.1.f i 123.2 de la Llei 7/1985, modificada per la Llei 57/2003, de 
mesures per a la modernització del govern local, propòs al Ple que, i la conformitat 
presentada des del Casal Solleric, que les factures no s’havia tramitat per no tenir-ne 
constància, es proposa al Ple s’efectuï el corresponent reconeixement de deute i s’adopti 
del següent 
 
ACORD 
 
1. Reconèixer i abonar el deute per un total de VUIT-CENTS SIS EUROS AMB 
CINQUANTA-TRES CÈNTIMS (806,53 €), IVA inclòs, a VIAJES IBERIA, 
S.A.U., CIF A07001415, amb domicili al Passeig Mallorca, 34 – 07012 Palma, 
corresponent a passatges del jurat dels premis Ciutat de Palma d’Arts Visuals 
2012 i a les factures núm.  0000020915/F905/1 i 0000020868/F905/1 amb càrrec a la 
partida 03.33400.22606 del vigent Pressupost de Despeses. 
 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
20.  Proposta d’aprovació de reconeixement de deute a Desarollo de diseño y 

comunicación SL per import de 118€. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El passat mes de maig Desarrollo de Diseño y Comunicación SL presentà una factura 
d’inserció de publicitat de les biblioteques municipals, per un import de 118 euros. 
 
Una vegada comprovat que aquesta feina s’havia realitzat i que la factura no s’havia 
tramitat per no tenir-ne constància al Servei de Coordinació de Biblioteques, es proposa 
al Ple s’efectuï el corresponent reconeixement de deute i s’adopti del següent 
 
ACORD 
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1. Reconèixer i abonar el deute  per un total de CENT DEVUIT EUROS (118 €), 
IVA inclòs, a DESARROLLO DE DISEÑO Y COMUNICACIÓN, SL, CIF 
B57136178, amb domicili al carrer del Carme, 15 baixos – 07003 Palma, per la 
inserció de publicitat de les biblioteques municipals a la revista El Mirall, 
corresponent a la factura núm. 1031/11, amb càrrec a la partida 03.33400.22602 
del vigent Pressupost de Despeses. 
 
2. Comunicar-ho a la Intervenció Municipal i a l’interessat. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
21.  Proposta d’aprovació de modificació de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit 

finançat amb baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la 
Corporació per a 2012. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El que subscriu, regidor d’Economia, Hisenda i Innovació, justificant les circumstàncies 
que motiven la tramitació del present expedient de crèdit núm. 1 de suplement de crèdit  
finançat amb baixes de crèdit en el pressupost propi de la corporació per a 2012, emet la 
següent 
 
MEMÒRIA 
 
Mitjançant l’escrit de data 24 d’abril de 2012, l’àrea delegada de Seguretat Ciutadana ha 
sol·licitat que se suplementi l’aplicació pressupostària 099202122606 ( Escola Mpal. 
Formació.- Fòrums i conferències), per  tal d’atendre les despeses de l’assistència del 
curs “Intervención en buques y Flash-Over” dels 23 bombers en pràctiques. Tenint en 
compte que a l’aplicació que proposen, la 121350020400 (Bombers.- Lloguers financer 
material transport) hi ha un sobrant no compromès, i que  se pot utilitzar sense  
pertorbar el respectiu servei. 
 
Tot complint el que disposa l’article 177 del Reial decret legislatiu 2/2004 de 5 de març, 
reguladora de les hisendes locals, els articles 35 a 38 del Reial decret 500/1990, de 20 
d’abril, la base 8na. de les Bases d’execució del Pressupost General per a 2012, l’art. 
127, apartat 1.b, de la Llei 7/85 de bases de règim local, modificada per la Llei 11/99 de 
21 d’abril i per la llei 57/03 de 16 de desembre,  i el Decret 5309 de 26 de març de 2012, 
d’organització dels serveis administratius de l’Ajuntament, s’eleva  al  Ple de 
l’Ajuntament, prèvia aprovació per la Junta de Govern,  la següent proposta de 
 
MODIFICACIÓ DE CREDIT 
 
1. Aprovar la modificació de crèdit n. 1, de suplement de crèdit finançat amb 
baixes de crèdit d’altres aplicacions en el Pressupost Propi de la Corporació per a 
2012, quedant establertes les consignacions pressupostàries de la següent forma: 
 
A) Augment de despeses 



 

- 102 - 

Aplicació  Descripció  Consig. inicial Augment Consig. def. 
099202122606 Escola Mpal. de formació 
   Fòrums i conferències 5.000,00  31.864,80 36.864,80 
       ---------------- 
Total augment despeses...     31.864,80 
 
B) Disminució de despeses 
Aplicació   Descripció  Consig. inicial Dismin. Consig. def. 
121350020400 Bombers.- Lloguers financer 
   Material transports   306.810,00 31.864,80 274.945,20 
       ---------------- 
Total disminució despeses...    31.864,80 
 
Quedant d’aquesta manera anivellat el Pressupost. 
 
2. Exposar al públic la seva aprovació inicial en el tauler d’anuncis d’aquesta 
corporació, previ anunci publicat en el BOIB, durant el termini de quinze dies 
hàbils. En el cas que no es presentassin reclamacions en contra, s’entendrà aprovat 
definitivament. 
 
3. Implementar les mesures procedimentals, administratives i comptables adients 
per a l’execució de la present resolució. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
22.  Proposta d’aprovació provisional Preu Públic per prestació de serveis i 

realització d’activitats en el Conservatori Municipal Elemental de Música de 
Palma i esmenes presentades. 

 
Parla el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle accidental. Bé, nosaltres hem presentat aquesta sol·licitud, aquesta 
sol·licitud, aquesta esmena, per diguem, a la totalitat, per retirar aquest preu públic, 
perquè aquest és un preu que si no ho és ara, arribarà a esser conflictiu, probablement. I 
és perquè coincideix, entre d’altres, coincideix, a part de que té una certa història aquest 
preu públic, coincideix amb una modificació de la Llei de Bases de Règim Local que el 
seu partit promou a nivell estatal, per tots els municipis d’Espanya, que pràcticament 
prohibirà exercir les competències que no són pròpies del municipi, amb la qual cosa ja 
podem vaticinar que en qualque moment això tornarà a estar a debat en aquest plenari. 
Però dit això, jo creiem que era millor retirar, intentar consensuar un preu públic per 
aquesta, per aquest servei, pel Conservatori. En aquest, a la campanya electoral va esser 
un tema conflictiu, nosaltres volíem canviar el sistema, vostès com que era campanya 
electoral, ràpidament es varen prestar el Sr. Batle a firmar un manifest dient que si ell 
era Batle, tot seguiria. Ara ... a vostè perdoni, no hi era, ho duia equivocat, ràpidament 
va firmar, en el final la solució ha estat una solució a la popular, que és doblar els preus, 
en això vostès els hi diuen capacitat de gestió, això és capacitat de gestió, en el final el 
que es fan és doblar els preus, i així més o manco es farà, s’arribarà a fer possible aquest 
servei, però ja dic que sense entrar a valorar minuciosament preu per preu, crec que 
estaria millor intentar consensuar el sistema, el servei que es presta, i també el que han 
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de pagar. Jo vull suposar que també n’han parlat amb els pares dels alumnes del 
Conservatori, a l’hora de fer aquesta ordenança, no en tinc cap dubte. De totes maneres, 
també hem de recordar que si bé és molt important l’opinió del pares, només faltaria, 
també és vera que aquestes persones amb les que vostès han parlat, seran els pares dels 
alumnes durant 1, 2, 3 o 4 anys però evidentment també acabaran l’escolarització en 
aquest Conservatori municipal, en la qual cosa també s’hauria de consensuar aquesta 
normativa, aquesta ordenança, amb els altres grups de l’oposició entenem, per això és 
per lo que hem presentat aquesta esmena. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Moltes gràcies Sr. Gijón. Sr. Alcover, miri, sempre que xerrem d’aquest tema jo, que 
vol que li digui? És que fiquen el dit dins la boca, perquè vostès han estat 4 anys 
governant, no varen esser capaços de treure un plec de condicions, varen seguir amb 
pròrrogues extraordinàries, ens han abocat a nosaltres a fer-ne un altre d’extraordinària. 
Pensaven i feien comptes canviar el sistema, miri, no varen fer res, res varen fer, si 
haguessin volgut canviar el sistema tenien temps i tenien eines per fer-ho, no ho varen 
fer. Miri, nosaltres el que hem fet ha estat treure un plec de condicions i a demés 
intentar donar una viabilitat econòmica en aquest servei. Com? Fent que no només 
arribes en els alumnes que volien fer educació reglada, sinó arribar també a l’educació 
no reglada. Que implica l’educació no reglada? Implica, que les classes no són d’un 
alumne, o d’un mestre per alumne evidentment, perquè no l’educació reglada no té 
aquesta, aquest requisit. Que pots arribar a moltíssima més gent perquè es poden 
incorporar des de infants petits fins a persones de gent gran, vaja, gent de la tercera edat. 
I d’aquesta manera es compensa per una banda lo que costa l’educació reglada amb la 
incorporació de la no reglada. En quant a les tarifes, mirin és que tornem en els preus 
del principi, de l’any 2006, de l’any 2006. És que vostès varen baixar els preus encara 
no sabem perquè. No seria perquè fos un servei que tingués superàvit precisament. Jo és 
que la veritat és que no acabo d’entendre això. I per un altre banda, consensuar és per 
vostè demanar la retirada dels preus públics? És que clar, aquí no ens posem d’acord 
amb la paraula consensuar, el significat de consensuar jo l’entenc d’un altre manera, no 
és o lo que jo vull o no, o ho lleves, me pareix que s’ha de mirar de cercar un punt 
intermig, però no és ara que hem de començar a xerrar d’això Sr. Alcover, perquè convé 
que quan comenci el curs les coses estiguin clares, i sobretot els números, o sigui que 
me sap molt de greu però rebutgem la seva esmena de retirar aquesta, aquest preu 
públic. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Amem, les pròrrogues eren legals Sra. Ferriol, les pròrrogues eren 
legals, encara que sigui, les pròrrogues eren legals i hi devia haver l’informe 
d’intervenció, vull suposar, que no ho record. Miri Sra. Ferriol, és que vostè sempre està 
parlant de competències que són pròpies o no són pròpies a l’Ajuntament, aquesta no ho 
és, aquesta no ho és, ja li dic jo, aquesta no ho és, no és una competència pròpia de 
l’Ajuntament de Palma fer, donar classes a Conservatori municipal, no ho és, i de fet hi 
ha moltes grans ciutats que no el tenen aquest servei, per tant no és una competència 
que sigui obligatòria, i jo ja li dic així, en tornàrem parlar d’aquest tema, quan surti la 
Llei de Bases, si surt en els termes que s’han proposat, que encara evidentment és una 
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incògnita, però jo sospito que en tornarem parlar d’aquest tema, i serà per veure com ho 
fem perquè puguin mantenir aquest servei, si és que vostès el volen mantenir, que vull 
suposar que si, perquè per això deuen fer aquest preu. Jo no dic que consensuar sigui 
retirar, jo he explicat perquè havíem fet una esmena a la totalitat, que era per intentar 
consensuar això, no perquè es retiri i no es faci, a lo millor ens podrien donar 15 dies de 
temps, i si no es consensua la duen el juliol i s’ha acabat d’història. Això me pareixeria 
coherent amb l’esmena que nosaltres hem presentat, no l’hem feta per boicotejar 
aquesta, m’he explicat antes. De totes maneres deixin dir-li que la solució que vostè 
proposa pel Conservatori municipal, és incoherent amb la solució que proposa per les 
escoletes, no és que vulgui la mateixa solució per les escoletes, perquè les escoletes 
només faltaria que li dupliquessin els imports també, o els incrementessin molt, però 
allà el que ha fet ha estat reduir per, en personal, i aquí no, bé, en fi, ha estat una solució 
diferent, no vull dir incoherent, a lo millor m’he precipitat, però si diferent, a lo millor 
hagués estat bé intentar trobar una solució única per problemes que no són tan diferents. 
Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Ferriol: 
 
“Sr. Alcover, miri, el tema de l’educació musical és competència pròpia dels 
Ajuntaments, ja se que hi ha una possibilitat de modificació de la llei, però honradament 
jo crec que no ens podem quedar aturats per si de cas modifiquen qualque cosa, val la 
pena tenir les coses en marxa, i si després hem de donar marxa enrere, i hem de fer les 
coses d’un altre manera, escolti, ja ho farem així, però mentrestant jo no som partidària 
d’endarrerir les coses, ja bastant complicada és la tramitació en aquesta administració 
municipal, com per encara nosaltres fer el ronsero amb els temes. I respecte dels preus i 
de la solució diferent, i tot això, miri és que no té res que veure una cosa amb l’altre, és 
mesclar ous amb caragols, i a demés el cas de les escoletes municipals, si que hi ha un 
increment, 82 places més que s’ofereixen pel curs que ve, o sigui que mirin, no tenim 
intenció de retirar aquests preus, perquè no podem aturar el procediment i la marxa de 
les coses d’aquest Ajuntament. Gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
INFORME.- Les contrapartides que s’han d’exigir per la prestació de serveis del 
Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma - Escola de Música de Palma 
tenen les característiques pròpies del Preu públic (sol·licitud i recepció voluntària, que 
se presta pel sector privat).   
 
Des de la Regidoria de l’Àrea delegada d’Educació, Família, Igualtat i Majors s’ha 
instat a la regulació de les tarifes per les activitats al Conservatori Municipal Elemental 
de Música de Palma – Escola Municipal de Música de Palma. Es fa necessari establir i 
regular els preus públics que han de dirigir les activitats esmentades.  
 
El Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març,regula en els seus articles 127 i del 41 al 47 els preus 
públics, i pel que fa al procediment s’ha de estar al que preveu l’article 49 de la Llei de 
bases del Règim Local 
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Se proposa, per tant, l’acord d’establiment i aprovació simultània de l’ordenança 
reguladora del Preu públic per prestació de serveis i realització d’activitats en el 
Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma – Escola Municipal de Música 
de Palma. S’adjunta l’informe tècnic econòmic serveix de base a les tarifes de 
l’ordenança. 
.  
S’han sol·licitat informes a Intervenció, als Serveis Jurídics i al Consell Tributari sobre 
la present proposta de modificació de les ordenances dels preus públics.  
 
La Junta de Govern de Palma aprovà, el dia 6 de juny de 2012, el projecte d’establiment 
i d’ordenació del Preu públic per la prestació de serveis i realització d’activitats en el 
Conservatori Municipal Elemental de Música de Palma – Escola Municipal de Música 
de Palma,. S’ha remès als grups polítics municipals l’acord als efectes de presentar les 
esmenes que estimin oportunes, conforme el que preveu el Reglament de Ple de 
l’Ajuntament de Palma, durant el termini de deu dies. S’ha presentat un escrit 
d’esmenes del Grup municipal socialista, presentat simultàniament a les esmenes 
presentades contra la modificació de l’ordenança fiscal reguladora de l’Impost sobre 
béns immobles. 
 
En el seu escrit, el Grup municipal socialista demana la retirada del projecte. S’informa 
que es podria desestimar l’esmena. 
 
Conformement el que disposa l’article 123. 1. d) de la Llei de Bases de Règim Local, 
correspon al Ple l’aprovació de les modificacions de les ordenances. 
 
Pel que s’ha exposat, vists els informes dels Serveis jurídics i d’Intervenció, el Cap del 
Departament, és del parer que, la Comissió de Comptes, després d’examinar les 
esmenes presentades, podria dictaminar favorablement l’elevació al Ple del següent  

 
A C O R D 
 
"Primer.- Aprovar inicialment l’expedient d’establiment del Preu públic per 
prestació de serveis i realització d’activitats en el Conservatori Municipal 
Elemental de Música de Palma – Escola Municipal de Música de Palma, en base a 
la legislació vigent en la matèria, i aprovació simultània de l’ordenança 
reguladora, la redacció de la qual s'adjunta a aquesta proposta. 
Segon.- L’expressat acord entrarà en vigor el dia en que es publiqui en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears l’acord d’aprovació definitiva. 
Tercer.- Que una vegada adoptat l’acord provisional referit, es publiqui en el 
BOIB i en un dels diaris de major difusió de la Comunitat Autònoma el 
corresponent anunci d’exposició al públic de l’expedient, a efectes de reclamació. 
La citada exposició es farà en el tauler d’anuncis d’aquest Excm. Ajuntament 
durant el termini de trenta dies, dins dels quals els interessats podran examinar 
l’expedient i presentar les reclamacions que estimin oportunes, ben entès que si 
dins el dit termini no s’haguessin presentat reclamacions, s’entendrà 
definitivament adoptat l’acord provisional." 
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En primer lloc es passen a votació les esmenes presentades pel Grup Municipal 
PSOE, les quals són REBUTJADES per 16 vots en contra (PP), 9 vots a favor 
(PSOE) i 3 abstencions (PSM-IV-ExM). 
A continuació es passa a votació la  proposta, la qual S’APROVA per 16 vots a 
favor (PP), 9 vots en contra (PSOE) i 3 abstencions (PSM-IV-ExM). 
 
23.  Donar compte de la relació de sol·licituds certificats individuals a l’empar de 

l’article 4.4 del RDL 4/2012. 
 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT de: 
 
Complint el que disposa l’article 4.4 del RDL 4/2012, de 24 de febrer, pel que se 
determinen obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un 
mecanisme de finançament  per el pago de proveïdors de les entitats locals, i com 
continuació del procediment en juny i juliol, aquesta intervenció sotmet a la 
consideració de l’Ajuntament Ple el donar compte del següent:  
  
ÚÚnniicc..--  DDoonnaarr  ccoommppttaa  qquuee  ffiinnss  eell  ddiiaa  77  ddee  jjuunnyy  aaqquueessttaa  IInntteerrvveenncciióó,,  eenn  ccoommpplliimmeenntt  ddeell  
qquuee  ddiissppoossaa  ll’’aarrttiiccllee  44..44  ddeell  RRDDLL  4/2012, de 24 de febrer, pel que se determinen 
obligacions d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de 
finançament  per el pago de proveïdors de les entitats locals, va remetre al Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques, relació sol·licituds de certificats individuals 
presentats i acceptats en posterioritat a 8 de maig de 2012 i que reuneixen els requisits 
del article 3.1, per un import total per Ajuntament i entitats dependents següent:  
  

NIF 
Contratista Nom Contratista 

Referencia 
Factura 

Importe 
Principal 

A07001415  VIAJES IBERIA, SA F905/20868 301,91 
A07001415  VIAJES IBERIA, SA F905/20915 504,62 
A07002645  FERRER PONS HNOS. S.A. A12/14 39.641,00 
A07004864  DIELECTRO BALEAR SA 37977 70,85 
A07090707  COMERCIAL PEDRO SA 96324 188,94 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal 211374 1.112,09 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal F81950 116,49 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-9113 1.484,71 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-9155 338,08 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-9408 4.435,46 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-1135 4.224,26 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-1136 4.588,97 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal MEM-1137 5.037,68 

A07102155  
COMERCIAL E INSTALADORA BALEAR SA 
unipersonal 210980 189,58 
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A07111818  INDUSTRIAS ARGUI S.A. 
FO-

18865/11 160,87 

A07111818  INDUSTRIAS ARGUI S.A. 
FO-

18608/11 17,89 

A07111818  INDUSTRIAS ARGUI S.A. 
FO-

18709/11 234,88 

A07111818  INDUSTRIAS ARGUI S.A. 
FO-

18691/11 204,34 

A07111818  INDUSTRIAS ARGUI S.A. 
FO-

18800/11 71,13 
A07439987  CALZADOS PALOU SA 95 280,00 
A78000635  URBANO S.A. TRANSPORTES FVB11/0094 243,08 
B07711625  INICIATIVES DE CIUTAT, S.L. 011/11 4.494,00 
B07827520  TRANSPORTES SANITARIOS CLINIC BALEAR,SL T11-00573 808,55 
B07941255  CANAL 4 SA NOSTRA TELEVISIO JA-65 885,00 
B07941255  CANAL 4 SA NOSTRA TELEVISIO JA-08 885,00 
B07970015  GOLOBAL RED SL B/20111348 212,40 
B07977168  BALEAR PRINT F_183 325,68 
B08364028  MARTINEZ LAPEÑA TORRES ARQUITECTOS SL 42/11 8.100,97 
B57257974  VIATGES GORG BLAU SL A-00664-10 120,13 
B57361677  GO mas GO PROJECTES I PRODUCCIONS S.L. 14-nov 807,12 
B57361677  GO mas GO PROJECTES I PRODUCCIONS S.L. 8-nov 575,49 
B96439369  SERVICLEM, SL 3-03740 832,18 
X2592695C  RAFAEL MANDON 10005 100,30 
X2592695C  RAFAEL MANDON 11003 134,52 
X2592695C  RAFAEL MANDON 11004 566,40 
X2592695C  RAFAEL MANDON 11011 134,52 
X2592695C  RAFAEL MANDON 11012 41,30 
X2592695C  RAFAEL MANDON 12005 150,45 
24284663K  DEL CASTILLO RIVAS, FELIX 1013 389,40 
43034874B  SEDITA M ARGARITA 1 1.021,28 
43108884F  GARCIAS SUAREZ BERNABE 380 468,00 

  
IMPORT 
TOTAL 84.499,52 

 
24.  Proposta d’aprovació d’inici de tràmits expedient relatiu al canvi de 

Mercapalma S.A. d’empresa mixta a empresa pública. 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
El 27 de diciembre de 1.973, el Ministerio de la Gobernación, resolvió,  previa 
aprobación por el pleno municipal ,  la aprobación del expediente de municipalización 
del servicio de Mercados Centrales Mayoristas, con monopolio, por el Ayuntamiento de 
Palma de Mallorca, servicio que se prestará en régimen de Empresa Mixta, que adoptará 
la forma de una Sociedad Anónima denominada “Sociedad Anónima Mercados 
Centrales de Abastecimiento de Palma de Mallorca” (MERCAPALMA, S.A.), con un 
capital social de ciento doce millones quinientas mil pesetas, dividido en once mil 
doscientas cincuenta acciones que pertenecerán al Ayuntamiento de Palma un cincuenta 
y uno por ciento como mínimo, a la Empresa Nacional MERCASA un veintiséis por 
ciento como mínimo y a los restantes accionistas un veintitrés por ciento como máximo. 
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Mediante escritura pública de fecha 7 de junio de 1.974,  se procedió a la adaptación de 
los Estatutos Sociales a lo dispuesto en la legislación local, de conformidad con el 
acuerdo ministerial antes citado, quedando transformada MERCAPALMA, S.A., en 
empresa mixta. 
 
En dichos Estatutos se fijó  la duración de la sociedad en 50 años, el máximo permitido 
por la ley vigente , de acuerdo con las siguientes fechas:  
Fecha escritura fundacional: 7/6/1974. 
Fecha extinción sociedad: 7/6/2024. 
 
En dichos  estatutos se estipulaba  que una vez expirado tal período revertiría al 
Municipio de Palma de Mallorca, el activo y pasivo de la Sociedad,  y en condiciones 
normales de uso todas las instalaciones, bienes y material integrante del servicio. Esta 
reversión se efectuaría sin indemnización alguna por parte del Ayuntamiento. 
 
A medida que se aproxima la fecha  del plazo límite establecido , Mercasa (que forma 
parte de la empresa mixta)  y el Ayuntamiento de Palma ,  valoran la conveniencia para 
el interés publico de garantizar la continuidad en la prestación del servicio público de 
mercados mayoristas a través de MERCAPALMA, en las mismas instalaciones y en las 
mismas condiciones técnicas y económicas en que se viene desarrollando. 
 
En otro apartado, cabe destacar  la imposibilidad de localización , entre otras, para 
Juntas Generales,   de accionistas privados (con un 0.074%)  , cuyas acciones  quedaron 
sin actividad y actualmente desaparecidas de todo registro. 
 
A tal efecto y al objeto de estudiar la viabilidad de la continuidad en la prestación del 
servicio publico de mercados mayoristas a través de Mercapalma,  se estima oportuno la 
iniciación de los tramites pertinentes  para el posible  cambio de Mercapalma de 
empresa mixta a empresa publica y por tanto con duración indefinida y con  capital 
social en su integridad de titularidad pública. 
 
Por todo lo expuesto  de conformidad con lo establecido en los arts 25 y  85 de la Ley 
7/85 de 2 de abril reguladora de las bases del Régimen Local art. 110  del texto 
refundido de las disposiciones legales vigentes en materia de Régimen Local aprobado 
por RD  legislativo 781 /1986 de 18 de abril; art. 158 y siguientes  de la Ley20/2006 de 
15 de diciembre  , municipal y de régimen local  de las Islas Baleares arts. 30, 41, 67 89, 
127 del Reglamento de Servicios de la Corporaciones Locales aprobado por Decreto de 
17 de junio de 1955 y demás normativa concordante de aplicación, por la Junta de 
Gobierno podría adoptarse el siguiente 
 
A C U E R D O  
 
1.- Aprobar el inicio de los trámites integrantes  del expediente relativo al posible  
cambio de MERCAPALMA SA de empresa mixta a empresa pública. 
 
2.- Aprobar la constitución de una Comisión Técnica de Estudio la cual habrá de 
redactar las correspondientes memorias , para su consideración por el Pleno. 
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3.- Aprobar  la composición de los miembros que formen parte de dicha comisión , 
y a tal efecto se propone se designen como mínimo los siguientes : 
.-Rosa Llobera  Gili Regidora del Área Delegada de Sanidad y Consumo y 
miembro del Consejo de Administración de Mercapalma 
.-Sr.-  Jaime Barcelo Llompart Letrado de los Servicios Jurídicos Municipales 
.-Sr. Josep Lluis Cortes Fleixas Coordinador Oficina de control de la despesa 
(OCD) municipal 
.-Sra. Maite Benito Roser Jefe departamento  de Calidad y miembro del  Consejo 
de Administración de Mercapalma  
.-Sra. Rosa Llinas Bosch Jefe Departamento de Sanidad, Medio Ambiente y 
Consumo  
 
4.- Elevar el presente acuerdo al Pleno Municipal 
 
 5.- Dar cuenta del presente acuerdo al Consejo de Administración de Mercapalma 
 
6.- Comunicar el presente acuerdo a Mercapalma y a Mercasa 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
25.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de l’aprovació definitiva de 

l’establiment i simultània ordenació del preu Públic per la prestació de 
serveis i realització d’activitats de l’Agència de Desenvolupament Local 
(PALMAACTIVA). 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n  dóna per ASSABENTAT: 
 
INFORME.- L'Excm. Ajuntament Ple, en sessió celebrada el dia 26 d’abril de 2012, va 
aprovar inicialment  l’establiment, i simultània ordenació, del Preu públic per la 
prestació de serveis i realització d’activitats de l’Agència de Desenvolupament Local 
(PALMAACTIVA), per entrar en vigor el dia en que es publiqui en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears l’acord d’aprovació definitiva. 

  
D’acord amb el que està previst a l’article 49.b. de la Llei de bases del règim local, 
aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, s’han exposat al públic 
l’expedient durant trenta dies, publicant-se l’anunci dels acords en el B.O.I.B. de dia 28 
d’abril de 2012, a la web municipal i en el diari “Última Hora” del dia 14 de mayo de 
2012.  

 
Durant l’indicat període no s’ha presentat cap escrit d’al·legacions. 

 
L’article 49 de la Llei de bases del règim local, assenyalen que la falta de presentació 
d’al·legacions durant el període d’exposició pública dels acords provisionals o inicials 
comporta seva aprovació definitiva. 

 
L’article 101 del Reglament orgànic del ple disposa que, en el cas d’aprovació definitiva 
perquè no s’han presentat reclamacions o suggeriments durant el període d’exposició 
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pública, la Junta de Govern comunicarà aquesta circumstància a la Secretaria General 
del Ple als efectes de donar compte al Ple de l’aprovació definitiva en la propera sessió 
que es celebri.  

 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament, és del parer que per la Junta de Govern 
podria adoptar el següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Assabentar-se de la aprovació definitiva de l’establiment, i simultània 
ordenació, del Preu públic per la prestació de serveis i realització d’activitats de 
l’Agència de Desenvolupament Local (PALMAACTIVA), aprovat inicialment pel 
Ple el 26 d’abril de 2012, per no haver-se presentat cap escrit de reclamacions o 
suggeriments durant el període d’exposició pública. 
  
Segon.- Trametre a la Secretaria General del Ple el present acord conforme el que 
preveu l’article 101 del Reglament del Ple, als efectes de donar compte al Ple de 
l’aprovació definitiva.” 
 
ORDENANÇA REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER A LA REALITZACIÓ 
D’ACTIVITATS FORMATIVES, OCUPACIONALS I DE FORMACIÓ ECONOMICA A 
L’AGÈNCIA DE DESENVOLUPAMENT LOCAL (PALMAACTIVA) 
 
 
ARTICLE 1. Concepte 
De conformitat amb l'article 127, en relació amb article 41, ambdós del text refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, aquest Ajuntament 
estableix el Preu Públic per a la realització d'activitats formatives, ocupacionals i de promoció econòmica 
a l’Agència de Desenvolupament Local (PALMAACTIVA), que es regirà per la present Ordenança.  
 
ARTICLE 2. Obligats al pagament 
Estan obligats al pagament del preu públic les persones que sol·licitin per a elles o per a terceres persones 
qualsevol dels serveis, prestacions o activitats assenyalats a l’article 3 d’aquesta Ordenança. 
 
ARTICLE 3. Quantia 
A. Cursos ocupacionals  
Per a la realització d'activitats de formació ocupacional, d'acord amb el que disposa l'artic1e 47 del Text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i amb el que disposa l'article 23.2.b ) de la Llei 
7/1985, de Règim local, la quantia del preu públic serà fixada per la Junta de Govern de Palma a 
proposta, per a cadascuna de les activitats, del Regidor de l'Àrea o Àrea delegada competent en matèria 
de treball, atenent a l’estudi econòmic que s’efectuarà de totes les activitats a realitzar.  
A aquest efecte, una vegada elaborat l'estudi econòmic per part del tècnic responsable, s’informarà al/a la 
Regidor/a de l' Àrea o Àrea delegada competent en matèria de treball per a l'elaboració de la proposta de 
determinació del  preu públic, que s’elevarà a la Junta de Govern de Palma per a la seva aprovació i 
publicació. 
B. Cessió d’espais 
1. La quantia del preu públic regulada en aquesta ordenança serà fixada a la tarifa continguda a l’apartat 
següent. 
2. La tarifa d’aquest preu públic serà la següent: 

 
Aules Sa Gerreria 
Aula Preu/hora (€)Preu/hora € (més de 50 h.)Preu/hora €– Entitats socials 
1. 0.1 17,71 14,17 9,74 
2. 0.2 7,43 5,94 4,09 
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3. 1.1 17,53 14,02 9,64 
4. 1.2 7,82 6,56 4,30  
5. 1.3 7,66 6,13 4,21  
6. 1.4 7,92 6,34 4,36  
7. 2.1 7,67 6,14 4,22  
8. 2.2 10,07 8,06 5,54  
9. 2.3 -- -- --  
10. 2.4 7,98 6,38 4,39  
11. 2.3+2.4 9,93 7,94 5,46 
 
Locals Sa Gerreria 
    Preu/hora € Preu/hora € Preu/hora € 
  Local Preu hora € més de 40 hores més de 80 hores entitats socials 
 12. Local 3 4,22 3,38 2,32 2,32 
 13. Local 4 4,25 3,40 2,34 2,34 
 14. Local 5 4,04 3,23 2,22 2,22 
 15. Local 14 4,59 3,67 2,52 2,52 
 16. Local 16 4,59 3,67 2,52 2,52 
 
Centre de negocis Llorenç Bisbal 
  Espai Preu hora € Preu/dia € Preu/mes €  
 17. Lloc de feina 0,26 2,34 51,4 
 
 
Sala de conferències Quarter Intendència 
  Temps Preu € Preu reduït  
 18. 2 hores 60,00 51,00 
 19. 3 hores 90,00 76,50 
 20. 4 hores 120,00 102,00 
 21. 5 hores 150,00 127,50 
 22. 1 dia 240,00 204,00 
 23. 2 dies 420,00 357,00 
 24. 3 dies 720,00 612,00  
 25. 4 dies 960,00 816,00 
 26. 5 dies 1.200,00 1.020,00 
 27. Entre 41 i 100 h. 24,00 €/h. 20,40 €/h. 
 28. Entre 101 i 200 h. 22,50 €/h. 19,12 €/h. 
 29. Més de 200 h. 21,00 €/h. 17,85 €/h.  
 
ARTICLE 4. Normes de gestió i cobrament de quotes  
l. El pagament del preu públic s’efectuarà a l’Agència de Desenvolupament Local (PALMAACTIVA), en 
els termes i formes en que aquest determini.  
Les persones interessades en la utilització dels serveis objecte de la present ordenança ho sol·licitaran  de 
l'encarregat de la gestió dels mateixos. En aquest moment naixerà l'obligació del pagament del preu 
públic.  
No obstant l'anterior, les qui sol·licitin algun dels serveis objecte de la present ordenança hauran 
d’ingressar l'import íntegre del corresponent preu públic en el moment de la sol·licitud. Aquest ingrés 
tindrà caràcter de dipòsit previ, de conformitat amb el disposat en l'article 46.1 de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, aprovat per Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, quedant elevat a definitiu 
quan es presti el servei.  
2. Si l'activitat no és directament gestionada per l’Agència de Desenvolupament Local 
(PALMAACTIVA), la persona o entitat que tingui atribuïda la seva gestió, únicament podrà percebre els 
preus públics aprovats, sense perjudici del que disposa l'article 44.2 de la Llei Reguladora d'hisendes 
locals en la redacció donada pel Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març.  
3. Les activitats de l'organisme, pròpies o per conveni i les que es considerin, per acord del Consell 
Rector, d’interès general no estaran subjectes al preu públic  
 
ARTICLE 5. Normes de gestió cursos ocupacionals 
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1. Oferta de formació ocupacional. En aplicació de l’article 44.2 de la Llei reguladora de les hisendes 
locals i atenent a l’estudi econòmic de cada activitat, per als cursos ocupacionals es podrà subvencionar 
fins el 70% de les places i d’aquestes fins el 100% del preu. El volum màxim de subvenció que es pot 
aprovar a cada sol·licitant serà el següent:  
  % Salari mínim interprofessional   Subvenció  
  Menor o igual al 100%:    100% 
  Major que el 100% i menor o igual al 175%:  50% 
  Major que el 175%:     25% 
2. La sol·licitud es realitzarà mitjançant l’imprès oficial de sol·licitud acompanyada de la documentació 
pertinent que acrediti el dret a punts. En el cas que no es presenti cap document acreditatiu per a 
l'aplicació del barems, la  puntuació aplicada serà la mínima. 
3. L’Agència de Desenvolupament Local (PALMAACTIVA) es reserva el dret a aplicar la quota més 
elevada a aquelles sol·licituds que no justifiquin els ingressos corresponents a l’exercici econòmic que 
serveix de criteri per a l’aplicació dels preus.  
 
Disposició final 
Aquesta ordenança aprovada pel Ple en sessió de dia xx de xxxxxxx de 2012, començarà a regir el dia de 
la publicació en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i continuarà vigent mentre no s’acordi la 
modificació o derogació. En cas de modificació parcial, els articles no modificats restaran vigents. 

 
 
ORDENANZA REGULADORA DEL PRECIO PÚBLICO POR LAS REALIZACIÓN DE 
ACTIVIDADES FORMATIVAS, OCUPACIONALES Y DE FORMACIÓN ECONÓMICA EN 
LA AGENCIA DE DESARROLLO LOCAL (PALMAACTIVA) 
 
 
ARTÍCULO 1. Concepto 
  De conformidad con el artículo 127, en relación con el artículo 41, ambos del texto refundido de 
la Ley reguladora de las Haciendas Locales, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de 
marzo, este Ayuntamiento establece el Precio Público para la realización de actividades formativas, 
ocupacionales y de promoción económica en la Agencia de Desarrollo Local (PALMAACTIVA), que se 
regirá por la presente Ordenanza.  
 
ARTICLE 2. Obligados al pago 
 Están obligadas al pago del precio público las personas que soliciten para ellas o para terceros, 
cualquiera de los servicios, prestaciones o actividades señalados en el artículo 3 de esta Ordenanza.  
 
ARTICLE 3. Cuantía 
A. Cursos ocupacionales 

Para la realización de actividades de formación ocupacional, de acuerdo con lo que dispone el 
artículo 47 del Texto Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, y con lo que dispone 
el artículo 23.2.b) de la Ley 7/1985, de Régimen Local, la cuantía del precio público será fijada por la 
Junta de Gobierno de Palma a propuesta, para cada una de las actividades, del Regidor del Área o Área 
delegada competente en materia de trabajo, atendiendo al estudio económico que se efectuará de todas 
las actividades a realizar. 

A este efecto, una vez elaborado el estudio económico por parte del técnico responsable, se 
informará al/a la Regidor/a del Área delegada competente en materia de trabajo para la elaboración de 
la propuesta de determinación del precio público, que se elevará a la Junta de Gobierno de Palma para 
su aprobación y publicación.  

B. Cesión de espacios  
1. La cuantía del precio público regulada en testa ordenanza será fijada en la tarifa contenida en el 
apartado siguiente: 2. La tarifa de este precio público será la siguiente:  
 

Aulas Sa Gerreria 
Aula Precio/hora (€)Precio/hora € (más de 50 h.)Precio/hora € - Entidades sociales 
1. 0.1 17,71 14,17 9,74 
2. 0.2 7,43 5,94 4,09  
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3. 1.1 17,53 14,02 9,64  
4. 1.2 7,82 6,56 4,30  
5. 1.3 7,66 6,13 4,21  
6. 1.4 7,92 6,34 4,36  
7. 2.1 7,67 6,14 4,22  
8. 2.2 10,07 8,06 5,54 
9. 2.3 -- -- --  
10. 2.4 7,98 6,38 4,39  
11. 2.3+2.4 9,93 7,94 5,46 
 
Locales Sa Gerreria 
    Precio/hora € Precio/hora € Precio/hora € 
  Local Precio hora € más de 40 horas más de 80 horas Entidades sociales 
 12. Local 3 4,22 3,38 2,32 2,32 
 13. Local 4 4,25 3,40 2,34 2,34 
 14. Local 5 4,04 3,23 2,22 2,22 
 15. Local 14 4,59 3,67 2,52 2,52 
 16. Local 16 4,59 3,67 2,52 2,52 
 
Centro de negocios Llorenç Bisbal 
  Espacio Precio hora € Precio/día € Precio/mes €  
 17. Puesto de Trabajo 0,26 2,34 51,48 
 
 
 
 
Sala de conferencias Cuartel Intendencia 
  Tiempo Precio € Precio reducido  
 18. 2 horas 60,00 51,00 
 19. 3 horas 90,00 76,50 
 20. 4 horas 120,00 102,00 
 21. 5 horas 150,00 127,50 
 22. 1 día 240,00 204,00 
 23. 2 días 420,00 357,00 
 24. 3 días 720,00 612,00  
 25. 4 días 960,00 816,00 
 26. 5 días 1.200,00 1.020,00 
 27. Entre 41 i 100 h. 24,00 €/h. 20,40 €/h. 
 28. Entre 101 i 200 h. 22,50 €/h. 19,12 €/h. 
 29. Más de 200 h. 21,00 €/h. 17,85 €/h.  
 
ARTICULO 4. Normas de gestión y cobro de cuotas  
l. El pago del precio público se efectuará en la Agencia de Desarrollo Local (PALMAACTIVA), en los 

términos y formas en que este determine. 
  Las personas interesadas en la utilización de los servicios objeto de la presente ordenanza lo 

solicitarán al encargado de la gestión de los mismos. En este momento nacerá la obligación de pago del 
precio público.  

  No obstante lo anterior, quienes soliciten alguno de los servicios objeto de la presente ordenanza 
deberán, ingresar el importe íntegro del correspondiente precio público en el momento de la solicitud. 
Este ingreso tendrá carácter de depósito previo, conforme a lo dispuesto en el artículo 46.1 de la Ley 
Reguladora de haciendas, aprobado por Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de marzo, quedando 
elevado a definitivo cuando se preste el servicio.  

2. Si la actividad no es directamente gestionada por la Agencia de Desarrollo Local (PALMAACTIVA), 
la persona o entidad que tenga atribuida su gestión, únicamente podrá percibir sus precios públicos 
aprobados, sin perjuicio de lo que dispone el artículo 44.2 de la Ley Reguladora de haciendas locales, 
en la redacción dada por el Real Decreto Legislativo 2/2004 de 5 de marzo.  

3. Las actividades del organismo, propias o por convenio y las que se consideren, por acuerdo del 
Consejo Rector, de interés general, no estarán sujetas al precio público.  
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ARTICULO 5. Normas de gestión cursos ocupacionales 
1.Oferta de formación ocupacional. En aplicación del artículo 44.2 de la Ley reguladora de las haciendas 

locales y atendiendo al estudio económico de cada actividad, para los cursos ocupacionales se podrá 
subvencionar hasta el 70% de las plazas y de estas hasta el 100% del precio. El volumen máximo de 
subvención que se puede aprobar a cada solicitante será el siguiente:  

  % Salario mínimo interprofesional   Subvención  
  Menor o igual al 100%:    100% 
  Mayor que el 100% y menor o igual al 175%:  50% 
  Mayor que el 175%:     25% 
2. La solicitud se realizará mediante el impreso oficial de solicitud acompañada de la documentación 

pertinente que acredite el derecho a puntos. En el caso que no se presente ningún documento 
acreditativo para la aplicación de los baremos, la puntuación aplicada será la mínima.  

3. La Agencia de Desarrollo Local (PALMAACTIVA) se reserva el derecho a aplicar la cuota más 
elevada a aquellas solicitudes que no justifiquen los ingresos correspondientes al ejercicio económico 
que sirve de criterio para la aplicación de los precios. 

 
Disposición final 
 Esta ordenanza aprobada por el Pleno en sesión de día xx de xxxxxxx de 2012, empezará a regir 
el día de la publicación en el Boletín Oficial de las Islas Baleares y continuará vigente mientras no se 
acuerde la modificación o derogación. En caso de modificación parcial, los artículos no modificados 
continuarán vigentes. 
 
26.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la comunicació del ministeri 

d’Hisenda i Administracions Públiques en relació a l’ordenança fiscal 
reguladora de l’entrada i visita al Castell de Bellver. 

 
El Ple de l’Ajuntament se’n dóna per ASSABENTAT: 
 
INFORME.- La incorporació a l’ordenança fiscal reguladora de l’entrada i visita al 
Castell de Bellver de tarifes relatives a la utilització de diferents dependències del 
Castell va plantejar dubtes sobre un possible conflicte amb la Llei de 9 de setembre de 
1931 sobre les condicions de la cessió a la Ciutat de Palma del Castell. Per aclarir 
aquesta situació es va sol·licitar informe al Ministeri el 4 de maig de 2012. 

 
Pel que s’ha exposat, el Cap del Departament, és del parer de donar compte i que el Ple 
adopti el següent 
 
A C O R D 
 
“Primer.- Assabentar-se de la comunicació del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Publiques pel que es consideren que les mesures adoptades per 
l’Ajuntament de Palma, en relació a la modificació de l’ordenança fiscal 
reguladora de l’entrada i visita al Castell de Bellver, són adequades per a 
l’administració i gestió del bé públic i no contradiuen les previsions de la Llei de 9 
de setembre de 1931.” 
 
27.  Proposta d’aprovació de la modificació de torns especials dels taxis adaptats 

per a persones amb discapacitat. 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
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“Si. Muchas gracias Sr. Gijón. Muy brevemente, se trata de una reivindicación 
constante de la asociación balear de euro taxis, expresada en todas las reuniones de 
trabajo que hemos tenido con ellos, y materializada en una petición que nos hicieron el 
departamento de Movilidad, bueno por un taxista y 4 o 5 taxis más. Las limitaciones 
que afectan a estos taxis adaptados en la jornada de guardia, siempre es anterior a la de 
libranza y deben observar 3 cada ciclo de 4 jornadas de trabajo. Bueno, esta limitación 
consiste en no iniciar el servicio ordinario en la zona periférica de Palma, dicho de otra 
manera, no pueden trabajar ni en Puerto, Aeropuerto o Playa de Palma, pues bien la 
limitación relativa a la zona periférica, afecta de un modo muy especial y señalado a una 
serie de taxis adscritos a la emisora taxi teléfono, ya que su zona digamos de influencia 
es la Playa de Palma. Entonces la modificación que traemos aquí es simplemente que en 
el día de retén, que popularmente se llama día de retén, o en la jornada de guardia, 
mantengamos la prohibición de Puerto y Aeropuerto, pero que puedan trabajar en Playa 
de Palma. De esta manera también recuperamos 4 auto taxis que el pasado mes de mayo 
se desvincularon de la flota de taxis adaptados, porque estaban conectados a esta 
emisora y les perjudicaba mucho el no poder trabajar en Playa de Palma. Gracias.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Vigilància de la Contractació i 
Infraestructures: 
 
En el acuerdo plenario de fecha 22.12.2005, regulador de los turnos especiales de los 
taxis adaptados para usuarios con discapacidad (BOIB nº  28 de fecha 23.2.2006), se 
contienen limitaciones territoriales para dichos vehículos, a fin de que ordinariamente 
no  puedan  iniciar servicio en el aeropuerto, el puerto y  desde  la zona periférica de 
extrarradio propia de la tarifa 1, en los siguientes supuestos: 
- Punto 4.d del acuerdo. Estando en turno de guardia, con prohibición ordinaria de 
inicio de servicio  en tales ubicaciones, ya que sí pueden prestar  servicios 
indiferenciados de modo marginal, aún estando en tal turno de guardia, sin interferir la 
esencia del servicio de taxi adaptado. 
 
- Punto 10º del acuerdo. Durante dos quincenas de la temporada baja actualmente 
previstas en el apartado 11º del Decreto Nº 20.991  de fecha  7.11.2011. Limitación en 
la que subyace una equiparación territorial a los turnos B de vacaciones en temporada 
baja, que rigieron hasta la temporada baja 2010-2011. 
Pues bien, sólo las limitaciones que afectan al aeropuerto y el puerto  afectan por igual 
a todos los autotaxis adaptados, ya que la de la zona de extrarradio ofrece especiales 
dificultades y una particular incidencia en las pautas de servicio y de trabajo a los 
autotaxis conectados a la emisora Taxi Teléfono, en razón del ámbito en el que prestan 
servicio, generalmente coincidente con la playa de Palma.  
Especialización territorial que  les hace proclives a experimentar específica penalización 
a causa de la limitación de iniciar servicio en la zona en la que los autotaxis suelen 
operar. Lo que recientemente ha motivado que cuatro autotaxis conectados a dicha 
emisora (con licencias núms. 527, 622, 805 y 963) se desvincularan del registro de taxis 
adaptados, en coincidencia con la decisión de igualar el régimen de conducción de todos 
los autotaxis, mediante la derogación de la disposición adicional segunda del 
Reglamento municipal regulador del servicio de autotaxi, acordado el pasado 30.3.2012 
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por el pleno de la Corporación, con vigencia desde el día 1.5.2012;  tendencia que 
objetivamente podría continuar. 
 
Por ello, correspondiendo a lo instado en fecha 30.5.2012 por el titular de la licencia 
municipal de autotaxi núm. 85, D. Fernando Saucedo de la Rosa, con vehículo 
conectado a la referida emisora de autotaxi, coincidiendo el contenido de su petición 
con la situación que ha sido descrita e indicando que la presenta en nombre de otros 
taxistas afectados por la descrita situación (constan conectados a la emisora Taxi 
Teléfono y ejerciendo turno especial de taxi adaptado, además del referido peticionario, 
los autotaxis con licencia núms. 261, 850 y 1019) y bajo el criterio de entender 
conveniente reconsiderar la limitación referida a la zona de extrarradio en el acuerdo 
plenario de fecha 22.12.2005, manteniendo la limitación únicamente para las 
ubicaciones del aeropuerto y el puerto. 
 
Se incluye en la subsiguiente propuesta, una previsión que permita recuperar para el 
servicio de taxi adaptado a quienes, manteniendo la adaptación, se desvincularon del 
registro de vehículos autotaxis de esta modalidad, en razón de los problemas inherentes 
a la limitación de servicio en dicha zona periférica de extrarradio; por así entenderlo 
conveniente para la mejora del servicio, entendiendo probable que mediante la decisión 
que se propone la modalidad de taxi adaptado pudiera recuperar a la mayoría de los 
taxistas que la abandonaron en razón de los límites para trabajar en la zona de la playa 
de Palma. 
 
Por lo que,  vistas las facultades de los arts. 52 y 91  del vigente Reglamento municipal 
de los Transportes públicos de viajeros, y preceptos concordantes, se  eleva Propuesta 
de Resolución para la adopción del siguiente 
 
ACUERDO 
 
1. Modificar el contenido del acuerdo plenario de 22 de Diciembre de 2005, 
publicado en el BOIB núm. nº  28 de fecha 23.2.2006, regulador de los turnos 
especiales de los taxis adaptados para usuarios con discapacidad, quedando 
redactados de la siguiente forma los puntos 4.d y 10º: 
 
4.d: Los vehículos cuyos conductores presten un turno de guardia no podrán 
iniciar servicios en los estacionamientos del puerto o del aeropuerto, salvo los 
propios servicios de taxi adaptado. 
 
10º: Los autotaxis adaptados afectados por la presente regulación se  abstendrán 
de iniciar servicio en los estacionamientos de taxis ubicados en el puerto y el 
aeropuerto durante las quincenas de la temporada baja contempladas en el  
Decreto núm.  20991 de  7 de Noviembre de 2011, publicado en el BOIB núm. 172 
de fecha 17.11.2011. 
 
2. Los autotaxis conectados a la emisora denominada Taxi Teléfono, integrantes de 
la flota de taxis adaptados y reflejados en el acuerdo plenario aprobado el 30 de 
Marzo de 2012, dados de baja tras la publicación de dicha resolución,  podrán  
reincorporarse al registro de esta modalidad a petición de sus titulares, durante el 
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plazo de un mes desde la vigencia de la presente resolución. 
 
3.  Dar traslado de la presente resolución a las entidades representativas de los 
intereses profesionales del sector del taxi. Entrando inmediatamente en vigor de 
conformidad con el artículo 57.1 de la Ley de Régimen Jurídico de las 
Administraciones Públicas y del Procedimiento Administrativo Común, sin 
perjuicio de su publicación en  el BOIB. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IB.ExM) 
 
28.  Donar compte al Ple de l’Ajuntament de la modificació de l’article 18 de 

l’ordenança de Via Pública i esmena de rectificació d’error material. 
 
El Ple de l’Ajuntament s’ASSABENTA de la modificació de l’article 18 de 
l’Ordenança de Via Pública, amb la modificació de l’errada material, al punt 
segon de l’acord, on diu “... fins a les 11’00 hores..” ha de dir “... fins a les 23’00 
hores...”: 
 
L’Ajuntament Ple en sessió de 26 d’abril de 2012 va aprovar definitivament la 
Ordenança municipal d’ocupació de via pública de l’Ajuntament de Palma, i va ser 
publicada al BOIB núm. 74 de data 24 de maig de 2012. La seva entrada en vigor es va 
produir al dia següent. 

Aquesta Ordenança regula l’horari de les ocupacions a l’article 18 que textualment diu :   

 
1. L’horari autoritzat serà el que consti a la llicència d’ocupació de via pública. 

L’horari general autoritzable a les terrasses serà de 08:00 hores a les 00:00.. Els 
divendres, dissabte i vísperes de festiu de 08:00 a les 00:30 hores del dia següent. 
Per resolució de l’òrgan municipal competent podrà ser ampliat excepcionalment en 
zones d’us majoritàriament turístic, així com restringit per evitar molèsties als veïns 
o en zones d’especial incidència en el medi ambient. La restricció podrà afectar a 
una zona concreta o únicament als locals on l’ocupació produeixi molèsties als veïns 
previ informe de la Policia Local, d’acord amb la normativa municipal reguladora 
de les contaminacions per renous i vibracions.  El incompliment de l’horari 
autoritzat per a l’ocupació de la via pública podrà ser causa de la revocació de la 
llicència i la inhabilitació d’obtenir-la per el temps legalment establert. 

2. Les ampliacions o reduccions de l’horari general autoritzable hauran de respondre 
als criteris establerts als plans zonals.  

 

Des de la Regidoria de Turisme i de les de Districte afectades es va demanar l’ampliació 
de l’horari de les terrasses de bars i restaurants de la façana marítima, a la temporada 
estival, més enllà de la mitjanit dins l’estratègia de dinamitzar l’activitat econòmica del 
destí i poder oferir, com a reclam turístic una ciutat més viva. L’arribada de la temporada 
turística  sense haver pogut realitzar el pla zonal adient, aconsella ampliar l’horari 
general autoritzable fins a las 01’00 hores del dia següent a les terrasses dels bars, 
cafeteries i restaurants de la zona de la primera línea del front marítim  
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Per altre banda vist els resultats aconseguits al centre de la ciutat amb la reducció 
establerta a la denominada “Ruta Martiana” i fins a la entrada en vigor del que determini 
el pla zonal, es va considerar adient la reducció d’horari de tancament fins a les 11’00 
hores. 

Aquesta regulació sols es va proposar per a la temporada turística del 2012, com a pla 
pilot temporal, de manera excepcional, davant la urgència de la proximitat de la 
temporada turística, i per tal de poder avaluar els resultats d’aquestes modificacions i 
actuar en conseqüència als futurs plans zonals.  
 
En virtut de tot això, ates l’article 18 de l’ordenança municipal reguladora de la ocupació 
de la via publica  i altre normativa vigent aplicable, es va acordar per la Junta de Govern 
en sessió de 12 de juny de 2012 modificar l’horari general autoritzable a les terrasses de 
forma provisional i excepcional per a l’estiu 2012, ampliant fins a les 01’00 hores del dia 
següent tots els dies de la setmana a llocs determinats de la primera línia del front marítim 
així com reduir l’hoari de tancament a les 11’00 hores a la zona de Sa Gerreria, i per 
aquest motiu es dona compte a la primera sessió del Ple de l’Ajuntament.   
 
A C O R D 
 
1er.- Donar compte al  Ple de l’Ajuntament de l’acord aprovat per la Junta de 
Govern en sessió de 12 de juny de 2012 que textualment diu: “”1. Modificar l’horari 
general autoritzable a les terrasses de forma provisional i excepcional per l’estiu 
2012, des del dia següent de l’aprovació del present acord fins la 15 d’octubre de 
2012,  i AMPLIAR l’horari de tancament de les terrasses autoritzades fins a la 01’00 
hores del dia següent, tots els dies de la setmana per a terrasses autoritzades de 
locals ubicats als següents llocs: 
- Al carrer Pare Bartomeu Salvá, des de primera línea fins al carrer Cannes. 
- Al carrer Miquel Pellissa des de primera línea fins al carrer Marbella.  
- A tota la primera línea del front marítim de la Platja de Palma des del carrer de sa 
Fita (inici de terme municipal) fins a la cantonada del carrer Virgili amb el carrer 
Nanses de Ca’n Pastilla. 
- A tota la primera línea del front marítim des del carrer Josep Amengual del 
Molinar fins a l límit de l’Autoritat Portuària, segons plànols. 
- De la Av. Joan Miró cantonada amb carrer Juan de Saridakis fins a la fi del T. M. 
de Palma (carrer Calvià), des de Av. Joan Miró (ambdues voravies) fins a la mar. 
 
2.  REDUIR  l’horari de tancament de les terrasses autoritzades fins a la 23’00 
hores, per evitar molèsties als veïns, a la zona de Sa Gerreria, a l’àmbit delimitat 
pels següents carrers : Plaça de Cort, Sant Bartomeu, Monges, Passadís, Marquès 
del Palmer, Forn del Racó, Teatre, Plaça Major, Sintes, Pols, Mare de Deu de la 
Salut, Josep Tous i Ferrer, Enric Alzamora Avingudes fins a la plaça Porta del 
Camp, Bala Roja, Bastió del Príncep, Llorenç Villalonga, Dalt Murada, Mirador, 
Palau Reial i plaça de Cort.”” 
 
2n.- Publicar el present acord al BOIB per a general coneixement i als efectes 
oportuns.   
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29.  Proposta d’aprovació d’acceptar la sol·licitud de desistiment de la tramitació 
de l’estudi de Detall de reordenació de volums al C/ Rector Estrades 9, cant. 
C/ Moli des Compte 22. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL TAG CAP DE SECCIO DE TRAMITACIO DE PLANS.- Per escrit 
amb data d´entrada en el Registre General d´aquesta Corporació de 19-5-2011 el Sr. 
Sebastián Llabrés Moragues va presentar projecte d´Estudi de Detall que tenia per 
objecte la reordenación de volums a terrenys ubicats al C/ Rector Estrades 9 cant. C/ 
Moli des Compte 22,  Terme Municipal de Palma. 
 
Detectades mancances en la documentació presentada pel Servei Juridic Administratiu 
de Planejament,  es notificaren al promotor, el qual va presentar documentación en data 
21-6-2011. 
 
Pel Servei de Control de Planejament, mitjançant informe de data 5-7-2011 es varen 
detectar deficiències, comunicades al promotor sense que al dia d´avui hagin estat 
esmenades, havent transcorregut amb escreix el termini concedit a l´efecte. 
 
Per escrit de 25-04-2012 s´ha presentat pel promotor escrit en el qual desisteix de la 
tramitació de l´Estudi de Detall referenciat sol.licitant l´arxiu de l´expedient per 
considerar innecesaria la tramitació de l´esmentat Estudi de Detall. 
 
Atès el que disposen els articles 90 i 91 de la Llei 30/92 de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, procedeix 
l´acceptació de la sol.licitud de desistiment de la tramitació de l´Estudi de Detall de 
referència. 
   
Pel que s´ha exposat i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals; els arts.  127.1.c), 123-1 i), 122-4 a)  
de la llei 7/85 de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 , de 16 de desembre de mesures 
per la modernització del govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del 
Reglament Orgànic del Ple,  4-1 e) i 12 a) del Reglament de la Gerència 
d´Urbanisme,el TAG que subscriu proposa al Consell de la Gerència la següent 
resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern, per tal que sigui elevat a l´Ajuntament Ple, previ 
dictamen de la Comissió informativa, l´adopció del següent: 
 
A   C   O   R   D  
 
1.- Acceptar la sol.licitud de desistiment de la tramitació de l´Estudi de Detall de 
reordenació de volums al C/ Rector Estrades 9 cant. C/ Moli des Compte 22, 
Terme Municipal de Palma, formulada pel promotor de l´Estudi de Detall, Sr, 
Sebastián Llabrés Moragues, en base a la seva innecessarietat; i ordenar  l´arxiu 
de les actuacions. 
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2.- Notificar el present acord al promotor. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) 
 
30.  Proposta d’aprovació definitiva del projecte d’estudi de Detall per instal·lació 

d’ascensor a un edifici existent de caràcter plurifamiliar per millorar la seva 
accessibilitat al C/ Pare Ventura 17 bloc 3, escala B. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
INFORME DEL CAP DE SECCIO.-Una vegada aprovat inicialment per la Junta de Govern en 
sessió de 7-3-2012, el projecte d’estudi de detall per instal.lació d´ascensor a un edifici existent 
de caràcter plurifamiliar per millorar la seva accesibilitat al C/ Pare Ventura 17 Bloc 3 Escala 
B,  Terme Municipal de Palma, presentat per la Comunitat de Propietaris de l´edifici Pare 
Ventura 17 Bloc 3,  i redactat  per l´Arquitecte Beatriz Ballesteros Albornoz,  fou exposat al 
públic durant quinze dies mitjançant la inserció d'anuncis al Butlletí Oficial de les Illes Balears 
núm. 43 de 24-03-2012, edicte núm. 5362(incloent llistat de propietaris afectats als efectes de 
notificació per edictes als propietaris que no poguessin esser objecte de notificació 
individualitzada), al periòdic “Diario de Mallorca” de 21-3-2012, al tauler d'edictes de la 
Corporació i notificat als propietaris  inclosos en l´àmbit de l´Estudi de Detall, d´acord amb 
l'article 140.3 del Reglament de planejament, sense que en el termini d'informació pública, que 
va finalitzar dia 8 de maig de 2012, s´hagin presentat al.legacions. 
 
Es va produir la suspensió de l'atorgament de llicències en els termes prevists a l'article 8 del 
RDL 16/81, de 16 d'octubre, i els 117 i següents del Reglament de planejament, suspensió que 
s'aixecarà amb l'acord d'aprovació definitiva. 
 
L’esmentat projecte es pot aprovar atès l'article 40 del text refós de la Llei sobre règim del sòl i 
ordenació urbana, RD 1346/76, de 9 d'abril; el 4 de l'RDL 3/80, de 14 de març, i el 140 del 
Reglament de planejament. 
 
Per això i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d´organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals;els art. 127.1.c), 123 1.i), 122-4 a) del capítol II títol X de la llei 7/85 
de 2 d´abril modificada per la Llei 57/03 de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, RDL 781/86 de 18 d´abril , art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple, 4-1 e) 
i 12 a) del Reglament de la Gerència d´Urbanisme, el Cap de Secció que subscriu considera que 
el Consell de la Gerència pot adoptar el següent acord: 
 
“Proposar a la Junta de Govern l’aprovació de l’Estudi de Detall per instal.lació d´ascensor a 
un edifici existent de caràcter plurifamiliar per millorar la seva accesibilitat al C/ Pare Ventura 
17 Bloc 3 Escala B,  per tal que sigui elevat a l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa,  l’adopció del següent: 
 
A C O R D 
 
1r.- Aprovar definitivament el projecte d´Estudi de Detall per instal.lació d´ascensor a un 
edifici existent de caràcter plurifamiliar per millorar la seva accesibilitat al C/ Pare 
Ventura 17 Bloc 3 Escala B, Terme Municipal de Palma, presentat per la Comunitat de 
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Propietaris de l´edifici Pare Ventura 17 Bloc 3,  redactat per l¨Arquitecte Beatriz 
Ballesteros Albornoz, atès el resultat de la informació pública i de conformitat amb 
l´informe del Servei de Control de Planejament de data 3-1-2012 obrant a l´expedient. 
 
2n.-. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, amb la qual cosa queda 
aixecada la suspensió de l'atorgament de llicències a les àrees del territori objecte d'aquest 
acord. 
 
3r-.  Assabentar del present acord en el termini de deu dies al Consell Insular de Mallorca 
de conformitat al que disposa l´art. 140-5 del Reglament de Planejament. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
31.  Proposta d’aprovació inicial de la modificació del PGOU per l’ampliació del 

SGCI/IS-P 43-03 per implantar estació de tractament d’aigua potable devora 
la Font de la Vila. 

 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
INFORME DE LA TAG CAP DE SERVEI.- En data 21-03-11 es sol•licita per 
EMAYA la modificació del PGOU per poder implantar una bassa d’aigües devora de la 
font de la Vila a prop de la Universitat i en data 23-03-11 es donen ordres per iniciar 
l’esmentada modificació.  
 
En desembre de 2011 pels tècnics municipals es redacta el projecte de modificació del 
PGOU que traslladat a la tècnica de medi ambient el 31-01-12 fa documentació 
ambiental, Memòria anàlisi, per demanar a la CMAIB la tramitació com una menor.  
 
El 4-01-12 es demana informe a la Comissió Insular d’Ordenació del Territori, 
Urbanisme i Patrimoni sobre la disposició addicional 3a. de la LOT. Aquest 
pronunciament a partir de la vigència del DL2/2012, el 19 de febrer de 2012, no fa falta 
si bé per la Comissió es fan una sèrie de precisions que s’han informat en dates 18-5-12 
i 25-05-12 pels tècnics de planejament. 
 
Fetes les consultes en el tràmit dels articles 95 i següents de la Llei 11/2006, 
d’avaluacions d’impacte ambiental i avaluacions ambientals estratègiques, es va remetre 
a la CMAIB la petició de no subjecció a l’avaluació ambiental estratègica que va ser 
acceptada per acord del ple de la Comissió de data 3-05-12, amb una sèrie de 
consideracions. 
  
Vist tot això juntament amb l’informe dels serveis jurídics favorable de data 24-05-12  
es pot aprovar el projecte i sotmetre’l  a la consideració del Consell de la Gerència i 
posterior aprovació inicial del Ple, així com a informació pública, segons els articles 
125 i 161 i ss. del Reglament de Planejament Urbanístic, RD 2559/78, de 23 de juny. 
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Per aplicació de l’article 7 bis de la Llei 4/2008, addicionat per l’article 8 del DL 
5/2009, de 27 de novembre, es produeix suspensió de l’atorgament de llicències en els 
termes que s’assenyalen en aquest article.  
 
Per això, i atesos els articles 172 i 175 del Reglament d’organització, funcionament i  
règim jurídic de les entitats locals; els art. 127.1.c), 123.1.i), 122-4-a), i  amb el 
“quorum “ establert a l’article 123.2 del capítol II, títol X de la Llei 7/85 de 2 d’abril, 
modificada per la Llei 57/03, de 16 de desembre de Mesures per la modernització del 
govern local, art. 99 i següents del Reglament Orgànic del Ple,  4-1-e) i  12-a) del 
Reglament de la Gerència d’Urbanisme, la TAG que subscriu considera que el Consell 
de la Gerència  pot  adoptar la següent  resolució: 
 
Proposar a la Junta de Govern que elevi la modificació a que s’ha fet menció, per tal que 
sigui aprovat per l’ajuntament Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa  el 
següent: 
  
A C O R D 
 
1r- Aprovar inicialment la modificació del PGOU per a l’ampliació del SGCI/IS-P 
43-03-E  per poder implantar una  estació de tractament d’aigua potable devora de 
la font de la Vila,  redactada  pels tècnics municipals pel desembre de 2011, segon 
sol•licitud d’EMAYA. Tal aprovació s’entén amb les consideracions que recull 
l’acord del ple de la CMAIB en sessió de data 3-05-12, que s’adjunta a la present. 
 
2n- Sotmetre el projecte a informació pública d’un mes mitjançant publicació 
d’edicte al BOIB, i anunci a un  dels diaris de major circulació de la província i al 
tauler d’edictes municipal. 
 
3r- Sol•licitar informe a la Comissió d’Emergències i Protecció de les Illes Balears i 
a l’administració General de l’Estat (per si considera que la present modificació 
afecta a les competències estatals). 
 
4t- Assenyalar  com àrees afectades per la suspensió de l’atorgament de llicències 
les compreses a l’àmbit d’aquesta modificació, en el que resultin afectades pel 
vigent planejament. 
 
5è- Donar trasllat del present acord a l’Oficina de la revisió del PGOU.  
 
6è.- Notificar a EMAYA. 
 
S’APROVA per 16 vots a favor (PP) i 12 abstencions (PSOE i PSM-IV-ExM) amb 
el quòrum de la majoria absoluta legal establert. 
 
34.   Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la implantació d’una 

targeta turística a Palma “Palma card” (1885/2012). 
 
Parla el Sr. Gijón : 
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“Del punto 34, simplemente recordar que hace 4 meses se aprobó esta misma propuesta 
aquí, a propuesta del Sr. Noguera, entonces estamos reiterando algo que ya estaba 
aprobado, lo digo porque da igual lo podemos votar otra vez, pero es que ya el Sr. 
Noguera se esforzó trayendo esta misma propuesta, que además la votó el Partido 
Socialista y el Partido Popular por unanimidad. No, pero me refiero la propuesta 34, ya 
se ha votado aquí, de hecho, de hecho, creo que el Director General se ha puesto en 
contacto con el Sr. Noguera, para comentar los avances que se están haciendo en este 
tema, y ya hay una propuesta con una serie de sitios de interés, que se incluirían en la 
guía, hay una empresa que se ha interesado, se ha puesto un precio aproximado de entre 
30 y 35 euros, con una serie de visitas guiadas, y bueno, podemos votarlo a favor pero 
que conste que ya se ha votado esto, de hecho se votó la propuesta concretamente se 
aprobó el día 10 de noviembre de 2011. Decía, el Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a 
l’Equip de Govern a crear ofertes de tiquets turístics combinats, que incloguin entrades 
a museus i monuments més importants de Palma, i a l’hora permetin l’ús del transport 
públic, i això ho hem votat tot, però, en qualsevol cas votem un altre vegada a favor i ja 
està.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1.- L’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a implantar una targeta 
“Palma Card”, dirigida als turistes que ens visiten, abans de la propera temporada 
alta turística. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
35.   Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a itineraris escolars segurs 

(1886/2012) 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l'Ajuntament insta al govern municipal a que la Policia Local de Palma 
i l’Àrea de Mobilitat, desenvolupin itineraris escolars segurs en col·laboració amb 
les associacions, els veïns i veïnes i les escoles per acompanyar i tenir cura dels 
infants durant el recorregut escolar. 
 
S’APROVA per unanimitat. 
 
36.   Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a pobresa infantil 

(1887/2012) 
 
Té la paraula la Sra. Abraham: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Casi 2,2 millones de niños viven por debajo del umbral de la 
pobreza, siendo el colectivo más afectado por la crisis económica, según recoge el 
informe de UNICEF de 2012-2013. La pobreza infantil en nuestro país alcanza un 26% 
de la población menor de edad. El documento además destaca que en sobre 2 años hay 
casi 200.000 niños más que viven en hogares con ingresos por debajo del umbral de la 
pobreza. Entre los datos que recoge el informe, hay que destacar también que el número 
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de hogares con niños con todos sus miembros adultos sin trabajo, ha crecido un 120% 
entre 2007 y 2010, casi dos veces más que el total de hogares. En cuanto a pobreza 
crónica, España se sitúa en el 13,7%, es la cifra más elevada de todos los países de la 
Unión Europea, los datos que se desprenden del informe presentado por UNICEF son 
aterradores, y creo que manifiestan que la infancia no solo es más pobre, sino 
manifiestan que la crisis económica está teniendo un impacto brutal sobre la infancia, y 
creo que es importante que este tema se trabaje y se trate a nivel de discurso político, 
social y mediático. UNICEF en su informe, también presentó una serie de propuestas 
para hacer frente a esta situación, y son una serie de propuestas que yo he querido, que 
mi grupo ha querido incorporarlas en una propuesta plenaria, unas propuestas que en 
parte tienen que ver para acciones que se desarrollen en el Gobierno del Estado, 
acciones que por otro lado se propuso en el Congreso de los Diputados, y que fue 
aprobada por todos los grupos políticos, según la información que tengo, y medidas que 
creo que se pueden desarrollar por parte del Ayuntamiento de Palma. Son medidas 
encaminadas a proteger las inversiones destinadas a infancia y familia, por encima de 
otras. En medidas destinadas a poner a los niños a y a las familias en el núcleo de todas 
las decisiones políticas, y con todas las implicaciones que eso pueda derivar, 
obviamente. Medidas tendentes a revisar protocolos que impliquen más y mejor 
coordinación, más y mejor eficacia, y más y mejor coherencia en la gestión de la salud, 
de la educación, de la protección de la familia y la lucha contra la pobreza, siempre y 
cuanto tienen en cuenta también las competencias que tenemos como Ayuntamiento, y 
medidas tendentes a elaborar un informe anual sobre la situación de la infancia en 
nuestra ciudad, aprovechando también el diagnóstico social que se ha hecho por parte de 
Servicios Sociales, pues intentar trasladar o visualizar esos datos, como afectan a la 
ciudad de Palma, y que acciones podemos desarrollar concretamente, para reducir esa 
pobreza infantil, y para reducir esos datos aterradores que se dan a nivel de nuestro país. 
Muchas gracias.” 
 
Té la paraula la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Simplemente decir que el Grupo Municipal Popular apoyará esta 
propuesta, que consideramos muy positiva, también es uno de los objetivos de este 
Ayuntamiento trabajar para acabar con la pobreza infantil, en este caso en Palma, y 
también especialmente para prevenirla, con lo cual nos sumamos a la propuesta y 
agradecemos que sea de este carácter tan constructivo.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern d’Espanya a impulsar i definir 
a través del Pla Nacional d’Acció per la Inclusió Social (PNAIN) 2013/2015, una 
fulla de ruta que estableixi una estratègia de protecció a la família i la infància, 
promovent mesures i metes per reduir la pobresa infantil i en favor de la inclusió 
social. 
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern Espanyol a que elabori l’ 
Informe Social Nacional, sol·licitat per la Comissió Europea en el marc de l’ 
Estratègia 2020, incorporant una reducció de la pobresa infantil com un dels 
objectius prioritaris. 
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3. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Govern Espanyol a promoure la 
qualitat, la coordinació, l’eficàcia i la coherència d’intervenció de les diferents 
administracions públiques en relació amb l’infància, especialment en la lluita 
contra la pobresa. 
 
4. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta l’equip de govern a protegir aquelles 
inversions destinades a la infància i les famílies. 
 
5. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar als nens i les 
famílies en el nucli de les decisions politiques. 
 
6. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a revisar els protocols 
i millorar la coordinació, l’eficàcia i la coherència en la gestió de la salut, 
l’educació, la protecció de l’infància i la lluita contra la pobresa. 
 
7. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a elaborar un 
informe anual sobre la situació de l’infància a la nostra ciutat. 
 
S’APROVA per unanimitat 
 
38. Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a biblioteca 

d’Establiments (1892/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Si. Seré breu. Bàsicament hi ha un sentir a Establiments, un sentir de preocupació pel 
tema de la biblioteca, si que és vera que la ubicació de la biblioteca, que es va tancar fa 
poc, no era una bona ubicació, com a punt de lectura òptim. Però els veïns evidentment 
el que reclamen, és un canvi d’ubicació, i concretament que es pugui ubicar la biblioteca 
a la Casa de la Vila, que ha té un ús veïnal. Bé, primer la petició és que demanar la 
cessió definitiva, o el retorn de la Casa de la Vila a titularitat municipal, després que es 
torni a reobrir aquesta biblioteca municipal durant el 2012. Entenent que les 
biblioteques són els punts culturals dels barris, i entenem que la part forana a nivell 
d’equipaments no és tot lo òptim que ens agradaria, considerem que aquesta ha d’esser 
una proposició de justícia. En tot cas nosaltres volem un enteniment, vull dir que si es 
marca com a objectiu, sense plaços, que aquesta biblioteca es tornarà a reobrir, fins i tot 
podríem mirar d’acceptar una transacció, o una proposta. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gilet: 
 
“Molt bé, moltíssimes gràcies Sr. Batle. Comentar que nosaltres en un principi, quan 
varem prendre la mesura de la reordenació de les biblioteques, ho varem fer amb uns 
criteris que estaven avalats inicialment per un estudi de qualitat. Hem de recordar que 
aquesta lloc de la nostra ciutat, si bé tots són importants, en aquest cas estic d’acord que 
s’ha de fer un reforç important a la part forana, també no ens hem d’oblidar que en el 
mes d’abril de l’any 2011, es va obrir a Son Cànaves una biblioteca, està a uns 10-15 
minuts de la zona d’Establiments però dins aquests estudis de qualitat, parlaven de que 



 

- 126 - 

hi havia un ràtio d’usuaris de menys d’un usuari diari, a la biblioteca d’Establiments 
podrem després parlar segurament del tema de la ubicació, però n’hi havia un 
raonament més que justificat. Que varem fer nosaltres? Pues nosaltres varem reforçar 
aquelles biblioteques que tenen més usuaris. I perquè ho varem fer? Perquè no tan sols 
era un motiu el fet de que hi hagués només un usuari, sinó que també tenia una 
mancança important de personal de biblioteques, a la resta de la xarxa de les 
biblioteques municipals. Això ha fet que hem millorat per tant el servei, perquè hem 
millorat les condicions de feina dels bibliotecaris, i això evidentment hem de suposar 
tots, i és de lògica pensar que els usuaris han millorat en el seu, a lo que han anat a 
cercar a les biblioteques municipals. Varem reforçar per tant aquelles biblioteques que 
tenen més lectors, que tenen milers de lectors, Josep Maria Llompart, Ramon Llull, la 
biblioteca de Cort, la biblioteca de Joan Alcover, amb més personal hi ha més qualitat 
en els serveis i per tant hi ha més satisfacció en els usuaris. Amb aquesta mesura, entre 
altres, hem tingut o tenim la notícia de que aquest estiu, per primer cop les biblioteques 
de zona, les biblioteques aquestes que he comentat, tindran obertes de 8:30 del dematí a 
8:30 de l’horabaixa, de dilluns a divendres, en els mesos de juliol i en els mesos d’agost. 
Mesos molt importants, sobretot per la nostra joventut que està estudiant, per tant això 
és una de les conseqüències d’aquella mesura que nosaltres varem prendre, i repeteixo, 
una mesura difícil, però evidentment avalada per uns informes de qualitat que ens 
xifraven que teníem menys d’un usuari en concret en la seva proposta. Respecte a la 
proposta de millorar o de fer unes reformes a Casa de la Vila, tot és per una qüestió de 
responsabilitat, no podem aprovar aquesta proposta, en primer lloc perquè no tenim 
pressupost per fer-lo, i tampoc podem comprometre el pressupost futur, perquè tampoc 
tenim diríem, la seguretat de que ho podríem enllestir per l’any qui ve. Jo sempre ho he 
dit, i vostè ho sap Sr. Noguera que quan puguem ho farem, i la part forana tindrà una 
millor ubicació en aquest cas d’Establiments, fent uns estudis previs, millorant la 
ubicació amb el compromís de que sigui un servei de qualitat, un servei que sigui 
benefici de tots, no un servei per tenir-ho, no un servei per omplir un expedient, sinó un 
servei que tingui la qualitat que és el que nosaltres apostem, la qualitat cap a les nostres 
biblioteques. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. González: 
 
“Simplement per donar suport a la proposició del Grup Municipal PSM-Iniciativa Verds 
Entesa.” 
 
Té la paraula el Sr. Noguera: 
 
“Si. Voldria llegir-li una sèrie de dades en el Sr. Gilet sobre el tema de les biblioteques, 
de lo que va passar la legislatura passada. Evidentment la xarxa de biblioteques, després 
de la gestió del Partit Popular, del Sr. Fageda i de la Sra. Cirer, era un autèntic solar. En 
4 anys, en 4 anys, es passà amb na Nanda Ramon de Regidora de Cultura i a la Sra. 
Aina Calvo de Batlessa, es passà de 143.000 usuaris, a 314.000 usuaris. Es passà de 
30.106 préstecs a 67.600, es varen fer noves biblioteques a barris com a Son Gotleu, 
després Josep Maria Llompart, Joan Alcover, i la que vostè comentava de Son Cànaves 
d’Establiments, és passar de 9 a 24 biblioteques climatitzades, es va millorar els punts 
de consulta de Internet de totes les biblioteques, de 28 ordenadors es passà a tenir-ne 49. 
Democratització de l’accés a la informació a la instal·lació de terminals per accedir a 
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Internet via wifi, de forma gratuïta. El 2007 cap biblioteca tenia connexió wifi i 
actualment en tenen totes. Ho dic, ho dic, perquè l’altre dia ens acusava de no haver, de 
no haver, nosaltres haver canviat la ubicació de la biblioteca d’Establiments, i lo que li 
he llegit és la mostra, és la mostra del que s’ha de fer i de la gestió que s’ha de tenir a 
l’hora de fomentar els punts de lectura, i els punts de, i les biblioteques. Perquè no es va 
fer la d’Establiments? Perquè no es va canviar la ubicació? A part de fer tota aquesta 
feinada, no se va fer perquè just començar, just començar la legislatura, la biblioteca 
d’Establiments va canviar d’ubicació i va anar en el Casal de Barri. Evidentment abans 
de prendre una decisió d’aquest tipus, s’ha d’esperar i s’ha de mirar i després s’ha de 
valorar. Ara tenim el resultat, estam d’acord amb vostè que la ràtio no és assolible, no és 
assolible. També cal dir que bé, lo de un usuari en el dia, evidentment les biblioteques 
no obrin tots els dies però bé, no ens vindrà d’aquí. Lo que si que hi ha és un clam 
popular a Establiments, pot xerrar amb l’associació de veïns, sé que n’ha parlat, i sé que 
n’han parlat amb la Directora de Cultura, també la Directora de Cultura la varen 
convidar a anar caminant des de Establiments fins a la biblioteca de Son Cànaves, 
també la varen convidar per veure que és una mica inviable, que nins i joves puguin 
anar com a mínim caminant, i que el concepte de proximitat i sobretot més a la part 
forana, és molt important. En tot cas, en tot cas, jo ja li dic que si fos un objectiu ja 
m’aniria bé, però com a mínim demanem la titularitat de l’edifici de la Casa de la Vila a 
la Conselleria de Salut, com a mínim, i ja és de titularitat municipal, i quan es pugui, 
quan tinguin doblers, quan tinguin capital d’inversió pues ja faran les obres oportunes, 
però en aquest moment aquell edifici la Conselleria de Salut, bé el té en el limb, els 
veïnats tenen una clau, l’utilitzen i bé, no sé quin problema hi ha a que l’Ajuntament de 
Palma demani retornar la titularitat d’aquest edifici a l’Ajuntament, que també és una 
petició dels veïns. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Gilet: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé jo en cap moment li vaig acusar, jo és més, lo record és 
que li vaig dir que vostè va reconèixer que era una errada, i jo li vaig refrendar que 
evidentment era una errada, una errada que vostès durant 4 anys no varen fer res per 
canviar d’ubicació, no és una acusació, simplement li vaig donar la raó, vostè va 
reconèixer que era un error, i jo li vaig donar la raó, que era així. Que vaig fer jo? Lo 
que va fer el Sr. Batle l’altre dia en el debat de l’estat de la ciutat, vaig reconèixer que 
vostès varen fer els coses molt bé. I que hem fet nosaltres? Donar continuïtat a les coses 
que vostès varen fer bé, reforçar aquestes biblioteques que tenen més lectors, aquestes 
dades que vostè m’ha donat, és gràcies a aquestes mesures que vostès varen prendre en 
el sentit de reforçar les biblioteques que tenen els lectors, això ha afavorit que hi hagi 
més lectors. Que hem fet nosaltres? Continuar lo que vostès varen fer bé, obrir aquestes 
biblioteques i donar-los el personal que necessiten per donar un millor servei, perquè 
aquests milers de ciutadans que estan aprofitant el servei de les biblioteques, tinguin 
encara millor servei, això és lo que nosaltres hem fet, continuar la seva bona feina. Jo li 
vaig reconèixer que vostès varen fer una bona feina, i ara ho torn a repetir, vostès varen 
fer una gran feina obrint aquestes biblioteques, aquestes biblioteques. I nosaltres que 
hem fet? Dotar de personal en aquestes biblioteques, que hi havia casos que hi havia un 
bibliotecari per 60 persones, això ja no és donarà, i això encara ha beneficiat que encara 
donarem més hores de biblioteca, lo que li he comentat abans, de dilluns a divendres, en 
els mesos de juliol i agost de 8:30 a 8:30 de la nit. Per tant hem donat continuïtat, això 
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és lo que vaig fer l’altre dia jo, reconèixer que vostès ho varen fer bé, nosaltres 
continuem en aquesta línea. Vostè sap que jo soc una persona, al manco que procuro 
complir el que dic, i jo lo que no aprovaré serà qualque cosa que no tinc seguretat de 
que realment serà un profit per la nostra, Ajuntament, per la nostra ciutat. Per tant 
nosaltres no aprovarem aquesta reclamació de Casa Vila, de reclamar-ho, perquè no 
sabem realment si això realment serà profitós i serà realment viable. No li càpiga cap 
dubte, que jo faré les gestions a nivell personal, i que a lo millor seré jo després qui 
proposaré, però ja amb una seguretat, amb una responsabilitat de lo que s’aprovi en 
aquest Ple, per part d’aquest Ajuntament, tingui realment un sentit de responsabilitat, 
d’habilitat i d’eficàcia, no aprovar per aprovar. I dit això pues Sr. Noguera, vostè sap 
que estic totalment obert a qualsevol negociació amb vostès, per part de l’oposició i per 
suposat amb l’associació de veïnats, i en els veïns d’Establiments. Moltíssimes gràcies.” 
 
Es dictamina desfavorablement per la Comissió de Serveis a la Ciutadania: 
 
1. L’Ajuntament de Palma demanarà a la Conselleria de Salut la cessió definitiva 
de la Casa de la Vila d’Establiments.  
 
2. L’Ajuntament de Palma adequarà la Casa de la Vila per poder reobrir en 
aquesta ubicació la biblioteca d’Establiments. 
 
3. L’Ajuntament de Palma reobrirà la biblioteca pública d’Establiments al llarg 
del 2012. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
40.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’exempció de l’IBI a 

l’església catòlica i altres confessions religioses (1875/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Hem plantejat. Gràcies Batle. Hem plantejat aquesta moció, amb una finalitat clara 
davant una situació que tots coneixem, que és d’emergència, i d’una davallada 
exponencial dels ingressos d’aquest Ajuntament, i amb aquest ànim de revisar, de 
revisar-ho tot, perquè la situació és excepcional, i estam en un moment de canvi de 
paradigma absolut, en moltes qüestions, pensem que és el moment de plantejar 
propostes com aquesta. Anem a veure, perquè quedi clar, perquè la veritat és que per 
part del portaveu del Grup Popular, s’ha intentat durant aquests 2 darrers mesos, crear 
una cerimònia de la confusió, intentar atribuir a l’oposició, actituds, comportaments, o 
proposicions que no són les que estan plasmades en aquesta proposició. Intentaré 
explicar sense, a veure amem si aconseguim fer entendre, especialment en el Sr. 
Martínez. Nosaltres seguim, estam d’acord en les exempcions dels llocs de culte, i de 
tots aquells locals de l’església o de qualsevol altre confessió, que tingui destinats a 
confessió o altres entitats que tingui destinats a fins socials, benèfics, solidaris. 
Nosaltres estam a favor de que aquesta exempció segueixi, no volem fer pagar, pagar a 
la Seu, per l’IBI, això no ho hem plantejat mai, i així queda recollit en aquesta moció, 
no som antireligiosos, ni anticlericals, ni anticristians Sr. Martínez. Això si que no m’ho 
intenti encolomar, perquè no és així. Els llocs de culte i els locals destinats a fins 
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socials, han de seguir exempts de l’IBI. En segon lloc, lo que si té l’església catòlica, i 
lo que si tenen algunes congregacions religioses, i a lo millor alguna altre confessió o 
alguna altre entitat, són pisos, aparcaments, tot un patrimoni immobiliari que al llarg 
dels anys s’ha anat acumulant, per herències, per donacions, i que està exempt de l’IBI. 
Jo posava un exemple l’altre dia que crec que és molt eloqüent, carrer Colom, segona i 
tercera, pisos de luxe, segona i tercera planta, el pis segon, llogat a una família d’un cert 
poder, d’un poder adquisitiu important, 1.200 euros d’IBI anuals, propietat del Sr. X, 
aquest si que paga IBI, un lloguer mensual de 1.200 euros paga devers 1.000 euros 
d’IBI. A la segona planta, que és titularitat de la parròquia X, també llogat a una família 
catalana que paga mensualment 1.000 euros de lloguer, aquest no paga IBI. Perquè? 
Perquè el titular és de la parròquia X, això, està passant això a Palma, i a demés 
l’església per determinades qüestions ha anat acumulant molt de patrimoni d’aquest 
tipus, i aquest tipus de bens no estan, estan exempts d’IBI, i això és el que vol remeiar la 
nostra moció, que no hi hagi discriminacions entre ciutadans i entre determinades 
entitats, és l’única qüestió, en un moment en que ho hem de revisar tot, aquí no hi ha 
cap caire anticlerical, antireligiós, ni anti església catòlica com ha volgut explicar el Sr. 
Martínez en els mitjans de comunicació. I li poso dos exemples, dia 2 de juny el Sr. 
Martínez, no, l’església només està exempt per llocs de culte i locals de fins socials, els 
altres si que paguen, això va dir el Sr. Martínez als mitjans de comunicació, així va 
sortir recollit a tots els diaris. Mentida, mentida, no només els locals de culte i els locals 
de fins socials estan exempts, també molt de patrimoni immobiliari, pisos, aparcaments, 
moltes altres coses estan exempts, simplement perquè són titularitat d’una congregació 
religiosa, o de l’església. El Sr. Martínez dia 2 de juny, va mentir, dia 13 de maig un 
altre mentida, un linxament mediàtic a l’església, no ho entenc perquè altres confessions 
tampoc no paguen, evidentment clar que no paguen i clar que no paga l’església, és que 
estam d’acord en que no pagui l’església per llocs de culte i per locals de fins socials, ni 
fundacions tampoc no hagin de pagar per locals socials. Estam intentant rectificar, 
revisar, una qüestió que ara està afectant a les arques municipals, i que a demés jo crec 
que és perfectament revisable, aquests locals, aquests immobles, aquests pisos llogats 
per una congregació religiosa, estan generant una activitat econòmica, estan generant 
uns ingressos, que és just que també per aquests immobles l’església també contribueixi 
amb l’IBI a sufragar tota una sèrie de serveis públics, que aquest Ajuntament té en 
marxa i que és necessari en temps de crisi, més important que mai tenir-los amb uns 
nivells acceptables, i això és el que s’intenta amb aquesta moció, incrementar els 
ingressos de l’Ajuntament amb una qüestió que pensem, i a demés veiem que és evident 
que és ben revisable, per uns temes de justícia, d’equitat, de tractar a tothom per igual, 
en situacions econòmiques iguals tractades exactament per igual, per tant aquest és el 
sentit de la moció, única i estrictament.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, perquè sorgeix aquest debat ara? Bàsicament sorgeix per la 
gravetat de la crisis, que colpeja la tresoreria, no només de l’Ajuntament sinó de totes 
les administracions, és vera que el darrer any s’ha empitjorat molt aquesta crisis, això és 
un fet, però hem de donar solució. Per tant, hem de revisar les polítiques fiscals, aquest 
ha estat l’argument per pujar un 23,2% l’IBI a tots els hotels de la ciutat de Palma, 
mesura que fomentarà molt el turisme. Però ha estat aquest l’argument, hem de revisar 
les polítiques fiscals, anem a revisar-les. I quines hi ha? Anem a parlar d’aquells 
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immobles que tenen uns, o que gaudeixen d’un benefici fiscal. Nosaltres aquí hem 
aportat, llevar o instar a l’Estat a que modifiqui la normativa, per llevar els beneficis 
fiscals de totes aquelles religions, que tinguin immobles que no dediquin al culte o fins 
socials, això és bastant clar i no importa gaire més explicació. Si vol revisar altres 
exempcions, com d’altres fundacions sense fi de lucre, etcètera, etcètera, en podem 
parlar, nosaltres hem posat aquestes damunt la taula, però no vol dir que siguin totes, ni 
que no se puguin ampliar, només faltaria, amb això se’n podria parlar. Al manco que no 
ens torni a dir que nosaltres no fem cap proposició que va destinada a incrementar 
recursos d’aquest Ajuntament, perquè llevat d’aquesta també hi havia la de la Llei de 
Capitalitat, de l’ICIO de Son Espases, la venda de l’EMOP, etcètera, etcètera. Però és 
que encara hi ha més, vostès com a lliberals haurien d’entendre que el fet de que un 
local, no un immoble qualsevol, sinó un local per exemple que pugui estar llogat a un 
restaurant, pot suposar una competència deslleial en front d’un altre que pugui estar 
veïnat i que sigui propietat d’un particular, perquè un el podrà llogar per un import 
inferior a l’altre, guanyant el mateix, els mateixos doblers, i en canvi els dos locals 
poden estar destinats a la mateixa activitat econòmica, això és competència deslleial, 
això l’haurien de, aquí tothom, això és inseguretat jurídica, això és inseguretat jurídica, 
que és lo que precisament vostès volien combatre, pues fan lo contrari, jo com ha dit el 
Sr. Verger, ningú planteja que la Seu aquí hagi de pagar l’Ibi, només faltaria, no vagin 
per aquí perquè ningú ho ha dit això. Però si el local de devora la Seu que hi ha un 
restaurant, que no ho sé i estic improvisant, és de l’església, evidentment el poden llogar 
a un preu inferior en el de devora que si ha de pagar aquest IBI, i no està exempt, i això 
és injust, això és una competència deslleial. I també per incrementar els recursos, només 
per aquests arguments, creiem que ja val la pena intentar instar a l’Estat a modificar la 
normativa que permeti llevar aquestes exempcions que té l’església. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Sr. Alcover li vull agrair el to que ha defensat la proposta, Sr. Verger 
no li puc agrair, a lo millor li agrairia si. Dir que una persona menteix senyor, senyor, ho 
dir perquè després quan estam fora del plenari, dir que una persona menteix és qualque 
cosa. Miri, jo li vull aclarir, jo li vull aclarir perquè aquestes propostes són 
antireligioses, perquè no les puc definir d’un altre manera, no les puc definir d’un altre 
manera. Mirin, la part de culte, la part de culte, és, l’exempció està regulada pel tema 
d’això dels concordatos, conveni que hi ha el tema religiós, aquí no hi ha cap problema. 
El problema on ve? Li diré el nom de la llei perquè vostès se n’obliden d’una part, la 
Llei 49 del 2002, de 23 de desembre és de Régimen fiscal de las entidades sin fines 
lucrativos y de los incentivos fiscales al mecenazgo y su normativa de desarrollo, és a 
dir, el debat si hem de tenir un debat, i aquí podria estar d’acord o estaríem d’acord tots, 
és si qualsevol entitat d’aquestes que es diu sense ànim de lucre té un local i el lloga. 
Perquè està exempt? Perquè estan exempts tots, les entitats sense ànim de lucre 
religioses i les que no ho són, però vostès s’han volgut concentrar només a unes, les 
propostes que vostès, per exemple, insta a establir els mecanismes necessaris tal perquè 
paguin tot. Escoltin, només l’església catòlica, i jo veig de la proposta que vostès fan, es 
concentren en el tema religiós. Podem parlar però de totes, de totes, no del tema 
religiós, per això dic que són propostes antireligioses, no són, no és mentida, és la 
realitat, aquí qualsevol persona, i els hi vull reconèixer alguna cosa. Miri, Sr. Alcover 
vostè és més catòlic i més religiós que jo, ho és, no sé al Sr. Verger no el conec tant, 
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però no, li vull dir perquè vostè ho va dir l’altre dia a la comissió, jo som d’un partit que 
diríem nosaltres tenim votants d’això que es diu democratacristians, i que en aquests 
temes solen esser sensibles, però el nostre posicionament, clar. Vostès proposen 
discriminar negativament, quan una fundació és religiosa, si, de les seves propostes, 
perquè no l’han oberta, a lo millor és que desconeixien exactament de on venien. Per 
tant el Govern no entrarà dins lo que nosaltres entenem, i ho entenem en el cas del Partit 
Socialista a nivell nacional, lo que és una taca ara l’església catòlica, hem de marejar un 
poc la ... i anem cap a l’església catòlica. Amem, Sr. Alcover, totes les exempcions, li 
dic a vostè i en el Sr. Verger, tota la normativa que nosaltres estam aplicant ara és la 
normativa que va a l’any 2009 aclarir, a desembre del 2009, va aclarir el Govern 
socialista de José Luís Rodríguez Zapatero, és aquesta, la tinc aquí, jo li dic després si 
vol, si volen els hi puc donar. Els afegeix, i de Chacón, si que me diuen per aquí que li 
recordi a la Sra. Calvo i de Chacón que formava part d’aquest Govern. No, de 
Fernández de la, bé no se si estava Chacón o era, la veritat és que no, però concentrant 
en lo important, inclús hi ha rentes que són exemptes per l’impost de societats, que no 
paguen perquè l’impost de societat una empresa tampoc paga. Ho entenen? Jo crec que 
aquí, vostè Sr. Verger deia que jo era el que volia, no, me sap greu, cadascú lo que li 
correspon, són vostès que a lo millor quan varen plantejar tota aquesta batalla no varen 
llegir la lletra menuda. La llei, la llei a la qual l’Ajuntament ha de donar aquesta 
exempció de l’IBI no és, no té res que veure amb la religió, ni amb l’església catòlica, 
res, qualsevol entitat sense ànim de lucre que compleixi els requisits, que compleixi els 
requisits, li arriba aquesta exempció. L’exemple que vostè posa del pis, escolti, és que, 
es lo que pone. El arrendamiento del patrimonio inmobiliario de la entidad sin fines 
lucrativos, no constituye una explotación económica. Això és el que diu el Govern d’en 
Zapatero. L’ex Govern, o el que deia el Govern d’en Zapatero, ho diu ben clar, jo estic 
d’acord, no me digui que no senyor, jo li estic llegint, no se m’aixequin, jo estic llegint 
el que deia el Govern Zapatero, aquí, i diu això, que no poden pagar IBI senyor, no ens 
demanin alguna cosa que el Govern del Sr. Rodríguez Zapatero va dir que no podem 
cobrar, no podem cobrar, ni a una fundació religiosa, ni a la fundació Pepito Pérez 
somos amigos y tenemos una peña, no, ni a un ni a l’altre. Ho entenen? Per tant no me 
digui que jo menteixo quan els dic que les propostes que vostès fan, bé, primer fer un 
cens està fet, el cens està fet, li dic al Partit Socialista que demanen fer un cens. Però 
aquest tema el que no podem fer és que el que vostès ens demanen és discriminar, 
iniciar des de l’Ajuntament de Palma una discriminació contra aquelles entitats sense 
ànim de lucre religioses. En això no volem participar. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Nosaltres no som antireligiosos, el que si que som és antiprivilegis, lo que és una 
discriminació és que la segona planta pagui IBI i la tercera planta de la mateixa finca, 
pisos llogats tots dos a famílies acabalades si que pagui IBI, un no paga perquè és 
propietat de la parròquia X, i l’altre si que paga perquè és titularitat del ciutadà X. Això 
si que és discriminació, això és discriminar, això és discriminar. Anem a veure, perquè 
ho hem centrat en la església? Perquè efectivament l’església ha acumulat molt de 
patrimoni al llarg dels anys, molt de patrimoni immobiliari especialment, clar que som 
favorables també a que fundacions que tenen pisos també llogats, que no són de caire 
religiós però que tenen pisos llogats, que estan exempts, també han de pagar IBI, 
evidentment, ho hem centrat en la església perquè és la que acumula més patrimoni, 
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aquesta és l’explicació Sr. Martínez, no vulgui confondre, evidentment, clar que som 
favorables i vostè ho sap perquè també ho he dit, i ho torn a dir, som partidaris i també 
aquestes exempcions s’han de llevar, de totes aquelles fundacions que tenen patrimoni 
immobiliari i que estan exempts d’IBI, si tenen un patrimoni que evidentment no està 
destinat ni a usos ni fins socials ni benèfics, ni a llocs de culte. Evidentment això ha de 
pagar IBI, i ara mateix no està pagant, jo no sé de que s’estranya tampoc, evidentment 
mocions com aquestes han estat aprovades a ajuntaments governats pel Partit Popular, 
Alcalá per exemple, i molts d’altres ajuntaments, San Sebastià, Zamora, a molts 
d’ajuntaments governats pel Partit Popular s’han aprovat aquestes mocions, i es farà 
pagar, això és un tema d’interpretació, el tema de si és activitat econòmica, si s’ha de 
pagar o no s’ha de pagar, si és IBI o no, si estan exempts o no estan exempts, és un tema 
d’interpretació en el final. Evidentment lo seu seria canviar la Llei de Mecenatge, tal i 
com demana la moció del Partit Socialista, això seria lo més adequat, però ja de manera 
immediata això es pot abordar, hi ha ajuntaments a la península que ho estan abordant, i 
vostè ho sap. Alguns governats pel Partit Popular, estan fent, estan llevant aquestes 
exempcions, estam a un moment dramàtic, els ingressos davallen de manera 
exponencial, això ho hem d’afrontar entre tots, i nosaltres parlem d’església, li torn a 
repetir, perquè és la que està més dins aquesta situació, perquè acumula moltíssim de 
patrimoni que està en aquesta situació, no per un altre cosa, no perquè vulguem anar en 
contra d’una entitat en particular, clar que totes les altres entitats també han de pagar. I 
després, m’he queixat i me torn a queixar, i també ho dic a la moció, també ho diem a la 
moció, hem estat un mes per obtenir la informació que varen demanar sobre llistats 
d’exempcions, un mes, quan se’ns ha donat se’ns ha donat sense les titularitats, unes 
exempcions sense sabre qui és el titular, i quan hem tornat a protestar, se’ns ha tornat a 
donar ara si, però en format PDF perquè no puguem fer càlculs amb l’Excel, que es on 
està originalment. Per favor Sr. Martínez, que tenia por? Evidentment vostè clar si surt a 
la premsa dia 2 de juny i diu, no, no, no, no, l’església només està exempta pels locals 
de culte i per locals de fins socials, els altres si que paguen, això surt i clar vostè no ens 
vol donar la informació perquè sap que la informació està que vostès menteix. Que no 
se cansa mai de dir mentides? Això vostè dia 2 de juny va mentir a l’opinió pública, va 
sortir i va dir això, va sortir allà i va dir escolti, l’església catòlica només paga, només 
està exempta per locals de culte i fins socials, els altres si que paguen, vostè ho va dir 
davant la premsa. Clar, perquè no ens dona la informació? Perquè la informació 
evidentment està demostrat que és mentida, jo la veritat, és una aportació en positiu, 
altres ajuntaments de l’Estat si que ho estan fent, alguns governats pel Partit Popular, i 
per favor es repensin i intentem, a part de canviar la Llei de Mecenatge, intentem ja 
intentar aplicar aquestes, llevar aquestes exempcions que ara mateix no tenen cap sentit, 
que són discriminatòries en contra dels ciutadans, i evidentment no només l’església, 
també qualsevol tipus d’entitat que no, quan té locals que estan en situació de generar 
ingressos per aquesta entitat, i no estan pagant l’IBI. Gràcies.” 
 
Te la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle, bé ens ha llegit un acord del Govern de Zapatero de l’any 2009, el 
problema és que des de que vostès governen la crisi s’ha agreujat moltíssim, i això es un 
fet, això és un fet, i ara hem de cercar més recursos que abans, això és lo que passa, no 
és un tema de partits polítics Sr. Martínez, jo ja li vaig dir que era catòlic, i no hem sap 
gens de greu tornar-ho a dir, ja que vostè ho ha recordat. Però com a catòlic lo que no 
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hem sembla bé és que per exemple, i parlant de la església catòlica, que no fa referència 
en exclusiva a la proposició, no hem pareix be que destini un 2% del pressupost a 
Càritas i després compri accions preferents de la Caixa, això no hem pareix be com a 
catòlic li dic, no com a regidor a mi com a regidor tampoc però no hem sembla bé, però 
es que no te res a veure amb partits politics Sr. Martínez. Miri segons el País una noticia 
que sortia el 80% dels ciutadans opina que la església hauria de pagar el IB, dins aquest 
80% vull suposar que qualcun del PP n’hi deu haver, estadísticament n’hi deu haver un 
grapat, molts segurament, és que no ho és, hi ha municipis i ho ha dit el Sr. Verger, hi 
ha municipis que ho han acordat amb el vot favorable del Partit Popular, es tracta de 
cercar recursos vostè mateix ho diu, hem de cercar recursos aquí te l’opció, vostè no va 
tenir manies de pujar un 23’2% a tots els hotels de la ciutat, quan en teoria havien de 
fomentar el turisme, cap mania ni una, va revisar la política fiscal perquè la situació de 
crisi ho requeria, bé nosaltres ho varem criticar però es va fer, escolti lo que no és 
compatible és dir no importa demanar llevar les exempcions, i està tan malament que no 
podem fer res, son dos discursos incompatibles Sr. Martínez, incompatibles. No te 
recursos?, dons les cerqui allà on n’hi ha i aquí n’hi ha, lo que no pot ser és dir no 
podem fer això perquè no hi ha recursos, i a l’hora diu no importa demanar que llevin 
les exempcions són dos discursos incompatibles, i ja són molts avui és la segona vegada 
que els diuen. Que diu que ja hi ha un cens?, fantàstic idò i podran votar a favor del punt 
primer de la nostra proposició, i si no hi voten no tindrà inconvenient en aportar aquest 
cens que nosaltres demanàvem farem una pregunta amb resposta escrita Sr. Martínez, a                               
pesar de que no hem contesti ara hem dirigia directament, no, que suposo que si  te un 
cens ja fet suposo que no tindran cap problema en votar en el punt primer de la 
proposició, o si no hi voten no tindrà cap inconvenient en aportar-lo, i per això li 
demanarem amb pregunta escrita. Gràcies”.  
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies, la veritat és que no han aportat cap argument perquè nosaltres modifiquem el 
sentit del vot, vostès s’han passat tot el temps parlant de l’església catòlica, si, a mi hem 
sap greu dir-los això, és a dir aquesta és la realitat. Miri el nostre discurs no és 
incompatible amb la política fiscal que nosaltres duem a terme Sr. Alcover, lo que si és 
amb la del PSOE. El PSOE ara desprès parlarem de la revisió cadastral, és a dir, jo vull 
que paguin lo que per Llei puc demanar, però no ens demanin a aquest Equip de Govern 
començar a liquidar temes, que els tècnics ens diran que no els podem liquidar i que les 
perdem tot d’una. Quan vagin no arribaran al contenciós, ja en el Consell Tributari ja 
aturaran, ja el modificaran, vostès políticament els hi costa molt donar certes 
exempcions a certs col·legis que estan dins Palma, però desprès es saben perfectament 
quan arriben al Consell Tributari que òbviament tenien  raó, i  han hagut de canviar la 
opinió de vostè Sr. Alcover, no ens demanin fer temes il·legals. Damunt el tema l’IBI 
progressiu no te res que veure amb la crisi, ja se que vostè a desembre del 2009 no n’hi 
havia de crisi, desembre de 2009 amb l’escrit del Govern d’en Zapatero, no n’hi havia 
de crisi Sr. Alcover, juny de 2008, ja li vaig dir aquí que els ingressos havien d’anar 
alerta, juny de 2008, desembre de 2009 dir que no hi havia, clar en aquella època els que 
xerraven de crisi erem antipatriòtics, però el temps ha posat a cadascú en el seu lloc, 
passant el temps. Miri nosaltres no podem, és a dir, ens podíem plantejar a jo entre 
nosaltres, jo altres ajuntaments el que hagin fet és igual, aquí tenim nosaltres aquesta 
responsabilitat, i nosaltres no volem formar d’aquesta campanya, però en el fons quan 
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vostès parlen s’han de revisar, si, no només aquest, s’ha de revisar tot, s’ha de revisar 
tot, no només aquest i per tant l’exemple que posa vostè Sr. Verger, imaginis lo que 
hem deia, una Fundació dels Països catalans per exemple, si te el propietari d’aquest pis 
de luxe i compleix aquesta Llei de Mecenatge, no paga l’IBI i també es injust, lo que no 
se si vostès hem duran una proposta aquí per cobrar-li, però no li cobraré tampoc, si 
compleix la llei, la llei, el règim aquest d’entitats sense ànim de lucre, aquesta Fundació 
del països Catalans no li cobrarà aquest Govern, no li cobrarà l’IBI. Ho entén?, perquè 
no farem una il·legalitat, perquè no som sectaris Sr. Verge, aquest Govern no és un 
Govern sectari. Moltes gràcies”. 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
Humans: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a realitzar un cens 
municipal dels immobles rústics i urbans que estan registrats a nom de l’església 
catòlica i d’altres confessions religioses amb l’objecte de procedir a l’actualització 
posterior del Padró de Bens Immobles per poder així girar l’IBI a tots aquells bens 
immobles que no és trobin vinculats  al culte i a l’atenció social.  
 
2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al govern d’Espanya a presentar una Llei 
de Llibertat de Consciència i Religiosa, que determinarà modificacions, entre 
altres, de la Llei d’Hisendes Locals, de la Llei de Mecenatge i Fundacions i una 
revisió dels Acords del Regne d’Espanya amb la Santa Seu, vigents des de 1979. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda donar trasllat d’aquests acords al 
Congrés dels Diputats i al govern d’Espanya 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
41.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a pagament de l’IBI 

per immobles d’ús lucratiu de l’església (1895/2012) 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 

1. L'Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Hisenda a establir els 
mecanismes necessaris perquè tributin per IBI tots aquells immobles titularitat de 
l’Església diocesana o de qualsevol companyia o institució religiosa que no estiguin 
afectes directament a l’activitat religiosa o a fins socials i benèfics. 

2. L’Ajuntament de Palma insta a la Regidoria d’Hisenda a no repetir situacions 
d’opacitat i manca de transparència tan absurdes i injustificades com les que hem 
viscut amb el lliurament de les dades de les exempcions de l’IBI i a entregar d’una 
vegada el llistat complet de les exempcions.  

Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
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Parla el Sr. Batle: 
  
“Sr. Alcover ara tenim els punts 43, 44 i 45 seria possible amb un gesto de 
magnanimitat per la seva banda que els ajuntéssim o no? “.  
 
Respon el Sr. Alcover: 
 
“ Si, si no hi ha cap problema a pesar de que desprès es puguin votar per separat per si 
volen donar suport a qualcuna”. 
 
Continua el Sr. Batle: 
 
“Evidentment. Els hi pareix, quin temps s’ha de menester per els tres, els hi bastaran 5 
minuts d’intervenció per els tres o volen qualque cosa més?” . 
 
Respon el Sr. Alcover: 
 
“No, intentaré en 5 minuts expressar lo que hi ha a les tres, però li demanaria que la 
magnanimitat també fos” 
 
Continua el Sr. Batle: 
 
“Mol be , els hi pareix be?  Al PSM li pareix bé que tractem conjuntament aquests tres 
punts?, idò moltíssimes grácies, ho agraeixo perquè així agilitzarem un poc el debat. 
Moltes gràcies”. 
 
43.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència 

dels valors cadastrals i l’IBI (1877/2012). 
 
Te la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle, bé, hem presentat 3 proposicions que fan referència a la revisió dels 
valors, de la ponència dels valors cadastrals i són els 3 temes que fiscalment toca la 
revisió aquesta de la ponència. El primer afecta i és més directament que afecta als 
ciutadans de Palma, afecta a les pujades dels imposts de bens immobles, que els propers 
10 anys pujaran de mitja, sempre parlem de mitges aquí i sempre hi parlarem a les tres, 
de mitja pujaran un  8’13% anual. És vera que l’any que ve per l’efecte del Decret Llei 
del Sr. Rajoy, és possible que fins i tot de mitja puguin baixar un 1 i pico per cent, però 
així i tot els propers 9 anys pujaran una mitja de 8’13%, sempre i quan no es toqui el 
tipus de gravamen, que per experiència amb altres municipis allà on s’ha fet la revisió 
cadastral i governava el partit Popular, això ha estat lo que ha passat, i fruit d’aquestes 
polítiques per això hi ha hagut increments espectaculars com per exemple a Marratxí un 
142%, amb una legislatura d’increment d’IBI, per no posar els exemples que sempre 
poso que només tinc 5 minuts. Així i tot a la Llei d’Hisendes Locals hi ha un article que 
permet que, com que els increments solen ser espectaculars per la revisió de la ponència 
de valors cadastrals, que és el 74.2  que permet que durant els tres anys posteriors a la 
revisió, l’Ajuntament pugui limitar l’increment que s’ha de traduir en el rebut de l’IBI a 
cada ciutadà, i nosaltres a la primera proposem que es faci us d’aquest article, la 
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possibilitat esmentada en aquest article, i es limiti aquí posem de no aplicar cap 
increment si s’hagués d’aplicar l’IPC també hi estaríem d’acord i ho podríem votar a 
favor, però al manco que no és el moment de que els ciutadans rebin un altre increment 
d’impostos del seu Govern, no és el moment i perdoni que li digui Sr. Martínez, però 
vostè ha fet una altra incoherència, perquè vostè sustenta tota la base, tota la seva 
argumentació de la ponència de valors cadastrals, en que tothom hauria de pagar lo que 
toca, però quan parla de l’església d’aquests locals que en te llogat i que en fa negoci 
aquests no, aquests no, això també és un altra incoherència. El segon punt parla de 
l’impost de transmissions patrimonials, perquè un dels efectes de la revisió de la 
ponència dels valors cadastrals, no és de l’Ajuntament, sinó que afecta directament a un 
impost que recapta la Comunitat Autònoma i que és l’impost de transmissions 
patrimonials. Miri aquí vaig fer un petit estudi de lo que suposaria, de lo que suposarà 
per les arques de la Comunitat la nostra revisió dels valors cadastrals, miri, si són certes 
i poso el condicional gran les dades del pressupost d’ingressos de la Comunitat 
Autònoma, cosa que jo no tinc perquè dubtar, la revisió dels valors cadastrals de Palma 
li suposarà a la Comunitat un increment d’ingressos del voltant de 56 milions d’euros, 
podem discutir perquè jo vaig tenir en compte que de Palma es devia cobrar devers el 
40% de la totalitat de lo que recapta la Comunitat, si és el 30 en lloc de 56 seran 40 i 
pico no he fet els càlculs, amb això hem puc equivocar , però si es el 40 i lo que està 
pressupostat en el pressupost d’ingressos de la Comunitat és real, li suposaran per les 
arques de la comunitat 56 milions d’euros més dels que ha cobrat enguany per els 
impostos de transmissions patrimonials, nosaltres lo que proposem aquí es que ja que 
aquesta revisió li suposarà uns increments tan importants a la recaptació, al manco que 
canviï el criteri respecta a la Llei de Capitalitat i ens torni reportar els 24’5 milions de 
Llei de Capitalitat, i nosaltres poder decidir on van aquestes inversions, és menys de la 
meitat de lo que li suposarà d’ingressos. Finalment la tercera és la tercera conseqüència 
directa de la revisió de la ponència dels valors cadastrals, i afecta a un impost que cobra 
l’Ajuntament, i és el de plusvàlues, si és cert el que vostè va dir Sr. Batle de que el 
pressupost enguany eren reals, això ho va dir dia 13 de juny lo que passa és que hem sap 
greu m’hagués agradat hagués encertat, però no ho serà no arribarem a la totalitat però 
si finalment a final d’any recaptéssim lo que esta pressupostat de plusvàlues, cosa que 
no hi arribarem malauradament no es culpa de ningú malauradament no hi arribarem, 
però si fos cert ens suposaria si anem a la franja baixa o màxima  de bonificació que 
permet la Llei, que és el 60%, ens suposaria  un increment de la recaptació de quasi 4 
milions, 3.929.000€  això si anéssim a la franja del 60% de bonificació d’aquest impost, 
cosa que ara el tenim al 40% i si es mantén el 40% i es mantenen les previsions 
d’ingressos que vostès varen fer en lloc de 4 milions serien 5 i pico, perquè seria el 50% 
de lo pressupostat, 5 milions i pico que evidentment compensen amb creix qualssevol 
baixada que hi pugui haver de l’impost de bens immobles, que vostès amb un estudi que 
no era real no, era real perquè no parlaven de l’increment de rústics que per poc que 
sigui no ho compensa tot evidentment, però per poc que sigui compensa una mica, ni 
tampoc parlaven de l’efecte del tipus de gravamen diferenciat, que també compensarà 
una altra mica, vostès parlaven d’un descens d’1’9 milions d’euros i fàcilment no seran 
més de 1’5 si s’aplica tot això. Evidentment es compensa amb el creix com dic, amb 
l’aplicació d’aquesta revisió de la ponència a l’impost de les plusvàlues,  per això deia 
que lo que estàvem votant l’altra dia no era en cap moment d’on baixaven 2 milions 
d’euros el pressupost, no ho era ni ho ha estat mai, i lo que és més greu Sr. Batle és que 
el seu regidor d’Hisenda n’era ben conscient, quan deia això era ben conscient que el 
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discurs o el debat no era d’on baixaven 2 milions d’euros, ell sap perfectíssimament que 
ho compensarà amb el creix amb les plusvàlues, ho te claríssim, ho sap tant com jo, això 
no tinc cap dubte d’això. Un altra cosa és que resulti que les plusvàlues baixin tant que 
l’increment no compensi, i així i tot s’hagi de pressupostar una mica menys de lo que hi 
havia pressupostat enguany, però aquest és un altre debat, aquest és un altre debat, sigui 
com sigui si es manté al 40% nosaltres lo que proposem aquí es augmentar del 40 fins al 
60 que és lo màxim que permet la Llei actualment, si es manté dins el 40 sense dubte 
compensarà amb el creix aquesta davallada d’ingressos, i vull recordar que aquí no 
només es compra venda d’immobles també hi ha herències, donacions i demés que 
també paguen la plusvàlua. Gràcies”. 
 
Te la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Amem Sr. Alcover jo soc una persona que m’agrada arribar a acords, 
m’agrada de sempre, m’agrada, però se hem fa molt difícil proposar al Batle qualsevol 
de les propostes que vostès fan perquè, no se lo que volen a l’Ajuntament de Palma. Sra. 
Calvo jo ara hem dirigeixo a vostè que veig que te moltes rialles, vostè esta a favor, és 
que l’he sentida avui dematí, vostè esta a favor o en contra de les retallades?, està a 
favor o en contra?, no ho se perquè desprès quan sent al seu portaveu d’Hisenda que 
l’únic que demana és rebaixar ingressos, és perquè deuen estar a favor de les retallades, 
perquè li vull recordar que quan parlàvem de la Calvo taxa lo que nosaltres li 
demanàvem era austeritat, nosaltres varem proposar crear una comissió d’austeritat, i 
ens varem banyar amb la comissió d’austeritat no se si li varen fer arribar, ens varem 
banyar, però clar no se exactament quina és la seva postura, vostè va arribar aquí i va dir 
que volia una política fiscal guiada per criteris d’equitat social, i la revisió cadastral la 
funció que te es aquesta, d’equitat, no te una finalitat de recaptació, és vera que vostès 
quan varem proposar el pla de sanejament que varem votar aquí, la seva finalitat de la 
revisió cadastral era recaptar un 50% més d’IBI durant una legislatura, per retornar el 
préstec del 2009 l’hipoteca que li sol dir jo, però era aquesta la seva voluntat de la 
revisió cadastral era aquesta. La nostra és de tenir un sistema tributari més just, és a dir 
lo que vostè era una de les seves línies, que estava dins el seu model de ciutat, el 
Govern de la ciutat girarà en torn als següents eixos d’actuació, i en política fiscal la 
seva política fiscal era  una política fiscal guiada per criteris d’equitat social que és lo 
que nosaltres plantegem amb la revisió cadastral, plantegem això Sr. Alcover plantegem 
això. Sr. Alcover ojala totes aquestes xifres que està donant per el proper any ojala, no 
s’equivoqui ja m’agradaria a jo que l’encerti, tant per el govern com per l’Ajuntament, 
és a dir, vostè és una de les persones que te clar que el proper any sortirem de la crisi 
econòmica al manco a Palma, perquè el volum de transaccions immobiliaris que vostè 
està plantejant, el volum de transaccions, és lo que vostè diu que compensarà la xifra 
que és real, perquè l’IBI funciona per padró, de que davallarem 2 o 3 milions d’euros 
amb l’estimació de recaptació, perquè eliminem el recàrrec del 10% del Sr. Rajoy, per 
tant jo li vull agrair aquesta confiança amb el Govern de Mateo Isern de que en el 
proper any haurem sortit de la crisi econòmica al manco a aquest, bé si recuperem tant 
els ingressos com vostè planteja, lo que farem es amortitzar el deute de les factures que 
hem hagut de pagar anteriors a aquest Govern, la dedicarem, si vostè encerta, jo vull que 
encerti Sr. Alcover, aniré, posaré un ciri a La Sang, perquè vostè encerti, en serio vull 
que encerti amb això, amb tot, jo vull que encerti, però se hem fa molt difícil quan 
parlem clar vostès parlen avui estan a favor de la educació pública, les sento tot el dia 
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Sra. Calvo, estic a favor a favor però esta en contra de qualssevol mesura per 
incrementar els ingressos en contra, en contra, duen un any en contra, en contra, això és 
lo que jo sempre dic que no li puc dir en el PSM-Iniciativa Verds Entesa per Mallorca, 
però vostès si. Mirin, vostès plantegen ara un debat, que fa temps que aquest Govern diu 
que el plantejàrem quan tinguem les xifres definitives de la revisió cadastral, que és a 
final del mes de setembre, quan tinguem les xifres definitives pues ens ho podrem 
plantejar, en principi a plusvàlua hi ha una voluntat del Govern de mantenir la reducció 
del 40%, que és la que sempre ha tingut l’Ajuntament, vostès ara plantegen el 60, 
perquè no governen, perquè quan governaven no la varen canviar, quan hi havia tot el 
procediment, ni nosaltres li varem demanar Sra. Calvo, nosaltres ni li varem demanar 
incrementar del 40 en el 60, no li varem demanar Sra. Calvo, no li varem demanar que 
modifiques, perquè quan una persona ven un immoble, és un indicador de capacitat 
econòmica, clar jo el que me planteig és, aquest, avui, avui mateix hem xerrat. Perquè 
hem d’anar cap a l’església catòlica? Cap a entitats sense ànim de lucre? Quan tenim 
altres, tenim altres. I perquè vostès plantegen que paguin menys?, perquè no volen que 
la gent pagui el que toca? La revisió cadastral té això. Miri, el Sr. Alcover diu que quan 
se’n va anar la revisió cadastral de mitja era un 150% el que incrementava, jo record 
que en el principi era un 300, ho dic el que vostè informava a la comissió, després és 
vera que, bé, un 150, un 150. Nosaltres la volem davallar en el 70%, menys de lo que 
vostès quan se’n, al 70%, avui sortia, tinc un diari, crec que era el Diari de Mallorca, si 
diu: la bajada del valor inmobiliario ha sido del 21% desde el 2007. I nosaltres estam 
plantejant baixades majors del 21%, per tant nosaltres no tenim aquesta voluntat que 
vostès diuen de catastrazo, no, vostès el varen plantejar amb un pla de sanejament, jo 
me sap greu. Xerrant de religiositat, por sus hechos los conoceréis, no decían, por sus 
hechos los conoceréis. Clar, vostès aquí varen fer qualque cosa, nosaltres hem aprovat, 
hem aprovat a l’IBI assumir una recaptació en el 2013 de 2 o 3 milions d’euros, inferior 
a la del 2012, és el que varem aprovar l’altre dia. Lo de plusvàlues Sr. Alcover, ja li vaig 
dir en comissió, me sent incapaç de sabre quantes, com estarà el mercat immobiliari en 
el 2000, no només jo, jo crec que pràcticament ningú diria, aquestes xifres que maneja 
vostè ojala no s’equivoqui, ojala la disminució de 2 o 3 milions d’euros de l’IBI la 
compensi la plusvàlua, ojala, i estarem contents tots, estarà contenta la Sra. Calvo, que 
ens podrà dir, destineu aquests doblers a educació, però és que ara aquests doblers, 
vostè que me diu, no hi són, lo que no entenc és que me critiqui que en el 2012 
plusvàlua pues ens crearà un forat en el pressupost, vostè m’ho està dient l’altre dia, de 
23 milions d’euros. Ha vist quina diferència de reacció entre quan vostè va xerrar amb 
els periodistes i quan xerrava jo amb els periodistes? Jo quan deia que es davallaven els 
ingressos, vostè sortia i deia que mentia, quan ha sortit vostè, quan ha sortit vostè, jo no 
dic, Sr. Alcover, els ingressos quan vostè governava i me deia que mentia davallaven 
molt, eh. O no davallaven? O el romanent líquid de tresoreria de que ve? De la 
davallada d’ingressos que li deia el PP, no me digui que no, però hi ha hagut una reacció 
diferent, vostè deia com me deia el Sr. Verger, Martínez miente, després la realitat ha 
donat al raó a un de tots dos, a donat la raó a un de tots dos, vostè ha sortit ara i ha dit, 
les plusvàlues tal. I jo que he dit? No van en el ritme ni desitjat ni esperat, i si no van en 
aquest ritme haurem de prendre mesures, perquè hem d’evitar, amb temps, hem d’evitar 
crear un forat a les comptes de l’Ajuntament, però vostè me diu que hi ha davallada 
d’ingressos però no me demana austeritat, ni vostè ni la Sra. Calvo, jo la sent a la Sra. 
Calvo, clar el discurs de vostè, hi ha davallada d’ingressos, la Sra. Calvo, no, hem de 
mantenir lo mateix com si aquí no passes res, per tant les propostes que vostès fan, i 
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miri que encara estiguin amb lo del tema de la capitalitat. Miri, estam negociant amb el 
Govern com ens poden anar pagant el passat, i xerrarem del futur però anem a arreglar 
primer el passat que ens varen deixar vostès. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Nosaltres, molt breument també, per anar alleugerint el debat, donarem suport a les 
proposicions que fa el PSOE. Pensem que efectivament estam en el pitjor moment 
possible, per materialitzar aquesta revisió cadastral, tenim una situació que ara mateix 
encara molts de bancs retenen vivendes, vivendes que, com que no surten en el mercat, 
evidentment els preus aguanten a determinat nivell, però no sabem com estarem d’aquí 
a un any o dos, per tant és possible que el preu de mercat de les vivendes davalli molt 
d’aquí a un any o dos, això no ho sap ningú, de fet intuïm que podria esser així, que 
encara estan a un nivell massa alt, i hi ha determinats sectors que en el mercat estan 
actuant per aguantar els preus, com els bancs que encara retenen la venda de moltes 
vivendes. Per tant, la situació és molt incerta, segurament és el pitjor moment del món 
per materialitzar aquesta revisió de valors cadastrals. Aquestes proposicions que 
presenta el PSOE, bàsicament el que fan és intentar aportar mesures correctores en 
aquests increments de valors cadastrals, i també intentar que aquests augments 
repercuteixin també, l’augment d’ingressos que tindrà el Govern de les Illes Balears, 
que el tindrà, per l’augment de l’impost de transmissions patrimonials, en funció de 
l’augment dels valors cadastrals, que aquest augment d’ingressos que tindrà el Govern 
balear també repercuteixi a la ciutat de Palma, això també pensem que és una mesura 
lògica. Aquí a Palma necessitem inversions per poder estalviar, per poder estalviar 
necessitem fer inversions, inversions a lo millor en enllumenat d’edificis, d’enllumenat 
públic, inversions d’eficiència energètica, inversions per exemple en la flota de la EMT 
que ara mateix els autobusos que tenim, costa molt mantenir-los i d’aquí a 2-3 anys no 
se que farem, perquè els autobusos acaben, estan acabant la seva vida útil, necessitem 
fer inversions per poder estalviar, i seria just, ja que l’Ajuntament possibilitarà 
l’augment d’ingressos del Govern, que això repercuteixi de qualque manera també en 
aquest Ajuntament, per tant en quant en aquestes mesures correctores, i en quant en 
aquesta repercussió de l’augment d’ingressos del Govern, a les arques públiques 
municipals, pensem que totes les mesures són lògiques, són tècnicament acurades, i 
permetran disminuir els efectes d’una revisió cadastral que arriba en el pitjor dels 
moments possibles. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Alcover: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Miri Sr. Martínez, si hi ha de dur un ciri a La Sang, faci via que la 
trobarà tancada, perquè vostès la tanquen, i faci via perquè vostè també va votar a favor 
de que la tanquessin, està a l’Hospital General, s’ha d’entrar per allà per tant vagi alerta, 
i encara l’hi trobarà. Miri, no ens pot acusar a nosaltres permanentment de demanar que 
es baixin els ingressos, perquè si vostè acaba de votar en contra d’una proposició que 
suposaria un increment d’ingressos. És més, la segona proposició que discutim, 
suposaria que ens paguessin sense Llei de Capitalitat, a la qual tenim dret legal, i amb 
una llei igual vostè a qui no li paga un impost li embarga el cotxe o el pis. Ho veu com 
és vostè l’incoherent Sr. Martínez? Jo lo que li demano, o nosaltres el que li demanem 
és que reclamem, anem-hi plegats a reclamar la Llei de Capitalitat, o sinó que la 
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canviïn, si en 35, 35 no 34 ara, en tenen 34, però encara els hi basten, encara n’hi sobren 
3 o 4, la canviïn, però mentre hi sigui l’hem de reclamar. Miri Sr. Martínez, vostè també 
ho sap, si el Govern ens paga la Llei de Capitalitat, i nosaltres podem dir on destinem 
les inversions, els problemes de l’Ajuntament de Palma s’han acabat, s’han acabat 
momentàniament, no vol dir que d’aquí a 5 anys o 6 n’hi pugui haver més, però els 
problemes econòmics de l’Ajuntament ja no n’hi ha, això vostè ho sap i jo ho se. Que 
vostè deia que baixaven els ingressos, i ara jo ho dic i la diferència. La diferència és que 
quan vostè ho deia nosaltres tancàvem amb equilibri, amb equilibri, amb informes 
d’intervenció i de tothom, no era jo, perquè el tancament com vostè sap el fan els 
tècnics, tancava, sempre varen tancar amb equilibri Sr. Martínez. I vostè sortia, bé els 
titulars evidentment són bastant diferents, això si que és diferent, els titulars de segons 
quins diaris, agujero de 50 millones, encara els guardo, encara els guardo. ¿50 millones? 
I varem acabar amb 800.000 euros de dèficit. Que són 800.000 euros damunt 500 
milions de pressupost? Res, zero, zero. S’imagina? Ja li vaig dir l’altre dia. S’imagina 
que l’Estat tanqui amb un pressupost, amb un dèficit tan baix? Miri, si nosaltres pugem 
les taxes la meitat de lo que vostès en tota la legislatura, la meitat de lo que vostès en un 
any l’any pujat, vostè me deia que fèiem una calvotaxa, nosaltres no se, això per 
descomptat és un catastrazo, a lo millor al Sr. Batle amb perdó li direm Mateu Inem, en 
vers de Mateu Isern, a lo millor seria més adequat, perdoni Sr. Batle. Això també és una 
diferència jo i demano perdó després de dir-li, cosa que no va fer mai el Sr. Martínez 
amb la Sra. Batlessa de aleshores. Sr. Martínez, quan vostè me critica de parlar 
d’impressions, jo no parlo d’impressions, jo parlo de dades, de dades que vostè ha donat 
i que el Sr. Batle dia 13 de juny va dir que eren reals, parlo de dades que el Sr. Aguiló, a 
qui tinc, i ho torn a dir, en màxima consideració, no vull dir res en contra seva, i el 
senyor ho sap, varen dir que el seu pressupost era realista, per primera vegada feien un 
pressupost realista, pues jo no tinc perquè dubtar, per tant aquella, aquella partida 
d’ingressos, aquella previsió vull pensar que era real. O era fictícia? O ens mentien? 
Perquè sinó és que ens mentien. Si vostès diuen que aquest pressupost ara és real, i ho 
diuen a mitjans juny, i després vostè me diu que no ho podem sabre, i que baixaran, és 
que l’altre dia mentien, i no vull tornar a entrar en el tema de l’altre dia, que no va esser 
agradable. Però és que l’alternativa és això, no digui que no li proposem alternatives, 
reclami lo que és nostre, reclami l’ICIO de Son Espases, lo que vostè ens diu és, vostès 
no presenten alternatives, no, lo que vostè realment diu és, vostès no presenten les 
alternatives que nosaltres voldríem, que són increments d’imposts, és que això és lo 
fàcil, jo li dic, capacitat de gestió diuen vostès d’això. Augmentar un 23,2% els hotels, 
l’IBI dels hotels, a tots els hotels de Palma, vostès li diuen capacitat de gestió, just dos 
mesos després o tres, de dir que s’havia d’apostar pel turisme, ara sabem el que és l’IVA 
turístic, és posar-lo en el 18%, ningú hi va pensar amb això. No era baixar-lo en el 4 lo 
de l’IVA turístic? Com quedem? És que són vostès els incoherents, són vostès, no som 
nosaltres, i vostè ja li va bé que sigui el 70% perquè si espera 2 anys més encara l’haurà 
de baixar a l’actual, d’aquest ritme que vostès duen de crisis. Sr. Martínez, no ha faci 
com, això és un catastrazo com una catedral, ho digui com ho digui, perquè antes era 
150% i ara és el 70, perquè han baixar els immobles, només per això, no perquè vostè 
ho digui. La revisió de valors cadastrals la fa el Ministeri, la fa aquí, el Ministeri 
d’Economia d’aquí, a la delegació d’aquí, no la fa vostè, vostè no pot dir, no serà un 
70%, ho diu allà. I si espera 2 anys més en vers del 70% lo que li demanaran els 
ciutadans és que baixi l’actual valoració de valors, exponencial de valors cadastrals. 
Gràcies.” 
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Té la paraula la Sra. Calvo: 
 
“Moltes gràcies. Jo com que s’ha dirigit a jo. El responsable de Hisenda i Portaveu, si és 
tan amable i me deixa un minut, primera només per dir-li dues coses, una Sr. Martínez, 
estic molt contenta de que m’escolti, primera qüestió, i segona, de que m’escolti, diu jo 
l’escolto dir dic, idò és un plaer sabre que qualcú escolta, això sempre és plaent. I 
segona, vostè parla de l’IBI i com si nosaltres ens desdiguéssim de que nosaltres 
evidentment impulsàvem una revisió cadastral, nosaltres mai ens hem desdit. Lo únic 
que li estam dient és, escolti, ara, i li diem miri, nosaltres varem fer una feina i vostè 
coneixia, i la varem fer precisament amb vostè assegut a la taula, de la comissió 
informativa, però decidirem no començar. Ningú li ha dit que vostès o Sr. Batle, insti a 
fer una revisió cadastral que és innecessària, no ho hem dit mai, i m’agradaria que 
constés en acta, lo que qüestionem és el moment i li torn a dir. És ara? Nosaltres creiem 
que ara no és el moment d’iniciar-ho, vostè si idò han de com se diu en castellà, acarrear 
con las consecuencias. I tercera i darrera qüestió, vostès pugen els impostos perquè 
volen, i tenen la potestat de fer-ho, però me sap molt de greu Sr. Martínez i Sr. Batle, els 
pugen en nom meu, no, gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Martínez: 
 
“Gràcies Sra. Calvo, jo espero també que el futur m’escolti, perquè la passada 
legislatura m’escoltava poc, si, m’escoltava poc, o no com diria aquell. Som un fan seu, 
per això l’escolto. Li pareix bé? Mirin, Sra. Calvo quan vostè era Batlessa, mai varen 
criticar que es fes la revisió, lo únic que ens preocupava era lo mateix que preocupava a 
l’oposició, a l’anterior revisió cadastral, que és que l’Ajuntament és el que ha de 
defensar que el valor cadastral pugi lo que hagi de pujar, en front de l’administració de 
l’Estat, que és el que fa la revisió cadastral realment. Nosaltres hem fet un informe, que 
després de sabre que es rebaixava del 150% al 81 de mitja, encara volem que es rebaixi 
més, perquè la nostra previsió és que pel pròxim any el preu dels immobles se 
rebaixaran, per tant hem demanat un 10% més, per això és que estam jugant amb dues 
xifres, per ara la rebaixa de la recaptació estimada són 2 milions, però si ens fa cas el 
cadastre, de l’informe que hem enviat firmat, por los hechos los conoceréis ¿no?, pues 
firmat pel Sr. Mateu Isern, demana aquesta clàusula N, rebaixar més, això faria que 
l’estimació de rebaixa en el pressupost d’ingressos, de 2 passaria a 3 milions d’euros, i 
això hem d’esser tots conscients perquè els ingressos es relacionen amb el pressupost. 
Nosaltres cobrem impostos per pagar despesa pública, i si entren 3 milions d’euros 
menys vol dir que haurem de gastar 3 milions d’euros menys, no són retallades, jo estic 
en contra d’aquesta paraula, no són retallades, és gastar lo que un té. Si gastes més té un 
altre nom, però no són retallades, i si gastes menys, també té un altre nom, però no són 
retallades, és que si a un li entrà, quan tenien 100 podien gastar 100, i si entren 50 
només podem gastar 50, per tant no. Ara, me costa arribar, Sra. Calvo, me costa arribar 
a acords amb vostès, jo li he dit quin era en el seu model de ciutat, l’equitat era el 
principi més important, després hi havia altres propostes, vostès en política fiscal tenien 
fins a 9 propostes, no en varen complir cap. El Sr. Alcover sempre m’ha dit que era 
perquè posava, s’estudiaran les modificacions, i se va passar 4 anys estudiant, si vostè 
era el estudiante, el señor era el algarrobo, i el Sr. Donaire era el Curro Jiménez, estaban 
ustedes en aquest pla, però a part d’estudiar havien de fer cosetes, havien de fer cosetes. 
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Miri, del tema de la revisió cadastral, podem xerrar tot lo que vulguin, però la primera 
decisió que ha pres aquest Govern, és assumir que recaptarem menys, lo primer, per 
tant, no hi ha una voluntat ni tan sols de catastrazo Sra. Calvo, ja no existeix el 
catastrazo. Una pujada de guanys, una pujada de guanys de un 70% de mitja, això no és 
així, estam xerrant ara de que la gent pagui lo que correspon, i per això és fonamental, 
vostès estan demanant l’impost de patrimoni, no els sent, la gent ha de pagar en base en 
el patrimoni real, no en base a una valoració de fa casi 20 anys, l’Ajuntament de Palma 
no es pot permetre el luxe de no fer la revisió cadastral. Sra. Calvo, quan un diu lo 
mateix en l’oposició que quan governa, és quan té credibilitat, jo aquí en aquest plenari 
no li vaig donar suport, jo, quan vostè va decidir aturar la revisió cadastral, no li vaig 
donar suport, perquè li vaig dir que això distorsionaria el sistema tributari, com 
financem les despeses, i això és ver, i mirin jo ja estic un poc cansat de que me vulguin 
donar lliçons en temes, en temes en segon de si mentida no mentida, mentides no 
mentides. Sra. Calvo vostè va pujar impostos quan hi havia superàvit. Se recorda? Ha 
sortit la Calvo, se recorda, un 42% la EMT, en els residents, això no era l’IPC, en dos 
anys. Un 40 el tractament de residus. Un 23 els aparcaments subterranis. Un 16% l’ora, 
no a tots els llocs però si n’hi havia un 16%. L’IBI en dos anys un 15%, l’IBI. 12% la 
recollida de fems. 5,5 l’aigua. I vostè, això els dos primers anys, el tercer any va tenir un 
problema, que l’IPC era negatiu, clar després de l’oposició que havia fet el PP amb 
superàvit, aquesta pujada d’impostos si a damunt l’IPC era negatiu el tercer any, varen 
decidir no tocar. I això suposava incrementar un 1% més, totes aquestes xifres en tres 
anys s’han d’incrementar un 1%, perquè l’IPC era negatiu. I que va passar el quart any? 
El quart any vostè no tenia majoria, no podia aprovar, no podia aprovar una pujada 
d’impostos, per tant els tres anys que vostè va tenir la possibilitat de pujar els va pujar 
tots tres, i a eleccions després, a eleccions vostè deia que havia congelat els tributs. 
Miri, vostè els va pujar en superàvit, això és lo que li he de dir, ens han deixat una 
herència complicada, no estam aquí per plorar, la revisió cadastral no té funció 
recaptatòria, té funció d’equitat social, té una de les funcions teòriques Sra. Calvo del 
seu model de ciutat, i és per això que la volem dur endavant, teòrica, perquè no la va 
practicar, vostè no va aprovar cap mesura d’equitat social en política fiscal. Dir que hi 
ha el compromís del Govern, de reduir un 40% en plusvàlues, creiem que un 40% està 
bé, en plusvàlues. Tot lo altre, Sr. Alcover, tot lo altre, lo del mecanisme de 
compensacions no hem dit que no, hem dit que ara no és el moment, no podem assumir 
ara un compromís. El setembre, octubre, quan tinguem les dades definitives no 
provisionals serà quan podem xerrar, serà quan podem xerrar, però bé jo crec que amb 
vostè serà molt complicat xerrar perquè no tenen discurs en política pressupostària. 
Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat favorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a utilitzar el 
mecanisme previst a l’article 74.2 de la llei d’Hisendes Locals i no aplicar 
increments als rebuts dels ciutadans de Palma en els 3 propers anys o mentre duri 
l’actual crisi econòmica. 
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2.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a incrementar en un 
81’33% els llindars a partir dels quals als immobles no residencials se’ls aplica el 
tipus de gravamen diferenciat. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
44.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència 

del valors cadastrals i l’Impost de Transmissions Patrimonials (1878/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Comptes, Economia i 
Recursos Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a tornar a transferir 
la quantitat de 24’5 milions d’euros a l’Ajuntament de Palma per a invertir al seu 
municipi, tal i com preveu la llei de capitalitat, atès que la revisió dels valors 
cadastrals a Palma els reportarà una quantitat de molt més del doble d’aquesta 
quantitat. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
45.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a la revisió de la ponència 

dels valors cadastrals i plusvàlues (1879/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorable per la Comissió de Comptes, Economia i Recursos 
Humans: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament insta al Govern de les Illes Balears a, si finalment es du 
a terme la revisió de la ponència dels valors cadastrals, apliqui la màxima reducció 
del 60%, prevista en l’article 4 del Reial decret llei 12/2012, de 30 de març, pel qual 
s’introdueixen diverses mesures tributàries i administratives dirigides a la 
reducció del dèficit públic. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
48.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa a l’accessibilitat universal 

(1890/2012). 
 
Es proposa, dictaminats els punts 1 i 2 desfavorables i el punt 3 favorablement per la 
Comissió de  Vigilància  de la Contractació i Infraestructures: 
 
1. El Ple de l'Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a aplicar, sempre, la nova 
Ordenança d’Ocupació de Via Pública amb criteris de accessibilitat universal. 

 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a resoldre els Plans 
Zonals , en cada cas, de forma individualitzada en funció de les seves característiques 
particulars, sempre en criteris de accessibilitat universal. 
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3. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a integrar membres amb perfil tècnic 
i social que puguin informar sobre l’accessibilitat universal, a la Comissió Municipal de 
Seguiment de les Ocupacions de Via Pública. 
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
1. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a aplicar la nova 
Ordenança d’Ocupació de Via Pública tenint en compte criteris d’accessibilitat 
universal. 
2. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern municipal a resoldre els Plans 
Zonals, en cada cas, de forma individualitzada en funció de les seves 
característiques particulars i tenint en compte criteris d’accessibilitat universal. 
3. El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a integrar membres amb perfil 
tècnic i social que puguin informar sobre l’accessibilitat universal a la Comissió 
Municipal de Seguiment de les Ocupacions de Via Pública”. 
 
49.  Proposició del Grup Municipal Socialista relativa al pas de la línia 34 de bus 

a Son Espases, per les barriades de Son Roca i la Vileta (1891/2012).  
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Bé, no tinc masses esperances en que aquest punt pugui sortir 
endavant perquè ja va esser votat en contra a la comissió, i casi que bé, reiterar que 
nosaltres pensem. Dura todavía lo del Sr. Martínez, ah ya se ha ido. Nosaltres pensem, 
nosaltres pensem que, cada dia que passa i amb més raons perquè l’autobús arribi, el 
que va a l’hospital de Son Espases, arribi al barri de Son Roca i de Sa Vileta, i cada dia 
amb més raons perquè a les que ja hi havia ara se suma, que l’aparcament de Son 
Espases serà de pagament, i també volia aprofitar per demanar-li Sr. Vallejo si té 
informació de quan comença el cobrament de l’aparcament, que va anunciar en el seu 
dia el Sr. Bauza, el 30 d’abril quan va presentar el Pla de Retallades, va dir que 
l’aparcament seria de pagament i crec que ja s’ha negociat unes places reservades per 
treballadors, bé que estan en aquesta fase, m’agradaria saber-ho perquè crec que és un 
tema important, perquè el dia que comenci a pagar se tindran dues coses, un, un tema de 
seguretat ciutadana, li dic per experiència, dos, un tema de que l’autobús aquell dia 
probablement i aquesta setmana tindrà un ús diferent de persones, que abans, és a dir, 
tindrà més persones que voldran utilitzar-lo i per això pensem que el bus ha d’arribar a 
Son Roca. Un altre pregunta que tinc, aprofitaré, és dintre d’aquesta inseguretat jurídica 
massiva que ens estan aplicant, i dic massiva perquè la meva pregunta és si han pensat 
que l’IVA de l’EMT pot pujar el 18%, del 8 actual al 18%, i si han previst ja que fer-ho, 
i dic que ho vagin pensant perquè aquesta realitat ens la podem trobar dilluns que ve. I 
per tant suposo que vostè ja haurà previst que farà si es produeix que pugen l’IVA del 
transport públic al 18%, cosa bastant, no diria improbable sinó que té bastants 
possibilitats de passar i espero que no, o sigui que aquestes són les dues preguntes que 
vull aprofitar, i dir també que si arriba el transport públic al Pla de na Tesa, cosa en la 
que nosaltres estam d’acord, també pot arribar l’autobús de Son Espases a Son Roca, i 
dir-li que nosaltres també en el seu dia quan es plantejava, i ho varem dur al programa 
electoral, que pogués arribar a Calvià, nosaltres també varem demanar, en lo qual estam 
d’acord, que fos a cost zero per l’Ajuntament de Palma, lògic, per tant penso que també 



 

- 145 - 

es podria aprofitar per fer-lo arribar a un altre municipi però que els ciutadans de Palma, 
al manco a la mateixa altura. Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. vallejo: 
 
“Si. Muchas gracias Sra. Fernández. Vamos a ver, Sr. Hila yo quiero creer, porque es la 
misma propuesta que me hizo ya hace unos meses, y yo estoy seguro que hace esta 
propuesta con el objetivo único de mejorar el servicio a los ciudadanos, y seguro de que 
no está perjudicando a la empresa. Precisamente porque estoy seguro de esto, y seguro 
que no lo hace de una manera demagógica, yo le voy a detallar el informe que tenemos 
de la línea 34, y los motivos por los que vamos a votar en contra. Antes de esto, le 
contesto a las preguntas que me ha hecho, que no le puedo contestar, porque me habla 
de cuando va a ser gratuito, cuando va a ser de pago el aparcamiento de Son Espases, 
sinceramente lo desconozco el día exacto, y incidiendo en el tema del aparcamiento de 
Son Dureta, de Son Espases, si por este motivo la situación se modifica, no hay ningún 
problema, yo lo que he dicho antes, y vengo diciendo todos los días en todos los plenos 
y en todas las reuniones, rectificaremos, si vemos que el número de usuarios puede 
tender al alza, rectificaremos, pero de verdad que ahora verá con el informe que yo le 
leeré, no es muy largo, que es que es inviable. En cuanto al IVA, Sr. Hila, cuando llegue 
la noticia del IVA, si es que llega, ya lo veremos, pero es que esto es una noticia que ha 
salido en prensa y de momento nadie ha dicho que vaya a subir el IVA, entonces bueno 
ya lo veremos. Desde luego es un tema que habrá que analizar, por supuesto. Y el Pla de 
Na Tesa, por supuesto es lo que usted ha dicho, yo no le voy a decir si usted lo hizo, 
como lo hizo, es más ahora le haré un comentario y le diré, le prometo que no le vuelvo 
a hablar de herencia, se lo prometo, pero le pediré una cosa a cambio, yo si que voy a 
pedir que sea coste 0, y lo de llegar al Pla de Na Tesa con la línea 24, pues si es factible 
y es coste 0 perfecto. Ahora la pelota está en Marratxí, entonces si ellos lo aceptan no 
hay ningún problema. Mire, la línea 34, la línea 34 se inauguró en noviembre del 2010 
con motivo de la apertura de Son Espases, comunicaba Son Roca, Son Espases y el 
Rafal. El pasado 8 de noviembre, la reestructuración, la primera reestructuración que 
hizo este Equipo de Gobierno, se suprimió el recorrido de Son Roca a Son Espases, 
manteniendo Son Espases-Rafal, con una frecuencia de 35 minutos, que hasta entonces 
era de 27. Ésta línea transportaba en su anterior recorrido, es decir cuando llegaba a Son 
Espases, 900 pasajeros los días laborables, y 200 sábados y festivos. Por tanto, tenía una 
ocupación media por autobús de 165 pasajeros, es decir, 5 a la hora, 5 pasajeros a la 
hora. Para no alargarme y leerle todo esto porque luego le quiero hacer dos comentarios 
más, el coste por pasajero de esta línea eran de 11,42 euros. Usted ha sido Presidente de 
la EMT, yo no le he de contar la situación económica de la EMT, yo no le he de contar 
lo que es la rentabilidad de una línea, es verdad que al principio hay que apostar por una 
línea y ver el progreso que tiene, precisamente esta misma línea ha generado un nicho 
de usuarios dijéramos de los vecinos que se iban hasta los colegios de Son Cladera, Son 
Gibert y tal, y por eso la hemos mantenido, porque también le digo que una de las 
opciones que teníamos era suprimirla toda, pero pensamos que puede tener recorrido 
este segundo tramo, pero lo de Son Espases es que es inviable, es que de ese porcentaje 
que es ínfimo, 5 pasajeros a la hora, la inmensa mayoría hacían el segundo tramo, no 
hacían el primero, entonces, de verdad la EMT no se puede permitir pagar 11,42 euros 
por cada usuario que se suba. Entonces, como yo se que usted ha hecho muchas 
propuestas, y usted sabe que yo se las he aceptado en positivo, yo le voy a pedir un 
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ejercicio de responsabilidad. Usted sabe como está la EMT, usted sabe que tenemos un 
déficit en cuenta de resultados impresionante, y como le he dicho antes, yo le prometo 
que yo no le vuelvo a hablar de la herencia recibida, pero le voy a pedir, como no se lo 
han pedido nunca, voy a ser original, que vote usted en contra de su propuesta, porque 
con el informe en la mano Sr. Hila, 12 euros por viajero, es inviable, y usted lo ha de 
reconocer. La próxima propuesta que nos haga de la EMT si es viable, tanto 
económicamente como socialmente, yo la aceptaré, como el bono solidario, o como el 
bono para el aeropuerto, o como dejar Mercapalma, o como tantas otras que ha hecho, 
pero de verdad que es que esta no se sostiene, no se sostiene, yo he venido aquí cargado 
con 3.000 documentos, por si nos teníamos que pelear, pero es que no quiero pelearme, 
yo de verdad, le pido que analice bien lo que es esta línea, no hace falta que lo analice 
porque usted la conoce perfectamente, y hacer lo que usted nos pide es imposible, en la 
situación actual de la EMT es imposible, por eso yo le voy a pedir que usted vote en 
contra. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Jo de la resposta del Sr. Vallejo, a lo millor és que no l’he escoltat i li demano 
disculpes si és així, però clar hi ha un punt que vostè no ha tractat, dona les xifres que 
s’han desenvolupat durant aquests mesos, però a un punt crucial que és que 
l’aparcament de Son Espases passarà a esser de pagament, i això evidentment és el que, 
i això és un factor que evidentment generarà usuaris cap en el transport col·lectiu, i a 
demés de manera important, progressiva, però de manera important, hi ha un potencial 
de creixement d’importància, l’aparcament de Son Espases i l’anunci del Govern és de 
que l’aparcament, bé, de fet no se si ja és, crec que inclús hi ha, crec que hi ha data, que 
serà de pagament. Per tant, del seu anàlisi, de ridiculitzar la xifra d’usuaris que hi ha 
hagut fins ara, que evidentment era una línea pensada, quan es va anunciar per part del 
Govern anterior que s’obriria Son Espases amb l’aparcament de pagament, després 
l’aparcament no ha estat de pagament, per tant la línea lògicament ha quedat una mica, 
ha quedat amb un llindar d’usuaris baix, però quan realment sigui de pagament 
l’aparcament de Son Espases, previsiblement l’escenari serà molt diferent del de ara, i 
lògicament també la millora en el transport col·lectiu pels veïnats de Son Roca i La 
Vileta, és molt important amb aquesta línea, per tant, i més, i més si a damunt hi ha 
aquesta funció d’enllaçar-ho amb l’hospital de referència d’aquestes zones. No ho sé, si 
això no ho té clar, si només xerres així però després no té en compta aquest factor, per 
ventura en el final no ho sé, si aquest factor se dona a lo millor lo que hauríem de 
demanar és que vostè voti a favor de, ja que vostè demanar que votem en contra, a lo 
millor haurà de votar a favor si realment l’aparcament es converteix en pagament i això 
genera, per aquesta línea un increment important d’usuaris que possibiliti que sigui 
viable l’opció d’aquesta línea. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Bueno, yo se lo dije en la comisión, yo le pedí el informe con el que 
usted decidió los cambios de línea, no solo de la 34, de todos, ¿Y porque? Para saber los 
motivos. Se lo pedí hace meses y no me llegó, entonces no me utilice un informe en 
contra alegando su conocimiento y mi ignorancia, porque yo es que ese informe si lo 
hubiese tenido hace tiempo, igual no estaríamos hablando de la 34, estaríamos hablando 
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de otra línea, o igual no. He de decirle, y usted supongo que lo ha hablado con los 
técnicos de la EMT, la red de la EMT tiene un problema, tiene un problema, reconocido 
por todas las personas que han analizado la red, y es que todas las líneas de la EMT 
pasan por Avenidas, eso es un problema, detectado y al que se le empezaron a buscar 
alternativas, esta línea era la primera de la EMT, la primera que todo su recorrido era 
exterior a la vía de cintura, la primera, eso es una apuesta, de un modelo que empieza a 
ser diferente al que tiene la EMT, que todos dicen que tiene problemas de ineficacia, 
porque todos los autobuses han de pasar por Avenidas, y eso genera ineficacia, o 
destinar muchos recursos a una zona saturada, bien, era una alternativa, a eso le 
sumábamos que en su día cuando se planteó el aparcamiento era de pago, ya verá usted, 
y la EMT será la beneficiada, que el día que sea de pago, el número de líneas que van a 
Son Espases aumentará notablemente. Esta línea no se hizo porque, se hizo con un 
estudio riguroso, que planteó este recorrido, no fue una invención una mañana que nos 
levantamos, se hizo un estudio de los barrios que tenían como hospital de referencia Son 
Espases, cuáles eran las líneas que debían llegar hasta ellos, con una condición, y era 
que era de pago el aparcamiento. Por eso le digo que ahora que va a ser de pago, aunque 
usted no sepa la fecha, ya también habría que quejarse a la Consellería de Salud, porque 
a nosotros al menos la otra vez nos avisaron, nos dijeron el día y nos coordinamos. Pues 
que se lo digan, porque eso no es una línea, no es un acontecimiento cualquiera, eso 
general problemas de tráfico, y problemas que hay que solucionar. Pues ese día 
aumentarán mucho el número de usuarios de la EMT, y creo que valdría la pena apostar, 
ustedes llegaron, se la cargaron. Realmente lo hicieron mal porque el número de 
usuarios ha bajado de 20.592 a 8.000. Por tanto si antes costaban 11 euros, ¿Qué 
cuestan ahora? Ahora deben costar el doble, una fortuna. Creo que los resultados no son 
los esperados, seguro que para usted tampoco porque han convertido una línea que 
aumentaba cada mes, cada mes iba aumentando de pasajeros, está en las estadísticas, 
está en las estadísticas. Hasta que la recortaron cada mes aumentaba de pasajeros. 
Bueno pues traiga las cifras, yo se las traeré, si son muy, están ahí. Y al final se la han 
cargado, y al final Sr. Vallejo, mire, no lo hará porque ya lo hemos discutido tantas 
veces aquí que no lo querrá hacer, pero al final usted acabará reconociendo si el 
aparcamiento es de pago, que esta línea tiene que llegar a Son Roca. Gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Vallejo: 
 
“No es que acabe reconociéndolo, si se lo he reconocido el primer día. Lo único que le 
digo es, que si hay un dato objetivo que nos permita preveer, que va bien, perfecto, pues 
el aparcamiento de pago, ya veremos cuando sea de pago, pero si nos permite preveer 
que van a aumentar los ingresos, y no va a ser una línea deficitaria. Pero si estoy 
cansado de decirles que rectificaremos, y modificaremos las veces que hagan falta, pero 
mire, el dato objetivo es que el coste de viajeros línea durante 2.010 fue de 11,42 euros, 
a pesar de que durante 2011 registró un aumento progresivo, este se estabilizó en 21.000 
pasajeros por mes, por el que el coste viajero línea continúa siendo muy deficitario, esto 
es lo que pone el informe. Luego cuando me está hablando de los informes, que no tiene 
el informe, yo averiguaré porque no lo tiene, pero es que no es, a ver como lo digo para 
que no se molesté porque de verdad que no le quiero molestar. Lo han hecho la gente de 
la casa, es decir, el informe, el informe es este, lo ha hecho la gente de la casa, con los 
datos que tienen y, ya pero usted hizo 70 encargados a consultarías externas, a lo mejor 
lo que me está pidiendo es esto, 70, aquí hay informes de todos los colores, es que usted 
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hizo estas líneas que cuestan 11,42 euros para, por usuario por la EMT, y encima se 
gastó 300.000 euros en publicitarlas, 300.000 euros en publicidad, folletitos, carteles, no 
le basta con que sean deficitarias, 300.000 euros más, pero bueno, vamos a dejarlo ahí. 
El tema lo que me decía el Sr. Verger, el tema dels veïnats de Son Roca. Els veïnats de 
Son Roca no tenen ni més ni manco que lo que han tingut tota la vida, és a dir, aquesta 
línea té mesos, és del 2010. I abans que feien abans d’obrir Son Espases? Perquè no li 
varen posar una línea directa Son Roca-Son Dureta? Sap que feien? Jo li dic el que 
feien. Son Roca, Policlínica, línea 29, Son Dureta. Que fan ara? Son Roca, Policlínica, 
línea 29, Son Espases. Lo mateix. Exactament lo mateix. Perquè no ho varen fer? Si 
estaven governant, ho haguessin pogut fer, i ara ens demanaran. De totes maneres, si el 
dato aquest objectiu de que s’obri l’aparcament, detectant que pot haver un augment de 
passatgers, d’usuaris i tal, encantat de la vida, nosaltres estam per donar servei en el 
ciutadà, i intentar minvar les pèrdues, que a la EMT són considerables. Gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió de Vigilància de la 
Contractació i Infraestructures: 
 
1.-  El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a que retorni el pas de la línea 
34 a l’hospital de Son Espases, pels barris de Son Roca i La Vileta, i a que la línea 
14 de Son Ferriol pugui arribar al Pla de Na Tesa. 
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
50.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a millores vials a Son 

Sardina (1896/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Intentaré esser breu, és un projecte, hi ha un carrer a Son Sardina que uneix la 
rotonda de Can Moreno, que està a la carretera de Valldemosa, amb el principi del camí 
Passatemps, hi ha cases, hi ha gent que es veu allà obligada a circular a peu, perquè hi 
viu allà, i aquest carrer que inicialment era un carrer, ara mateix, bé era un carrer, ara 
s’ha convertit en una carretera amb molt de trànsit perquè des de l’obertura de la 
carretera de Valldemosa, circulen molts més cotxes, molts més cotxes. Circulen molts 
més cotxes per un carrer que és estret, que no té voravies, i així mateix hi ha veïnats que 
evidentment circulen per allà perquè viuen allà. Això no te a dir que genera perills, i bé 
situacions que no són desitjables, perquè els vianants es senten completament agredits 
per un trànsit de cotxes, que circula a bastant velocitat, és una circulació entre dues 
rotondes, el carrer és estret, bastant rectilini, i algunes corbes també però bé la veritat és 
que la situació de perill és objectiva. Tenim una administració, el Consell Insular, que 
demostra una capacitat inversora important, anuncien que invertirà en aquesta 
legislatura 130-140 milions d’euros en el segon cinturó, i el Consell Insular és titular 
d’aquest carrer, d’aquesta diguéssim, d’aquesta carretera, carrer, que uneix aquestes 
dues rotondes. Ja és una reivindicació antiga a l’Ajuntament de Palma, que es pugui, 
que aquest carrer es converteixi, se li afegeixi un passeig per a vianants, inclús un carril 
bici si és possible, hi ha un projecte de adequar això, condicionar com a mínim, no 
generar situacions de perill pels veïnats de Son Sardina. Això té un cost de 500.000 
euros, pareix esser, segons va firmar el Sr. Regidor d’Infraestructures, bé, pensem que 
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tenint en compte que l’administració que hauria de sufragar aquestes obres, ara diu que 
invertirà 100 milions, més de 100 milions d’euros en aquesta legislatura en el segon 
cinturó, la veritat és que pensem que aquesta inversió de 500.000 euros, que 
possibilitarà una millora important a la vida quotidiana de bastants de veïnats de Son 
Sardina, i a demés evitarà situacions de perill objectiu, de gent transitant per un carrer 
sense voravies amb cotxes que passen a molta velocitat per devora, aquesta situació de 
perill s’evitaria amb aquest passeig per a vianants, el projecte està fet, simplement fa 
falta el finançament, i pensem que des de una òptica, sobretot des de una òptica 
municipal, aquest Ajuntament per millorar la vida dels nostres ciutadans, en aquest cas 
de Son Sardina, tenint en compte que el Consell Insular demostra aquesta capacitat 
inversora, seria bo, seria bo que es fes aquesta inversió, s’exigís per part d’aquest 
Ajuntament aquesta inversió. També aprofito per agrair, el Sr. Sansó ja en comissió, ja 
no m’estendré, el Sr. Sansó va comunicar que la segona part d’aquesta, la segona i 
tercera part d’aquesta petició eren assumides, evidentment són qüestions que no tenen 
aquesta envergadura, són posar bandes reductores en el carrer Agustí, que és una 
reivindicació que també pensem que és un carrer també molt estret, on hi ha gent que hi 
va a peu, i posar bandes reductores, disminuir la velocitat, disminuirà també situacions 
de perill objectiu, això el Sr. Sansó va dir que si, per tant agraïm, m’imagino que serà 
aviat, vull esperar, però el projecte del passeig per a vianants al llarg del carrer Pere 
Sans Garau, que es diu així aquest carrer de Son Sardina entre les dues rotondes, 
pensem que en aquests moments com Ajuntament ho hem d’exigir, i agrairíem una 
rectificació de la posició que va anunciar el Sr. Sansó en comissió. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Sansó: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Pues no Sr. Verger, no tindrà aquesta rectificació, primer 
perquè la seva exposició és extemporània, vostè insta a que instem en el, o sigui diu que 
l’Ajuntament instem en el Consell Insular, i jo ja li vaig dir que nosaltres ens havíem 
reunit dia 14 de març, per xerrar d’aquest carrer entre altres coses, i també ens varem 
reunir dia 18 d’abril. Hi ha un projecte fet però no és de la seva legislatura, és actual, i si 
vol li explico un poc com és i tot, perquè està fet, i com molt bé vostè ha dit, té un 
pressupost aproximat de 500.000 euros. Bé, vostè té una fixació amb el segon cinturó, 
que nosaltres no compartim, i en aquests moments vostès estan votant a altres bandes, 
en contra, perquè diuen que no és prioritari, en contra de coses perquè diuen que no és 
prioritari, per exemple de la neteja dels aparcaments, i de la neteja dels casal de barri, 
vostès voten en contra perquè no és prioritari. Miri, nosaltres considerem aquest 
projecte molt important, però tampoc no el considerem prioritari, i estam, inclús així 
estam en conversacions amb el Consell Insular de Mallorca, perquè en el moment que 
es pugui fer ja tenim el projecte, ja estam en conversacions amb ell per fer-ho, però en 
aquests moments no tenim aquests 500.000 euros per destinar en aquest carrer. Com 
vostè molt bé ha dit, donarem suport a la segona i a la tercera, en el tercer punt, en el 
segon punt perquè, encara que fa molts d’anys que s’està xerrant, des de Mobilitat li 
estan enviant a Gerència d’Urbanisme, perquè expropiï els terrenys del carrer Agustí i 
es pugui arreglar el tema de la velocitat dels cotxes, a més a més de que s’ha inclòs 
aquest carrer dins la zona 30, durant l’anterior legislatura tampoc no es va expropiar, 
pues i en aquests moments no hi ha doblers per expropiacions, pues nosaltres donarem 
suport en aquesta proposició, posant aquestes bandes reductores que es demanen. Tant 
de bo ho haguessin fet l’anterior legislatura, ja ho tindríem arreglar, i al tercer punt 
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també li donarem suport, però és que aquest Regidor fa ja devers 15 dies va fer un escrit 
a la comissió de toponímia, demanant en el meu company i President de Toponímia el 
Sr. Gilet, que normalitzes aquest carrer. Jo, li donarem suport. Que vol que li digui? 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Abraham: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Sr. Sansó, en todo caso es, instar al Consell de Mallorca, yo creo 
que la propuesta no dice nada más, la decisión de ejecutar o no, en todo caso 
corresponde al Consell, no al Ayuntamiento de Palma. Vamos a ver, el proyecto de la 
calle Pere Sans Garau, se empezó a redactar, como usted sabe en el último año de 
mandato del anterior Gobierno. De hecho fue, se redactó por parte del área de 
Infraestructuras, a petición del Consell de Mallorca, de hecho el Consell de Mallorca 
nos comunicó que tenía una partida presupuestaria guardada, y que quería desarrollar 
este proyecto, y nos solicitó al Ayuntamiento de Palma que les ayudáramos en la 
redacción del proyecto, porque como Ayuntamiento conocíamos mejor la realidad, y las 
necesidades de esa zona. En ese momento nos pusimos, Ayuntamiento de Palma-
Consell de Mallorca, a redactar un proyecto, que, una redacción del proyecto que ha 
terminado en su mandato, en el mandato actual. El coste de 500.000 euros me parece un 
coste excesivo, seguramente es el que es, porque es cierto que había que expropiar o al 
menos llegar a un acuerdo con los propietarios. Recuerdo que había partida guardada 
para, en todo caso expropiar o llegar a un acuerdo con los propietarios, y luego estaba 
todo el tema del alumbrado, que encarece obviamente el proyecto, y lo del carril bici. 
En todo caso, es cierto que actualmente no está este dinero, este dinero tenía que venir 
vía convenio carreteras, y por lo que se el Consell no tiene ese dinero porque ese dinero 
no ha llegado, y tampoco se está reclamando. Pero en todo caso si que es cierto que 
actualmente hay un punto negro en esa zona, es una zona peligrosa para los ciudadanos 
y para, que viven en esa zona, y yo creo que por parte de Infraestructuras, se podría 
hacer una revisión del proyecto, y hacer un proyecto de mínimos, para garantizar la 
seguridad, a expensas al menos de que en algún futuro se pudiera desarrollar este 
proyecto de máximos, que usted ha valorado en 500.000 euros. Yo lo pongo encima de 
la mesa, porque yo creo que, hay un tema de seguridad, y creo que ese proyecto se 
podría rebajar como ya le digo, planteándolo como un proyecto de mínimos y no de 
máximos como está planteado, y como planteamos en su momento, porque como ya 
decía era un proyecto que en principio tenía que pagar el Consell de Mallorca. Muchas 
gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si Sr. Sansó, lo que no és, me diu que això no és prioritari, aquest passeig per a 
vianants, bé aquest passeig, adequar que puguin, els vianants puguin caminar 
tranquil·lament, separats del trànsit en el carrer Pere Sans Garau, que és molt perillós 
fer-ho per la calçada, me diu que no és prioritari, jo li dic que lo que no és prioritari és 
gastar 100 milions d’euros, o 150 amb una obra completament inútil com el segon 
cinturó, això si que no és prioritari. Me diu que tinc una obsessió, una fixació amb el 
segon cinturó, el qui la té és el Consell de Mallorca, que està encaparrotat amb aquesta 
obra, però i el Batle també que li agrada molt, que també va fer la roda de premsa, i surt 
allà encantadíssim de patrocinar aquesta gran obra. Jo, aquesta fixació si que no 
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l’entenc, perquè en l’actual context de crisi econòmica, de crisi energètica, voler 
abundar amb aquest model de cotxe privat, de més autopistes, esser capaç de dir que es 
gastaran 150 milions d’euros en això, ara mateix amb la que està, jo, això si que és una 
fixació, això si que és una fixació. Evidentment davant aquesta fixació tindrà resposta 
contínua per part d’aquest grup municipal, perquè ho trobem una autèntica barbaritat, 
una autèntica aberració en aquest moment que està això, i la veritat, tenint en compte 
això, tenint en compte aquesta capacitat inversora que demostra el Consell, bé, 
l’exigència per part d’aquest Ajuntament a que una miqueta d’aquests doblers de que 
disposa, mitjançant el conveni de carreteres, es pugui destinar en aquesta actuació, la 
veritat és que pensem que és de justícia, perquè a demés segurament estarem contribuint 
a salvaguardar alguna possible desgracia personal, és una qüestió delicada aquesta, és 
un carrer per on circula molta de gent, i estan completament desprotegits del trànsit 
rodat, que passa a molta velocitat. La veritat és que tenint en compte, tenint en compte 
quin és el pressupost del segon cinturó, i la capacitat que demostra el Consell, pensem 
que no és cap exageració el demanar aquesta actuació, de fet és de justícia, i de fet 
segurament evitaríem, podríem evitar alguna desgracia que esperem que no ocorri 
lògicament, però la situació de perill objectiu hi és, així com està ara mateix la situació 
d’aquest carrer, d’aquest carrer Pere Sans Garau. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Sansó: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Començaré amb la Sra. Abraham. Lo que me está pidiendo 
sencillamente en este tipo de calle es inviable, y le diré porque, porque este tipo de calle 
¿porque sale tan caro? Porque hay que expropiar, porque la calle es muy pequeña, 
entonces aquí hay que hacer aceras, pero las aceras las tenemos que hacer sobre las 
expropiaciones, entonces lo que necesitamos es todo el proyecto, no tiene luz como 
usted muy bien ha dicho, hay que poner la iluminación. El proyecto habla de una vía 
ciclable, es decir, con carril bici de 4 metros de ancho, necesitamos las expropiaciones y 
en estos momentos no hay dinero, estamos trabajando en ello, yo les aseguro que en el 
momento en que se pueda disponer económicamente y que sea una calle, porque veo 
que es importante, pero que en estos momentos la situación es la que es, y poner una 
acera en aquella calle es no dejar pasar el tráfico, es decir, no es compatible en estos 
momentos una cosa con la otra. I Sr. Verger, que vol que li digui? Vostè seguirà amb la 
seva fixació, i nosaltres seguirem amb el nostre projecte. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement els punts 2 i 3 per la 
Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
1. L'Ajuntament de Palma insta al Consell de Mallorca a posar en marxa, d'acord 
amb les regidories de Mobilitat i Infraestructures, l'execució d'un passeig peatonal 
i un carril bici  al llarg del carrer Pere Sans Garau, entre la rotonda de Ca'n 
Moreno (Ctra. De Valldemossa) i la rotonda d'entrada al poble, al C/Passatemps. 
 
2. La regidoria de Mobilitat instal·larà al C/ Agustí les bandes reductores de 
velocitat necessàries per disminuir el perills que causen als veïnats els vehicles de 
motor que actualment circulen massa vegades a velocitat excessiva.  
 
3. L'Ajuntament col·locarà al Carrer Rixa de Son Sardina la placa municipal que 
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denomina el carrer normalitzada en la nostra llengua.    
 
Es fa votació separada dels punts: 
El Punt 1, es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-
IV-ExM) 
El Punt 2 i 3, S’APROVA per unanimitat. 
 
51.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a accés per vianants 

des de Son Ferriol fins a Son Llàtzer(1897/2012). 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Aquesta també és una proposició que justifiquem efectivament de la mateixa 
manera, hi ha una administració, com el Consell Insular, que és titular d’una carretera, 
en aquest cas la MA30, una carretera que si la poguéssim superar, ja sigui amb un pas 
elevat des de la carretera de Sineu, o adequant també un pas per a vianants devora la 
carretera de Manacor, fent aquestes dues actuacions possibilitaríem que els veïnats de 
Son Ferriol, poguessin accedir a peu a l’hospital de Son Llàtzer, avui en dia això no és 
possible, i pensem que hauria d’esser una autèntica prioritat per aquest Ajuntament, 
perquè aquí si que ja s’han produït desgràcies personals, aquí ja si que efectivament la 
situació de perill objectiva ha quedat més que acreditada, i d’una vegada per totes això 
ho hauríem de resoldre. L’altra dia en comissió el Sr. Sansó, me va dir tot content, que 
efectivament aquesta actuació es faria ara, conjuntament amb l’actuació del segon 
cinturó. Bé, primer resulta, ja li vaig dir en comissió això, primer que aquest tram no se 
sap quan sortirà a licitar, perquè el Consell Insular, molt optimistament diu que si que 
tindrà els doblers per fer el segon cinturó, ara ha tret a licitar un tram, el de l’autopista 
d’Inca, fins les immediacions de Son Ferriol, però aquest tram no entra dins aquesta 
licitació. Veurem, veurem si l’Estat segueix finançant aquesta obra, el Consell Insular 
s’ha llençat a fer-la, ja veurem si finalment el Consell Insular té doblers per seguir amb 
aquesta obra. Per tant hi ha aquest inconvenient, primer que si ho fiem tot a que sigui 
mitjançant l’execució del segon cinturó, hi ha possibilitats de que això no arribi a esser 
una realitat mai, però després hi ha un altre qüestió, que no se si el Sr. Sansó o a la 
comissió va pecar d’optimista, o no coneix bé el projecte. A lo millor el Consell Insular 
ha mostrat un altre projecte en els veïnats de Son Ferriol, però en el projecte que els 
veïnats de Son Ferriol han vist, no hi ha aquests accessos per a vianants, pròpiament dits 
separats del trànsit, com a mínim a la carretera vella de Sineu. Allà lo que hi ha és un 
pas zebra per damunt, hi ha passos zebra per travessar les carreteres, i a la carretera de 
Manacor, part de la carretera de Manacor, un carril actual es destinaria a bé, això no es 
sap qui ho pagaria, es destinaria, el Consell Insular tira la pilota a l’Ajuntament de 
Palma, no sap qui, es podria passar cap allà, cap a l’hospital de Son Llàtzer, però això 
no són pròpiament els accessos per a vianants, llargament reivindicats pels veïnats de 
Son Ferriol, i també reivindicats pel Sr. Sansó a l’anterior legislatura, que per cert va 
presentar una moció demanant un pas elevat per la carretera de Sineu, i un passeig per a 
vianants per la carretera de Manacor, per accedir a Son Llàtzer, cosa que en aquest 
projecte actual, ni una cosa ni l’altre està contemplada així com la demanava el Sr. 
Sansó, per tant aquest optimisme que va demostrar, aquesta satisfacció que va 
demostrar, la satisfacció que va demostrar amb el Consell Insular en comissió, bé, si té 
més dades de les que no tinc, li agrairia que les exposes, perquè a lo millor és un defecte 
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d’informació meu, però bé, gent que ha vist el projecte fa una, dues setmanes, 
m’assegura que no és així com ho explica el Sr. Sansó, per tant estaria bé un aclariment 
en aquest sentit, i per part d’aquest grup també estaria bé deslligar l’execució d’aquests 
dos accessos a l’execució d’aquest segon cinturó que, ja veurem si s’arriba a fer mai, i 
evidentment no té cap justificació com a segon cinturó, no té cap justificació, estaria bé 
que es deslligués una cosa de l’altre des de el nostre punt de vista. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Sansó: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Verger, tant de bo vostè fa 5 anys, en vers d’estar en el 
Govern hagués estat aquí, i hagués votat a favor de la proposició, quan en els seus 
avantpassats varen votar en contra. Perquè la Sra. Ramon va votar en contra de fer 
precisament aquest passeig per a vianants, amb carril bici, per la carretera de Sineu i per 
la carretera de Manacor. 5 anys de retard duen, i ara ens ho duen que ho facem 
nosaltres, jo estic contentíssim de que ho digui, com a Regidor del PP, perquè varem 
dur aquesta iniciativa, com a Ferrioler. Però ara m’agradaria que m’expliquessin perquè 
vostès varen votar en contra, i ara ens demanen que ho facem. Miri Sr. Verger, si he 
xerrat amb el Director General de Carreteres i, efectivament està contemplat fer una 
voravia que vagi des de Son Ferriol, per la carretera de Sineu, fins a Son Llàtzer. Un pas 
elevat per la carretera de Manacor, com li vaig dir, el tram de la carretera de Manacor 
que va de Son Ferriol fins a Son Llàtzer, en aquests moments hi ha un trànsit molt 
residual. Vostè amb la seva visió catastrofista, dirà que allò és una autopista, però és 
igual, hi ha molt poc transit residual, i per tant les bicicletes i poden anar perfectament, i 
Sr. Verger és que la seva proposta és extemporània, ja està previst. Lo que vostès 
votaren en contra, i ara exigeixen que ho facem, no ara no me digui que no va votar en 
contra, tinc aquí l’acta. Que ho varen votar en contra no ha saben, no els hi diuen vostès. 
Lo que passa és que ara ho farà, ho farà un partit el Partit Popular, el mateix que ho va 
demanar, i que vostès tots ho votaren en contra, nosaltres no se preocupi que ja n’hem 
parlat amb el Director General de Carreteres, i ho farem. Però, jo li dic, jo suposo que fa 
5 anys vostè no militava en el PSM, perquè sinó amb la vehemència que té ara, ja li 
hagués dit a la Sra. Ramon, t’estàs equivocant, vota a favor, però no, és que miri. Sí, 
seguramente estaba en Artá. Però és que vostè miri, que vol que li digui, van en retràs 5 
anys, en aquest moment podrien tenir el carril que vostès demanen, home, sempre i 
quant el Govern Calvo hagués fet cas a un acord plenari, que això era un altre. Moltes 
gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Hila: 
 
“Moltes gràcies. Rápido, Sr. Sansó usted es un dechado de coherencia. Programa 
electoral del Partido Popular, su programa electoral, espero que lo vaya a cumplir, ya 
que es un dechado de coherencia, porque dice: completarem el segon cinturó de 
circumval·lació de Palma des de el consens. Espero que lo cumpla, todos los vecinos de 
Son Ferriol le digan que usted es muy coherente y lo ha cumplido, de momento no lo 
dicen pero, tiene tiempo, tiene tiempo, lo prometió usted, lo prometió todo el Equipo de 
Gobierno, lo prometieron ustedes, yo se lo decía la pasada legislatura, que se pasaban el 
tiempo prometiendo cosas que luego no harían, ¿verdad que se lo dije? Pues aquí lo 
tiene, no están consensuando, y ya no le digo con todos y cada uno de los vecinos, solo 
digo consenso. Gracias.” 
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Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Amem, anem a veure. Jo li recomanaria al Sr. Sansó, que a part de parlar amb el 
Director General, mires algun plànol, perquè torna a estar aquí tot content de dir que si 
que es faran, i a mi els veïnats que han vist els plànols me diuen que no es faran, que no 
es fan, no es fan així com vostè els està explicant, amb el pas elevat i amb el, no es fan 
així, que són passos zebra per damunt la carretera, això és lo que han vist en els plànols 
els veïnats de Son Ferriol, jo li agrairia que a part de parlar per telèfon, es cerciores, 
perquè jo crec que els veïnats deuen sabre de que parlen, quan veuen plànols del seu 
barri, de la seva zona, i surten convençuts de la reunió amb el Director General, perquè 
a demés ho parlen durant la reunió, de que efectivament no es fan els accessos que ells 
demanen, i vostè aquí diu no, no, complirem el compromís, idò alerta, alerta, perquè a 
lo millor a part d’una conversa telefònica, s’hauria de posar a mirar els plànols, i mirar 
exactament que és el que fa el Consell Insular, amb aquesta actuació damunt el segon 
cinturó, ja amb el tema de les incoherències evidentment, ja no, ja no evidentment no en 
parlarem, perquè bé, ja n’hem parlat sobradament demostrada ha quedada la 
incoherència del Partit Popular, a múltiples temes, amb aquest tema efectivament, és 
una qüestió necessària, jo desconec els motius de perquè es va votar en contra en aquell 
moment. A nivell pressupostari, ara si que hi ha pressupost perquè ara si que el Consell 
Insular, té doblers per actuacions a carreteres, té 150 milions d’un conveni de carreteres, 
i ara si que hi ha doblers per fer aquesta actuació, perquè això són passos a diferent 
nivell, per damunt una carretera, es poden justificar perfectament dins un conveni de 
carreteres, per tant ara tenim la capacitat inversora, i ara ho hem d’aprofitat per fer-ho, 
deslligant-ho, no tenim perquè fer-ho de manera simultània en aquesta barbaritat, en 
aquesta aberració de segon cinturó, que vostès tenen obsessió en fer, malgrat no ho 
entengui ningú, perquè això si que no és una qüestió tampoc, ja no crec ni que sigui de 
partit, ningú entén que ara ens gastem 100 milions d’euros, o 150 en aquesta aberració 
de segon cinturó de Palma. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Sansó: 
 
“Moltes gràcies Sr. Batle. Sr. Hila que usted intente darnos lecciones ya nos vale. Mire, 
se presentó en la Junta municipal de distrito de Levante, por cierto que hoy una 
Regidora de su grupo ha dicho que era, exigía la, el cumplimiento de los acuerdos de 
Pleno, cuando ha hablado de la LGTB, pues mire, se aprobó el impulsar la construcción 
de un passeig amb carril bici entre l’Estadi Balear i Son Ferriol, amb connexions amb el 
camí Salard i l’hospital Son Llàtzer. Y, se dijo bien claro que se ha remitido al área de 
Movilidad, para realizar el estudio de viabilidad. En el acta del Consell de Districte de 
día 3, del mes 3, del año 2009, la Presidenta dice que Movilidad tiene mucha ilusión con 
este carril bici, ja que el veu com un dels més factibles però no hi ha dotació 
pressupostària, i tot d’una que es pugui obtenir dotació pressupostària per fer-lo es durà 
a terme. Tanta ilusión había, que Movilidad ni se molestó en hacer el estudio de 
viabilidad, no existe. Este mismo se trajo aquí en Pleno, como proposición del Consell 
de Districte, se aprobó por unanimidad de todos los presentes, vayan ustedes a la 
carretera de Sineu y verán el magnífico paseo peatonal que ustedes acordaron y no 
hicieron. Entonces, no nos de lecciones Sr. Hila, no nos de lecciones. Sr. Verger, miri, 
jo no se si vostè xerra amb els mateixos veïnats, que van a reunió rere reunió en el 
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Consell Insular de Mallorca, i que llavors van dient a altres veïnats que el Consell 
Insular de Mallorca no els rep. Ho dic per les incoherències. I miri, justament a 
novembre del 2007 hi havia superàvit, quan vostès, els seus avantpassats, perquè vostè 
en aquell moment devia estar a Artà. Els seus avantpassats votaren en contra, hi havia 
doblers per fer-ho, Sr. Verger no sé és que jo crec que a vostè l’enganyaren, vostè 
estava allà i la Sra. Ramon li va fer la jugada, no se’n va donar compta, i ara pues miri, 
ara ve vostè 5 anys després, 5 anys amb retard, 5 anys que podrien tenir el carril bici, si 
hagués aprovat i com a miracle s’hagués fet un acord de Ple. Ara ja el tindríem, ja faria 
4 anys que el tindríem. I ve vostès, el grup PSM-Iv ExM, 5 anys després a dir-nos que 
facem el que vostès negaren fa 5 anys. Miri, jo estic molt content perquè veig aquest 
apropament del seu grup cap a les idees del Partit Popular, li estic agraït, però amem van 
5 anys endarrerits. Moltes gràcies.” 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement el punt 1 i favorablement els punts 2 i 3 per la 
Comissió de Vigilància de la Contractació i Infraestructures: 
 
1. El Ple de l’Ajuntament de Palma declara l'absoluta prioritat d'executar accessos 
per a vianants des del poble de Son Ferriol fins a l'Hospital de Son Llàtzer i 
proposa al Consell Insular que hi destini doblers del conveni de carreteres a 
executar aquest pas superior sobre la Ma-30.  
 
Es REBUTJA per 16 vots en contra (PP) i 12 vots a favor (PSOE i PSM-IV-ExM). 
 
56.  Proposició del Grup Municipal PSM-IV-ExM relativa a urbanismes i 

perspectiva de gènere: una ciutat per a tot@s (1899/2012). 
 
Es proposa dictaminat desfavorablement per la Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient: 
 
1. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern garantir que la propera revisió del Pla 
General és farà des d’una perspectiva de gènere, es a dir, s’incorporaran les mesures 
necessàries per a la consecució de la igualtat real entre dones i homes en el marc de la 
ciutat i el seu territori. Per tal d’assolir aquest objectiu,  

 
2. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern a incorporar la participació de les dones 
en el planejament urbanístic a través del Consell d’Igualtat de la Ciutat. La dona és la 
principal cuidadora de les persones dependents i del treball reproductiu i domèstic. Per 
tant, és la que detecta més ràpidament l’existència de barreres arquitectòniques a l’espai 
urbà, i que genera problemes de mobilitat, entre d’altres aspectes rellevants alhora de 
planificar i dissenyar la nostra ciutat.  
 
3. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern a recollir informació sobre els usos dels 
espais de la ciutat. S’ha de conèixer l'ús diferenciat de la ciutat per part dels homes i les 
dones per tal d'utilitzar-ho com a base per a accions, planificació, i polítiques 
urbanístiques.  

 
4. L’Ajuntament Ple insta a l’equip de govern a identificar els punts urbanístics 
especialment problemàtics per a les dones i que són percebuts com a "perillosos" 
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(túnels, passos subterranis, enllumenat insuficient, etc.) i que, per tant, no permeten que 
aquest col·lectiu transiti amb seguretat per la ciutat.  
 
S’APROVA per unanimitat la següent proposta transaccional: 
“L’Ajuntament de Palma incorporarà criteris de gènere en la revisió del Pla 
General d’Ordenació Urbana de Palma, d’acord amb els objectius que fixa el Pla 
municipal d’Igualtat entre dones i homes 2012-2014, a partir de: 
1. Les conclusions que se’n derivin dels processos de consulta i participació 
ciutadana oberts en relació al disseny de la ciutat. 
2. les aportacions que realitzi la ciutadania a través dels òrgans municipals de 
participació i/o consulta. 
3. la informació que facilitin les àrees municipals en relació a usos d’espais públics, 
la percepció d’inseguretat que se’n pot derivar, la mobilitat i d’altres aspectes 
relacionats amb l’impacte de l’ordenació urbanística en funció del gènere”. 
 
58.  Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal Socialista del 

regidor de Seguretat Ciutadana relativa a declaracions als mitjans  de 
comunicació contra les prostitutes (1913/2012). 

 
El 17 de juny de 2012, el cap de la Polícia Local de Palma Sr. Antoni Vera, arrel d'una 
entrevista als mitjans de comunicació (Diario de Mallorca) va explicar que " a los 
trileros y prostitutas les vamos a hacer la vida imposible". Des del Grup Municipal 
Socialista consideram absolutament irresponsables i perrilloses aquest tipus de 
declaracions i més si qui les fa és el propi cap de la Polícia Local de Palma. Per això, 
d’acord amb els articles 89 i 91 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal Socialista 
 
Sol·licita 
 
La compareixença del regidor del Àrea de Seguretat Ciutadana, Guillem Navarro, 
per què expliqui el significat d'aquestes declaracions i per contestar les preguntes 
de l'oposició damunt aquest tema. 
 
Té la paraula la Sra. Abraham: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Recientemente un medio de comunicación, a raíz de una 
entrevista al Intendente Jefe de la Policía Local de Palma, el Sr. Antoni Vera, 
publicaron unas declaraciones, bajo nuestro punto de vista, un tanto desafortunadas. 
Ante la pregunta del periodista, estamos a las puertas del apogeo de la temporada 
turística ¿Cómo se presenta el verano en el Arenal? El Sr. Antoni Vera, contesta, en lo 
que llevamos de temporada, hemos detectado que no ha descendido el número de 
personas que quiere dedicarse al trile, y también nos costa que hay más prostitutas. 
Nuestro objetivo es hacerles la vida posible, al igual que a los vendedores ambulantes. 
Cuando alguien pasea por allí y no ve invasión de trileros, prostitutas y vendedores, 
tiene que saber que detrás de eso hay una operación, hay un operativo policial y un gran 
esfuerzo de muchos agentes. Repito, es imposible acabar con trileros y prostitutas, pero 
les vamos a hacer la vida imposible. Declaraciones del Intendente Jefe de la Policía 
Local de Palma. Para el Partido Socialista, son unas declaraciones lamentables, al igual 
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que responsables, sobre todo porque atacan al sector más débil, en el caso la mujer 
prostituta. Creo que hay que dedicar mayor esfuerzo y mayor trabajo, incluso más 
presencia policial, para quien explota a las prostitutas, y para quien consume la 
prostitución, en vez de contribuir con este tipo de declaraciones, a marginar más y a 
estigmatizar más a las mujeres prostitutas. Nos preocupa este tipo de declaraciones, 
sobre todo de quien vienen, y la comparecencia que solicitamos del Sr. Guillermo 
Navarro, es para que nos explique que significan este tipo de declaraciones, que es lo 
que, como actúa la Policía Local cuando se dice que vamos a hacer la vida imposible a 
las prostitutas, si que nos gustaría un poco que nos lo aclarara. Muchas gracias.” 
 
Té la paraula el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bueno, primero de todo indicarle que, usted misma lo ha leído, la 
referencia del Jefe de Policía era a la Playa de Palma, la referencia era a los tres 
principales problemas que tenemos de seguridad en la playa, trileros, venta ambulante y 
prostitución. Cuando estamos hablando de prostitución, estamos hablando con la pobre 
mujer que está abandonada de la mano de Dios y demás, en la Playa de Palma la 
prostitución es algo muy diferente. Aquí tengo una relación de las últimas 28 
detenciones que ha habido, con actuación penal, es decir que han terminado en el 
Juzgado. Esto son las nuestras, 28. Multiplique esto por 4 o 5 de la Policía Nacional. 
Estas prostitutas, entre comilla, pues están acusadas de faltas de hurto, que esto es lo de 
menos, faltas de hurto con lesiones, con violencia, robo, delito de hurto, falta de hurto 
con desobediencia a la Policía, es decir, es interminable. Cuando el Intendente Jefe está 
hablando de hacerle la vida imposible, se está refiriendo a los tres problemas que 
tenemos allí, son trileros, prostitutas y venta ambulante. Es la única forma de erradicar 
eso allí, si no le gusta la palabra hacer la vida imposible, dígale, fer-los la punyeta, 
molestar-los, estar damunt, lo que usted quiera, hay muchísimos sinónimos, pero es lo 
único que funciona. Insisto, cuando estamos hablando de prostitutas en este caso, no 
estamos hablando ni muchísimo menos de unas personas indefensas, estamos hablando 
de personas pues que cuando agreden, han dejado a varios turistas en el hospital, lo 
mínimo que hacen es robo. Si solo fuese el ejercicio de la prostitución, estaríamos 
hablando de otras cosas, que es donde pues entran a jugar parte los Servicios Sociales, y 
la igualdad del Ayuntamiento de Palma. Cuando aquí el Intendente está haciendo la 
referencia, insisto, está haciendo una referencia, usted lo ha leído claramente, el verano 
en el Arenal. No estamos hablando ni muchísimo menos de lo que es la prostitución en 
la ciudad de Palma. Gràcies.” 
 
Té la paraula el Sr. Verger: 
 
“Si. Nosaltres. Al igual que el Partit Socialista, la veritat és que també varem trobar 
desafortunades aquestes manifestacions, evidentment l’explicació té un sentit de 
coherència, es refereix, clar no s’està referint a prostitutes, perquè les prostitutes, s’està 
referint a dones que exerceixen la prostitució, i a demés fan altre tipus de delictes, s’està 
referint a això. Referit en això, s’entén una mica més, també hauríem de sabre bé, és 
vera que no ha acabat d’aclarir tampoc amb que consisteix això de fer-los la vida 
impossible. Però, que seria una qüestió que estaria bé que s’expliqués una mica. En 
qualsevol cas, són unes declaracions amb aquest sentit desafortunades, tot i que tinguin 
aquesta explicació que s’acaba de donar i que bé, que es poden, es contextualitzen, es 



 

- 158 - 

poden entendre millor, però, perquè s’està referint a delictes, dones que cometen 
delictes, no dones que exerceixen la prostitució, el que passa és que clar aquí, bé. 
Aclarida, nosaltres inclús podríem donar per aclarida, evidentment desafortunades, però 
podríem donar per aclarida la confusió. Però també és vera que unes altres declaracions 
que es feren també en aquesta entrevista, també ens preocuparen, i també pensem que és 
el moment adequat perquè si es pot donar una explicació al respecte, eren en relació a 
Son Banya, se li demana a l’Intendent, a veure amem si està a favor o en contra de 
desmantellar el poblat, clar, aquí hi ha un consens de tots els grups municipals, de que 
Son Banya, entenc, vull entendre, hi ha un consens de que Son Banya s’ha de 
desmantellar, i evidentment no és de rebut que una ciutat com Palma tingui un nucli 
amb aquestes característiques, amb aquesta infra vivenda, i amb aquest tipus de bé, de 
context. Això jo crec que tots els grups, com a mínim fins ara, hem estat d’acord, jo 
espero que això segueixi així, per tant tots estam a favor de desmantellar Son Banya. 
Clar, amb aquestes declaracions ens preocupa que evidentment ho diu l’Intendent, des 
de un punt de vista purament policial, ell ho diu, però clar a nosaltres ens preocupa que 
aquest punt de vista pugui pesar tant que en el final, els fets no acompanyin en aquesta 
intenció que hem manifestat sempre tots els grups, que és que Son Banya s`ha de 
desmantellar, i s’han de fer totes les accions tendents a desmantellar Son Banya, des de 
un punt de vista social, des de un punt de vista de que no podem tenir persones vivint en 
aquelles condicions, amb aquell àmbit. Clar, si des de un altre punt de vista, com el 
policial, això es posa en entredit, també ens preocupa que es posi en entredit, pensem 
que també no és molt afortunat que s’esgrimeixi un punt de vista policial, en contra 
d’una política comuna de tot l’Ajuntament, per tant això també si es pogués aclarir, 
pensem que seria positiu si es pogués aclarir per part del Regidor de Seguretat 
Ciutadana. Gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Abraham: 
 
“Gracias Sr. Alcalde. Prostitutas o prostitutas, y prostitutas es quien ejerce la 
prostitución, el Sr. Antonio Vera hablaba de prostitutas y no hablaba de prostitución, y 
las declaraciones eran muy claras, y era hagamos la vida imposible a las prostitutas, 
creo que hay que lamentarlo una y otra vez, y lo que me preocupa es que usted suscriba 
sus palabras, en vez de lamentarlas y denunciarlas. Cuando hablamos de prostitución, 
tenemos que hablar de planes de trabajo, planes de trabajo que además están 
desarrollando por parte de Servicios Sociales, hay que hablar de planes comunitarios en 
las barriadas donde se tiene detectadas estas practicas, no solo en Playa de Palma que 
también, hay otras barriadas de Palma donde también hay problemas de prostitución. Lo 
que no se puede hacer, y lo que no se puede entender, es que el Intendente Jefe de la 
Policía Local, haga este tipo de declaraciones, atacando al eslabón más débil de toda la 
cadena de la prostitución, que es al final es la mujer quien ejerce la prostitución, y nos 
olvidamos de quien consume la prostitución, y nos olvidamos de las personas que 
explotan a esas mujeres. Yo simplemente que se tenga cuidado, que se le de un toque de 
atención por parte del Equipo de Gobierno al Sr. Antoni Vera, porque hay que ir con 
mucho cuidado con lo que se refiere a este tema, y obviamente yo creo que es lamentar 
por parte del Partido Socialista estas declaraciones, que obviamente son muy claras, 
vamos a hacer la vida imposible a las prostitutas, y yo creo que eso simplemente no se 
puede decir, ni siquiera se puede pensar, por parte que actualmente ocupa el cargo de 
Intendente Jefe de la Policía Local de Palma. Muchas gracias.” 
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Té la paraula el Sr. Navarro: 
 
“Sra. Abraham no puedo aceptar su crítica, usted lo que está haciendo no es una lectura 
torticera de lo que aquí dijo el Intendente, está claro que está hablando de la Playa de 
Palma, y del ejercicio de la, entre comillas, prostitución en la Playa de Palma. No está 
hablando ni de planes a nivel de ciudad, ni otras barriadas, estamos hablando de una 
prostitución muy específica, que es la que está ejerciendo una violencia pues contra el 
turista, pues contra su teórico cliente. Si simplemente se estuviese ejerciendo la 
prostitución, el Ayuntamiento, la Policía Local, no se metería en estos asuntos, como no 
se puede meter en la prostitución que por ejemplo se está ejerciendo en Avenidas, 
simplemente se haría circular los vehículos y demás. A estas señoras no se las persigue, 
ni se las sigue, por ejercer la prostitución, sino todos los actos violentos que están 
ejerciendo. Al igual que nosotros estaríamos persiguiendo pues, alcoholemias, todo lo 
que pueda ser cualquier tipo de robo, hurto y demás, nosotros seguiremos pues 
instigando a estas personas para que no ejerzan estos delitos que están realizando, no la 
prostitución. Si usted quiere seguir insistiendo en que el Sr. Antonio Vera, insinuaba 
que la solución policial es la única contra el problema de la prostitución en Palma, no es 
así ni muchísimo menos, y no se lo puedo aceptar, lo siento. Després referent a lo de 
Son Banya, com vostè molt bé diu, a demés queda ben clar, va anar amb peus de plom, 
quan l’Intendent va dir, desde el punto de vista puramente policial y en lo que al tráfico 
de drogas se refiere, no es acertado desmantelarlo. Això és una opinió que tenen els 
tècnics policials, per suposat l’Ajuntament de Palma segueix amb les mateixes 
intencions, com hi ha el pacte fet des de Serveis Socials, amb el que és el 
desmantellament, és una opinió que se li demana a un Policia, que està fent funcions de 
Policia i ell aclareix que està xerrant merament com un tema policial. Per lo tant, crec 
que queda bastant clar, no dona oportunitat a cap tipus de dubte. De totes formes Sr. 
Batle, m’agradaria, si me permet, per al·lusions d’un comentari que s’ha fet avui dematí 
d’un tema referent a LGTB, que volia puntualitzar una coseta, si puc emplear el meu 
temps de resposta per favor. Aquí s’ha fet un comentari que, trobo que no és afortunat, 
Sra. Begoña, ara no la veig, referent a que uns escoltes, no m’agrada dir escoltes, sinó 
uns serveis de protecció, varen acompanyar uns regidors dissabte en el servei de LGTB. 
Mirin, aquest servei és un servei que forma, que fa feina de forma molt independent, si 
els tècnics que dirigeixen aquest servei varen decidir que hi havien d’anar, aquest servei 
pues s’ha de fer, el cost és zero. Sr. Hila, usted inmediatamente ha tenido que ir al 
Twiter a decir pues, que había un gasto tal, fíjate no hay 500 euros en cambio hay 
servicio, 0, no cuesta nada, es un servicio que ya viene estipulado. No son ni escoltas, ni 
guardaespaldas, no, son servicio de protección de autoridades, es servicio de protección 
de autoridades. No, ho estic dient a tot el grup en general, és un servei de protecció 
d’autoritats, això és per protegir, no només al Sr. Batle sinó tot el que és el consistori. 
En aquests moments s’està fent ús, no només per part del Sr. Batle, i els que estam en el 
Govern, sinó que s’està fent ús per part de gent que està a l’altre banda d’aquest seient, i 
el que voldria és demanar que, sempre que es xerri d’aquest tema, ja ho he demanat a un 
parell de plens, hi ha altres àmbits que en podem xerrar i en podem discutir. Però 
m’agradaria que deixessin fer feina en aquesta unitat, que lo únic que fa és una feina, 
perquè tots estiguem més còmodes i puguem fer la feina més ben feta, i demanaria per 
favor que aquest tipus de comentari, pues no s’aprofiti per fer demagògia. Gràcies.” 
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Compareix el Sr. Navarro 
 
59.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al centre de 

salut Rafal-Vivero (1910/2012). 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB PSOE presenta la següent pregunta oral:  
 
1. S’han aturat les obres d’ampliació del Centre de Salut Rafal-Vivero?. 
 
2. Quan té previst el Ib-Salut la finalització d’aquesta infraestructura? 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Si. La don per reproduïda.” 
 
Contesta la pregunta la Sra. Llobera: 
 
“Gràcies. En relació a la primera pregunta. En cuanto a la primera pregunta sobre si se 
han parado las obras del Centro de Salud del Rafal-Vivero, no se han parado, y según la 
última información del Ibsalut, las obras finalizarán en octubre, esta es la última 
información que me dieron la semana pasada.” 
 
Parla la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Si, bé, la veritat és que curiosament després de fer, de registrar 
aquesta pregunta, després varem veure en un diari local, que donava més informació de 
la que vostè ens ha donat ara. Si que comentava que hi havia hagut una paralització de 
les obres, o sigui si vostè se’n va allà, jo que he anat pel barri del Vivero, he anat allà, 
les obres pràcticament estan paralitzades des de fa 7 o 8 mesos, que no s’ha continuat. 
Aleshores clar nosaltres temíem si era un problema de la constructora, o era un tema 
pressupostari, realment això estava en el pressupost de l’any 2010 de la Conselleria de 
Salut, si hi havia hagut qualque problema, s’havia paralitzat l’obra per un tema 
d’ajustos, que s’han tingut que fer degut a la crisis, i aquest era bé, ens temíem que era 
per això. També me consta que a la Presidenta de Districte se li han fet preguntes al 
respecte, i he vist el que posava, que era un problema intern de la constructora, que 
havia guanyat aquest concurs, i que no havia pogut continuar amb les obres. Però si es 
comentava en el diari el que vostè ha dit, que en el mes d’octubre. Però clar jo li havia 
fet una pregunta en el mes de febrer d’enguany, i vostè m’havia dit el mes de maig, i ara 
pareix esser que es retarden fins el mes d’octubre. Però bé, esperem que la voluntat 
d’arribar a la finalització d’aquesta ampliació, hi sigui per part de la Conselleria de 
Salut. Moltes gràcies.” 
 
Parla la Sra. Llobera: 
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“Más que guiarme por lo que dice el periódico, me guío por lo que dice el departamento 
de Infraestructuras del Ibsalut, y esta es la información que me han dado recientemente. 
Nada más.” 
 
Contestada 
 
60.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa a la 

barriada de Son Gotleu (1911/2012). 
 
D’acord amb els articles 85 i 87 del Reglament Orgànic del Ple de l’Ajuntament de 
Palma, el Grup Municipal PSIB-PSOE presenta la següent pregunta oral:  
 
1. Quines actuacions ha realitzat l’equip de govern per complir el Pla d’Actuació 
Integral  a la barriada de Son Gotleu, des del mes de setembre de 2011? 
 
2. Quantes reunions ha mantingut l’equip de govern amb les entitats del barri i 
amb quines, des del mes de setembre de 2011? 
 
3. Quan se posarà en marxa l’oficina del Districte de Llevant al Casal de Barri de 
Son Gotleu? 
Formula la pregunta la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. La donem per reproduïda.” 
 
Contesta la pregunta la Sra. Fornari: 
 
“Gràcies Sr. Batle. La veritat és que estic molt contenta que me facin aquesta pregunta, 
perquè la veritat és que s’estan fent moltíssimes d’actuacions a la barriada de Son 
Gotleu, que per desgràcia no són molt visibles. Tant aquest Equip de Govern, com 
sobretot el funcionariat i el personal d’aquesta casa, estan fent una labor molt intensa, i 
estan fent un gran esforç per aconseguir una millora a la convivència, a la barriada de 
Son Gotleu. Com li he dit, totes les àrees d’aquest Ajuntament estan fent actuacions, 
amb el poc temps que tinc, no li podria explicar, però he pensat que podríem destacar la 
creació de la comissió tècnica, que es reuneix cada mes. S’ha obert un punt de Serveis 
Socials, per reforçar el programa comunitari en aquesta barriada, i en especial atenció al 
Centre de Salut i en els centres escolars. S’ha reforçat l’equip de mediació, el qual 
col·labora en estreta relació amb la resta d’àrees, per posar exemple, s’han fer xerrades 
informatives a comerciants, immigrants, sobre normes i ordenances municipals que 
s’han fet en coordinació amb patrulla verda i mediadors. S’ha obert de nou el Casal de 
Barri, el qual torna a estar gestionat directament per l’Ajuntament de Palma, a través 
d’una dinamitzadora, que ha aconseguit multiplicar les activitats, i tallers formatius que 
es feien durant la resta d’anys, i a més de que hi participin moltíssimes més entitats i 
gaudeixin d’aquests serveis molt més veïnats que anys anteriors. També s’ha fet una 
campanya de conscienciació i sensibilització a les escoles, a totes les escoles de barri, 
que s’ha duit també en col·laboració entre Emaya i la Regidoria d’Educació. En quant a 
temes urbanístics, s’han abonat subvencions per a la instal·lació de contenidors, de 
comptadors individuals, rehabilitació de façanes, que estaven pendents d’abonament, de 
l’any 2009. Com que també se li dona molta d’importància a aquest tema dels 
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comptadors individuals, des de octubre del 2011, fins a maig del 2012, s’han instal·lat 
157 comptadors individuals a distintes comunitats. Un altre tema que també preocupava 
era el tema de les comunitats de propietaris, que com que hi havia molta de gent 
nouvinguda, que no coneixen les nostres legislacions, pues els puc donar una primícia 
de que estam en negociacions amb el col·legi d’oficials d’administradors de finques, per 
tal de que aquest s’ofereixi gratuïtament informació i assessorament en els veïnats de 
Son Gotleu. Aquest servei com li he dit està ara en negociacions, i probablement pel 
mes de setembre el puguem posar en marxa o sinó firmar el conveni amb aquest 
col·legi. A demés de tot això, el Batle durant aquests 10 mesos, ha visitat en 4 ocasions 
la barriada de Son Gotleu, 4 en 10 mesos, l’altre dia el Sr. Hila, que ara no m’escolta, 
deia que el Batle no hi havia tornat, que només hi havia anat un pic amb càmeres. Pues 
4 vegades en 10 mesos. A demés en quant a quines reunions s’han mantingut amb 
entitats de la barriada, s’han tingut nombroses reunions amb distintes entitats i 
col·lectius, per exemple el mes de setembre quan va passar tot aquell conflicte, el Batle 
es va reunir tant amb les dues associacions de veïnats existents, com amb els distints 
representants dels col·lectius africans i gitanos, que eren els que havien entrat en 
conflicte. El Batle també s’ha reunit a principis d’any amb l’associació de comerciants 
de Son Gotleu, que és una filial de Pimeco, i també es va convidar en aquesta reunió, a 
tots els comerços de Son Gotleu, que així ho desitgessin i que no formessin part 
d’aquesta associació de Pimeco. Tant a nivell polític com a nivell tècnic, es mantenen 
reunions periòdiques, amb les associacions de veïnats, amb l’associació de comerciants, 
amb la plataforma d’entitats i de serveis de Son Gotleu ens hem reunit dues vegades, al 
manco jo, els tècnics més. També ens hem reunit amb clubs de futbol, clubs d’esplai, 
amb distints representants de col·lectius africans, una ocasió es va convocar una 
assemblea d’entitats i serveis de Son Gotleu, vull dir, aquestes són les que principalment 
li puc anomenar. I en quant a quan es posarà el punt 3, quan es posarà en marxa 
l’oficina del districte Llevant, al Casal de barri de Son Gotleu, també estic molt contenta 
de que m’ho demani, perquè l’altre dia també me vaig quedar amb les ganes de poder 
donar una explicació. L’oficina del districte Llevant de Son Gotleu, funciona des de el 
mes de febrer de l’any 2012, i si no saben on és, està situada a l’antic local de l’IMFOF 
devora el Casal de barri. Si es fixen hi ha un paperet aferrat, no ho dic per vostè Sra. 
Sánchez, sinó pel comentari de l’altre dia, hi ha un paperet que diu oficina de districte 
Llevant, i si entra veurà que hi ha un despatx que posa, Regidora de Districte Llevant, i 
un altre que hi ha l’assessor del districte Llevant, hi ha un assessor que està allà 
permanentment, mentre pugui, perquè no estigui atenent a qualcú en el carrer, i a demés 
jo hi vaig un pic per setmana, que estic allà el dematí fixa, i després cada vegada que 
qualque veïnat de Son Gotleu me requereix, també se l’atén. I a més a més, com que ens 
hem donat compta de que l’increment de feina està augmentant, pues hem sol·licitat a 
personal que ens doni una auxiliar administrativa per reforçar l’oficina del districte 
Llevant de Son Gotleu, i al mateix temps prestarà el seu servei al punt de Serveis 
Socials, exclusiu per Son Gotleu, i crec que aquesta és la informació que vostè Sra. 
Sánchez m’havia demanada i espero haver-la contestada bé.” 
 
Parla el Sr. Batle: 
 
“Perdoni, un momentet. Mirin, jo és que tinc un compromís a les 7, me’n tinc que anar, 
no és que vull, només vull excusar que me’n vaig, si vostès volen continuar sense cap 
dubte ho poden fer, però és que la veritat és que tinc que ésser-hi, he intentat allargar al 
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màxim però ja no tinc més marge, espero que no els importi. D’acord? Ho dic perquè bé 
continuïn, el Sr. Gijón agafarà el mando. D’acord? Gràcies i disculpeu. Fins ara. Per 
favor Sra. Sánchez continuï.” 
 
Té la paraula la Sra. Sánchez: 
 
“Gràcies Sr. Batle. Bé, donar les gràcies a la Sra. Fornari per totes les explicacions que 
ens ha donat, i jo li faré un parell de comentaris. Bé, de lo que jo he xerrat amb la, amb 
els veïnats d’allà i associacions de veïnats, dir que les comissions tècniques me 
demanen si podrien esser l’horabaixa, bé això és lo que si, això és lo que me 
comentaven, que per ventura si s’ha de convidar a qualque membre de qualque 
associació, això és lo que jo tinc entès, però coincideix amb horari de dematí, i la veritat 
que seria impossible la seva assistència quan se’ls convoca. Dir li també que bé, ens 
sembla molt bé que el Batle de Palma vagi, hagi anat quatre vegades en un any, també 
dir que la Sra. Aina Calvo quan era Batlessa també hi anava, però li torn a repetir que 
anava sense càmeres i sense fotos. Llavors, tampoc desvelarem quantes vegades varem 
acompanyar a la Sra. Calvo a Son Gotleu. I llavors, me cregui, me cregui també quan jo 
he posat aquesta pregunta, de l’oficina, de quan instal·larien l’oficina de districte, 
perquè la gent del barri no ho sap, i jo que estic, jo sóc membre també i vocal del Partit 
Socialista a la Junta de districte, jo a lo millor m’he perdut qualque Junta, perquè no hi 
he pogut esser, però jo la veritat que tampoc sabia exactament quan s’havia instal·lat 
aquesta oficina de districte, o sigui que en certa manera i ha hagut una manca 
d’informació i nosaltres hem fet la pregunta, o hem instat a que es poses en marxa 
l’oficina de districte de Llevant als casals de barris, perquè realment ho desconeixíem. 
Ens ha dit que hi ha un paperet, bé, convindria posar un rètol perquè tothom pugui estar-
hi, ja no hi ha doblers. Però bé, una mica més d’informació perquè realment li asseguro 
que jo no la tenia. Aleshores, i dic que bé que hem de continuar amb aquest tema, és un 
tema molt sensible, quan ara, quan arriba l’estiu saben el que passa, la gent surt en el 
carrer, i l’única manera és formació integració a la barriada, i estar-hi molt damunt. 
Moltes gràcies.” 
 
Té la paraula la Sra. Fornari: 
 
“La comissió tècnica la formen personal de l’Ajuntament de Palma, i estan nomenats 
per decret, no sé a que la pregunta de que si els veïns, que convoquem aquesta comissió 
els horabaixes, quan els veïnats no poden participar en aquesta comissió, i les reunions 
que hem fet amb veïnats, totes les que hem fetes allà els hem fetes els horabaixes, a no 
esser que l’associació de veïnats ho hagi, l’associació, quan dic associació no vull dir de 
veïnats, entitats, ho hagin demanat i haguem acordat un horari amb elles. Però les que 
s’han fetes a nivell assemblea diguem, s’han convocades totes l’horabaixa, inclús record 
a les 8 de l’horabaixa es va fer la dels comerciants perquè poguessin tancar. En quant a 
la publicitat de l’oficina del districte Llevant, es va comunicar en aquest plenari, quan 
va comparèixer el Batle, jo crec que si es comunica a un plenari, que és l’ordre més 
magnànim d’aquesta casa, crec que no fa falta que ho tornem a repetir. Que és vera que 
podríem fer més publicitat? I que en lloc de tenir un foli din A4 imprès amb ordinador, 
podríem tenir un rètol ben guapo. Si, ja ens agradaria, però no podem, i tampoc podem 
fer fulletons informatius i repartir-los, perquè tampoc tenim doblers per gastar-los amb 
això, val més que els destinem aquests doblers que ens gastaríem en publicitat a Serveis 
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Socials, però si hem d’enviar una carta a totes les entitats de la barriada, ho faré, me 
compromet a fer-ho si així es queda més tranquil·la.” 
 
Contestada 
 
61.  Pregunta oral que presenta el Grup Municipal Socialista relativa al nombre 

de policies al carrer (1912/2012). 
 
Quants policies hi ha destinats en funcions operatives al carrer? 
 
A quines unitats, grups o seccions pertanyen aquests efectius? 
Formula la pregunta el Sr. Donaire: 
 
“Gracias Sr. Gijón, la doy por reproducida.” 
 
Contesta la pregunta el Sr. Navarro: 
 
“Gràcies Sr. Gijón. Bé, aquí en aquesta pregunta ens demana quants de policies hi ha 
destinats en funcions operatives al carrer, de los 855 policías que están en activo, 813 de 
ellos están de forma operativa, es decir, están en la calle, los otros 42 restantes, que no 
es ni un 5%, son los que se dedican a tareas administrativas. Esto se divide pues en 
diferentes áreas, las 4 comisarías que están formadas ahora, que son la Comisaría de 
Policía comunitaria, la del personal y soporte logístico, la comisión operativa de 
seguridad y la de vial y tránsito, con cada una y con la descripción de cada una de las 
áreas. Lo que yo si puedo hacer es pasarle toda la documentación a los dos grupos, con 
la hoja de cálculo y verán la distribución exacta de cada una de las áreas, ¿Qué les 
parece?” 
 
Té la paraula el Sr. Donaire: 
 
“Si, bueno, la pregunta venía un poco porque, en el debate de la ciudad el Sr. Alcalde 
dijo que había un 30% más de policías en la calle, y yo quería saber bueno, tirando por 
lo bajo, tirando por lo bajo, estamos hablando de que iba a haber pues 250 o 300 
policías más en la calle de lo que había antes, me gustaría saber, me gustaba, tenía la 
curiosidad de saber de dónde se habían sacado esos policías que ahora estaban 
distribuidos, pero bueno, le acepto el ofrecimiento y la verdad que se lo agradezco, para 
poder tener esos datos de alguna forma también, como se han modificado las unidades, 
poder también reubicar cual es el nuevo cuadro digamos de la Policía. Muchas gracias.” 
 
Contestada 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“Gràcies Sr. Donaire. Sra. Secretaria, me parece que hay dos urgencias, ¿verdad?” 
 
Parla la Sra. Secretaria: 
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“Hay dos solicitudes de comparecencia fuera del orden del día, habría que votar 
previamente la urgencia, y la comparecencia en cualquier caso sería voluntaria, porque 
no tiene el tiempo preciso para contestar lo que se le pueda preguntar.” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“¿Y no habría que justificar la urgencia antes de votarla?” 
 
Parla la Sra. Secretaria: 
 
“Primero hay que justificar la urgencia, hay que votarla y luego el compareciente puede 
comparecer o no comparecer, porque teniendo en cuenta que no ha tenido el tiempo 
suficiente para prepararse, está en su derecho de comparecer o no comparecer.” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“Sr. Noguera, per justificar la moció d’urgència.” 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Si. Bàsicament va esser una compareixença que varem demanar a comissió de Serveis 
a la Ciutadania, però com que la Regidora no va poder assistir-hi, l’hem presentada 
perquè doni explicacions en el plenari, aquesta és la justificació de la urgència.” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“I l’altre?” 
 
Parla la Sra. Pulido: 
 
“Si bueno nosotros la urgencia es precisamente, porque se ha producido una situación 
de alarma entre el personal de este Ayuntamiento, una situación que conocimos ayer al 
retirarse las medidas de ahorro en materia de personal, por eso consideramos que está 
justificada la urgencia.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“No Sra. Calvo, usted sabe perfectamente que, a la passada legislatura, no, si, me va bé 
que me contin perquè.” 
 
Parla la Sra. Secretaria: 
 
“Perdón, la urgencia necesita mayoría absoluta para.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Si, si, ¿Le puedo pedir que vuelvan a justificar la urgencia por favor? Y le pido 
disculpas.” 
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Parla el Sr. Gijón: 
 
“Sra. Pulido.” 
 
Parla la Sra. Pulido: 
 
“¿Perdón que vuelva a justificar?” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“El portavoz no ha escuchado bien la.” 
 
Parla la Sra. Pulido: 
 
“No. Que nosotros consideramos que dado que ayer se produjo una alarma, que bueno 
que es conocida incluso públicamente, por una propuesta de aplicación de las medidas 
de ahorro en materia de personal, que es la trasposición de la normativa autonómica al 
Ayuntamiento, pues habiendo conocido esa alarma, consideramos que es oportuno que 
la Regidora nos explique el contenido de la propuesta, y los motivos de la retirada si lo 
consideran oportuno.” 
 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“Molt bé, gràcies. Sr. Martínez.” 
 
Parla el Sr. Martínez: 
 
“Yo le tengo que ser sincero Sra. Pulido, no veo tanta urgencia que tenga que 
comparecer hoy, no la vemos, pero es verdad que desde hace tiempo este Gobierno está 
intentando, o el grupo municipal del Partido Popular les está intentando hacer ver que 
hay que cambiar, que vivimos situaciones de excepcionalidad, y muchas de las prácticas 
que ustedes tenían en la pasada legislatura, nosotros no las queremos continuar. Ustedes 
necesitan que nosotros votemos a favor de esta urgencia, y a diferencia de lo que hacían 
ustedes, nosotros votaremos a favor de esta urgencia porque en esta nueva etapa, quien 
decide las urgencias no es el Equipo de Gobierno, sino la oposición.” 
 
Es fa la votació per a la seva inclusió dins l’ordre del dia dels assumptes presentats  
fora de l’ordre del dia, els  quals s’aproven per unanimitat amb la majoria 
absoluta legal. 
 
F.O.D. 1 Sol·licitud de compareixença a petició del Grup Municipal PSM-IV-

ExM, de la regidora de Serveis Socials, relativa a Targeta de compra 
bàsica. 

 
Sol·licita la compareixença de la Regidora de Serveis Socials, relativa a Targeta de 
compra bàsica. 
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Parla el Sr. Noguera: 
 
“Seré breu. És un tema que ens preocupa especialment, i que ens varem assabentar per 
la premsa, és el tema de la targeta bàsica d’aliments, unes declaracions de les quals 
sortia que els criteris per donar aquesta targeta, segons la resposta que era a premsa, era 
si estaven acostumats a anar a demanar menjar, o no estaven acostumats. Clar, això és el 
que va sortir a premsa, nosaltres voldríem un aclariment, i també voldríem que ens 
comences a dir quins criteris veritablement seran per poder accedir en aquesta targeta. 
Nosaltres considerem que els criteris han d’esser objectius. Per exemple un dels criteris 
que fossin preceptes d’una renda mínima, o una família nuclear que té uns ingressos 
mínims, però no que els criteris siguin si estan acostumats o no estan acostumats a anar 
a demanar bosses de menjar. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. Fernández Herranz: 
 
“Muchas gracias. Bueno en primer lugar decir que evidentemente los criterios no van a 
ser estos, dentro de la explicación de porque habíamos impulsado la tarjeta compra 
básica, que además es una propuesta que llevábamos en el programa electoral y que 
presentamos en el debate del estado de la ciudad. Principalmente esta propuesta sale a 
raíz de dos problemas que hemos identificado, uno de ellos es que con el reparto de 
alimentos no se llega a abastecer de determinados alimentos, que creemos que son 
necesarios, como son los productos frescos, pues carne, pescado, verdura, productos 
frescos, leche, bueno si leche si en este caso, pero queso etcétera. Y evidentemente cada 
vez son más las familias que necesitan de este reparto de alimentos, familias con niños 
que evidentemente necesitan una alimentación completa, y que solamente con productos 
no perecederos pues creíamos que no era suficiente. Y después también por el hecho de 
que es cierto que el reparto de alimentos se ha hecho desde hace mucho tiempo, y aquí 
supongo que es donde entra un poco el conflicto, antes el reparto de alimentos se hacía a 
colectivos que estaban en exclusión social, que no es que se les vaya a repartir 
solamente a ellos y a otros no, pero es verdad que el perfil de la persona usuaria era 
diferente. Y, en cierto grado, y esto no lo digo yo, lo dicen los profesionales, no sufría 
pues una degradación más por el hecho de ir a buscar comida, porque era una persona 
que había estado siempre habituada a utilizar estos circuitos, lo cual no significa que no 
creamos que debamos mejorar los circuitos, pero dicho por los propios profesionales, no 
existía a lo mejor esta digamos, o degradación o sufrimiento añadido a la hora de, no 
solo tener que ir a buscar comida sino pues encontrarse en esta situación, ¿Qué ocurre 
ahora? Que con la crisis económica, de cada vez son más las familias, son más las 
personas en situación lo que se llamaba en situación normalizada que tienen que ir a 
buscar comida, que además de sufrir por el hecho de encontrarse sin trabajo por el 
hecho de no poder dar de comer a sus hijos por ejemplo, pues además veían la dificultad 
de que tienen que ir pues a recoger una bolsa de comida a una entidad, o cualquier otro 
sitio, y esto le repito, no lo digo yo, lo dicen los propios profesionales, están 
cronificando situaciones, lo dicen las entidades, lo ha dicho Cáritas, etcétera, etcétera. 
Entonces a raíz de estas dos cuestiones, intentamos encontrar un mecanismo que 
pudiese solucionar las dos cosas, que en este caso sería la tarjeta compra básica, es 
decir, una tarjeta tipo monedero en la cual tu puedes ir a un supermercado, puedes elegir 
los productos frescos que consideres, para preparar la alimentación o para preparar las 
comidas, pues a tu familia, para la persona o para en este caso quien sea necesario. 
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¿Cuáles van a ser los criterios? Yo creo que usted es el que mejor lo sabe, de hecho yo 
creo que lo sabe mejor que yo, en Servicios Sociales municipales se trabaja con planes 
de trabajo personales, no son ayudas que por criterios objetivos tiene derecho una 
determinada persona porque cobre tanto, etcétera, no, con las personas que vienen, con 
los usuarios, se realizan planes de trabajo personales que pueden llevar acompañados 
pues una prestación económica, pueden llevar aparejado que se le de el recurso de 
orientación laboral, que se les de un recurso de intervención familiar para la familia, 
etcétera. Son planes personificados que hace el trabajador social. Evidentemente lo que 
hacemos es añadir un recurso más a todos los recursos que tiene Servicios Sociales, que 
es esa tarjeta de compra básica, entonces será el propio profesional, evidentemente 
estamos trabajando en intentar tener una serie de criterios objetivos, sobre todo en torno 
a la cuantía de que es necesario dotar esa tarjeta, pues dependiendo evidentemente si es 
una familia de 4 personas, si es una persona individual, etcétera. Y será el propio 
profesional, que con este recurso pues pueda decidir si ésta persona pues necesita una 
ayuda económica puntual para pagar el alquiler, necesita el reparto de alimentos, que lo 
vamos a seguir manteniendo porque evidentemente son alimentos que nos llegan de 
fondos europeos, de excedentes que no vamos a renunciar, si necesita reparto de 
alimentos, si necesita este complemento, si solamente es la tarjeta compra básica. Lo 
que estamos haciendo, es seguir el mismo mecanismo que tiene atención primaria de los 
Servicios Sociales municipales, no nos estamos inventando nada. Hemos creado un 
recurso porque creíamos que era necesario, no solamente nosotros sino los profesionales 
y las entidades, en cualquier caso va a ser un criterio dentro de un marco que vamos a 
establecer evidentemente, del profesional, del trabajador social que con el plan de 
trabajo para la familia o para la persona, pues pueda decidir si este recurso es necesario 
o no es necesario. Muchas gracias.” 
 
Parla el Sr. Noguera: 
 
“Bé, en tot cas si que ens agradaria tenir una reunió una mica més extensa, per poder 
parlar en detall de totes aquestes qüestions, i de tots aquests criteris que seguiran els 
tècnics per poder donar aquesta targeta o poder donar un altre recurs, per nosaltres és 
d’especial interès.” 
 
Parla la Sra. Fernández: 
 
“Evidentemente no tenemos ningún problema, le diré que ahora mismo estamos en fase, 
primero por parte de los técnicos de elaborar exactamente este estudio, que ya está 
bastante avanzado de cuales son los productos que se necesitan pues por semana, por 
familia, por niño, etcétera, etcétera, y estamos también ahora en conversaciones con 
diferentes entidades bancarias, para poder llevar a cabo esta tarjeta monedero. 
Esperamos que este mes puedan estar resueltos estos flecos, y en el mes de septiembre 
pues ya poderla impulsar, de todas formas en cuanto tengamos este estudio, y lo 
tengamos cerrado ningún problema en que tengamos una reunión y le explicamos todos 
los criterios y todo el marco en el que se pondrá en marcha la tarjeta compra básica. 
Gracias.” 
 
Compareix la Sra. Fernández. 
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F.O.D. 2 Sol·licitud compareixença de la Regidora de Funció Pública relativa a 
les mesures previstes al Decret Llei 5/201 

 
Sol:licita la compareixença de la regidora de Funció Pública, Irene San Gil, relativa a la 
presentació i posterior retirada de l’aplicació municipal de les mesures previstes al 
Decret Llei 5/2012 de juny, de mesures urgents en matèria de personal i administratives 
per a la reducció del dèficit públic de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears i 
d’altres institucions autonòmiques. Alhora que expliqui quins són els criteris econòmics 
que avalen l’aplicació del Decret a l’Ajuntament de Palma. 
 
Parla la Sra. Pulido: 
 
“Si, gracias Sr. Gijón. Bueno nosotros hemos visto la propuesta que se ha presentado a 
los sindicatos, entendemos que por mucho que duela si que hay que aplicar la normativa 
porque es de mayor rango, y nos obliga a establecer unas medidas, pero lo que no nos 
obliga es a ir más allá de lo que hace la Comunidad Autónoma con sus trabajadores, y 
es Estado con los suyos. Nosotros entendemos que en esta traslación de la, del decreto 
5/2012, el Ayuntamiento ha dado un paso más, y en lugar de limitarse a establecer el 
horario nuevo de las 37 horas y media, que ya en este Ayuntamiento supone un 
perjuicio para muchos colectivos que tienen esa jornada especial, y que ahora 
lógicamente de alguna manera, van a tener que renunciar a ese complemento porque es 
la jornada normal del Ayuntamiento, esto por una parte, más el recorte en las vacaciones 
y en los días de libre disposición, esto es lo que ha hecho la comunidad autónoma, y 
supone efectivamente dejar de tener algunas condiciones que no privilegios, como dice 
el preámbulo del decreto legislativo, unas condiciones conseguidas a lo largo de muchos 
años, de haber renunciado a otros, a otras condiciones económicas que si que tenían los 
trabajadores de la empresa privada, esas compensaciones digo, dejarán de existir a partir 
del año que viene, y eso es lo que creo que aceptarían o hubiesen aceptado, más o 
menos pacíficamente los trabajadores del Ayuntamiento de Palma. Ahora bien, al haber 
sido todo aquí más papistas que el Papa, y el haber planteado, no ya la congelación sino 
la retirada de determinados complementos, es lo que pienso que ha producido esta 
reacción histórica, de una asamblea que se ha celebrado hoy con asistencia masiva, lo 
cual demuestra la preocupación, ante la posibilidad de dejar de percibir en algunos casos 
cantidades muy importantes en algunos colectivos. Por tanto, quisiéramos saber si esto 
es una estrategia de negociación para, no se, para después obtener de manera más 
pacífica la conformidad en los otros recortes, o si realmente el Ayuntamiento pretende ir 
más allá de lo que la normativa superior sugiere o obliga a aplicar. Gracias.” 
 
Parla la Sra. San Gil: 
 
“Gracias Sr. Alcalde accidental. Bueno yo decir que en primer lugar me alegro que 
comparta conmigo, que este Real Decreto este Decreto Ley de medidas urgentes en 
materia de personal es aplicable a la administración local, como bien sabe la disposición 
adicional octava, establece que las administraciones locales hemos de adoptar medidas 
equivalentes a las establecidas en este decreto ley. Está claro que esta no es la primera 
ni será la última medida que tengamos que adoptar en materia de personal, y medida 
legislativa que tengamos que asumir, saliendo tanto de la administración autonómica 
como de la administración del Estado. Lo que ha hecho el Equipo de Gobierno ha sido, 
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se ha elaborado un documento técnico, por parte de los técnicos municipales, en el cual 
se ha estudiado un documento de máximos, en el cual se establecía unas equivalencias 
de todo el articulado, artículos 1 a 16 del decreto ley que eran aplicables, que son 
aplicables a los funcionarios de la administración local. Como bien digo, y como bien 
dije ayer, era es un documento de máximos, en el que se intenta lograr equivalencias, 
hay ciertos aspectos que no, la equivalencia no está clara porque hay unos 
complementos que nosotros cobramos, como a cuenta carrera, ciertos complementos 
que no hay una equivalencia total, y por ello habíamos presentado un documento en el 
que se analizaba cual era la posible equivalencia, y aplicación al gobierno municipal, y 
de esta manera empezar a negociar, sin prisa, sino ir negociando, pues llegar a, llegar a 
acuerdos. Está claro que ellos bueno han entendido era esto era lo que se tenía que 
aplicar, en ningún momento esta es la intención del Equipo de Gobierno, sino al revés, 
además llevamos un año trabajando, y creo que hemos demostrado con creces que 
nuestro talante es de negociación y de dialogo social, porque consideramos que es 
básico para el bienestar y para la paz social, y está claro que iremos negociando los 
diferentes puntos, hemos decidido partir de 0, empezaremos trabajando a partir de 
mañana, que ya tenemos la primera reunión, con el decreto ley en la mano, hemos 
pedido a los sindicatos, que ellos mismos nos hagan sus propias interpretaciones del 
decreto ley, trataremos de ir separando por flecos, el tema de 37 horas y media sabemos 
que es un tema muy complicado de aplicar, lo vamos a ir tratando por colectivos, 
tenemos colectivos que tienen unas condiciones laborales muy diferentes, como puede 
ser Policía, brigadas municipales, todo el colectivo que ya cumple 37 horas y media o 
40, y por ello lo iremos tratando, sin prisa pero sin pausa, para ver si lo podemos tener 
ya más o menos cerrado para el principio del otoño. Hemos fijado, fijaremos mañana un 
calendario de reuniones, con unos criterios que iremos fijando entre todos, y creo que 
seremos capaces todos de llegar a consensos en la medida de lo posible, sabemos que 
estamos pidiendo esfuerzos, pero creo que ahora es el momento de que colaborando, y 
negociando podamos llegar a solucionar este tema. Confiamos en que también podamos 
lograr su colaboración, su aplicación, les haremos partícipes de cómo irá avanzando la 
negociación, por supuesto, de los acuerdos que vayamos adoptando, y trataremos entre 
todos de poder adoptar este Real Decreto, este Decreto Ley, de la manera menos, que 
tenga un impacto menor para los funcionarios, que sea más asumible para todos y que 
desde luego cause, no cause alarma sino tranquilidad en todos los empleos públicos.” 
 
Parla el Sr. Verger: 
 
“Sr. Gijón, gràcies Don Alvaro. Amem, clar és que el tema, el tema és molt seriós, tot i 
la introducció, el tema és molt seriós. Abans d’ahir presenten un document en els 
sindicats, després l’endemà el retiren, han creat una alarma enorme, avui hi ha hagut 
una assemblea que ha estat massiva, crec que més de 1.000 persones han participat de 
l’assemblea. En qualsevol cas, centenars de funcionaris d’aquest consistori, 
absolutament alarmats per una manera de procedir que no és de rebut, això realment jo 
és que no m’acaba de satisfer, jo no ho sé, se varen equivocar, jo és que és un autèntic, 
és esperpèntic tenint en compte de lo que estam xerrant, tenint en compte l’afectació 
que això té per les vides de les persones, i lo delicat que són aquests temes, no es pot 
procedir d’aquesta manera, i alguna explicació més, a part de que s’han equivocat 
haurem de menester, jo és que no ho sé. La Sra. Pulido li demanava, jo també ho he 
pensat, amem si això és una estratègia de negociació o simplement és que vostès les 
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coses les manegen d’una manera nefasta, és que la veritat, jo record quan es va 
presentar el Pla d’ajust, en el Sr. Martínez dient que ja s’havien pres totes les mesures, 
que podien afectar en els funcionaris d’aquesta corporació, que ja els retalls ja s’havien 
fet, que de fet el Pla d’ajust, el Pla d’ajust demostrava que les mesures a plantejar no 
eren, ja no eren més, i que podríem estar tranquils i ara ens trobem, no amb un ajust, 
amb un autèntic dalt a baix amb les retribucions dels funcionaris. Estam parlant de 
persones, que fan feina a la casa, que poden tenir un nivell de retribucions de 1.200 
euros, i que d’aquest document la proposta era de llevar-los 200-300 euros, això té un 
impacte, les economies familiars d’aquestes persones, d’aquestes famílies, brutal, una 
persona que està guanyant 1.200-1.250, que passi a guanyar menys de 1.000, 900 euros, 
950, i això estava a la proposta, i amb una proposta així no es pot jugar, i no es pot 
presentar un dia i l’endemà es retira, jo és que això és autènticament esperpèntic, jo la 
veritat, jo, no ho sé, jo m’imagino que és una estratègia negociadora, però Deu n’hi do 
amb les estratègies negociadores, no es pot jugar així amb les persones, no es pot jugar 
així amb la representació dels treballadors que són els sindicats, i no es pot generar 
aquesta alarma, si és que en el final és una alarma infundada, no sabem fins a quin punt 
és fundada, ara la Sra. San Gil ens diu que no està tan fundada, que això s’intentarà 
afectar lo manco possible, però clar l’alarma ja l’han generada, la preocupació l’han 
generada, i no és de rebut aquesta manera, aquesta manera de procedir. Jo crec que 
també seria bo que se’ns digués, exactament, i a demés així s’hauria de poder explicar, 
quin estalvi es pretén aconseguir amb aquest tipus de mesures, ara que lo econòmic ho 
condiciona tot, quin estalvi es pretén aconseguir. Perquè es fa aquest estalvi?, no hi ha 
altres bandes on poder estalviar doblers?, a lo millor hi ha programes que segueixen 
amb una inèrcia a les diferents empreses públiques, en els diferents consistoris. Però 
això, qualcú això ho ha d’explicar, perquè s’exigeix aquest sacrifici tan, tan, tan dur, tan 
dur en els funcionaris d’aquest Ajuntament. L’explicació de que és el Govern de les 
Illes balears, anem a veure, evidentment hi ha ajuntaments amb posicions diferents, hi 
ha ajuntaments amb posicions econòmiques diferenciades, hi ha ajuntaments que tenen 
més dèficit, d’altres que tenen manco, aquesta manera d’aplicar uniformement 
determinat tipus de mesures, la veritat és que no és justa, s’està, l’autonomia local 
s’està, en cert sentit s’està, s’està discutint de manera, s’està veient completament bé, 
completament, queda fora de lloc l’autonomia local, jo m’agradaria un anàlisi de part de 
l’Ajuntament de quines necessitats tenim ara mateix pressupostaries, quins ingressos 
han davallat. Perquè altre tipus de programes no es retallen? Bé, i això analitzar-ho entre 
tots, explicar i a partir d’aquí establir un pla de ruta, no actuar d’aquesta manera tan bé, 
que pareix improvisada, dona una impressió de mal maneig de la situació, que la veritat 
no enfondeix cap confiança, en els afectats, per descomptat, que estan absolutament 
alarmats, i tampoc a la ciutadania, un Ajuntament que maneja així temes tan delicats, la 
veritat és que perd la confiança també de la ciutadania, jo això seria bo que alguna cosa 
s’intentés aclarir amb aquest sentit. Gràcies.” 
 
Parla la Sra. Pulido: 
 
“Si, bueno, por …, yo agradezco el ofrecimiento de mantenernos informados, nos 
ofrecemos evidentemente a colaborar en lo que sea posible, especialmente en 
sensibilizarles en el sentido de que este Ayuntamiento, la aplicación de esta normativa 
puede ser un sacrificio mayor que para otros colectivos de otras administraciones, y 
pienso que no tenemos porque pasar por delante a nadie, tenemos que intentar que la 
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aplicación sea lo más, lo menos perjudicial posible y que por tanto entre el Equipo de 
Gobierno, los sindicatos y la oposición, creo que podemos conseguir que la aplicación 
sea, pues eso, lo menos perjudicial para los funcionarios, y sobre todo para 
tranquilizarles después del sobresalto que han recibido, y que estoy seguro de que en 
muchos casos ha significado dos noches de insomnio, la prueba está en la movilización 
que se ha producido ante la posibilidad de ver reducidos sus retribuciones, en cantidades 
en algunos casos muy importantes, por tanto reitero a disposición de un plan para la 
aplicación de la mejor manera posible de las medidas de ajuste. Gracias.” 
 
Parla la Sra. San Gil: 
 
“Bueno, lo que está claro es que es una norma legal, y si o si la tendremos que aplicar. 
Usted habla de una propuesta Sr. Verger, una propuesta, y este documento era una, no 
es una propuesta, es una aplicación municipal de las medidas previstas en el decreto ley, 
en ningún momento hemos dicho, ni dijimos que esto era la propuesta de la 
administración, como hacemos siempre en la mesa de negociación, siempre la 
administración va con la propuesta de la administración, esto era un documento técnico, 
o informe jurídico de aplicación de las medidas de establece el Decreto Ley de la 
Comunidad Autónoma, como ya digo, y lo expliqué ayer, es un documento de máximos, 
para ver hasta que punto se nos, hemos de aplicarlo, como hemos de aplicarlo, y esta era 
la idea, y además es la que sigue siendo, que nos sentemos a ver como hemos de aplicar 
este decreto, y como lo vamos a asimilar, una administración que no es idéntica a la 
Comunidad Autónoma, tenemos un montón de particularidades, y por ello nos va a 
llevar tiempo, hemos querido hacerlo con tiempo, porque el establecimiento de las 37 
horas y media, es una medida que va a salir inminentemente por Ley de Presupuestos 
Generales del Estado, y hemos querido adelantarnos y empezar a trabajar, para que 
cuando nos llegue la obligación, pues nos pille con los deberes hechos. Y decirle 
también que nos llegaran más instrumentos normativos, como ha dicho el Sr. Martínez 
dijo el otro día que serían las últimas medidas, por desgracia no serán las últimas 
medidas, porque cada día, cada 20 minutos la situación económica nacional va 
cambiando, y nos irán llegando medidas, instrumentos normativos del Estado o de la 
Comunidad Autónoma, que habrá que ir aplicando. Cuando nos llegue una normativa 
del Estado, que habrá que aplicar en la administración local, pues no nos quedará más 
remedio que sentarnos, y aplicarla lo mejor que podamos, por ello también le dijimos 
ayer a los representantes sindicales, que las medidas, aún así a parte de este documento 
de aplicación del Real Decreto, del Decreto Ley de la Comunidad Autónoma, todas las 
medidas que aprobamos ya en el mes de octubre, se iban a tener en cuenta, se iban a 
contabilizar, y ya somos conscientes de que los funcionarios han hecho un esfuerzo, y 
esto por supuesto se va a tener en cuenta. Gracias.” 
 
Compareix la Sra. San Gil 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
PREGUNTES AMB RESPOSTA ESCRITA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 
SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1920/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012. 

1921/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1922/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1923/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1924/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA D’URBANISME I HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1925/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1926/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1927/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1928/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1929/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1930/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 

LA REGIDORIA DELEGADA DE SEGURETAT CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1931/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1932/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1933/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1934/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1935/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE SANITAT I CONSUM QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1936/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1937/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1938/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1939/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1940/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1941/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 

LA REGIDORIA DELEGADA DE MOBILITAT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1942/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1943/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1944/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1945/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1946/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE MEDI AMBIENT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1947/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1948/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1949/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS I 

ASSISTÈNCIES TÈCNIQUES QUE HA ENCARREGAT L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I 

COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1950/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1951/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA D’INFRAESTRUCTURES I COORDINACIÓ TERRITORIAL QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1952/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1953/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1954/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1955/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1956/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA D’ECONOMIA, HISENDA I INNOVACIÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1957/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1958/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1959/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1960/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1961/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE FUNCIÓ PÚBLICA I GOVERN INTERIOR QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1962/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1963/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1964/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1965/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1966/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA D’EDUCACIÓ, FAMÍLIA, IGUALTAT I MAJORS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1967/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1968/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1969/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1970/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1971/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE CULTURA I ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1972/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1973/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1974/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1975/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1976/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE COORDINACIÓ MUNICIPAL I TURISME QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1977/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1978/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1979/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1980/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1981/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DELEGADA DE COMERÇ, TREBALL I JOVENTUT QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1982/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1983/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1984/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1985/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1986/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL, IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1987/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL  CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1988/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1989/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1990/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES I INGRESSOS DEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1991/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1992/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1993/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1994/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PEL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1995/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI URBANÍSTIC PLATJA DE PALMA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1996/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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1997/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1998/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

1999/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES DE L’EMPRESA DE FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2000/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2001/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMPRESA FUNÈRARIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2002/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2003/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S. A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2004/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L‘EMPRESA FUNERÀRIA MUNICIPAL, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2005/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2006/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2007/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2008/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2009/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2010/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2011/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2012/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2013/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMPRESA MUNICIPAL EMAYA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2014/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2015/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2016/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012  

2017/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2018/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2019/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2020/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2021/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’ EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI 

DE JUNY DE 2012 

2022/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2023/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 

L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 

2012 

2024/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A ESTADÍSTIQUES MENSUALS 

D’USUARIS DE L’EMT QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2025/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2026/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2027/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2028/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2029/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2030/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2031/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2032/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2033/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’ESPORTS QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2034/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2035/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2036/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2037/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2038/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2039/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS.  

2040/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2041/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D’INFANTS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2042/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL D’ESCOLETES D‘INFANTS QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2043/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2044/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2045/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2046/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES DEL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2047/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2048/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2049/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2050/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER EL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2051/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PATRONAT MUNICIPAL DE L’HABITATGE QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2052/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2053/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2054/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2055/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2056/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2057/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2058/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2059/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2060/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2061/2012PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2062/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2063/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2064/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2065/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2066/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2067/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2068/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ ES BALUARD QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2069/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL  CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2070/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I 

CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 

JUNY DE 2012 

2071/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2072/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2073/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2074/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PEL CONSORCI MUSEU D’ART MODERN I CONTEMPORANI QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2075/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2076/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2077/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2078/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS 

EXPOSITIUS DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2079/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2080/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2081/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2082/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ CASALS D’ART I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2083/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ CASALS D’ARTS I ESPAIS EXPOSITIUS DE PALMA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2084/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2085/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2086/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2087/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2088/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2089/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2090/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ TURISME PALMA 365 QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2091/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2092/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’INSTITUT MUNICIPAL DE INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2093/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2094/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2095/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2096/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2097/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2098/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2099/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2100/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 

L’INSTITUT MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2101/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS AVANTPROJECTES, 

PROJECTES BÀSICS I PROJECTES D’EXECUCIÓ ENCARREGATS PER L’INSTITUT 

MUNICIPAL D’INFORMÀTICA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2102/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2103/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2104/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2105/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2106/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2107/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ LLEGAT WEYLER QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2108/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL  CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2109/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2110/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2111/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2112/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2113/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2114/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2115/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PEL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2116/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI VELÒDROM PALMA ARENA  QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2117/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2118/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2119/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2120/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I 

PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE 

JUNY DE 2012 

2121/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2122/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2123/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, SA. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2124/2012  PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2125/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2126/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONVENIS SIGNATS PER 

LA SOCIETAT MUNICIPAL D’APARCAMENTS I PROJECTES, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2127/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2128/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2129/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2130/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2131/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2132/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2133/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2134/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2135/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A L’EMPRESA MERCAPALMA, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2136/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2137/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2138/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2139/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2140/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2141/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2142/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2143/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2144/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PILAR I JOAN MIRÓ QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2145/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2146/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2147/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2148/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DE LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA 

MÚSICA.  
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2149/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2150/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2151/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PER LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2152/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PER LA FUNDACIÓ PUBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2153/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS A LA FUNDACIÓ PÚBLICA BALEARS PER A LA MÚSICA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2154/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2155/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS DEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2156/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2157/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL 

GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2158/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2159/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2160/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2161/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PEL PALAU DE CONGRESSOS, S.A. QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 



 

- 192 - 

2162/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL PALAU DE CONGRESSOS QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2163/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ENQUESTES EXTERNES 

REALITZADES PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2164/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES ALTES I BAIXES DE 

TREBALLADORS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2165/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ACOMIADAMENTS 

EFECTUATS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2166/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DE 

COMPTES D’INGRESSOS I DESPESES DEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2167/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INFORMES EXTERNS QUE 

HA ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2168/2012PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS ESTUDIS EXTERNS QUE HA 

ENCARREGAT EL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2169/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DICTÀMENS EXTERNS 

REALITZATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2170/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CONTRACTES MENORS 

SIGNATS PEL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2171/2012PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES NOVES 

INCORPORACIONS AL CONSORCI RIBA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2172/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES HORES 

EXTRAORDINÀRIES REALITZADES PER L’ÀREA DE BATLIA QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2173/2012  PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS DECRETS DE BATLIA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2174/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA PER A 

DONES I FAMÍLIES (SADIF) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2175/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE REFORÇ A 

LA INTEGRACIÓ SOCIAL I EDUCATIVA (PRISE) DE LA REGIDORIA DE BENESTAR SOCIAL, 

IMMIGRACIÓ I PARTICIPACIÓ CIUTADANA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2176/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ACOLLIDA I 

PROMOCIÓ SOCIAL (SAPS) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2177/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’AJUDA A 

DOMICILI (SAD) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2178/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A L’OFICINA D’ATENCIÓ A LA 

IMMIGRACIÓ (OFIM) DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2179/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI D’ASSISTÈNCIA DE 

VIOLÈNCIA DOMÈSTICA I DE GÈNERE DE LA POLICIA LOCAL DE PALMA QUE PRESENTA 

EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2180/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE 

TELEASSISTÈNCIA DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP 

MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2181/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A LES AJUDES ECONÒMIQUES 

URGENTS DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2182/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CENTRES DE DIA DE 

L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2183/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA DE 

FINANÇAMENT DE MICROCRÈDITS DE LA CAIXA QUE GESTIONA PALMAACTIVA QUE 

PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2184/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS PROGRAMES DE 

FORMACIÓ DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2185/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROGRAMA D’OCUPACIÓ I 

ORIENTACIÓ LABORAL DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2186/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL PROJECTE “VIVER 

D’EMPRESES” DE PALMAACTIVA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL 

PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 
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2187/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL SERVEI DE MENJAR A 

DOMICILI DE L’ÀREA DE BENESTAR SOCIAL QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL 

SOCIALISTA AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2188/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA A PERSONAL DE 

L’AJUNTAMENT DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2189/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS CREUERS QUE ARRIBEN 

AL PORT DE PALMA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE ORDINARI 

DE JUNY DE 2012 

2190/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA AL NOMBRE DE BICICLETES 

QUE PASSEN PELS PUNTS DE MESURA QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

AL PLE ORDINARI DE JUNY DE 2012 

2191/2012 PREGUNTA AMB RESPOSTA ESCRITA RELATIVA ALS INGRESSOS PER ROTACIÓ 

D’APARCAMENTS DE L’SMAP QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA AL PLE 

ORDINARI DE JUNY DE 2012 

 
Parla el Sr. Gijón: 
 
“Muchas gracias, ahora si hemos terminado. Que pasen un buen día, nos volvemos a ver 
el mes que viene, lo que queda de día. Gracias.” 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com 
a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària general del Ple 
 
 


